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°۲۷تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)76,820درهم امارات

0 (%0)33,800لير ترکيه

0 (%0)43,750يوان چين

0 (%0)224,500دلار کانادا

0 (%0)311,700فرانک سوئيس

0 (%0)3,550افغاني

0 (%0)4,300روبل روسيه

0 (%0)208,300دلار استراليا

0 (%0)282,010دلار

0 (%0)325,250يورو

0 (%0)390,990پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)122,110,000سکه امامي

0 (%0)117,990,000سکه بهار آزادي

0 (%0)64,000,000نيم سکه

0 (%0)39,000,000ربع سکه

0 (%0)24,000,000سکه گرمي



 

1- کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدي/باید اهداف و سمت و سوي وزارت صمت باید مشخص باشد - شبستان

2- طالبان و بردگی جنسی کودکان و زنان افغانستان - مستقل آنلاین

3- واحدهاي تولیدي و صنعتی هرمزگان جان تازه می گیرند - ایرنا

4- پیش بینی برداشت 120 هزار تن گوجه فرنگی در مشهد - ایرنا

5- رفع مشکلات واحدهاي تولیدي در اولویت مدیران آذربایجان غربی باشد - ایرنا

6- 317 نفر با اجراي طرح ملی توسعه اشتغال خانگی در ادبیل شاغل شدند - ایرنا

7- پرداخت 367 فقره تسهیلات اشتغالزایی در کردستان - خبرگزاري صدا و سیما

8- حضور آقاي رئیسی در خوزستان جلوه اي از مردمی بودن است/ مطالبه دولت کنونی آمریکا همان مطالبه ترامپ است/ در

افغانستان طرفدار «مردم» هستیم - صداي دیپلماسی ایران

9- براي توسعه پیوند صنعت و درمان نظام پیشنهادات عملیاتی می شود - برنا نیوز

10- چند پیشنهاد براي مهار تورم - فصل اقتصاد

11- شرایط بازنشستگی در کارهاي سخت و زیان آور اعلام شد - کارگر آنلاین

12- چه نوع مرخصی هایی جزء سابقه اشتغال در کارهاي سخت و زیان آور محسوب می شود ؟ - کارگر آنلاین

13- شرکت کنندگان از بازسازي عراق حمایت کردند - شبستان

14- درآمد 11 میلیاردي پسر 12ساله در تعطیلات مدرسه خبرساز شد! +عکس - فردا نیوز

15- گزینه هاي معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري چه کسانی هستند؟ - دانشجو

16- چند پیشنهاد براي مهار تورم - آرمان اقتصادي

17- حذف ارز 4200 می تواند به تولید کمک کند/ با تولید ایران را به جامعه دلخواه می رسانیم - میزان

18- نهضت گلخانه اي، کلید قفل بیکاري فارغ التحصیلان بخش کشاورزي/ تهران هم مشتري محصولات خراسان جنوبی است -
باشگاه خبرنگاران جوان

19- طرح کارخانه تولید کربنات استرانسیوم بهمئی کلنگ زنی شد - آخرین خبر

20- برداشت دانه هاي روغنی از کبودراهنگ قطب تولید گلرنگ کشور - باشگاه خبرنگاران جوان

21- کالاي مصرفی خانوار و قیمت ها را کنترل می کنیم - دانا

22- ارز ترجیحی؛ بلاي جان معیشت و اشتغال مردم/ راهکار پیش روي دولت - خبرگزاري مهر

23- لزوم حضور نمایندگان بخش خصوصیدر جلسات کمیسیون ویژه بررسی طرح صیانت - روزنامه تعادل

24- فقر مطلق اولین دلیل حضور کودکان کار در خیابان - روزنامه تعادل

25- با 12 راي موافق؛ علی قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهانانتخاب شد - روزنامه تعادل

26- روي خط خبر - روزنامه تعادل

27- انقلابی بودن با عقلانیت - روزنامه تعادل

28- سه چالش عمده دانش بنیان ها - فصل اقتصاد

29- تغییرات گسترده ضرورتی ندارد، مدیران به کار خود ادامه دهند - روزنامه کائنات



30- تصمیمات جدید شوراي اسلامی شهردر خصوص تیم بسکتبال شهرداري گرگان - روزنامه کائنات

31- اولین مطالبه یک صنف سینمایی از وزیر ارشاد - روزنامه ستاره صبح

32- علیرضا نبی؛ کارآفرین معروف ایرانی که افراد را با شرط داشتن سوءپیشینه استخدام می کند - حقوق نیوز

33- مشکل اشتغال عدم پاسخگویی متولی مشخص است - روزنامه کار و کارگر

34- معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد - گیتی آنلاین

35- جنس مدیران شرکت هاي چابک - روزنامه دنیاي اقتصاد

36- اولین دیدار کاري با رهبر و تنها زن کابینه سیزدهم - شعار سال

37- 6 راه قطعی براي حفظ انگیزه در زندگی - رجانیوز

38- سوءپیشینه شرط استخدام | فرصتی دوباره به افراد سابقه دار براي بازگشت به زندگی سالم - حقوق نیوز

39- روندهاي کارآفرینی، پیش بینی هاي جدید و نگاهی به آنچه در پیش است - روزنامه گیلان امروز

40- شکوه پنجمین روز - روزنامه خراسان

41- شکوه پنجمین روز - روزنامه خراسان

42- افتتاح صندوق خرد محلی حضرت رقیه (س) در روستاي درمنک شهرستان فراهان - صندوق کارآفرینی امید

43- پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان - روزنامه اقتصاد سرآمد

44- روایتی متفاوت از کارِ مشقت بار در ساحل دریا - روزنامه اقتصاد سرآمد

45- مصرف کالاي وطنی و کانون هوادران میلیونی! - روزنامه اقتصاد سرآمد

46- شرایط خانه دار شدن مردم با قانون جهش تولید و تامین مسکن فراهم است - قلمنا

47- بورس تحصیلی و تضمین استخدام 40 داوطلب رشته مهندسی معدن نهایی شد - خبرگزاري علم و فناوري

48- بیانیه پایانی اجلاس بغداد - آفتاب

49- کارهاي زیادي براي انجام دادن در خوزستان باقی مانده است/ مشارکت نیروهاي جهادي در ساختن بخش هاي مختلف

کشور بسیار موثر است/ مسئله اشتغال از برنامه هاي اصلی و جدي دولت است - پایگاه دولت

50- بهره برداري از 21 واحد صنعتی به مناسبت گرامیداشت هفته دولت در استان بوشهر - پایگاه دولت

51- برنامه افتتاح 30 طرح معدن و صنایع معدنی تا پایان 1400 - پایگاه دولت

52- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد - پایگاه دولت

53- افتتاح 33 طرح اقتصادي و فرهنگی در آبدانان - خبرگزاري صدا و سیما

54- مراجعه دیرهنگام به مراکز درمانی آمار فوتی هاي کرونا را افزایش می دهد - ایرنا

55- 150 هزار ساخت و ساز غیرمجاز روستایی روي میز دستگاه قضا - جوان آنلاین

56- طرح درمانی ورزشی وصنعتی با اعتبار 45 میلیارد تومان در صومعه سرا به بهره برداري رسید - سوما

57- نخستین دیدار هیئت دولت سیزدهم با رهبر انقلاب - غرب ایران

58- بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد منتشر شد/تاکید اعضا بر ایستادگی کنار دولت و ملت عراق - تیک

59- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد - آرمان اقتصادي

60- حمایت مالی بانک اقتصاد نوین از تولید و اشتغال با انتشار 10 هزار میلیارد ریال اوراق “گام” - اقتصاد طلایی

61- مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی - روزنامه رسالت



62- مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی - روزنامه رسالت

63- برگزاري دوره مهارت آموزي در مرکز کوثر منطقه17 - شهر فردا

64- مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است - بازار کار

65- طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود - بازار کار

66- روندهاي کارآفرینی، پیش بینی هاي جدید و نگاهی به آنچه در پیش است - روزنامه گیلان امروز

67- نشست منطقه اي حمایت از عراق به کار خود پایان داد - خبرگزاري مهر

68- شیطان صفت هاي فضاي مجازي در دام پلیس آگاهی تهران افتادند - پول نیوز

69- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند می شود - فصل اقتصاد

70- ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت: ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم - فصل
اقتصاد

71- شمار هتل ها و اقامتگاه هاي استان به 25 رسید - بامداد 24

72- بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد - برنا نیوز

73- 2 طرح گردشگري و صنایع دستی در فردوس افتتاح شد - ایرنا

74- بررسی شاخص هاي اقتصادي آغاز و پایان دولت روحانی/ روحانی چه اقتصادي را تحویل رئیسی داد؟ +جدول - دیار
آفتاب

75- ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت: ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم - هشدار
نیوز

76- افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده در یک سال گذشته - شفاف

77- ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت: ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم - همراز

78- بیانیه پایانی نشست منطقه اي حمایت از عراق - ایسنا

79- شناسایی و جذب سرمایه گذاران در جهت رونق بخشی به صنعت کشور یک اصل است - گیلان صدر

80- طرح جدید مجلس درباره اشتغال بازنشستگان - اقتصادگردان

81- اتصال 792 واحد صنعتی به شبکه سراسري گاز طبیعی در کردستان - باشگاه خبرنگاران جوان

82- رییس جدید زندان ارومیه معرفی شد - ایرنا

83- حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات - فکر اقتصادي

84- عدالت ورزي و حکمرانی دینی - روزنامه حمایت

85- مصوبات و تصمیمات دولت "پیوست عدالت" داشته باشد - روزنامه حمایت

86- عدالت ورزي و حکمرانی دینی - روزنامه حمایت

87- نخستین پروانه نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات کشاورزي در همدان صادر شد - تابناك

88- برنامه افتتاح 30 طرح معدن و صنایع معدنی تا پایان 1400 - برداشت روز

89- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه

ضرورت دارد - برداشت روز

90- ستاره خلیج فارس نگین درخشان صنعت پالایش کشور - برداشت روز

91- نسل امروز نگاه محدودکننده را برنمی تابد - خبر داغ



92- تلاش بسیج براي کاهش سرقت در منوجان - باشگاه خبرنگاران جوان

93- تقاطع غیرهمسطح شهداي نایبند بندرعباس افتتاح شد - روزنامه صبح ساحل

94- تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد - تجارت گردان

95- تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد - تجارت گردان

96- تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد - تجارت گردان

97- شماره 1226 نشریه بازارکار منتشر شد - بازار کار

98- متخصصان نانو با چالش هاي راه اندازي کسب وکار آشنا می شوند - خوزنا

99- دانشگاه رفتن از سکه افتاد - صبح قزوین

100- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه

ضرورت دارد - شما و اقتصاد

101- رترین واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون انتخاب شدند - شما و اقتصاد

102- حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید - شما و اقتصاد

103- باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک ایران - شما و اقتصاد

104- حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات - شما و اقتصاد

105- صنایع کوچک راهگشاي رشد صنعت - رکنا

106- دانشگاه رفتن از سکه افتاد - آخرین خبر

107- افتتاح جایگاه عرضه سوخت به ظرفیت 26280 لیتر در استان مازندران با حمایت بانک کشاورزي - اقتصادگردان

108- برترین واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون انتخاب شدند - اقتصادگردان

109- 230 کارتن خواب در تهران به خانواده هاي خود بازگردانده شدند - ایرنا

110- برنامه ایجاد اشتغال به مسئولان ارائه می شود - شعار سال

111- افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده - تهران پرس

112- شیطان صفتان در فضاي مجازي - خبرگزاري صدا و سیما

113- ارائه خدمات فرهنگی به مددجویان در روستاها - آرا نیوز

114- 100 مرکز آموزش فنی و حرفه اي در سیستان و بلوچستان افتتاح می شود - آرا نیوز

115- ایجاد 3 هزار شغل در خراسان شمالی طی هفته دولت - آرا نیوز

116- 103 طرح عمرانی و اقتصادي در شهرستان خنداب به بهره برداري رسید - ایرنا

117- صدو هشتادمین مسکن محرومان در روستاي چهرقان استان مرکزي بهره برداري شد - ایرنا

118- فضاي آکادمیک دانشگاه با فضاي محیط کار بسیار فاصله دارد - ایسنا

119- دکتر بهزاد شیري: باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک ایران - درآمد نیوز

120- شناسایی و جذب سرمایه گذاران در جهت رونق بخشی به صنعت کشور یک اصل است - گیرا آنلاین

121- فاطمی امین: ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم - پانا

122- کارآفرینی دختر جوان بهبهانی با راه اندازي کارگاه چرم دوزي + فیلم - خبرگزاري صدا و سیما

123- کانون هاي مساجد کردستان در برپایی کلاس هاي تابستانی اوقات فراغت پیشتاز بوده اند - شبستان



124- خیز بلند دانشگاه آزاد در تجاري سازي محصولات فناور در سال جاري - روزنامه تجارت

125- طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود - ایرنا

126- وزراي کار و صمت از نظرات کارشناسان صنوف استفاده کنند - فصل اقتصاد

127- نگاه به حوزه کسب و کار مشاغل خانگی باید بلند محور باشد/ دشتی: با شیوع کرونا شتاب کنونی حوزه کسب و کار

خانگی به رقم 260 میلیون در دنیا رسیده است - جامعه ایده آل

128- پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان - مانا

129- شوراي نگهبان طرح «جهش تولید مسکن» را تایید کرد - پایداري ملی

130- وصول 920 میلیارد ریال حقوق دولتی معادن - روزنامه روزگار معدن

131- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه

ضرورت دارد - ایراسین

132- وزارت صمت پیشران حکمرانی هوشمند در دولت سیزدهم می شود - خبرگزاري صدا و سیما

133- افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده - خبرگزاري مهر

134- کدام فیلم ها چراغ اکران حقیقت را روشن می کنند؟ - همشهري

135- وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه

ضرورت دارد/ مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند - دنیاي معدن

136- آغاز عملیات اجرایی طرح پزشک خانواده در محله شهید هرندي - شهر فردا

137- خیز بلند دانشگاه آزاد در تجاري سازي محصولات فناور در سال جاري - ایسنا

138- نکاتی درباره طرح آزمایشی صیانت از کاربران در فضاي مجازي - رسا

139- روحانی چه اقتصادي را تحویل رئیسی داد؟ +جدول - رسا

140- طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود - بازار کار

141- عضو شوراي شهر تهران از تلاش براي اصلاح قوانین جهت کارآفرینی خبر داد - بازار کار

142- جلیلی: برنامه «ایجاد اشتغال» و «ارز آوري» به مسئولان ارائه می شود - بازار کار

143- اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت شرکت ها و افتتاح 288 طرح - بازار کار

144- تسهیلات معاونت علمی براي اقامت مهاجران نخبه در ایران &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز نیوز

145- بهره برداري از طرح هاي مخابرات و تلفن سیار در یزد - خبرگزاري صدا و سیما

146- .: انقلابی بودن همراه با عقلانیت باشد/ براي بازسازي انقلابی همت کنید - نسیم خبر

147- برداشت پسته در  شهرستان جاجرم آغاز شد - ایرنا

148- طرح هاي هفته دولت14 هزارو 600 اشتغال در سیستان و بلوچستان ایجاد کرد - ایرنا

149- خوزستان نیازمند نماینده مستقر در استان است - شعار سال

150- برنامه ایجاد اشتغال و ارزآوري حوزه کشاورزي در اختیار مسئولان مربوطه - شعار سال



 

کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدي/باید اهداف و سمت و سوي وزارت

صمت باید مشخص باشد

منبع: شبستانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/07

فاطمی امین با اشاره به کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدي گفت: از وعده هاي دولت سیزدهم حمایت واحد هاي تولید و
کاهش مالیات از 25 درصد به 10 درصد در طی 4 سال آینده است.

فاطمی امین با اشاره به کاهش مالیات بر عملکرد واحد
تولیدي گفت: از وعده هاي دولت سیزدهم حمایت واحد
هاي تولید و کاهش مالیات از 25 درصد به 10 درصد در

 
طی 4 سال آینده است. 

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري شبستان، سیدرضا
فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت شب گذشته (شنبه 6 شهریور) در برنامه تیتر امشب شبکه خبر سیما در تشریح اولویت
هاي وزارت خانه صمت با بیان اینکه دولت باید با شرایط و اولویت هاي جدید، کسب و کار ها را با منافع ملی همسو کند، گفت: اگر از

 
ضرورت تعامل با نخبگان می گوییم، هدف مان ضرورتِ به اجماع رسیدن و اقناع آنان است. 

وي درباره گلایه مندي هاي نبود راهبرد صنعتی در کشور گفت: اگر بخواهیم قدرت اقتصادي، ارزش افزوده بالا و اشتغال قابل توجهی
داشته باشیم باید بر سه مقوله تجهیزات الکترونیکی، صنعتی و وسایل حمل و نقل متمرکز شویم. باید اهداف و سمت و سوي وزارت

 
صمت باید مشخص باشد. 80 درصد مشکلات واحد هاي اقتصادي مربوط به تامین مالی، بیمه تامین اجتماعی و مالیات است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدي گفت: از وعده هاي دولت سیزدهم حمایت واحد هاي

 
تولید و کاهش مالیات از 25 درصد به 10 درصد در طی 4 سال آینده است. 

فاطمی امین همچنین درباره مبارزه با فساد در دولت سیزدهم از راه اندازي سامانه قواعد و مجوز ها تا پایان سال خبر داد و افزود: با
ایجاد نظام قاعده گذاري براي ثبات در اجراي مقررات بوجود می آورد، راه اندازي سامانه قواعد و مجوز ها براي مقابله با امضا هاي
طلایی، حیات خلوت ها و سلطان ها خواهد بود و در این خصوص طرح هایی براي شفاف سازي فعالیت هاي تولید و توزیع کالا و
پیشگیري از قاچاق، احتکار و تقلب ارائه کرده ایم. یک کالا از کارخانه تا مصرف کننده حداکثر باید 13 درصد افزایش قیمت داشته

 
باشد، اما در عمل این طور نیست. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه قیمت دستوري اجناس یا رهاسازي قیمت ها اشتباه است بر این نکته اشاره داشت که با این
کار تولید دچار مشکل می شود یا سود هاي هنگفتی ایجاد می شود، باید ضوابط قیمت گذاري ایجاد شود. لازمه این کار شفاف سازي

 
بورس هم بخاطر قیمت فولاد لازم است. بسیاري از پروژه هاي پیش بینی شده نیاز به ابزار هاي لازم دارد. 



وي حضور بازرسان و ناظران بر عملکرد بنگاه هاي اقتصادي را غیرحرفه اي خواند و گفت: اگر جریان کالا و مالی کنترل شود سازمان

 
حمایت به طور خودکار به آسانی می تواند اعمال قانون کند و با گرانفروشی برخورد کند. 

وزیر صمت طرح صندوق مکانیزه فروش را شکست خورده اعلام کرد و گفت: اطمینان می دهم بر اشراف بر کالاي مصرفی خانورار
قیمت ها را کنترل و مدیریت کنیم. هزینه ها در نظام توزیع ما بالا است مانند انبارداري، حمل و نقل و ابزار کنترل قیمت را در اختیار

 
نداریم. 

وي راهکار وزارت صمت براي جلوگیري از تکرار خاطرات تلخ قیمت گذاري مرغ درگذشته از پیش بینی دقیق نیاز بازار و میزان
مصرف جامعه گفت و افزود: باداشتن اطلاعات دقیق از نیاز تولید کننده و مصرف بازار می توان اقدامات پیشگیرانه انجام داد.



طالبان و بردگی جنسی کودکان و زنان افغانستان

منبع: مستقل آنلاینشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/07

زنان وحشت زده هرچیزي را که می توانستند، جمع کردند و با موتور اجاره اي، کالسکه یا پاي پیاده به راه افتادند تا از آنچه
بدترین کابوس خود توصیف می کنند، فرار کنند. آنان از اینکه توسط طالبان ربوده شده و به بردگی جنسی مجبور شوند،

هراس دارند!

زنان وحشت زده هرچیزي را که می توانستند، جمع کردند و با موتور اجاره اي، کالسکه یا پاي پیاده به راه افتادند تا از آنچه
بدترین کابوس خود توصیف می کنند، فرار کنند. آنان از اینکه توسط طالبان ربوده شده و به بردگی جنسی مجبور شوند، هراس

 
دارند! 

تشکیل کمیسیونی ویژه در طالبان براي ردیابی دختران جوان و
زنان متأهل براي ازدواج فارن پالسی نوشت: هنگامی که افراد
مسلح طالبان در این ماه به یک منطقه دور افتاده افغانستان
حمله کردند، موجب وحشت ساکنان شدند، مشاغل محلی را
غارت کردند و سپس اقدام بسیار نگران کننده تري را انجام
دادند. این گروه نام و سن دختران و زنانی را که گروگان گرفته
بودند، پرسیدند و گفتند که این افراد با جوانان مبارز طالبان

 
ازدواج خواهند کرد. 

در ادامه این مطلب آمده است: به گفته مردم در ولسوالی سیغان که در ارتفاعات مرکزي ولایت بامیان قرار دارد، شورشیان برخی از
مردان را که سعی در مقاومت داشتند، مورد ضرب و شتم قرار دادند و با ارعاب سر کمدهاي لباس آنان رفتند تا سن دختران و زنانی
که در آنجا زندگی می کنند، تعیین شود. در میان زنانی که نام آنها نوشته شده بود، زنان بیوه اي دیده می شدند که مردانشان در

 
نبرد ارتش افغانستان علیه شورشیان کشته شده بودند. 

زنان وحشت زده هرچیزي را که می توانستند، جمع کردند و با موتور اجاره اي، کالسکه یا پاي پیاده به راه افتادند تا از آنچه بدترین

 
کابوس خود توصیف می کنند، فرار کنند. آنان از اینکه توسط طالبان ربوده شده و به بردگی جنسی مجبور شوند، هراس دارند. 

باعث سخی زاده، یک معلم 28 ساله ریاضی گفت: وقتی مردم محلی از این شرایط مطلع شدند، همه زنان خود و به ویژه دختران
جوان را از سیغان بیرون بردند. وي گفت: وقتی که از ترس شورشیان درهاي خانه خود را بستم، توسط افراد مسلح طالبان مورد ضرب

 
و شتم قرار گرفتم. 

برخی از زنان موفق شدند به ایالت هاي دیگر فرار کنند، در حالی که بعضی به روستاهاي اطراف رفتند. از جمله کسانی که بازگشته
اند می توان به نفیسه سخی زاده، همسر باعث اشاره کرد که 24 سال دارد و دو ماه است با وي ازدواج کرده است. نفیسه به همراه
بصیرا، خواهر 30 ساله اش و دختر عموي 19 ساله اش به نام تمنا به کابل فرار کردند. آنها در طول سفر 150 مایلی خود مرتباً در



 
ایست هاي بازرسی طالبان متوقف می شدند، تا اینکه اخیراً به سیغان بازگشتند. 

در ماه هاي اخیر اخباري مبنی بر افراط و تفریط طالبان در مناطقی در سراسر کشور که در آنها پیشروي کرده اند، منتشر شده است.
شورشیان پرچم سفید خود را در حدود یک سوم ولسوالی هاي افغانستان به اهتزاز درآورده اند. زیرا نیروهاي امنیتی دولت، تحت

 
رهبري ضعیف و فقدان استراتژي مشخص در حال نبرد با آنها هستند. 

گفتنی است، در ولایت بامیان، جایی که ارتش افغانستان حضور ندارد، پلیس محلی در همکاري با شبه نظامیان شامل خیزش هاي
مردمی تلاش می کند تا طالبان را در دو ولسوالی سیغان و که مرد شکست دهد .محمد طاهر زهیر، فرماندار ولایت بامیان گفت که
شورشیان را تا 60 الی 100 مایلی کوه ها و ولایت بامیان بیرون رانده اند. با این وجود، تمنا گفت که او از بازگشت طالبان و تلاش

 
براي گروگان گیري مجدد زنان محلی می ترسد. 

عمر صدر، استاد علوم سیاسی در دانشگاه آمریکایی افغانستان گفت: طالبان از یک ایدئولوژي اسلامی بسیار محافظه کارانه پیروي می
کند که زنان را کنیز، کالا و بنابراین غنیمت تلقی می کند. وي گفت، به غنیمت گرفتن زنان، قبلاً در دهه 1990، هنگامی که طالبان
کابل و برخی مناطق در شمال را به تصرف خود در آورد، رخ داد. در آن زمان، طالبان ها زنان را ربودند و آنها را مجبور به ازدواج با
نیروهاي خود کردند. هرگاه جهادگرانی مانند طالبان سرزمینی را تصرف کنند، ایدئولوژي شان به آنها اجازه می دهد، هر چیزي که در
آنجا باشد به عنوان غنیمت با خود ببرند. این موضوع شامل زنان هم می شود، حتی طالبان ها مجبور نیستند این زنان را به عقد خود
در آورند، بلکه نوعی بردگی جنسی را به نمایش می گذارند. وي گفت که این نوعی پاکسازي قومی نیز به شمار می رود، زیرا فرهنگ

 
عمدتاً پشتون طالبان در نهایت با ادغام زنان در جامعه پشتون، ژن هاي سایر اقوام را کم رنگ می کند. 

پیروزي هاي نظامی شورشیان در ماه هاي اخیر این نگرانی را تشدید کرده است که پیشرفت هاي حاصله در زمینه ي حقوق زنان طی

 
20 سال گذشته به سرعت در سراسر کشور از بین برود. 

سیغان یکی از هشت ولسوالی ولایت بامیان است که به خاطر شکسته شدن مجسمه هاي عظیم بودا که در مارس 2001 توسط
طالبان هنگامی که آنها قدرت را در بیشتر کشور داشتند، انجام شد، مشهور است. رژیم طالبان در اواخر همان سال، پس از حملات
11 سپتامبر سرنگون شد. گفتنی است، طالبان در آن زمان به القاعده که عامل حملات به شمار می رفت، پناه داده بود. رهبران

 
طالبان از مرزهاي شرقی به پاکستان فرار کردند، جایی که از آن زمان تاکنون در آن پناه گرفته و مورد حمایت قرار دارند. 

سیغان در یک دره حاصل خیز در هندوکش است و حدود 30000 نفر جمعیت دارد. تاجیک ها بر مرکز منطقه تسلط دارند و مشغول
دکان داري و تجارت هستند و هزاره ها نیز در روستاها هستند و به کار کشت گندم و میوه جات و پرورش حیوانات اهلی اشتغال
دارند. به گفته باعث، برخی از شورشیانی که وارد این ولسوالی شده بودند، اصلاً به زبان دري (زبان محلی آن جا) حرف نمی زدند.

 
صورت رهبران آن ها پوشیده شده بود و با هیچ باشنده محلی صحبت نمی کردند. 

نفیسه سخی زاده گفت که او و دیگر زنان در خانه، به محض اینکه شنیدند طالبان آمده است و نیروهاي محلی عقب نشینی کرده اند،
فرار کردند. وي گفت که یک شب در روستاي محلی اقامت گزیدند، تا این که خبر رسید که طالبان کمیسیونی را براي انجام وظایف
خاص ایجاد کرده اند که یکی از آن وظایف ردیابی دختران جوان و زنان متأهل براي ازدواج بود. نفیسه گفت که آن ها یک موتور
اجاره کردند و به ولایت میدان وردك در همسایگی بامیان رفتند. ولی در ترافیک وسایط نقلیه که از پیشروي طالبان فرار می کردند،

 
گیر افتادند. 



گفتنی است، پس از آن که ولسوال به پلیس محلی دستور داد که در برابر پیشروي طالبان مقاومت نکند، آن ها عقب نشینی کردند.
این عقب نشینی به اصطلاح تاکتیکی، طالبان را قادر کرده است تا ولسوالی هاي مختلف کشور را تحت کنترل خود درآورد. نفیسه
گفت: همه زنان خانواده من بعد از شنیدن این خبر که طالبان زنان و دختران را به زور به نکاح نیروهاي خود درمی آورد، ولسوالی را
ترك کردند. تمنا، دختر عموي نفیسه گفت که وي هنوز هم در مورد اینکه طالبان ها برگردند و آنها را مجبور به ازدواج با خودشان

 
کنند، بیم دارد. وي همچنین اضافه کرد که او و زنان جوان دیگر این ولسوالی از برگشت طالبان وحشت دارند. 

زهیر که یک سال به عنوان وزیر کابینه در کابل خدمت کرده بود، در اوایل ماه جاري به عنوان والی ولایت بامیان به آن جا رفت. وي
دستور داد تا پلیس و نیروهاي خیزش مردمی موضع تهاجمی در مقابل طالبان بگیرند، در ادامه طی دو روز ولسوالی هاي سیغان و

 
کهمرد از طالبان پس گرفته شد. 

زهیر گفت که طالبان هم چنین دختران و زنان را در سایر مناطق کشور از جمله در ولایات تخار و بدخشان در شمال کشور مجبور به
ازدواج با نیروهاي خود کرده است. زهیر که به مناسبت عید قربان سخنرانی می کرد، گفت: طالبان ها سرکوب گر و قاتل هستند، چرا

 
از دست آن ها فرار می کنید؟ با آن ها مبارزه کنید، یا بمیرید، یا آن ها را بکشید. 

 
منبع: انتخاب 

 
آنچه دیگران میخوانند : 

 
- کارت زرد مجري صدا و سیما به وزیر جهاد کشاورزي + فیلم 

- موسیقی حرام اعلام شد



واحدهاي تولیدي و صنعتی هرمزگان جان تازه می گیرند

منبع: ایرناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/06/07

بندرعباس- ایرنا- حدود 200 واحد تولیدي و صنعتی متوسط و کوچک استان هرمزگان که در طول 2 تا سه سال گذشته بر
اثر تحریم ها، ویروس کرونا، نرخ مواداولیه، سود بالاي بانک ها، نبود بازار و صادرات و همچنین چالش برق به حالت رکود،

تعطیلی و یا نیمه تعطیلی درآمده اند، با احیاي مجدد جان تازه می گیرند.

بندرعباس- ایرنا- حدود 200 واحد تولیدي و صنعتی
متوسط و کوچک استان هرمزگان که در طول 2 تا سه
سال گذشته بر اثر تحریم ها، ویروس کرونا، نرخ مواداولیه،
سود بالاي بانک ها، نبود بازار و صادرات و همچنین چالش
برق به حالت رکود، تعطیلی و یا نیمه تعطیلی درآمده اند،

 
با احیاي مجدد جان تازه می گیرند. 

به گزارش ایرنا، البته احیا و توسعه صنایع کوچک و
متوسط تولیدي هرمزگان در دستورکار کارشناسان
اقتصادي و مسوولان کشوري و استانی قرار گرفته است و از

سال گذشته تاکنون بیش از 100 واحد صنعتی و معدنی راکد در استان با اشتغالزایی براي بیش از یکهزار نفر به چرخه تولید بازگشته

 
اند. 

رونق واحدهاي تولیدي و صنعتی هرمزگان درسال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نیز می تواند راهگشا و شاهرگ توسعه اقتصادي

 
در استان و حتی کشور باشد. 

راه اندازي واحدهاي صنعتی و تولیدي راکد هرمزگان و رفع موانع پیش روي آن ها و یا با تغییر کاربري جدید این واحدها، خیز بسیار

 
موثري در تحقق رونق صادرات و افزایش اشتغال پایدار دارد که بایستی در اولویت کارشناسان اقتصادي و مسوولان مربوطه قرار گیرد. 

از آنجایی که همه گیري ویروس کرونا، تاثیر جدي بر سبک زندگی افراد برجاي گذاشته است که می تواند آینده پیش روي آنان را
بسیار متفاوت تر از گذشته سازد لذا کارشناسان اقتصادي براین باورند که راه اندازي صنایع کوچک و زودباده به نوعی می تواند در

 
توسعه اقتصادي کشور موثر باشد. 

هرمزگان به دلیل موقعیت راهبردي و داشتن موهبت منابع طبیعی و زیرساخت هاي لازم، از فرصت ها و ظرفیت هاي بالقوه اي جهت
رشد و توسعه استان برخوردار است و با داشتن صنایع بزرگی همچون فولاد و آلومینوم، تاسیسات پالایشگاهی و پتروشیمی و همچنین

 
شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی به قطب صنعتی و تولیدي در کشور تبدیل شده است. 

ایجاد یکهزار شغل با احیاي واحدهاي صنعتی و معدنی راکد 



از سال گذشته تاکنون؛ 95 واحد صنعتی و معدنی درهرمزگان به چرخه فعالیت بازگشته اند که براي بیش از هزار نفر دراین استان

 
شغل ایجاد شده است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: 81 واحد صنعتی و معدنی راکد استان در سال گذشته فعالیت مجدد خود را

 
آغاز کردند که با احیاي آن براي 927 نفر اشتغالزایی ایجاد شد. 

خلیل قاسمی با اشاره به اینکه درسال جدید نیز براي احیاي دیگر واحدهاي راکد برنامه ریزي هایی انجام شده است و تلاش ما بر
اینست تا واحدهاي بیشتري به چرخه تولید بازگردند، افزود: از ابتداي سالجاري تا پایان تیرماه امسال 24 واحد صنعتی فلزي و

 
غیرفلزي با سرمایه گذاري 149 میلیارد و 553 میلیون ریال احیا و به چرخه تولید برگشته اند. 

وي بیان داشت: در این مدت 12 واحد صنعتی غیرفلزي با اشتغال 123 نفر و سرمایه گذاري 65 میلیارد و 847 میلیون ریال و 12

 
واحد غیرفعال صنعتی فلزي با میزان سرمایه گذاري 83 میلیارد و 656 میلیون ریال و اشتغال 64 نفر احیا شده اند. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان با اشاره به اینکه تعداد 9 واحد صنعتی نیز به علت فعال نشدن پروانه آن ها باطل
شده است، اظهارداشت: همچنین دراین مدت تعداد 32 فقره پروانه صنعتی با نرخ رشد 77 درصدي با سرمایه گذاري ایجاد شده 30

 
هزار و 695 میلیارد ریال صادر شده است. 

قاسمی ادامه داد: میزان تولید صنایع غیرفلزي نیز از ابتداي سالجاري تا پایان تیرماه امسال 6 میلیون و 575 هزار و 659 هزار تن با

 
نرخ رشد 9 درصدي نسبت به همسنجی با پارسال بوده است. 

وي ادامه داد: با وجود چالش هاي پیش روي شامل کاهش برق، مشکلات گازرسانی و محدودیت هاي مربوط به شیوع ویروس کرونا

 
در تمام موارد یادشده، رشد صورت گرفته است. 

این مسوول یادآورشد: بهره برداري از طرح توسعه شرکت پالایش نفت بندرعباس و صدور پروانه بهره برداري با افزایش سرمایه گذاري
28 هزار و 68 میلیارد ریال و اشتغال 2 هزار و 515 نفر و بهره برداري از 2 کارخانه کنسانتره سنگ آهن پدیده کاوش ایرانیان و تنگ

 
زاغ در راستاي تکمیل زنجیره ارزش فولاد از دیگر اقدام هاي صورت گرفته امسال در حوزه صنایع هرمزگان بوده است. 

وي گفت: از ابتداي سالجاري تاکنون در بخش صنایع هرمزگان اقدام هاي دیگري همچون پیگیري و اجراي برنامه هاي توسعه و
تعمیق ساخت داخل، رفع مشکلات و موانع تولید و تامین محصولات مبارزه با کرونا بویژه تامین اکسیژن طبی مورد نیاز بیمارستان

 
هاي استان انجام شده است. 

قاسمی یادآورشد: پیگیري موضوع فعال سازي بندر شیلاتی گوکسر جاسک به بندر چند منظوره جهت انجام فعالیت تجاري، پیگیري
راه اندازي بازارچه ملوانی در مناطق گچین ،هرمز و بندرعباس، پیگیري تخصیص سهمیه 100 میلیون دلاري براي پیله وران، پیگیري
موضوع اجراي دستورالعمل ورود قاچاق کالا و ارز استان براي سفر شناورهاي سنتی زیر500 تن و برگزاري میز کشوري میگو از

 
دیگربرنامه هاي مهم حوزه صنعتی و تجاري سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان درسالجاري است. 

 
هرمزگان داراي 795 واحد تولیدي فعال است 



سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان امسال سه هدف افزایش ارزش تولید، احیاي واحدهاي راکد و حفظ وضعیت تولید را در

 
دستورکار خود قرار داده است. 

طبق اعلام سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان این استان درحال حاضر داراي 795 واحد تولیدي فعال است که میزان اشتغال

 
آنان 26 هزار و 843 نفر بوده است. 

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: ارزش کل سرمایه گذاري ایجاد شده در این واحدهاي صنعتی فعال

 
نیز به میزان 295 هزار میلیارد ریال است. 

ایوب رحیمی با اشاره به شعار امسال به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» عنوان کرد: در بحث پشتیبانی ها و مانع زدایی از
سال گذشته مرکز رفع موانع تولید در سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان راه اندازي شده است که به بررسی و ساماندهی

 
واحدهاي تولیدي می پردازد. 

وي با اشاره به اینکه در زمینه هاي مختلف در چهار ماهه سالجاري نسبت به مشابه سال قبل در واحد تولید رشد داشته ایم، بیان
داشت: در تولید فولاد 23 درصد، تولید آهن اسفنجی 15 درصد، صنایع معدنی 13 درصد، شمش آلومینیوم 2 درصد و در حوزه

 
صنایع غذایی و دارویی 23 درصد رشد وجود داشته است. 

معاون امور صنایع هرمزگان اظهارداشت: :44 واحد تولیدي در سال گذشته احیا شده است که مهم ترین آن ها در زمینه تولید الکل

 
بوده که در شرایط کرونا نیازمندي این منطقه را از سایر استان ها برداشته شد. 

رحیمی عنوان کرد: در هرمزگان پنج واحد تولید ماسک وجود دارد و در 4 ماه سالجاري بیش از 6 میلیون ماسک و 30 هزار لیتر

 
شوینده و 237 هزار لیتر الکل در واحدهاي تولیدي هرمزگان تولید شده است. 

وي باتوجه به چالش هایی مانند کمبود برق که در بحث تولید در بازه اي از زمان دچار مشکل شدیم، گفت: با اشاره به وجود صنایع

 
بزرگ درهرمزگان مانند فولاد و آلومینیوم با برگزاري کارگروه که در استان وجود داشت، کمبود برق را مدیریت کردیم. 

رحیمی عنوان کرد: با رایزنی هایی که با وزارت صنعت، معدن و تجارت و وزارت نیرو برقرار شد، نه تنها برق را مدیریت کردیم بلکه

 
توانسته ایم در این بازه زمانی کارخانه سیمان را به چرخه تولید بازگردانیم. 

 
هیچ گونه واحد تولیدي بزرگ درهرمزگان تعطیل نشده است 

در بازدیدي که دادستان عمومی و انقلاب بندرعباس، رییس سازمان صنعت و معدن و تجارت هرمزگان از 6 واحد صنعتی راکد مستقر
در شهرك هاي صنعتی شماره یک و 2 بندرعباس داشته اند، که طبق اعلام مدیر عامل شهرك هاي صنعتی استان هیچ گونه واحد

 
تولیدي بزرگی در استان تعطیل نشده است. 

دادستان عمومی و انقلاب مرکز هرمزگان نیز در این بازدید در راستاي اجراي پایش واحدهاي صنعتی تعطیل و نیمه تعطیل در
هرمزگان که به دستور رییس قوضه قضاییه صورت گرفته است، گفته است: طبق بررسی هایی که صورت گرفت بخش عظیمی از



 
مشکلات واحدهاي تولیدي استان «سرمایه در گردش»، «مشکلات بانکی» و «کسب مجوز از اداره هاي ذیربط» است. 

مجتبی قهرمانی اظهارداشته است: بعضی از واحدهاي تولیدي که به نظر می رسد مالکان آن ها قصد سوء استفاده از امتیازات،
تسهیلات و زمین ها را دارند و در عمل اقدامی در راستاي تولید نمی کنند نیز اخطار صادر شده است که اگر ظرف ضرب العجل و

 
مهلت داده شده اقدام عملی انجام ندهند امتیازات و زمین ها بازپس گیري خواهد شد. 

پیش از این نیز امام جمعه بندرعباس در خطبه هاي نماز جمعه این شهرستان با تاکید بر اینکه حدود 200 واحد تولیدي با این
معضل روبرو شده اند، از دستگاه هاي نظارتی بویژه دستگاه قضایی خواستار ورود به این موضوع شده بود که اگر در این زمینه عمدي

 
رخ داده با خاطیان برخورد کنند. 

حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادي زاده به مساله راکد بودن برخی از کارخانه ها و واحدهاي تولیدي استان هرمزگان اشاره کرد و
اظهارداشت: برخی از این واحدها تسهیلات کم بهره بانکی دریافت کرده اند تا مشکلات استان و کشور را حل کنند اما می بینیم

 
همچنان غیرفعال و تعطیل هستند و در عمل فعالیتی از آن ها به چشم نمی خورد. 

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان با تاکید بر ضرورت احیاي اقتصاد مقاومتی و لزوم نگاه به ظرفیت هاي داخلی درون اظهارداشت:
اقتصاد متکی به ظرفیت داخلی با بهره گیري از توان علمی جوانان و دانشجویان و دانشمندان کشور می تواند گره هاي کور اقتصادي

 
را بگشاید و کشور را به نتیجه مطلوب برساند. 

هرچند با مشکلاتی از جمله شیوع ویروس کرونا و کمبود برق مواجه بودیم اما خوشبختانه با اقدام هاي صورت گرفته تاکنون هیچ

 
گونه واحد تولیدي بزرگ در استان تعطیل نشده است. 

مدیرعامل شهرك هاي صنعتی هرمزگان نیز اظهارداشت: تعدادي از واحدهاي صنعتی کوچک و متوسط هرمزگان به علت هاي
مختلف راکد و یا نیمه فعال هستند که در تلاش ایم با حمایت مقام هاي قضایی و سازمان صنعت، معدن وتجارت استان تعیین تکلیف

 
شوند. 

سید امیر امیري زاددر گفت وگو با ایرنا افزود: در دوره اي (اواخر اسفندماه 99 و فروردین ماه 1400)، ضوابط و پروتکل هاي بهداشتی
ایجاب می کرد که فعالیت بعضی از صنایع محدود و یا موقت متوقف شود اما بعد از اینکه محدودیت ها برداشته شد، صنایع فعالیت

 
خود را دوباره شروع کردند. 

رییس هیات مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی هرمزگان یادآورشد: بعضی واحدهاي صنعتی مستقر در شهرك هاي صنعتی استان در

 
دوران کرونا و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی بیش از 100 نفر نیروي انسانی جدید را به کادر خود افزودند. 

امیري زاد از حمایت هاي سیستم قضایی استان هرمزگان از بخش صنعت و تولید خاطرنشان کرد: سرعت عمل دادستانی بندرعباس

 
در پیگیري و تعیین تکلیف واحدهاي راکد در شهرك هاي صنعتی هرمزگان درخور تقدیر است. 

وي همچنین با اشاره به راه اندازي واحدهاي راکدي که از سال هاي گذشته غیرفعال بوده اند، تشریح کرد: امسال برنامه ویژه اي براي

 
راه اندازي واحدهاي راکد در شهرك هاي صنعتی داریم. 



امیرزاد ابرازداشت: در حال حاضر 32 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب درهرمزگان داریم که 28 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب دولتی و

 
چهار شهرك و ناحیه صنعتی مصوب غیر دولتی است. 

این مسوول گفت: از 32 شهرك و ناحیه صنعتی مصوب 23 شهرك و ناحیه صنعتی به بهره برداري رسیده و زمین هاي آن در حال

 
بهره برداري است و صنعتگران در آن شهرك ها فعالیت خودشان را شروع کرده اند. 

وي گفت افزود: تعداد کل شهرك ها و نواحی صنعتی مصوب خصوصی در استان هرمزگان نیز چهار شهرك صنعتی می باشد که

 
100درصد آن مربوط به چهارسال اخیر است. 

وي با اشاره به این که شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی مصوب غیردولتی تصریح کرد: شهرك ها و ناحیه هاي صنعتی غیردولتی به آن

 
شهرك و نواحی صنعتی گفته می شود که بخش خصوصی مجوز آن را براي سرمایه گذاري گرفته باشد. 

این مسوول با اشاره به شرایط واحدهاي صنعتی هرمزگان خاطرنشان کرد: خوشبختانه اوضاع اقتصادي واحدهاي صنعتی استان خوب

 
است، چراکه صنایع هرمزگان بیشتر بر روي مزیت هاي منطقه اي استان هرمزگان سرمایه گذاري کرده اند. 

 
اولویت هرمزگان حمایت از تولید و کارآفرینان است 

باتوجه به نامگذاري سالجاري از سوي رهبر معظم انقلاب به عنوان «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها»، اولویت استان هرمزگان در

 
طول این سال در راستاي حمایت از تولید، سرمایه گذاران بخش خصوصی و کارآفرینان است. 

استاندار هرمزگان گفت: همه نهادهاي اجرایی و مدیران استان هرمزگان موظف هستند براساس فرمان رهبر معظم انقلاب براي شتاب
بخشیدن به روند تولید، رونق اقتصادي، ایجاد اشتغال و درآمدزایی براي مردم و توسعه صادرات و واردات کالاهاي اساسی و مواد اولیه

 
تولید تلاش کنند. 

فریدون همتی بر لزوم سازماندهی جدید طرح هاي تولیدي کوچک، متوسط و بزرگ در هرمزگان نیز تاکید کرد و افزود: باید به روند
صدور مجوزها در بخش سرمایه گذاري براي تولید سرعت بخشیده شود تا به صورت واقعی شاهد پشتیبانی و مانع زدایی از تولید در

 
استان باشیم. 

وي بیان داشت: با توجه به تلاش هاي صورت گرفته به ویژه توسط بخش خصوصی، میزان تولید در استان هرمزمگان پارسال در

 
مجموع 32 درصد افزایش داشت. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: برخی از آن ها در حوزه تولید صنعتی و معدنی شامل افزایش 92.5 درصدي تولید آلومینیوم و 22.47

 
درصدي تولید آهن اسفنجی همراه بود. 

همتی ادامه داد: تولید شمش فولاد 9 درصد، تولید قیر 12.76 درصد، تولید سیمان 15.4 درصد، تولید روغن خوراکی 91 درصد،

 
تولید صنایع غذایی و دارویی 14.86 درصد و ساخت و تعمیر شناور 11.68 درصد افزایش داشته است. 

وي اضافه کرد: همچنین سال گذشته 260 طرح تولیدي در حوزه صنعت و معدن در استان هرمزگان با ایجاد اشتغال براي بیش از سه



 
هزار نفر به بهره برداري رسید. 

به گفته همتی، سال گذشته در قالب 285 نشست کارگروه اصلی و کارشناسی تسهیل و رفع موانع تولید در هرمزگان، 926 مصوبه به

 
تصویب رسید که 752 مصوبه اقدام شده و 162 مصوبه در دست اقدام است. 

 
واحدهاي تولیدي بازوهاي قدرتمنداقتصادي در زمان تحریم و کرونا 

واحدهاي تولیدي و صنعتی به عنوان یکی از بازوهاي قدرتمند اقتصادي بویژه در زمان تحریم ها و همچنین شرایط شیوع ویروس

 
کرونا که اقتصاد بسیاري از کشورها با رکود مواجه شده است، هستند. 

هرمزگان داراي فرصت ها و ظرفیت هاي بزرگی همچون همجواري با خلیج فارس و دسترسی به آب هاي آزاد، وجود مناطق آزاد
تجاري قشم و کیش، برخورداري از منابع غنی نفت و گاز، منابع عظیم و خدادادي آبزیان، همجواري با منطقه پارس جنوبی و
همچنین منطقه ویژه صنایع انرژي بر پارسیان، نزدیکی به بازار کشورهاي عربی حاشیه جنوبی خلیج فارس، استقرار صنایع بزرگ
انرژي بر(صنایع فولاد، آلومینیوم، سیمان، کشتی سازي، پالایشگاه، نیروگاه وغیره)، موقعیت مناسب بخش باغبانی کشاورزي بویژه
مرکبات و خرما به منظور احداث و توسعه واحدهاي فرآوري و صنایع تبدیلی و بسته بندي محصول هاي زراعی و باغی، بازار مناسب
کالاهاي مصرفی در بندرعباس و تبادل و ترانزیت حجم عظیم کالا از بندرهاي شهید رجایی و شهید باهنر و غیره است که هرکدام از

 
این مزیت ها و ظرفیت ها به تنهایی می تواند منشل توسعه صنعتی در استان و کشور باشد. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- رونق تولید 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- هرمزگان 

 
- صادرات غیر نفتی 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



پیش بینی برداشت 120 هزار تن گوجه فرنگی در مشهد

منبع: ایرناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/07

مشهد- ایرنا- مدیر جهاد کشاورزي مشهد با اشاره به آغاز برداشت محصول گوجه فرنگی از کشتزارهاي این شهرستان، پیش
بینی کرد که امسال 120 هزار تن محصول توسط کشاورزان برداشت شود.

مشهد- ایرنا- مدیر جهاد کشاورزي مشهد با اشاره به آغاز
برداشت محصول گوجه فرنگی از کشتزارهاي این
شهرستان، پیش بینی کرد که امسال 120 هزار تن

 
محصول توسط کشاورزان برداشت شود. 

سعید خوش قامت روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود: برداشت گوجه فرنگی از سطح 3 هزار هکتار
کشتزار این محصول در مشهد آغاز شده است که بر اساس
شرایط آب و هوایی کار برداشت تا پایان شهریورماه ادامه

 
خواهد داشت. 

وي ادامه داد: کاشت گوجه فرنگی به دلیل دوره تولید کوتاه، مزایاي زیاد، ارزش اقتصادي و کاشت نسبتا راحت مورد اقبال بسیاري از

 
کشاورزان است و امسال مهم ترین گونه هاي کشت شده گوجه در مشهد را کاکی، نوید، موبیل و ارقام هیبرید تشکیل می دهند. 

مدیر جهاد کشاورزي مشهد اظهار کرد: معیارهاي انتخاب ارقام توسط کشاورزان براي کشت بر اساس ویژگی هایی مانند نوع محصول،

 
شکل گیاه، مقاومت در برابر آفات و بیماري ها و همچنین عوامل مرتبط با آب و هوا، طول دوره رسیدن و مدیریت کشاورزي است. 

 
وي افزود: کشاورزان باید گونه هایی را انتخاب کنند که در شرایط محلی بهترین عملکرد را داشته باشند. 

خوش قامت میانگین عملکرد محصول گوجه فرنگی در مشهد را 35 تن در هکتار اعلام کرد و گفت: شهرستان مشهد یکی از قطب ها

 
تولید گوجه فرنگی در خراسان رضوي محسوب می شود. 

وي اظهار کرد: محصول تولیدي مشهد علاوه بر تامین نیاز تازه خوري داخل استان به سایر استان ها ارسال می شود و محصول

 
فرآوري شده آن نیز به دیگر کشورها صادر می شود. 

وي بیان کرد: در فصل کاشت، داشت و برداشت گوجه فرنگی در مشهد، زمینه اشتغال براي سه هزار نفر به صورت مستقیم و چندین

 
برابر این شمار به صورت غیرمستقیم فراهم می شود. 

شهرستان مشهد 92 هزار هکتار عرصه زراعی و باغی دارد. 



 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- گوجه فرنگی 

 
- مشهد 

 
- رونق تولید 

- برداشت محصول



رفع مشکلات واحدهاي تولیدي در اولویت مدیران آذربایجان غربی باشد

منبع: ایرناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/06/07

ارومیه- ایرنا- رییس کل دادگستري آذربایجان غربی با اشاره به اینکه رفع مشکلات واحدهاي تولیدي باید در اولویت مدیران
استان باشد، گفت: با مدیرانی که در انجام وظیفه خود درست عمل نکنند و موجب به زحمت افتادن تولیدکنندگان یا مردم

شوند، برخورد جدي و قاطع خواهد شد.

ارومیه- ایرنا- رییس کل دادگستري آذربایجان غربی با
اشاره به اینکه رفع مشکلات واحدهاي تولیدي باید در
اولویت مدیران استان باشد، گفت: با مدیرانی که در انجام
وظیفه خود درست عمل نکنند و موجب به زحمت افتادن
تولیدکنندگان یا مردم شوند، برخورد جدي و قاطع خواهد

 
شد. 

ناصر عتباتی شامگاه شنبه در جلسه عصرگاهی ستاد
اقتصاد مقاومتی آذربایجان غربی اظهار داشت: اکنون
فعالان اقتصادي افسران جنگ نرم هستند و در خط مقدم

 
تولید بار سنگین جنگ اقتصادي را به دوش می کشند و همگی باید در حمایت آنها باشیم. 

 
وي ادامه داد: حمایت همه جانبه از تولید، اقتصاد و اشتغال باید راهبرد همه دستگاه ها باشد. 

 
رییس کل دادگستري آذربایجان غربی گفت: لازمه عمل مدیران در حمایت از تولید لبیک به شعار مانع زدایی از تولید است. 

عتباتی بازدید از واحدهاي تولیدي و دیدن مشکلات آنها را زمانی ارزشمند دانست که منتج به نتیجه شود و تاکید کرد: قصد کار

 
نمایشی نداریم و هدفمان رفع مشکلات واحدهاي تولیدي است. 

 
وي افزود: باید به این امر توجه کرد که هر یک از این واحدهاي تولیدي نان سفره تعداد زیادي از خانواده ها را تامین می کنند. 

حسین مجیدي دادستان عمومی و انقلاب ارومیه نیز در این جلسه با پرداختن به موضوع درگیري اهالی یک روستا با سه واحد
تولیدي که پساب آنها مشکلاتی براي اهالی به وجود آورده بود، گفت: کارهاي کارشناسی تحت نظارت و تعلیمات قضایی انجام شد و

 
نتایج حاصل شده و باید با همکاري و همگامی ارگان هاي دولتی مرتبط با واحدهاي تولیدي این مشکلات حل وفصل شوند. 

به گزارش ایرنا، در پایان این جلسه مصوب شد در جهت رفع مشکل پساب کارخانجات اروم آدا و سیب تاك و ترش نارنج مسیر پساب

 
توسط شرکت ترش نارنج لوله گذاري و تا 40 هکتار از اراضی طبیعی انتقال داده شود. 



همچنین مقرر شد منابع طبیعی مجوز لازم براي زراعت چوب و درختان غیر مثمر با پساب انتقالی به شرکت ترش نارنج براي زراعت

 
در این 40 هکتار را بدهد که تا 30 سال از آن بهره برداري کند و این شرکت هزینه 40 میلیارد ریالی لوله گذاري را پرداخت کند. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- آذربایجان غربی 

 
- مقام معظم رهبري 

 
- ایرنا 

- جهش تولید



317 نفر با اجراي طرح ملی توسعه اشتغال خانگی در ادبیل شاغل شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/06/07

اردبیل - ایرنا - رئیس جهاد دانشگاهی استان اردبیل از اشتغال 317 نفر از متقاضیان طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در این
استان خبرداد.

اردبیل - ایرنا - رئیس جهاد دانشگاهی استان اردبیل از
اشتغال 317 نفر از متقاضیان طرح ملی توسعه مشاغل

 
خانگی در این استان خبرداد. 

به گزارش ایرنا ، مهران اوچی اردبیلی روز یکشنبه در گفت
و گو با خبرنگاران اظهارکرد: با اینکه ورود به بازار در فاز
سوم این طرح انجام می شود با این حال شاهد اتصال به
بازار متقاضیان در فاز دوم آن هستیم که این، کارآمدي
طرح را نشان می دهد و صحه اي بر ضرورت اجراي چنین

 
طرح هایی می گذارد. 

وي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی را فرصتی براي کاهش بیکاري در استان دانست و گفت: نیاز به سرمایه اندك، عدم نیاز به فضاي

 
فیزیکی زیاد و ایجاد درآمدزایی قابل توجه براي خانواده ها از مزایاي این مشاغل است. 

او افزود: مشاغل این طرح بر اساس ظرفیت و اسناد بالادستی استان ها تعریف شده و 2 هزار نفر سهم استان اردبیل نیز خدمات

 
رایگان در عرصه هاي تولیدي و صنایع دستی آن دریافت می کنند. 

اوچی اردبیلی با بیان اینکه طرح توسعه مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی توسط جهاددانشگاهی در
استان در حال اجرا است، اظهارکرد: جهاد دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیل گر مکلف به شناسایی،
توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره مندي از شبکه هاي

 
افقی و عمودي شده است. 

وي از تایید گزارش اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در فصل هاي پاییز و زمستان سال 1399 و فصل بهار سال جاري توسط
اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان به عنوان کارفرما خبرداد و ادامه داد: در فاز اول این طرح ظرفیت هاي استان در خصوص
مشاغل خانگی شناسایی و 13 رشته قالی بافی، چرم دست سوز، بافنده تابلوفرش، خیاط لباس، رودوزي سنتی، بسته بندي، تولید

 
زعفران، تولید گیاهان دارویی، ویراستاري، گلیم بافی، مترجمی، برنامه نویسی و انیماتور انتخاب شد. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان اردبیل اضافه کرد: همچنین در فاز اول طرح ثبت نام بیش از سه هزار و 200 نفر و ارزیابی 2 هزار و
952 نفر و در فاز دوم استعدادسنجی 350 نفر از بین متقاضیان بهره مندي از مزایاي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان



 
توسط جهاد دانشگاهی انجام گرفته است. 

اوچی اردبیلی تصریح کرد: در فاز دوم این طرح یا همان مرحله توانمندسازي متقاضیان که در استان اردبیل در حال اجرا می باشد

 
پنج هزار و 700 نفر ساعت خدمات آموزشی به متقاضیان ارائه شده است. 

وي فاز سوم طرح ملی توسعه مشاغل خانگی را ورود محصولات به بازار کار دانست و افزود: این طرح به توجه به اینکه چرخه کامل
یک کسب و کار را دارد و از استعدادیابی تا کسب مهارت توسط فرد و فروش محصولات پیش بینی شده است به همین خاطر یکی از

 
طرح هاي موفق در زمینه کارآفرینی خواهد بود. 

نرخ بیکاري رسمی اعلام شده در استان اردبیل حدود 16 درصد و 65 هزار نفر است ولی برخی مراجع که آمارهاي کشوري بیکاري را

 
اعلام می کنند، نرخ بیکاري در این استان را حدود 10 درصد اعلام کرده اند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان جهاد دانشگاهی 

 
- اشتغال زایی 

 
- اردبیل 

- نرخ اشتغال



پرداخت 367 فقره تسهیلات اشتغالزایی در کردستان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/06/07

از ابتداي امسال تاکنون 367 فقره تسهیلات اشتغالزایی به مبلغ 182 میلیارد ریال در استان پرداخت شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز کردستان، سرپرست
صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: از ابتداي امسال
تاکنون 367 فقره تسهیلات اشتغالزایی به مبلغ 182

 
میلیارد ریال در استان پرداخت شده است. 

شهریار رحیمی با اشاره به اینکه هدف این صندوق توسعه
کسب و کار هاي خُرد است، افزود: از ابتداي امسال تاکنون
231 مددجو بر اساس توافقنامه با سازمان زندان هاي

 
استان، زیر پوشش این بیمه قرار گرفته اند و بیش از 43 میلیارد ریال تسهیلات به این تعداد پرداخت شده است. 

رحیمی با بیان اینکه در حوزه ورزش و جوانان 45 فقره تسهیلات به مبلغ 25 میلیارد ریال پرداخت شده است افزود: در بخش حمایت
از هنرمندان هم 13 فقره به مبلغ 23 میلیارد ریال و در زمینه حمایت از دستفروشان 38 مورد به مبلغ پنج میلیارد و 650 میلیارد

ریال پرداخت شده است.



حضور آقاي رئیسی در خوزستان جلوه اي از مردمی بودن است/ مطالبه

دولت کنونی آمریکا همان مطالبه ترامپ است/ در افغانستان طرفدار «مردم»

هستیم

منبع: صداي دیپلماسی ایرانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/07

حضرت آیت االله خامنه اي فرمودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبلی ندارد. مطالبه اینها همان مطالبه ترامپ
است و هیچ تفاوتی نکرده است. در پشت صحنه سیاست خارجی آمریکا یک گرگ درنده است که برخی مواقع به یک روباه

حیله گر تغییر می کند. نمونه اش وضعیت امروز افغانستان است. به گزارش پایگاه خبري صداي ...

حضرت آیت االله خامنه اي فرمودند: دولت کنونی آمریکا
هیچ فرقی با دولت قبلی ندارد. مطالبه اینها همان مطالبه
ترامپ است و هیچ تفاوتی نکرده است. در پشت صحنه
سیاست خارجی آمریکا یک گرگ درنده است که برخی
مواقع به یک روباه حیله گر تغییر می کند. نمونه اش
وضعیت امروز افغانستان است. به گزارش پایگاه خبري

 
 (...) (idva)صداي دیپلماسی ایران

حضرت آیت االله خامنه اي فرمودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبلی ندارد. مطالبه اینها همان مطالبه ترامپ است و هیچ
تفاوتی نکرده است. در پشت صحنه سیاست خارجی آمریکا یک گرگ درنده است که برخی مواقع به یک روباه حیله گر تغییر می

 
کند. نمونه اش وضعیت امروز افغانستان است. 

 
به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس، 

همزمان با ایام شهادت محمّدعلی رجایی و محمد جواد باهنر، رئیس جمهور و نخست وزیر شهید جمهوري اسلامی ایران و هفته
دولت، رئیس جمهور و اعضاي دولت سیزدهم، صبح امروز (شنبه 6 شهریور) با حضور در حسینیه امام خمینی (ره) با حضرت آیت االله

 
خامنه اي رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند. 

 
این نخستین دیدار دولت سیزدهم با مقام معظم رهبري است. 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در این دیدار با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت
بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و خردمندانه» در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري خواندند و با اشاره به اولویت مسائل
اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي» ، «فسادستیزي»، «احیاي امید و اعتماد مردم» و

 
«انسجام و اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. 



ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت
متأثرکننده افغانستان گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به

 
روابط و رفتار آنها با ایران بستگی دارد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. 

رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید

 
به خانواده بی توجهی شود. 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن

 
را نشان داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست. 

«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم ، از دیگر روش هایی بود

 
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. 

ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر افزودند: در این فرمان

 
تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چرا که براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 



ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملاً مراقبت شود که این دستور یا تصمیم

 
و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

 
«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود. 

ایشان گفتند: فسادستیزي مکمّل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان

 
بی جهت، جزو بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتماً باید ورود و برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاهها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور

 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها

 
و مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قولها و دستورهاي روز گذشته رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که

 
این قول ها حتماً محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي دادید و بواسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به

 
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود. 

ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روز

 
شمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرفهاي



مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاهها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رها شدگی

 
امور را در مردم القاء می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از

 
دیدگاههاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف

 
نصیحت و اکتفاء به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط
به درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه

 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
«ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شستشوي دستها با صابون» را قبول کنند و قطعاً رعایت این

 
موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و

 
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخشها تأکید کردند. 



حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران
اقتصادي معتقدند خلق پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در

 
این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 1- براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال
راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 2- حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و

 
برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و

 
بی حساب. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک
زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحرافها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی،

 
گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آنها را در چارچوب

 
قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید. 

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها، و
ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد، و حق و باطل»، و عرصه ي جنگ

 
فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. 

حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و پر تأثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر
لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها

 
شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعاً وقاحت را از حد گذرانده اند و با وجود آنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
در حالی که تا مدتها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و

 
نه همه آنها کنار گذاشته شد. 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم



مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدتها مذاکره را مسخره کرد و

 
زیر پا گذاشت. 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم از جمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال

 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش دهها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان

 
برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست. 

ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در
خصوص موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چرا که دولتها همچون گذشته می آیند و می
روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر و

 
نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. 

حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید،

 
مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي مورد نیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با
اشاره به چالش هاي اقتصادي فراروي دولت از جمله کسري بودجه بسیار بالا گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی مورد

 
نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

رئیس جمهور با اشاره به تجربه دولتهاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعفهاي دولتهاي قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز
از دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولتهاي قبل تأکید کرد.



براي توسعه پیوند صنعت و درمان نظام پیشنهادات عملیاتی می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/07

محمدعلی زلفی گل گفت: نیازمند یک اقدام کاربردي هستیم تا بتوان بیش از پیش در راستاي پیوند صنعت و دانشگاه وارد
عمل شد.

وزیر علوم و تحقیقات: براي توسعه پیوند صنعت و درمان
نظام پیشنهادات عملیاتی می شود محمدعلی زلفی گل
گفت: نیازمند یک اقدام کاربردي هستیم تا بتوان بیش از

 
پیش در راستاي پیوند صنعت و دانشگاه وارد عمل شد. 

به گزارش برنا؛ چندي پیش بود که محمد سعید سیف،
مدیرکل دفتر ارتباط با صنعت وزارت علوم، تحقیقات و
فناوري عنوان کرد تاکنون هماهنگی ها بین صنعت و
دانشگاه ایجاد نشده و باعث شده تا پایان نامه ها فقط

تئوریک باشد.این مقوله باعث شده تا پایان نامه هاي دانشجویی مورد بی توجهی یا کم توجهی قرار بگیرند و در صورت امکان استفاده

 
در صنعت می توان آن را مورد استفاده و از آن بهره مند شد. 

منصور غلامی، وزیر اسبق علوم، تحقیقات و فناوري هم در این باره قبل تر گفته بود، تولید کنندگان داخلی بخش صنعت باید به
دانشگاها، مراکز علمی و تحقیقاتی اطمینان کنند. هرچند هنوز عزمی براي تحقق این مهم وجود ندارد. از سوي دیگر پایان نامه هاي
دانشجویی در تمامی حوزه ها به ویژه کارآفرینی و صنعت در کتابخانه هاي دانشگاه هاي کشور خاك می خورد و اقدامی براي

 
بکارگیري آنها در حوزه صنعت نیست. 

محمد علی زلفی گل، وزیري علوم و تحقیقات با اشاره به برنامه هایش براي پیوند بیش از پیش صنعت و دانشگاه و توسعه کار آفرینی

 
به خبرنگار برنا گفت: براي توسعه پیوند صنعت و درمان نظام پیشنهادات عملیاتی می شود. 

 
او افزود: در نظام پیشنهادات هر ایرانی که نیازي را تشخیص داد یک فرم به پایگاه استنادي جهان اسلام ارسال و ثبت می کند. 

وزیر علوم ادامه داد: اولویت هاي صنایع خصوصی ثبت و در دانشگاه ها هم هر فردي با نوشتن پروپوزال با آن نیازها می تواند از رساله

 
کاربردي دانشجویان استفاده کند. 

زلفی گل تاکید کرد: نیازمند یک اقدام کاربردي هستیم تا بتوان بیش از پیش در راستاي پیوند صنعت و دانشگاه وارد عمل شد.



چند پیشنهاد براي مهار تورم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/07

فصل اقتصاد - یک کارشناس اقتصادي ضمن بیان اینکه کنترل تورم باید اولویت دولت جدید باشد، پیشنهادها و ابزارهایی
براي مهار تورم خطاب به وزیر جدید اقتصاد مطرح کرد.

فصل اقتصاد - یک کارشناس اقتصادي ضمن بیان اینکه
کنترل تورم باید اولویت دولت جدید باشد، پیشنهادها و
ابزارهایی براي مهار تورم خطاب به وزیر جدید اقتصاد

 
مطرح کرد. 

علی سعدوندي ، اظهار کرد: دولت رئیسی در مقایسه با
دولت هاي پیشین، وعده هاي انتخاباتی و تبلیغاتی کمتري

مطرح کرده است که از این جهت در موقعیت مناسبی قرار دارد، اما برخی از وعده هاي دولت فعلی با کنترل تورم در تضاد است. به
عنوان مثال، دولت قول ایجاد و تولید واحدهاي مسکونی و خودرو را داده است که اگر با ساختار فعلی به ثمر برسند با کمبود بودجه

 
مواجه می شوند و در تضاد با سیاست کنترل تورم خواهد بود.  

وي کنترل تورم را اولویت دولت دانست و افزود: تا زمانی که تورم کنترل نشود، به رشد اقتصادي و اشتغال نخواهیم رسید که یکی از
ملزومات آن استقلال بانک مرکزي و سپردن ریاست آن برعهده فردي مستقل از دولت است، زیرا اعتبار بانک مرکزي نزد مردم کنترل
تورم را محقق می کند و شخصیت و اعتبار رئیس کل بانک مرکزي از تیم اقتصادي نیز مهم تر است که در انتخاب آن باید احتیاط

 
بیشتري صورت گیرد.  

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: دیگر ملزومات مهار تورم تفکیک بودجه ارزي و ریالی از یکدیگر، اجراي درست عملیات بازار باز و
تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق است که با انتشار اوراق از جهت خود تنظیم گري آن و برابر شدن نرخ بهره با نرخ تورم

 
اسمی، تورم از دو جهت کنترل خواهد شد.  

سعدوندي بیان کرد که علاوه بر تاثیر تکالیف تعیین شده در بودجه سال جاري بر افزایش تورم، از آنجا که اندازه و حجم بودجه رشد

 
کرده، بودجه 1400 تورمی و تورم در این سال به قانون تبدیل شده است.  

وي گفت: اگر تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق، استقلال بانک مرکزي، تفکیک بودجه ارزي و ریالی و اجراي درست عملیات
بازار باز محقق شود و در حد حرف و شعار باقی نماند، اعتقاد من بر این است که با این ابزارها ظرف سه سال آینده می توان تورم را به

 
زیر پنج درصد رساند اما سیاست هاي قیمت گذاري و تعزیراتی اثر معکوس داشته و به تشدید تورم می انجامد. 

انتهاي پیام



شرایط بازنشستگی در کارهاي سخت و زیان آور اعلام شد

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/07

 
سرویس مشاوره کارگر آنلاین؛ 

 
شرایط بازنشستگی در کارهاي سخت و زیان آور اعلام شد 

کارگرآنلاین|مطابق با بخش اول بند (ب) تبصره 2 قانون
بازنشستگی پیش از موعد در مشاغل سخت و زیان آور،
داشتن حداقل بیست سال متوالی و یا بیست و پنج سال
متناوب اشتغال در کارهاي سخت و زیان آور که در هر

مورد حق بیمه مدت مزبور را نیز به صندوق تامین اجتماعی پرداخت کرده باشند بدون شرط سنی می توانند درخواست خود را به

 
ادارات کار و امور اجتماعی استان ها جهت طرح در کمیته هاي استانی ارائه نمایند . 

مطابق با بخش اول بند (ب) تبصره 2 قانون بازنشستگی پیش از موعد در مشاغل سخت و زیان آور، داشتن حداقل بیست سال متوالی
و یا بیست و پنج سال متناوب اشتغال در کارهاي سخت و زیان آور که در هر مورد حق بیمه مدت مزبور را نیز به صندوق تامین
اجتماعی پرداخت کرده باشند بدون شرط سنی می توانند درخواست خود را به ادارات کار و امور اجتماعی استان ها جهت طرح در

کمیته هاي استانی ارائه نمایند .



چه نوع مرخصی هایی جزء سابقه اشتغال در کارهاي سخت و
زیان آور محسوب می شود ؟

چه نوع مرخصی هایی جزء سابقه اشتغال در کارهاي سخت و زیان آور

محسوب می شود ؟

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/07

 
سرویس مشاوره کارگر آنلاین؛ 

 
چه نوع مرخصی هایی جزء سابقه اشتغال در کارهاي سخت و زیان آور محسوب می شود ؟ 

کارگرآنلاین| ایام استفاده از مرخصی استحقاقی،مرخصی بابت ازدواج یا فوت همسر ، پدر ، مادر و فرزندان به مدت 3 روز با دریافت
دستمزد در مورد مشمولان قانون کار و ایام استفاده از مرخصی استعلاجی یا استراحت پزشکی از اینکه حقوق ایام مزبور توسط

 
کارفرما پرداخت شود و یا اینکه بیمه شده از غرامت دستمزد ایام بیماري استفاده کرده باشد . 

به استناد جزء د،ج وه بند 1 ماده 12 آیین نامه اجرایی بند (5) جزء (ب) ماده واحده قانون اصلاح تبصره (2) ماده (76) قانون تأمین
اجتماعی، ایام استفاده از مرخصی استحقاقی،مرخصی بابت ازدواج یا فوت همسر ، پدر ، مادر و فرزندان به مدت 3 روز با دریافت
دستمزد در مورد مشمولان قانون کار و ایام استفاده از مرخصی استعلاجی یا استراحت پزشکی از اینکه حقوق ایام مزبور توسط

کارفرما پرداخت شود و یا اینکه بیمه شده از غرامت دستمزد ایام بیماري استفاده کرده باشد .



شرکت کنندگان از بازسازي عراق حمایت کردند

منبع: شبستانشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/07

رهبران و مقام هاي شرکت کننده در نشست همکاري و مشارکت بغداد در بیانیه پایانی این نشست بر حمایت از تلاش هاي
دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیر ساخت ها و تقویت نقش بخش خصوصی تاکید کردند.

رهبران و مقام هاي شرکت کننده در نشست همکاري و
مشارکت بغداد در بیانیه پایانی این نشست بر حمایت از
تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه
خدمات و پشتیبانی از زیر ساخت ها و تقویت نقش بخش

 
خصوصی تاکید کردند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، در نشست همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و مقامات برگزار شد، شرکت کنندگان به

 
منظور حمایت از عراق و بحث در خصوص چالش ها، مسائل مشترك و چشم اندازهاي پیش رو گرد هم جمع آمدند. 

شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور برگزاري این نشست که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و مشارکت رهبران و
مسوولان کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و اعلام داشتند که در کنار دولت و ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر

 
ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین المللی به شکلی که تاثیري مثبت بر ثبات منطقه داشته باشد، تاکید کردند. 

شرکت کنندگان همچنین از تلاش هاي مصرانه و دیپلماتیک عراق براي رسیدن به زمینه اي از نقاط اشتراك با سطوح منطقه اي و
بین المللی در راستاي تقویت اشتراکات سیاسی، اقتصادي و امنیتی و همچنین در دستور کار قرار دادن گفت وگوي سازنده و تحکیم
تفاهم ها بر اساس منافع مشترك استقبال کردند؛ آنها همچنین تاکید کردند که میزبانی بغداد از این نشست، دلیلی واضح بر دنبال

 
شدن سیاست متوازن و همکاري مثبت در روابط خارجی از سوي عراق است. 

شرکت کنندگان مجددا حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق به منظور تقویت موسسات حکومتی بر اساس مکانیزم هاي قانون
اساسی و برگزاري انتخابات پارلمانی که نمایندگان ملت عراق را در بر گیرد، اعلام داشتند؛ همچنین آنها از خواست عراق به منظور

 
انجام نظارت بین المللی براي تضمین پاکی و شفافیت عملیات راي گیري اعلام حمایت کردند. 

شرکت کنندگان اعلام داشتند که منطقه با چالش هاي مشترکی رویاروست که نیازمند تعامل کشورهاي منطقه با آن بر اساس

 
مشارکت، همکاري، امنیت مشترك و منافع متبادل است. 

همچنین شرکت کنندگان تلاش ها و جان فشانی هاي بزرگ عراق را در راستاي جنگ علیه تروریسم و تحقق پیروزي علیه آن
ستودند و از پیشرفت توانمندي هاي نظامی و دفاعی عراق به شکلی که در تامین و تقویت امنیت در منطقه سهم ایفا کند، استقبال

کردند. آنها همچنین مجددا هر شکل و گونه اي از تروریسم و اندیشه هاي افراطی را مردود شمردند. 



شرکت کنندگان همچنین تلاش هاي دولت عراق را در راستاي تحقق اصلاحات اقتصادي به شیوه اي که پیام هاي مثبتی را به منظور
تشویق سرمایه گذاري در بخش هاي مختف در پی داشته باشد، ستودند، امري که در راستاي منافع همگان بوده و جو اقتصادي

 
مناسبی را خلق کرده و فرایند توسعه پایدار و ایجاد فرصت هاي اشتغال را تقویت می سازد. 

شرکت کنندگان بر حمایت از تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیر ساخت ها و تقویت نقش
بخش خصوصی تاکید کردند؛ همچنین تلاش هاي دولت را در تعامل با پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و آبرومندانه آنها

 
به مناطقشان پس از بسته شدن طومار تروریسم، ستودند. 

شرکت کنندگان بر ضرورت ادامه همکاري ها به منظور مقابله با همه گیري ویروس کرونا از طریق تبادل تجارب موفقیت آمیز به
منظور واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي بهداشتی و انجام همکاري فعالانه براي مقابله با این چالش مشترك و تاثیرات بهداشتی،

 
اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تاکید کردند. 

همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ها براي تعامل با چالش هاي پیش آمده از تغییرات آب و هوایی و گازهاي گلخانه اي و تاثیرات
جدي آن بر منطقه و ایجاد مکانیزم عملی براي تقویت همکاري بر اساس توافقنامه هاي بین المللی ذیربط، بویژه توافقنامه تغییرات

 
آب و هوایی پاریس، توافق به عمل آمد. 

در همین راستا، عراق نسبت به حضور فعال رهبران کشورهاي دوست و برادر، وزراي خارجه، سازمان هاي منطقه اي و بین المللی و
نمایندگی هاي دیپلماتیک به عنوان شرکت کننده یا ناظر در نشست همکاري و مشارکت بغداد ابراز تشکر و تقدیر کرد.



درآمد 11 میلیاردي پسر 12ساله در تعطیلات مدرسه خبرساز شد! +عکس

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/07

تصویري از یک نوجوان 12 ساله که با ایجاد مجموعه اي از آثار هنري پیکسلی به نام «نهنگ هاي عجیب» و فروش آن در
دوران تعطیلات مدرسه حدود 290 هزار پوند درآمد کسب کرده در شبکه هاي اجتماعی بازتاب زیادي داشت.

تصویري از یک نوجوان 12 ساله که با ایجاد مجموعه اي از آثار هنري پیکسلی به نام «نهنگ هاي عجیب» و فروش آن در

 
دوران تعطیلات مدرسه حدود 290 هزار پوند درآمد کسب کرده در شبکه هاي اجتماعی بازتاب زیادي داشت. 

این نوجوان که «بنیامین احمد» نام دارد اهل لندن است و
درآمدهاي خود را در قالب رمزارز اتریوم دریافت کرده و نگه می
دارد. البته با افزایش قیمت رمزارزها او از این طریق هم به دارایی
اش افزوده است. کاربري نوشت: «براي این که بدونید این
نوجوون توي تعطیلات چقدر کار کرده بگم که پوند 39 هزار
تومنه و درآمد این بچه 11 میلیارد و 300 میلیون بوده.» کاربر
دیگري نوشت: «به نظرم به جاي این که به بچه ها بگیم تو بشین

درست رو بخون باید درآمد زایی و ایجاد اشتغال رو یاد داد و بذاریم ایده هایی که براي پول در آوردن دارن اجرایی بشه.»/ خراسان



گزینه هاي معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري چه کسانی هستند؟

منبع: دانشجوشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/07

به گزارش خبرنگار گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، زهرا فکرانه_ در
شرایط فعلی که دولت سیزدهم و مجلس در چالش دوجانبه آراي اعتماد
قرار گرفته است، تنها امکان گمانه زنی در خصوص معاون آینده امور زنان
وجود دارد که بر این اساس افرادي که براي این پست در نظر گرفته شده
اند در حوزه هاي مختلفی از جمله پزشکی، اقتصاد و وکالت تخصص دارند و

 
سابقه فعالیت مستقیمی در خصوص حوزه زنان و خانواده از آن ها به چشم نمی خورد. 

در ادامه توضیحی از اسامی، سوابق اجرایی و تحصیلی افرادي که گفته می شود گزینه احتمالی براي معاونت امور زنان و خانواده

 
محسوب می شوند، ارائه خواهد شد. 

مرضیه وحید دستجردي مرضیه وحید دستجردي پزشک، مشاور رئیس قوه قضائیه، دانشیار و عضو هیئت علمی گروه زنان و زایمان
دانشگاه تهران است؛ وي در سال 1354 در 16 سالگی تحصیلاتش را در رشته پزشکی در دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی
تهران آغاز کرد و در 1362 دکتراي عمومی پزشکی را دریافت نمود. او نماینده دوره هاي چهار و پنج مجلس شوراي اسلامی بوده و
در دوره دوم ریاست جمهوري محمود احمدي نژاد سمت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی را عهده دار بود. ازسوابق وي
میتوان به مدیریت روابط دانشگاهی و امور بین الملل دانشگاه علوم پزشکی اشاره کرد. همچنین او از اعضاي هیئت امناي دانشگاه

 
علوم پزشکی فاطمیه قم بود که در سال 1381 منحل شد. 

وحید دستجردي در دوره وزارت خود در سال 1388، در پی اعتراض جمعی از پزشکان شرکت کننده در سی و هفتمین آزمون
دستیاري مبنی بر فروش سؤالات آزمون دستیاري پزشکی، این آزمون را که در 29 بهمن 1388 برگزار شده بود باطل کرد. از این رو
تمام مقامات مرکز سنجش پزشکی، از سمت خود برکنار شدند و وعده شد به این موضوع رسیدگی شده و مسببان افشاي سؤالات،
دادگاهی شوند. براي پاسخ گویی به افکار عمومی و نمایندگان مجلس، باقر لاریجانی رئیس وقت شوراي سیاستگذاري وزارت بهداشت

 
از سوي وحید دستجردي، مسئول پاسخگویی به پرسش ها دربارهٔ موضوع ابطال آزمون دستیاري شد. 

در اوایل دي ماه 1391 احتمالاتی از برکناري وحید دستجردي مطرح شد که ابراز انتقاد هایی از او در روزنامه دولتی ایران، احتمال
برکناري او از وزارت بهداشت را تقویت کرد. گفته می شود اعتراض از اختصاص ندادن ارز دولتی براي مصارف پزشکی و دارویی که با

 
تکذیب احمدي نژاد روبه رو شد یکی از دلایل اختلاف میان وزیر بهداشت و رئیس جمهور وقت بوده است. 

نهایتاً در هفت دي ماه مرضیه وحید دستجردي، تنها وزیر زن بعد از انقلاب اسلامی، به دستور محمود احمدي نژاد عزل و محمد
حسن طریقت منفرد به عنوان سرپرست وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی منصوب شد. پس از این تغییر باقر لاریجانی از

 
سمت خود به عنوان رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران استعفا داد. 

 
سابقه فعالیت مرضیه وحید دستجردي 



 
_عضو شوراي برنامه ریزي آموزش عالی کشور از سال 1371 تا 1378 

 
_عضو شوراي آموزش پزشکی و تخصصی وزارت بهداشت از سال 1372 تا 1375 

 
_عضو شوراي سیاست گذاري وزارت بهداشت از سال 1373 تا 1375 

 
_کارشناس زنان و مامایی پزشکی قانونی از سال 1368 تا 1379 

لیلا سادات زعفرانچی لیلا سادات زعفرانچی سرپرست گروه بررسی مسائل زنان در پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی است و
کارشناسی ارشد خود را در حوزه توسعه اقتصادي و برنامه ریزي از واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی اخذ کرده است.
همچنین دکتراي اقتصاد او از دانشگاه علامه طباطبایی می باشد و از سال 1394 تا کنون عضو کارگروه مطالعات زنان و خانواده
شوراي تحول در شوراي عالی انقلاب فرهنگی است. وي از سال 1393 در دانشگاه علامه طباطبایی در دروس تخصصی رشته اقتصاد

 
تدریس می کند. 

زعفرانچی در شهریور 1390 مسئولیت برگزاري کارگاه بین المللی مطالعات زنان و مدرس سرفصل اشتغال زنان و اقتصاد خانوار را
برعهده داشته است. این کارگاه که با همکاري پژوهشگاه علوم انسانی و مطالعات فرهنگی وسازمان غیر دولتی ترنم اندیشه برگزار شد،

 
با شرکت مدعوین از کشورهاي هند، پاکستان، اندونزي، کنیا، اتیوپی، تانزانیا، فیلیپین، سریلانکا، قزاقستان، تایوان و ایران همراه بود. 

وي از طرف سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی جهت شرکت در نشست تخصصی اشتغال زنان و اقتصاد خانوار به میزبانی رایزنی
فرهنگی جمهوري اسلامی ایران در سال 1392 به جمهوري خلق چین اعزام شد. همچنین در سال 1390 مشاور اقتصادي تیم اعزامی
جمهوري اسلامی ایران جهت انعقاد قرارداد بین کنفدراسیون زنان چین و مرکز امور زنان و خانواده ایران در خصوص مباحث زنان و

 
خانواده را پذیرفته بود. 

این کارشناس حوزه زنان در سال 1389 عضویت کمیته علمی سومین اجلاس وزراي زن که در تهران با موضوع «زن، خانواده و
اقتصاد» در مرکز امور زنان وخانواده ریاست جمهوري برگزار شد را عهده دار بود؛ قابل ذکر است که وي در ژانویه 2008 میلادي در
کارگروه تخصصی دومین کنفرانس وزراي زن در کشور هاي اسلامی تحت عنوان «مشارکت زنان در تصمیم سازي» در کوالالامپو_

 
مالزي نیزعضو بوده است. 

معصومه پاشایی بهرام معصومه پاشایی بهرام پزشک، حقوقدان و سیاستمدار است که نماینده دوره یازدهم مجلس شوراي اسلامی از
حوزه انتخابیه مرند و جلفا فعالیت می کند. وي در یازدهمین انتخابات مجلس شوراي اسلامی که در تاریخ 2 اسفند 1398 برگزار شد،
با کسب 40 هزار و 294 راي از مجموع 125 هزار و 830 راي، بعنوان اولین نماینده زن از حوزه انتخابیه مرند و جلفا از استان

 
آذربایجان شرقی انتخاب گردید و به مجلس راه یافت. 

پاشایی بهرام که متولد سال 1364 و کاندیداي اصولگراي انتخابات مجلس یازدهم است از جوان ترین کاندیداهاي انتخابات مجلس
یازدهم به شمار میرود. او در مجلس یازدهم، عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی، رییس فراکسیون مناطق آزاد
تجاري - صنعتی و مناطق ویژه اقتصادي، رییس هیات پارلمانی ایران در مجمع مجالس آسیایی، نایب رییس فراکسیون محیط زیست

 
مجلس شوراي اسلامی است اما با این حال وي سابقه فعالیت تخصصی و گسترده اي در حوزه زنان نداشته است. 



پاشایی بهرام در راستاي فعالیت هاي خود در حوزه زنان، در گفتگویی با شبکه ایران زنان مرتبط با جایگاه مادري و ازدواج زنان اظهار
داشته است: مسئولیت پذیري و درستکاري مدیران به دلیل داشتن مادران مسئولیت پذیر است و مهمترین وظیفه زنان این است که
قبل از هر چیز مادر خوبی باشند؛ برخلاف نظر برخی ها، ازدواج سد راه پیشرفت نیست بلکه انگیزه اي براي رسیدن موفقیت است،

 
چنانچه زنان می توانند بر اساس برنامه ریزي، هم در خانواده و هم در اجتماع موفق عمل کنند. 

نماینده مردم مرند و جلفا در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به وجود فضاي مجازي و افزایش آسیب هاي اجتماعی در جامعه و
مشکلا حوزه اشتغال بیان داشته: زنان، امروزه در خصوص تربیت نسل جدید باید بیشتر توجه کرده و در این راه از دین، الگوي عملی
بگیرند. با وجود اینکه وضعیت زیرساخت ها براي ایجاد صنایع بزرگ چندان مناسب نیست اما در حدي که زیرساخت هاي شهرستان

 
اجازه دهد، اقدامات لازم را براي ترویج اشتغال هاي کوچک و ایجاد کارخانه ها براي زنان در منطقه انجام می دهیم. 

سکینه سادات پاد سکینه سادات پاد از فعالان حوزه زنان در شهر مشهد است که در زمان انتخابات نیز از فعالین ستاد انتخاباتی حجت
الاسلام رئیسی بوده است. وي داراي دکتري حقوق بوده، در عرصه وکالت نیز فعالیت دارد و از جمله گزینه هایی است که براي تصدي

 
سمت معاونت زنان مطرح میشود. 

پاد در گفتگویی با یکی از شبکه هاي حوزه زنان در رابطه با مهریه حساسیت نشان داده و در قسمتی از گفتگوي خود می گوید:
مهریه که بعدها وارد قانون ما شده است یک نهاد با مبانی کاملاً شرعی و فقهی و یک نهاد کاملاً اسلامی محسوب می شود. آنچه الآن
از مهریه سراغ داریم، فلسفه اي ندارد که متناظر با شأنیت زن باشد. نفقه این شأنیت را دارد و مقدار آن ناظر با شأنیت خانم تعیین

 
می شود اما درباره مهریه این بحث وجود ندارد، قانون گذار به خلاف مبانی شرعی مهریه را به شأنیت زن ربط داده است. 

وي ادامه داد: تا کنون چند دوره در حوزه قوانین زن و خانواده را پشت سر گذرانده ایم؛ دوره اول از سال 1310 شروع می شود که
نخستین قانون ازدواج تصویب شد؛ بر پایه اجماع فقها که کاملاً شرعی بود تا اینکه در قانون مدنی مصوب سال 1313 نهاد مهریه به

عنوان یک نهاد جزو حقوق زن شناسایی و وارد قانون مدنی ما شد و به عنوان یک حق ذیل حقوق مالی زن تعریف شد.



چند پیشنهاد براي مهار تورم

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/07

یک کارشناس اقتصادي ضمن بیان اینکه کنترل تورم باید اولویت دولت جدید باشد، پیشنهادها و ابزارهایی براي مهار تورم

 
خطاب به وزیر جدید اقتصاد مطرح کرد.  

علی سعدوندي در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: دولت رئیسی در مقایسه با دولت هاي پیشین، وعده هاي انتخاباتی و تبلیغاتی
کمتري مطرح کرده است که از این جهت در موقعیت مناسبی قرار دارد، اما برخی از وعده هاي دولت فعلی با کنترل تورم در تضاد
است. به عنوان مثال، دولت قول ایجاد و تولید واحدهاي مسکونی و خودرو را داده است که اگر با ساختار فعلی به ثمر برسند با کمبود

 
بودجه مواجه می شوند و در تضاد با سیاست کنترل تورم خواهد بود.  

وي کنترل تورم را اولویت دولت دانست و افزود: تا زمانی که تورم کنترل نشود، به رشد اقتصادي و اشتغال نخواهیم رسید که یکی از
ملزومات آن استقلال بانک مرکزي و سپردن ریاست آن برعهده فردي مستقل از دولت است، زیرا اعتبار بانک مرکزي نزد مردم کنترل
تورم را محقق می کند و شخصیت و اعتبار رئیس کل بانک مرکزي از تیم اقتصادي نیز مهم تر است که در انتخاب آن باید احتیاط

 
بیشتري صورت گیرد.  

 
همچنین بخوانید 

 
 

 
80 درصد بودجه افغانستان یک شبه ناپدید شد جمعه, 5 شهریور 1400 - 06:30 

 
 

 
پیش بینی وضعیت تورم ایران در ماه هاي آینده  پنجشنبه, 4 شهریور 1400 - 10:57 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: دیگر ملزومات مهار تورم تفکیک بودجه ارزي و ریالی از یکدیگر، اجراي درست عملیات بازار باز  و



تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق است که با انتشار اوراق از جهت خود تنظیم گري آن و برابر شدن نرخ بهره با نرخ تورم

 
اسمی، تورم از دو جهت کنترل خواهد شد.  

سعدوندي بیان کرد که علاوه بر تاثیر تکالیف تعیین شده در بودجه سال جاري بر افزایش تورم، از آنجا که اندازه و حجم بودجه رشد

 
کرده، بودجه 1400 تورمی و تورم در این سال به قانون تبدیل شده است.  

وي گفت: اگر تامین کسري بودجه از محل انتشار اوراق، استقلال بانک مرکزي، تفکیک بودجه ارزي و ریالی و اجراي درست عملیات
بازار باز محقق شود و در حد حرف و شعار باقی نماند، اعتقاد من بر این است که با این ابزارها ظرف سه سال آینده می توان تورم را به

 
زیر پنج درصد رساند اما سیاست هاي قیمت گذاري و تعزیراتی اثر معکوس داشته و به تشدید تورم می انجامد. 

انتهاي پیام



حذف ارز 4200 می تواند به تولید کمک کند/ با تولید ایران را به جامعه

دلخواه می رسانیم

منبع: میزانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/07

یک بانوي کارآفرین گفت: ما قدم به قدم این مملکت را با تولید - تکرار می کنم با تولید - به جامعه دلخواه می رسانیم. با
خرد جمعی و کارهاي تعاونی بدون حمایت هم می شود، تولید کرد.

تهمینه قزوینی در گفت وگو با میزان، با بیان اینکه از حدود 20 سال پیش در کار آموزش، فروش و مونتاژ کالاهاي مربوط به
حوزه آي.تی (it = فناوري اطلاعات و ارتباطات) است، گفت: در کنار این فعالیت، از سال 1375 به حوزه دام و کشاورزي نیز وارد

 
شدم. 

وي افزود: چون دامداري را هم در بحث تعاونی داشتم، هم زمان رئیس کمیسیون بانوان اتاق تعاون کرمانشاه نیز بودم که سپس نائب
رئیس کمیسیون بانوان تهران شدم و از آنجایی که خط کاري من تولید و آموزش بود و انعطاف بیشتري به سمت کشاورزي داشتم،

 
ریاست کمیسیون کشاورزي استان کرمانشاه را نیز به عهده گرفتم. 

قزوینی ادامه داد: در این راستا علاوه بر کشورهاي همسایه با کشورهاي آفریقاي جنوبی، انجمن کشت فرا سرزمینی را به ثبت
رسانیدیم که در این انجمن زمین هاي مختلفی را از کشورهاي دیگر اجاره کرده وزیر کشت می بریم و از منابع کشورهاي همسایه
براي رشد و نمو مسائل کشاورزي خودمان به خصوص درزمینه آب استفاده می کنیم و در حال حاضر در کشور اوگاندا در کشت فرا

 
سرزمینی بزرگ ترین کشتارگاه حلال راداریم و صادرات نقُان، کرم ابریشم و ... را نیز انجام می دهیم. 

 
چالش کارآفرینی در همه کشورها وجود دارد 

این بانوي کارآفرین با بیان اینکه یک کارآفرین در مرحله اول باید ریسک پذیر باشد، گفت: دوستان جوان فکر می کنند که چالش
براي کارآفرینان فقط در ایران وجود دارد، اما در همه کشورها این چالش ها است و کارآفرین باید بتواند در آن واحد از فرصت هاي

 
موجود استفاده کند. 

 
با تولید ایران را به جامعه دلخواه می رسانیم 

وي افزود: جوان هاي ما متأسفانه به دنبال کار راحت هستند و به جاي تولید، در بورس یا خرید دلار سرمایه گذاري می کنند اما من
ترجیح می دهم به جاي این ها یک هکتار زمین را حتی اگر آب نداشته باشد، بخرم و به صورت دیم و با کمک دانش کشاورزي آن را
به تولید برسانم، ما قدم به قدم این مملکت را با تولید - تکرار می کنم با تولید - به جامعه دلخواه می رسانیم. با خرد جمعی و

 
کارهاي تعاونی بدون حمایت هم می شود، تولید کرد. 

 
حذف ارز 4200 می تواند به تولید کمک کند 

نائب رئیس انجمن کشت فرا سرزمینی در خصوص حمایت دولت از کارآفرینان گفت: دولت با برداشتن ارز 4200 می تواند به تولید
کمک کند و برخلاف این همه که معترض گران شدن دلار هستند من می گویم گران شدن دلار خیلی خوب بود براي این که با گران

 
شدن دلار واردات اجناس خارجی به کشور کم می شود؛ و تولیدکننده به فکر خلاقیت می افتد. 

وي افزود: به عنوان مثال ما با استفاده از میله هاي فلورسنت و وسایل اولیه که در دسترس بود کشت هیدروفونیک (آب کشت) را در



گاوداري ها ابداع کردیم و به جاي خرید دستگاه هاي 90 میلیونی در 15 سال پیش توانستیم با ارزان ترین امکانات براي دام هایمان

 
خوراك تولید کنیم. 

 
دولت با پرداخت وام هاي کم بهره می تواند به کارآفرینان کمک کند 

قزوینی اظهار کرد: البته بخش مهمی از این مسئله کمک دولت است که با پرداخت وام هاي کم بهره می تواند به کارآفرینان کمک
کند. اگر جوانی بتواند به راحتی نقدینگی به دست بیاورد و با اتکا به علم و دانش مشکلات خود را حل و شروع به کار کند. به شرط

 
این که بعد از پرداخت وام بر صرف هزینه آن نظارت وجود داشته باشد. 

مدیرعامل شرکت مهندسی الکترونیک و کامپیوتر امید غرب گفت: دولت قبل که طی 8 سال نه تنها منِ تولیدکنندگان بلکه همه
مردم را دچار مشکل کرد، اما خوشبختانه با ورود دولت جدید و اطلاعاتی که ما از سابقه آقاي رئیسی سراغ داریم می شود کار را

 
شروع کرد. 

وي بیان کرد: برخی از مشکلات ما در یک سال گذشته به خاطر خشکسالی است این خشکسالی در همه جا به وجود می آید و
مختص کشور ما نیست منتهی باید کسانی می بودند که 6 یا 7 سال پیش این خشکسالی را پیش بینی می کردند که متأسفانه این

 
کار نشد. 

وي ادامه داد: درست است که کشور و دولت با یک مزرعه سوخته مواجه شده است اما ما به کمک دولت جدید، مجلس و قوه قضاییه

 
ان شاءاالله این مزرعه را شخم می زنیم و می کاریم تا همه مردم بر سر سفره این مزرعه بنشینند و استفاده کنند. 

 
بیشتر بخوانید: تعطیلی بازار مجسمه سازي با سرریز شدن اجناس چینی/ دولت هیچ حمایتی نکرد 

انتهاي پیام/



نهضت گلخانه اي، کلید قفل بیکاري فارغ التحصیلان بخش کشاورزي/ تهران

هم مشتري محصولات خراسان جنوبی است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/07

نهضت گلخانه اي که چند سالی می شود در خراسان جنوبی آغاز شده است، شاغل شدن فارغ التحصیلان رشته هاي مربوط
به بخش کشاورزي را در پی دارد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از بیرجند، سورگی مدیر شعبه شرکت شهرك هاي
کشاورزي خراسان جنوبی گفت: سطح زیرکشت در مجتمع

 
هاي گلخانه اي استان 82 هکتار است. 

او با اشاره به تعداد واحد هاي گلخانه اي فعال در خراسان

 
جنوبی افزود: 345 گلخانه در سطح استان فعال هستند. 

سورگی در خصوص محصولات کشت شده در گلخانه هاي استان بیان کرد: این محصولات بیشتر شامل سبزي و صیفی جات مانند

 
خیار، گوجه فرنگی، فلفل، آلوئه ورا، گل رز شاخه بریده، سبزي و نشاء است. 

مدیر شعبه شرکت شهرك هاي کشاورزي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه 345 بهره بردار در گلخانه هاي استان مشغول فعالیت

 
هستند اظهار کرد: به ترتیب شهرستان هاي قاین، فردوس و خوسف بیشترین تعداد گلخانه را در سطح استان دارا هستند. 

 
بیشتر بخوانید 

- توسعه کشت علوفه هیدروپونیک، در دستور کار ویژه خراسان جنوبی او در خصوص بازار فروش محصولات گلخانه اي خراسان

 
جنوبی گفت: این محصولات به استان هایی مثل تهران، سیستان و بلوچستان و خراسان رضوي ارسال می شوند. 

 
سورگی عنوان کرد: خیار، گوجه فرنگی و فلفل محصولاتی هستند که سطح زیرکشت بالاتري را در گلخانه هاي استان دارا هستند. 

 
ایجاد اشتغال و بهره وري بیشتر از آب، اهداف نهضت گلخانه اي 

سورگی مدیر شعبه شرکت شهرك هاي کشاورزي خراسان جنوبی در خصوص نهضت گلخانه در استان گفت: براي اجراي این طرح،
تفاهم نامه ایجاد هزار هکتار شهرك کشاورزي با اعتباري حدود 190 میلیارد تومان به امضاء استاندار وقت و مدیرعامل وقت شرکت

 
شهرك هاي کشاورزي رسیده است. 

او افزود: هدف از اجراي این طرح توسعه بخش کشاورزي در سطح استان به ویژه در بخش گلخانه، استفاده و بهره وري بیشتر از منابع
آبی موجود، ارتقاي کیفیت محصولات و از همه مهم تر ایجاد اشتغال پایدار براي فازغ التحصیلان بخش کشاورزي استان است. 



سورگی در خصوص اقدامات انجام شده در این طرح تصریح کرد: تا به امروز تمامی اراضی شناسایی شده تثبیت شده و در همه آن ها
فاز 1 انجام مطالعات به پایان رسیده و براي 5 شهرك گلخانه اي ماژان، نهنبدان، سربیشه، زیرکوه و آیسک وارد فاز انجام عملیات

 
اجراي زیرساخت شده ایم. 

مدیر شعبه شرکت شهرك هاي کشاورزي خراسان جنوبی گفت: با توجه به کمبود اعتبارات ملی، احتمالا دارد قسمتی از شهرك هاي
کشاورزي فقط در فاز مطالعاتی باقی مانده و وارد فاز اجرایی نشود.



طرح کارخانه تولید کربنات استرانسیوم بهمئی کلنگ زنی شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/07

طرح کارخانه تولید کربنات استرانسیوم بهمئی کلنگ زنی

 
شد 

مهر/ معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد
گفت: طرح کارخانه تولید کربنات استرانسیوم بهمئی بر
اساس ظرفیت ها و پتانسیل هاي معدنی این شهرستان

 
کلنگ زنی شد. 

حشمت االله صمیمی دوست، معاون اقتصادي استانداري
کهگیلویه و بویراحمد در آیین کلنگ زنی کارخانه تولید کربنات استرانسیوم اظهار کرد: شهرستان بهمئی داراي مهم ترین منابع
سلستین است و با توجه به پیگیري هاي انجام شده در سطح استانی و کشوري، مققر شد که کارخانه اي در این شهرستان احداث

 
شود تا از خام فروشی مواد سلستین جلوگیري شود. 

وي با بیان اینکه براي نخستین بار است که چنین کار خانه اي با چنین کیفیتی در کشور ایجاد خواهد شد، گفت: این کارخانه با
مشارکت سرمایه گذار داخلی و سرمایه گذار چینی احداث می شود و فاز نخست کارخانه نیز کمتر از یک سال دیگر به بهره برداري

 
خواهد رسید. 

صمیمی دوست تصریح کرد: در فاز نخست، زمینه اشتغال 130 نفر فراهم شود و در فازهاي بعدي نیز بیش از یک هزار نفر به صورت

 
مستقیم مشغول به کار خواهند شد. 

معاون اقتصادي استانداري کهگیلویه و بویراحمد اظهار کرد: در این فاز حداقل 500 میلیارد تومان هزینه خواهد شد و فازهاي دیگر بنا
به ظرفیتی که براي کارخانه در نظر گرفته خواهد شد سرمایه گذاري انجام می شود و چنانچه شرایط فراهم شود کارخانه مونتاژ

 
ساخت ماشین آلات معدنی نیز در شهرستان بهمئی با شرکاي چینی راه اندازي می شود. 

 
آخرین خبر کهگیلویه و بویراحمد در اینستاگرام : 
https://instagram.com/yasuj_today



برداشت دانه هاي روغنی از کبودراهنگ قطب تولید گلرنگ کشور

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/07

سرپرست جهاد کشاورزي کبودراهنگ گفت: دانه هاي روغنی گلرنگ از مزارع شهرستان کبودراهنگ، قطب این محصول
برداشت می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، اکبري، سرپرست جهاد کشاورزي
کبودراهنگ گفت: یکی از مهمترین اهداف جهاد کشاورزي
ترویج گیاهان کم آب بر و جلوگیري از کشت محصولات

 
پرآب بر است. 

 
او افزود: کبودراهنگ با بیش از هزار و 600 هکتار، رتبه نخست تولید این محصول را در کشور دارد. 

سرپرست جهاد کشاورزي کبودراهنگ گفت: پیش بینی می شود در هر هکتار بیش از 400 کیلوگرم دانه روغنی گلرنگ از مزارع این

 
شهرستان برداشت شود. 

اکبري بیان کرد: ایجاد صنایع تبدیلی و فرآوري گلرنگ در شهرستان کبودراهنگ می تواند موجب اشتغال و بالا بردن ارزش افزوده

 
این محصول شود. 

او می گوید: گلرنگ از گیاهان کم آب بر است و جایگزین مناسبی براي گیاهان پر آب بر است. کارشناسان کشاورزي معتقدند صد
درصد گیاه گلرنگ شامل کاه، گل و دانه روغنی قابل استفاده است.



کالاي مصرفی خانوار و قیمت ها را کنترل می کنیم

منبع: داناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/07

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اولویت هاي اصلی وزارت صمت تمرکز بر سه مقوله تجهیزات الکترونیکی، صنعتی و
وسایل حمل و نقل است.

وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: اولویت هاي اصلی
وزارت صمت تمرکز بر سه مقوله تجهیزات الکترونیکی،

 
صنعتی و وسایل حمل و نقل است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از صدا و
سیما، ""سیدرضا فاطمی امین"" که چهارشنبه گذشته (3
شهریور) در مجلس شوراي اسلامی با 205 رأي موافق و
60 رأي مخالف به عنوان وزیر صنعت، معدن و تجارت
(صمت) دولت سیزدهم انتخاب شد، در نخستین حضور
خود در برنامه ""تیتر امشب"" اولویت هاي وزارت خانه
صمت را تشریح کرد و گفت: دولت باید با شرایط و اولویت

 
هاي جدید، کسب و کارها را با منافع ملی همسو کند. 

 
فاطمی امین افزود: اگر از ضرورت تعامل با نخبگان می گوئیم، هدف مان ضرورتِ به اجماع رسیدن و اقناع آنان است. 

او درباره گلایه مندي هاي نبود راهبرد صنعتی در کشور گفت: اگر بخواهیم قدرت اقتصادي، ارزش افزوده بالا و اشتغال قابل توجهی

 
داشته باشیم باید بر سه مقوله تجهیزات الکترونیکی، صنعتی و وسایل حمل و نقل متمرکز شویم. 

وزیر صمت با بیان اینکه باید اهداف و سمت و سوي وزارت صمت باید مشخص باشد، افزود: 80 درصد مشکلات واحدهاي اقتصادي

 
مربوط به تأمین مالی، بیمه تأمین اجتماعی و مالیات است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از کاهش مالیات بر عملکرد واحد تولیدي گفت و افزود: از وعده هاي دولت سیزدهم حمایت واحدهاي

 
تولید و کاهش مالیات از 25 درصد به 10 درصد در طی 4 سال آینده است. 

سیدرضا فاطمی امین از مدیریت زنجیره تأمین و روابط بین بنگاه هاي اقتصادي سخن گفت تا علاوه بر ایجاد یک همکاري محیط

 
رقابتی هم بوجود آید. 

وزیر صمت در خصوص مبارزه با فساد در دولت سیزدهم از راه اندازي سامانه قواعد و مجوزها تا پایان سال خبر داد و افزود: با ایجاد
نظام قاعده گذاري براي ثبات در اجراي مقررات بوجود می آورد، راه اندازي سامانه قواعد و مجوزها براي مقابله با امضاهاي طلایی،
حیات خلوت ها و سلطان ها خواهد بود و در این خصوص طرح هایی براي شفاف سازي فعالیت هاي تولید و توزیع کالا و پیشگیري از

قاچاق، احتکار و تقلب ارائه کرده ایم. 



 
وزیر صمت گفت: یک کالا از کارخانه تا مصرف کننده حداکثر باید 13 درصد افزایش قیمت داشته باشد، اما در عمل این طور نیست. 

فاطمی امین ""قیمت دستوري"" اجناس یا ""رهاسازي"" قیمت ها را اشتباه عنوان کرد و گفت: با این کار تولید دچار مشکل می
شود یا سودهاي هنگفتی ایجاد می شود، باید ضوابط قیمت گذاري ایجاد شود. لازمه این کار شفاف سازي بورس هم بخاطر قیمت

 
فولاد لازم است. بسیاري از پروژه هاي پیش بینی شده نیاز به ابزارهاي لازم دارد. 

او حضور بازرسان و ناظران بر عملکرد بنگاه هاي اقتصادي را غیرحرفه اي خواند و گفت: اگر جریان کالا و مالی کنترل شود سازمان

 
حمایت به طور خودکار به آسانی می تواند اعمال قانون کند و با گرانفروشی برخورد کند. 

وزیر صمت طرح صندوق مکانیزه فروش را شکست خورده اعلام کرد و گفت: اطمینان می دهم بر اشراف بر کالاي مصرفی خانوار

 
قیمت ها را کنترل و مدیریت کنیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره وجود دلالان و تأثیر آن ها در افزایش قیمت ها گفت: هزینه ها در نظام توزیع ما بالا است مانند

 
انبارداري، حمل و نقل و ابزار کنترل قیمت را در اختیار نداریم. 

او راهکار وزارت صمت براي جلوگیري از تکرار خاطرات تلخ قیمت گذاري مرغ درگذشته از پیش بینی دقیق نیاز بازار و میزان مصرف

 
جامعه گفت و افزود: باداشتن اطلاعات دقیق از نیاز تولید کننده و مصرف بازار می توان اقدامات پیشگیرانه انجام داد. 

سیدرضا فاطمی امین گفت: کشور ما سیزده هزار مگاوات کسري برق داریم و در چند سال آینده تولید برق در شهرك هاي صنعتی

 
شکل بگیرد و باید زنجیره تأمین تولید برق ایجاد شود. 

انتهاي پیام/



ارز ترجیحی؛ بلاي جان معیشت و اشتغال مردم/ راهکار پیش روي دولت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/07

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت؛ افزایش سرسام آور و جهش قیمتی کالاهاي اساسی در ماه هاي اخیر نشان می دهد
که سیاست ارز ترجیحی داراي مشکل اساسی است.

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت؛ افزایش سرسام آور
و جهش قیمتی کالاهاي اساسی در ماه هاي اخیر نشان می

 
دهد که سیاست ارز ترجیحی داراي مشکل اساسی است. 

به گزارش خبرنگار مهر، سیاست ارزي دولت ها به دلیل اثر
آن بر همه ارکان اقتصاد یکی از مهم ترین سیاست هاي
حکمرانی دولت ها تلقی می شود و پالس هاي متنوعی را
به بازیگران اقتصادي ارسال می کند. سیاست ارزي در

ابتداي دولت دوازدهم و پس از افزایش شدید نقدینگی بدون توجه به رشد تولید، تغییر کرد و به جاي ارز تک نرخی، دولت تصمیم به
ایجاد بازارهاي مختلف ارزي گرفت و ارز چند نرخی و سیاست ارز ترجیحی را پیاده سازي کرد. این سیاست غلط ارزي پس از
هدررفت منابع مالی فراوان، حالا تنها به چند کالاي خاص محدود شده است و براي تولیدکنندگان این کالاها نیز مشکلات فراوانی
ایجاد کرده است. ارز ترجیحی عملاً به پاشنه آشیل تولید تبدیل شده است. این سیاست ارزي غلط نه تنها تورم را کنترل نکرد بلکه

 
عاملی براي تحمیل تورم هاي بیشتر بر مردم نیز شد. 

محسن علیزاده، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس در گفتگو با خبرنگار مهر درمورد نحوه آسیب رسانی این سیاست به بخش هاي
مختلف اقتصاد و تولید گفت: در سال گذشته، مجلس به دلیل مفاسد و رانت هاي بی شماري که ارز 4200 تومانی ایجاد کرده بود، با
تعیین ردیف بودجه براي آن در سال 1400 مخالفت کرد؛ اما فضاسازي ها و فشار دولت، نهایتاً سبب شد مخالفت ما به نتیجه نرسد و

 
این بستر رانت باز هم ادامه داشته باشد. 

وي به شکست سیاست تخصیص ارز 4200 تومانی اشاره کرد و افزود: تخصیص ارز 4200 تومانی براي این بود که تثبیت قیمت در
کالاهاي ضروري و مصرفی مهم براي مردم مانند مواد پروتئینی و لبنیات (با پرداخت ارز ترجیحی به نهاده هاي دامی) برقرار شود؛ به
طور مثال، قیمت هر کیلو مرغ با وجود پرداخت کامل ارز ترجیحی، از مرز 30 هزار تومان گذشته است. این سیاست ارزي شکست

 
خورده است و قیمت بسیاري از کالاهاي مشمول ارز 4200 تومانی، با افزایش جدي روبرو شده است. 

 
وي تاکید کرد: دولت سیزدهم باید راهکاري جایگزین براي این سیاست شکست خورده در پیش گیرد. 

علیزاده با بیان اینکه «ارز 4200 تومانی به هدف خود نرسید» تصریح کرد: افزایش سرسام آور و جهش قیمتی کالاهاي اساسی در ماه
هاي اخیر نشان می دهد که این سیاست ارزي داراي مشکل اساسی است. حاصل این سیاست فقط تخصیص ارز ارزان قیمت به عده
اي خاص بود که به طرق مختلف مانند فروش کالاهاي اساسی با نرخ نیمایی یا عرضه ارز دولتی به بازار آزاد، توانستند سودهاي کلانی
به جیب بزنند. به موجب این اتفاقات، مصرف کننده واقعی هرگز نتوانست طعم یارانه اي که به این کالاها تعلق می گیرد را بچشد.



 
متأسفانه تولیدکنندگان نیز از سیاست ارزي غلط، ضربات جبران ناپذیري خورده اند. 

عضو کمیسیون اقتصادي ادامه داد: از دیگر مشکلاتی که ارز 4200 تومانی به بار آورد؛ موضوع «بازصادرات» است. برخی از سودجویان
این حوزه، با وارد کردن کالایی مانند شکر با ارز دولتی، بخشی از آن را تبدیل به نبات و فرآورده هاي این چنینی کرده و آن را با نرخ
دلار آزاد به دیگر کشورها صادر کردند. این اتفاق، کمبود شکر در کشور را در پی داشت و رفته رفته قیمت شکر افزایش یافت و

 
معیشت مردم به خطر افتاد. 

علیزاده درباره راهکار بهره مند کردن مردم از یارانه دولتی اظهار داشت: واقعیت این است که ما باید به جاي تخصیص ارز 4200
تومانی به واردات برخی اقلام محدود، یارانه ناشی از فروش ارز به نرخ نیمایی را به مصرف کننده نهایی یعنی مردم پرداخت کنیم. به
عبارت دیگر باید به واردکنندگان گفته شود که کالا را با ارز آزاد تأمین کنند، سپس دولت با یارانه ارز نیمایی، آن را بخرد و با قیمت

پایین به صورت کوپن کالا به مردم عرضه کند.



لزوم حضور نمایندگان بخش خصوصیدر جلسات کمیسیون ویژه بررسی طرح

صیانت

منبع: روزنامه تعادلشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/07

مجمع تشکل هاي دانش بنیان ایران و فدراسیون فاوا در بیانیه اي خطاب به رییس مجلس ضمن مخالفت با طرح «حمایت از
حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي» پیشنهاد دادند

مجمع تشکل هاي دانش بنیان ایران و فدراسیون فاوا در بیانیه اي خطاب به رییس مجلس ضمن مخالفت با طرح «حمایت از
حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي» پیشنهاد دادند تا در جلسات کمیسیون ویژه مجلس که قرار است براي بررسی
این طرح تشکیل شود، نمایندگان بخش خصوصی مرتبط هم حضور پیدا کنند و نظرات کارشناسی این تشکل ها هم در تدوین قانون
لحاظ شود. به گزارش پیوست، مجمع تشکل هاي دانش بنیان و فدراسیون فاوا در بیانیه اي مشترك مواضع خود را نسبت به طرح
قانون حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي بیان کردند. براساس این بیانیه، طبق وظایف مقرر در قانون
بهبود مستمر فضاي کسب و کار براي اتاق ایران، فدراسیون فناوري اطلاعات و ارتباطات ایران و مجمع تشکل هاي دانش بنیان ایران
به عنوان دو تشکل بالادستی حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات و دانش بنیان نشست ها و جلسات متعدد کارشناسی با کلیه فعالان
اقتصادي و ذي نفعان به منظور بررسی و کنکاش بیشتر در پیامدهاي تصویب طرح صیانت از حقوق کاربران برگزار شد. از منظر
فدراسیون فاوا و مجمع تشکل هاي دانش بنیان براساس نظرات گرفته شده در جلسات تصویب طرح حمایت از حقوق کاربران و
خدمات پایه کاربردي فضاي مجازي با ساختار فعلی، موجب ایجاد موانع جدي در روندهاي جاري و اخلال در اشتغال و تولید کالا و
خدمات حوزه هاي بهره مند از فضاي مجازي، آسیب به روندهاي تجاري و ارتباطی شرکت ها، ایجاد فاصله بیشتر با سطح فناوري
جهانی، مهاجرت نخبگان به سمت رقباي منطقه اي و همچنین ایجاد انحصار و رانت هاي متاثر از آن خواهد شد. سحر بنکدارپور،
دبیرکل مجمع تشکل هاي دانش بنیان در مورد این بیانیه و پیگیري هاي این نهاد پیش از آنکه طرح در کمیسیون ویژه بررسی شود،
به پیوست گفت: «پیش از آنکه این طرح در مجلس مطرح شود و ذیل طرح 85 قانون اساسی قرار بگیرد، با طراحان این طرح جلساتی
را در اتاق بازرگانی برگزار و دلایل مخالفت خود و عواقب تصویب این طرح را بیان کردیم؛ اما ترتیب اثري داده نشد و اتفاق خاصی رخ
نداد.» او ادامه داد: «پس از آن نامه نگاري هاي مختلف با نهادهاي مربوطه انجام دادیم و با رسانه هاي مختلف مصاحبه کردیم و در
لایوهاي اینستاگرامی گوناگون در این باره شرکت کردیم. امیدوار بودیم این طرح به کمیسیون بازگردد تا مورد بررسی بیشتر قرار
بگیرد؛ اما اصل 85 شدن آن تایید شد.در این مدت هرکاري که از دست ما برمی آمد، انجام دادیم تا در نهایت به انتشار این بیانیه
رسیدیم.» فدراسیون فاوا و مجمع تشکل هاي دانش بنیان همچنین در این بیانیه ضمن اعلام مخالفت خود با کلیات طرح مذکور به
رییس مجلس پیشنهاد می کنند تا ترتیبی اتخاذ شود و نمایندگان کلیه تشکل هاي مرتبط از بخش خصوصی در جلسات کمیسیون
ویژه حضور یافته و نظرات کارشناسی این تشکل ها در تدوین قانون لحاظ شود. در ماه هاي اخیر با مطرح شدن دوباره طرح صیانت از
حقوق کاربران در فضاي مجازي در دستور کار مجلس یازدهم و به دنبال آن تصویب اصل 85 شدن این طرح، نهادهاي بسیاري به این
موضوع اعتراض کردند و انتقادهاي خود را در قالب بیانیه هاي مختلف ابراز کردند. براساس اصل 85 قانون اساسی، این طرح قرار است
در یک کمیسیون ویژه مورد بررسی قرار بگیرد و دیگر در صحن علنی مورد بررسی نمایندگان قرار نمی گیرد و با تایید شوراي نگهبان
در یک بازه زمانی به صورت آزمایشی اجرا خواهد شد.سخنگوي کمیسیون فرهنگی پیشتر اعلام کرده بود که این کمیسیون بعد از

راي اعتماد وزیران دولت سیزدهم با حضور 23 نماینده از 6 کمیسیون تخصصی و صاحب نظران این حوزه تشکیل خواهد شد.



فقر مطلق اولین دلیل حضور کودکان کار در خیابان
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آسیب هاي اجتماعی همیشه یکی از معضلات اساسی جامعه ما بوده اند، آسیب هایی که هر چند دولت ها در تمام این سال
ها سعی در از بین بردن آنها داشته اند،

 
گلی ماندگار| 

آسیب هاي اجتماعی همیشه یکی از معضلات اساسی
جامعه ما بوده اند، آسیب هایی که هر چند دولت ها در
تمام این سال ها سعی در از بین بردن آنها داشته اند، اما از
آنجایی که زیر ساخت هاي مناسب براي این کار را فراهم
نکرده اند، هیچگاه موفق نبوده اند. آسیب هاي اجتماعی از

حاشیه نشینی گرفته تا فقر و اعتیاد و کودکان کار همه و همه حاصل رفتارهاي اشتباه دولتمردانی بوده اند که راه را اشتباه رفته اند.
به عنوان مثال هر از چند گاهی طرح هاي ضربتی جمع آوري کودکان کار یا معتادان متجاهر اجرا می شود اما نتیجه آن را می توانیم
در تمام کوچه و خیابان هاي شهر ببینیم. نداشتن برنامه دقیق و مدون و البته همراه نبودن نهادهاي مسوول همیشه باعث می شود تا
یک جاي کار بلنگد و این مشکلات به صورت پایه اي حل نشود. در واقع این طرح هاي ضربتی بیشتر شبیه یک تسکین دهنده
هستند تا مداوا کننده. اما در طی ماه هاي گذشته که تورم اقتصادي با کرونا همراه شده و بسیاري از خانواده ها با مشکلات معیشتی
دست و پنجه نرم می کنند، آسیب هاي اجتماعی هم هر روز بیشتر و بیشتر می شوند، از جمله مساله کودکان کار. فقر و همچنین
بسته شدن مدارس باعث شده تا بر خلاف آنچه تاکنون در خبرها می آمد و نشان از نرخ بالاي کودکان کار مهاجر به ایران داشت، حالا
دیگر این مهاجران افغان یا پاکستانی نیستند که تنها کودکان کار را تشکیل می دهند، این روزها خیلی از خانواده هاي ایرانی هم براي
گذران زندگی شان به کار کودکان نیاز دارند و آنها را راهی کوچه و خیابان می کنند تا سهمی هر چند اندك در تامین هزینه هاي

 
زندگی داشته باشند. 

 
جذب و ساماندهی کودکان کار 

رییس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به جذب و ساماندهی 1000 کودك کار و خیابان در تهران گفت: هر زمانی که نرخ اشتغال
کاهش و بیکاري افزایش پیدا کند تعدیل نیرو در مراکز مختلف انجام می شود که این مساله باعث از بین رفتن شغل خانواده شده و به

 
دنبال آن آسیب هاي مختلف اجتماعی بروز می کند. 

وحید قبادي دانا در پاسخ به این سوال که در دولت هاي مختلف اقداماتی در حوزه آسیب هاي اجتماعی انجام شده است، اما شاهد
هستیم که آسیب هاي اجتماعی نه تنها کاهش پیدا نکرده، بلکه به شکل هاي مختلفی بروز پیدا کرده است. با توجه به بروز آسیب
هاي نوظهور پیش بینی شما از آینده آسیب هاي اجتماعی چیست؟ گفت: عوامل متعددي در موضوع سلامت اجتماعی در جامعه تاثیر
دارد؛ عواملی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی، اجتماعی، بین المللی و... در حقیقت درسلامت اجتماعی فاکتورهاي مختلفی اثرگذار



 
است. 

او ادامه داد: اگر بخواهیم از یک منظر محدود به این موضوع نگاه کنیم ما را دچار خطا و اشتباه می کند. آسیب هاي اجتماعی نیز
نتیجه اختلال در عملکردي است که در حوزه هاي مختلف وجود دارد و خود را به شکل آسیب هاي اجتماعی بروز و ظهور می دهد
مانند بحث اعتیاد که یکی از مهم ترین آسیب هاي اجتماعی است. اگر ما موضوع اعتیاد را محدود به مساله اختلال سوء مصرف مواد
کنیم و موضوعات اجتماعی که باعث این اختلال می شود را در نظر نگیریم و همچنین آثار و تبعاتی که بر اثر اعتیاد در جامعه ایجاد

 
می شود را نادیده بگیریم راه را به خطا رفتیم. 

 
مسائل اقتصادي، اشتغال و بیکاري در بروز آسیب هاي اجتماعی موثرند 

قبادي دانا افزود: آن چیزي که می تواند بر سلامت اجتماعی تاثیرگذار باشد بنیان ها و ساختارهاي اجتماعی است که در جامعه وجود
دارد اعم از خانواده و سایر نهادسازي هایی که در اجتماع صورت می گیرد و کارکردهاي یک جامعه رو به توسعه را تشکیل می دهد.
از مسائلی است که باید حتماً در کاهش آسیب هاي اجتماعی مد نظر قرار داده شود مسائل اقتصادي است. موضوع بیکاري از
موضوعاتی است که حتماً در بروز آسیب هاي اجتماعی تاثیرگذار است. خانواده اي که به لحاظ اقتصادي در تامین حداقل هاي
معیشتی دچار مشکل است، یا خانواده اي که سرپرست آن امکان انجام یک شغل شرافتمندانه براي او فراهم نیست یا شغلش یک

 
شغل پایدار نیست و براي تامین حداقل هاي هزینه هاي زندگی با مشکل مواجه است؛ همیشه در معرض آسیب قرار دارد. 

 
ناامیدي، ضربه اي مهلک براي سلامت اجتماعی هر جامعه است 

رییس سازمان بهزیستی کشور با اشاره به یکی دیگر از موضوعاتی که بر سلامت اجتماعی تاثیرگذار است، گفت: امید به آینده و
امیدواري نسبت به بهبود شرایط نیز یکی دیگر از مسائل تاثیرگذار در حوزه سلامت اجتماعی است. در جامعه اي که امیدي به آینده
ندارد قطعاً ناامیدي به عنوان یک ضربه مهلک است که می تواند مسائل مختلف را در جامعه تحت تأثیر قرار دهد. موضوع سرمایه
اجتماعی نیز یکی دیگر از موضوعات بسیار مهمی است که در سلامت اجتماعی تاثیرگذار است. میزان اعتماد افراد جامعه نسبت به
یکدیگر و نسبت به افرادي که مسوولیت هاي مختلفی را بر عهده دارند؛ بسیار مهم است. سلب اعتماد افراد قطعاً به سلامت اجتماعی
آسیب وارد می کند و کاهش سرمایه اجتماعی موجب آسیب رسیدن به سلامت اجتماعی و بروز آسیب هاي اجتماعی خواهد شد.
هرگونه اختلال در این مسائل باعث ایجاد و بروز و تشدید آسیب هاي اجتماعی خواهد شد، بنابراین جامعه ما یک جامعه بسته نیست
و عوامل تاثیرگذار در آن باعث می شود تا پیش بینی هاي ما بعد درست از آب در نمی آید. قبادي دانا با بیان اینکه وقتی فقر در
جامعه گسترش پیدا می کند پیش بینی بروز انواع آسیب هاي اجتماعی در آن جامعه کاملا صحیح است، تصریح کرد: در موضوع
آسیب هاي اجتماعی پاك کردن صورت مساله و ندیدن آسیب ها یکی از مسائلی است که در سنوات گذشته با آن مواجه بودیم در
حالی که فهم یک آسیب و در نظر گرفتن و شناخت آن آسیب می تواند بسیار در کنترل آن آسیب موثر باشد.عادي انگاري و بزرگ

 
نمایی هم به میزانی که نادیده گرفتن آسیب ها می تواند بر شدت آسیب ها اضافه کند؛ می تواند تاثیرگذار باشد. 

 
آسیب هاي اجتماعی با یک دستور طرح ضربتی قابل رفع نیست 

اوخاطرنشان کرد: درکی که ما از آسیب هاي اجتماعی داریم و دورنما و هدفی که براي مواجهه با آسیب هاي اجتماعی تعیین کرده
ایم، بسیار مهم است؛ اینکه فکر می کنیم یک آسیب اجتماعی با یک دستور و بخشنامه قابل رفع است یا با یک طرح ضربتی و اقدام
خشن و برخورد سریع قابل جمع شدن است؛ درك اشتباهی است. همچنین درصد آسیب هاي اجتماعی باید به درستی و علمی
صورت بگیرد. معمولا بررسی هاي ما در سطح ملی و شهرستانی استانی است در حالی که رصد آسیب هاي اجتماعی باید در سطح



 
محله و خانواده صورت بگیرد. 

 
مسوولیت پذیري و کاهش آسیب هاي اجتماعی 

قبادي دانا با تاکید براینکه موضوع مسوولیت پذیري اجتماعی نیز از موضوعاتی است که در سطح یک پیشگیري از آسیب هاي
اجتماعی می تواند موثر باشد، گفت: مطالعات نشان می دهد جوامعی که در آن مسوولیت اجتماعی جایگاه ویژه اي دارد میزان بروز
آسیب هاي اجتماعی کمتر است و همچنین کنترل آسیب هاي اجتماعی به راحتی صورت می گیرد. بنابراین اگر ما بخواهیم موضوع
آسیب هاي اجتماعی را محدود کنیم، راه به جایی نخواهیم برد. او با اشاره به تاثیر آموزش مهارت هاي زندگی گفت: این آموزش ها
چه به صورت رسمی در مدارس و دانشگاه ها و چه از طریق رسانه می تواند تاثیر بسیار زیادي در کاهش آسیب هاي اجتماعی و
افزایش سلامت اجتماعی داشته باشد. ما بعضا مهارت هاي ارتباط اجتماعی، مهارت هاي زندگی اجتماعی و زیست جمعی را یاد نمی
گیریم و به صورت تجربی آن را تجربه می کنیم در حالی که نیاز است مهارت هایی مانند فرزند پروري، مهارت هاي اجتماعی بین
فردي و مهارت هایی مانند نه گفتن را که تاثیر آن در پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی مشخص است؛ توسط نهادها و دستگاه هاي
مسوول آموزش داده شود. همچنین ایجاد امکان تامین معیشت افراد به صورت یک زندگی مستقل همراه با منزلت اجتماعی براي
آحاد جامعه باید برقرار شود و این حق تمام افراد جامعه است تا بتوانند یک زندگی مستقل همراه با شان و منزلت اجتماعی داشته

 
باشند. 

 
«فقر مطلق خانواده» از دلایل حضور کودکان کار در خیابان 

رییس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه هر کدام از این موضوعات اگر در آن خللی ایجاد شود ما شاهد آسیب خواهیم بود و بعضا
می بینیم که برآورد ما از وجود آسیب، علمی و دقیق نیست و ما را دچار مشکل می کند، گفت: یکی از آسیب هایی که وجود دارد
موضوع کودکان کار و خیابان است. اگر در جامعه فقر مطلق ریشه کن نشود و شرایط تامین اجتماعی براي همه شهروندان به نحوه
شایسته اعمال نشود، کودکان براي کار به خیابان ها خواهند آمد. خانواده هایی که دغدغه معیشت، اشتغال و تامین مایحتاج اولیه
زندگی را دارند و همچنین خانواده هایی که بر اثر بیماري، هزینه هاي فلج کننده اي براي آنها ایجاد شده و آنها را به زیر خط فقر
رسانده، کودکانشان در خیابان ها مشغول کار می شوند. اگر جنبه هاي فرهنگی و آموزش هاي لازم براي خانواده ها به صورت علمی
ارایه نشود، خانواده اي که دچار فقر می شود راه حل برطرف کردن مشکل را در بهره کشی از کودکش بداند؛ کار کودکان در خیابان
همچنان ادامه پیدا می کند. قبادي دانا با بیان اینکه وقتی که استفاده از کودك در خیابان به عنوان امري مذموم در فرهنگ یک
جامعه تلقی نمی شود، حضور کودکان براي کار در خیابان ادامه می یابد، تصریح کرد: در بررسی هاي انجام شده مشخص شد که بیش
از 80 درصد کودکان کار خیابان تهران از اتباع غیر ایرانی و اکثریت آنها نیز افغانستانی هستند. تا زمانی که مرز ها باز باشد و اتباع
خارجی به صورت غیرقانونی وارد کشور شده و این امکان را داشته باشند که به صورت غیرقانونی بیایند و در کشور حضور داشته و
بدون اینکه اوراق هویتی مشخصی داشته باشند در حداقل زمان از مرز به خیابان هاي تهران برسند؛ حل کردن مساله کودکان کار و
خیابان به تنهایی توسط سازمان بهزیستی میسر نخواهد بود و اقدامات ضربتی سازمان بهزیستی براي جمع آوري این کودکان مطلوب

اثربخش نیست.



با 12 راي موافق؛ علی قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهانانتخاب شد
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با 12 راي موافق، در ششمین جلسه علنی شوراي اسلامی شهر اصفهان که به صورت فوق العاده به منظور انتخاب شهردار
اصفهان برگزار شد، علی قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهان انتخاب شد.

با 12 راي موافق، در ششمین جلسه علنی شوراي اسلامی شهر اصفهان که به صورت فوق العاده به منظور انتخاب شهردار
اصفهان برگزار شد، علی قاسم زاده به عنوان شهردار اصفهان انتخاب شد. به گزارش اداره ارتباطات رسانه اي شهرداري اصفهان، محمد
نورصالحی در ششمین جلسه فوق العاده (علنی) شوراي اسلامی شهر اصفهان در دوره ششم، با اشاره به تبریک روز کارمند به همه
کارمندان خدوم و پاك دست شهرداري اظهار کرد: دولت سیزدهم نیز در کوتاه ترین زمان کابینه را معرفی کرد و مجلس هم با راي
قاطع حمایت خود را از دولت مردمی نشان داد. وي ادامه داد: این دولت با همه قوا و ظرفیت و حمایت مردمی و نیروهاي انقلاب کار
خود را شروع کرده است؛ مردم به فعالیت هاي این دولت امید بسته اند و امیدواریم اقدامات آن در حوزه هاي مختلف مانند اقتصاد،
ایجاد اشتغال و ساخت مسکن محقق شود. رییس شوراي اسلامی شهر اصفهان افزود: ما هم به نوبه خود به عنوان شوراي اسلامی
شهر، در خدمت دولت جدید هستیم تا انتظارات مردم برآورده شود؛ با انتخاب استانداري فعال، جهادي، بومی و انقلابی در راستاي
حل مشکلات استان گام برداشته می شود و شوراي شهر با استاندار آتی کمال همکاري را خواهد داشت. وي با بیان اینکه مجموعه
همکاران در شوراي اسلامی شهر اصفهان کوشیدند تا در جهت انتخاب شهردار اصفهان قدم بردارند، اظهار کرد: هدف از تشکیل جلسه

امروز انتخاب شهردار اصفهان و معرفی آن به مردم است.



روي خط خبر
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فارس | شوراي رقابت در مورد نحوه محاسبه قیمت خودروهاي پیش فروش شده مصوبه جدیدي صادر کرد.

 
مصوبه جدید خودرویی شوراي رقابت 

فارس | شوراي رقابت در مورد نحوه محاسبه قیمت خودروهاي پیش فروش شده مصوبه جدیدي صادر کرد. در چهارصد و هفتاد و
سومین جلسه شوراي رقابت در خصوص شرایط ثبت نام و قرعه کشی خودرو توسط شرکت هاي خودروساز داخلی تصمیماتی اتخاذ
شد. بر این اساس، اعضاي شورا در رابطه با نحوه اقدام خودروسازان در موضوع پیش فروش خودرو به استناد ماده 58 قانون اجراي
سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی با اکثریت آراء مقرر کردند چنانچه مراجع ذي صلاح در رابطه با خودروهاي انحصاري
مشمول دستورالعمل قیمت شورا، با پیش فروش خودرو موافقت کنند به نسبت مبلغ پرداختی بابت پیش پرداخت، هر مشتري
درصدي از قیمت رسمی خودرو را در زمان ثبت نام (نسبت به قیمت کارخانه) پرداخت کرده است. طبق مصوبه شوراي رقابت، در این

 
صورت سهمی از خودرو که 

پیش پرداخت آن قبلاً انجام شده مشمول هیچگونه تورم قیمتی احتمالی نخواهد شد و صرفاً بقیه سهم باقیمانده مشمول تورم بخشی

 
احتمالی خواهد بود. بدیهی است خودروهایی که قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش نخواهند داشت. 

 
تولید 292 هزار دستگاه خودرو تا پایان تیر 

ایرنا| بررسی آمارهاي منتشر شده رسمی وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از تولید 292 هزار و 500 دستگاه خودروي سواري از
ابتداي امسال تا پایان تیرماه است. با توجه به تولید 295 هزار و 400 دستگاه خودروي سواري در چهار ماهه نخست سال 99، تولید
خودرو در مدت مشابه امسال افت یک درصدي را نشان می دهد. در این مدت خودروسازان داخلی 22 هزار و 415 دستگاه وانت تولید
کردند که در هم سنجی با پارسال افت 11.3 درصدي نشان می دهد. همچنین در چهار ماهه امسال 538 دستگاه اتوبوس، مینی بوس
و ون تولید شد که در مقایسه با آمار چهار ماهه پارسال افت 1.1 درصدي داشته است. در بخش خودروهاي کشاورزي، اما کارخانجات
داخلی رشد ثبت کردند. تا پایان تیرماه امسال پنج هزار و 937 دستگاه تراکتور توسط شرکت هاي داخلی تولید شد که در مقایسه با
مدت مشابه سال گذشته رشد 2.4 درصدي نشان می دهد. همچنین کمباین سازان با تولید 216 دستگاه کمباین، رشد 30.9 درصد

 
رقم زدند. 

 
قیمت پراید را مالکان آن در بازار تعیین می کنند 

مهر | معاون سایپا گفت: قیمت هایی که براي خودروها در بازار آزاد اعلام می شود، به نوعی عددسازي دلالان و واسطه ها است و
قیمت مصوب خودرو در شرکت هاي خودروساز بسیار کمتر از این اعداد است. حسین کاظمی طرقی افزود: در روزهاي اخیر قیمت
پراید همچون سایر خودروها در بازار دچار نوسان شده که متأسفانه برخی آن را منتسب به سایپا دانسته اند، این در حالی است که
سایپا یکسال است که تولید انواع پراید را متوقف کرده و خودرو پراید را به بازار عرضه کرده و پس از آن هیچ فروشی نداشته است.



وي ادامه داد: همان گونه که پیشتر نیز بارها اعلام کرده ایم، قیمت بازار خودروها توسط واسطه ها و سودجویان تعیین می شود و
برآوردها حاکی از عدم استقبال جامعه از این عددسازي ها و وجود رکود در بازار خودرو است. معاون بازاریابی و فروش سایپا از افزایش
عرضه خودرو توسط خودروسازان در ماه هاي اخیر خبر داد و گفت: گروه خودروسازي سایپا با برنامه ریزي هاي موثر در زمینه افزایش
تولید و عرضه، موفق شده است تا توازنی در عرضه و تقاضا ایجاد کند، به شکلی که برخی از محصولات این گروه خودروسازي در طرح
هاي فروش اخیر، از فرآیند قرعه کشی خارج شده و به تمامی متقاضیان خودرو تعلق گرفته است. وي افزود: این روند همچنان ادامه
خواهد داشت و امیدواریم حمایت هاي لازم از صنعت خودروسازي به ویژه در شرایط دشوار تحریم و کرونا انجام شود تا با افزایش

 
تنوع و تیراژ تولید شاهد حذف واسطه گري از بازار خودرو باشیم. 

 
جزییات وام هاي پرداختی به صادرکنندگان 

شاتا| وزارت صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: در 4 ماهه اول امسال بیش از 16 هزار و 513 میلیارد ریال تسهیلات به واحدهاي
صادراتی پرداخت شده است. در این بازه زمانی 4 ماهه، 123 واحد صادرات گرا براي دریافت تسهیلات ثبت نام کرده بودند. همچنین
71 واحد صادرات گرا براي دریافت 17 هزار و 329 میلیارد ریال تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند. از ابتداي خردادماه
1399 تا پایان تیرماه امسال (1400) بیش از 29 هزار و 44 میلیارد ریال تسهیلات به 166 واحد صادراتی اعطا شده است. در این بازه
زمانی 407 واحد صادراتی براي دریافت تسهیلات ثبت نام کرده اند. همچنین 230 فقره معرفی به بانک براي دریافت بیش از 44 هزار
و 745 میلیارد ریال تسهیلات انجام شده است. شایان ذکراست که کمک به مثبت شدن تراز تجاري کشور به موازات توسعه صادرات،
یکی از راهبردهاي اصلی وزارت صمت به شمار می آید. در این راستا سیاست هاي تجاري سال 1400 قطعاً مبتنی بر توسعه تولید و

اشتغال و توسعه صادرات غیر نفتی و در نهایت ورود به بازارهاي جدید خواهد بود.



انقلابی بودن با عقلانیت
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رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز شنبه در دیدار رییس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تاکید بر لزوم استفاده کامل دولت
از هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم،

رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح روز شنبه در دیدار رییس
جمهور و اعضاي دولت جدید، با تاکید بر لزوم استفاده
کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم،
تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و خردمندانه» در
همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري خواندند و با
اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي
مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي»،
«فسادستیزي»، «احیاي امید و اعتماد مردم» و «انسجام و

اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، ایشان همچنین امریکا را در صحنه
دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متاثرکننده افغانستان گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال
طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با ایران بستگی دارد. حضرت آیت االله
خامنه اي در آغاز سخنان شان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام سریع و به
موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و کشور
باشد. ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسوولان درس
بزرگی است. رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تاکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه
توکل و توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعا بر مشکلات فائق خواهید آمد. رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه
مسوولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق
به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده بی توجهی شود. ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و
ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر
بخش ها» را ضروري خواندند و در عین حال تاکید کردند: انقلابی بودن حتما باید با عقلانیت و اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد
و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است.رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف
«مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که
آقاي رییسی دیروز با سفر به خوزستان آن را نشان داد. حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري
از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با
مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي غیرواقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست.
«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. ایشان با توصیه به رییس جمهور و اعضاي دولت براي



مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمومنان به مالک اشتر افزودند: در این فرمان تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده، چراکه براساس
اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین
توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم
و باید خیلی تلاش کنیم. ایشان تاکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملا مراقبت
شود که این دستور یا تصمیم و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج
مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مساله دیگر باید به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با
طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. «فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم
دیگر رهبر انقلاب به رییس جمهور و دولت جدید بود. ایشان گفتند: فسادستیزي مکمل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از
جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزو بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. حضرت آیت االله خامنه اي با
اشاره به مقابله آقاي رییسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و محبوبیت ایشان را افزایش داد
اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از بین برود و اگر با وجود این
مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتما باید ورود و برخورد کند. ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی
و عمومی در همه دستگاه ها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي
صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتا شکوفا کند اما متاسفانه به طور صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود
آمد.رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه
ها و مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته
است. توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم
بزرگ ترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن، «یکی شدن حرف و عمل مسوولان» است.
ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتما به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد.رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهاي روز گذشته رییس جمهور در
سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که این قول ها حتما محقق شود. حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي
دادید و به واسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد
مردم خدشه دار نشود. ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین
براي وعده ها، روزشمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل
مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرف هاي مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاه ها با انسجام
اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رهاشدگی امور را در مردم القا می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و
سیاست هاي دولت خواهد شد. حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با
اشاره به برنامه هاي آقاي رییسی براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون
گرایی، شفافیت، انضباط مالی، جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. ایشان «جوان سازي دولت» را
یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب خواهد شد احساس انسداد در
کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد.رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در
مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از دیدگاه هاي نخبگان خارج از دولت بدون
درنظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه
عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود وگرنه صرف نصیحت و اکتفا به یادداشت کردن فایده اي ندارد.رهبر انقلاب سپس به بیان
سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهم ترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است.
البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت
گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط به درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و
واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به



مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است.رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و
خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسوولیت یعنی «ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شست وشوي
دست ها با صابون» را قبول کنند و قطعا رعایت این موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی موثر خواهد بود. حضرت آیت االله خامنه اي
درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل معیشتی مردم، کاهش ارزش
پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم اقتصادي برشمردند و افزودند: باید
براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسوولان اقتصادي دولت هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی
یکی از مصادیق انسجام دولت است. ایشان گفتند: اینکه آقاي رییس جمهور، معاون اول را مسوول هماهنگی بخش اقتصادي دولت
کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم
کشاند زیرا تاثیر خود را بر محیط اقتصادي خواهد گذاشت. رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن
آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی
متولیان این بخش ها تاکید کردند. حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی
اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران اقتصادي معتقدند خلق پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت،
جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت
پول ملی خواهد بود. ایشان در زمینه اقتصاد با تاکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 1- براي حل
مشکلات اقتصادي به دنبال راه حل هاي موقتی و مُسکن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 2- حل مشکلات اقتصادي را
موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود.رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با
تاکید بر اهمیت مساله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي انقلابی خواندند و افزودند: حرکت
انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و بی حساب. حضرت آیت االله خامنه
اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرم افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک زندگی تجملاتی را ناشی
از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تاکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی، گفتند: ابزارهاي فرهنگی و
هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعا شکوفا کنید. ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر
عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت هوشمند از این جوانان و طرح هاي
ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آنها را در چارچوب قانون تضمین کنید، البته با فساد
اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید.رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم
دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها و ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ
و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد و حق و باطل» و عرصه جنگ فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. حضرت آیت االله
خامنه اي در بخش دیگري از سخنان شان، مساله مهم و پرتاثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تاکید بر لزوم تحرك
مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها شخص رییس
جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصادي کشور با این نگاه تقویت شود. ایشان گسترش تجارت خارجی با
15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی، دو مورد را ضروري و امکان پذیر دانستند و تاکید کردند:
دیپلماسی را تحت تاثیر و متصل به مساله هسته اي نباید قرار دارد، زیرا هسته اي موضوع جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و
شایسته کشور حل شود.رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: امریکایی ها در قضیه هسته اي واقعا وقاحت را از حد گذرانده اند و با
وجود آنکه جلوي چشم همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و
تعهداتش خارج شده است، در حالی که تا مدت ها پس از خروج امریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با
توجه دادن، برخی از تعهدات و نه همه آنها کنار گذاشته شد. ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه امریکا در کارشکنی و بداخلاقی را
کمتر از امریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم مانند امریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند،
گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره را مسخره کرد و زیر پا گذاشت. حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی امریکا
هیچ فرقی با دولت قبل ندارد، زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ



مطالبه می کرد و آن روز مسوولان دولتی با تاکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را ممکن نمی دانستند.رهبر انقلاب، امریکایی ها را در
پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده خواندند و افزودند: البته گاهی نیز
مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، همزبان،
هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تاسف عمیق از مشکلات مردم از جمله حادثه روز پنجشنبه فرودگاه کابل، گفتند: این
مشکلات و سختی ها کار امریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. بمباران مجالس
عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش ده ها برابري تولید مواد مخدر، بخشی از آثار منفی
حضور امریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: امریکا یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان بر نداشت و
افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست. ایشان با اشاره به خروج
فضاحت بار امریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، درخصوص موضع جمهوري
اسلامی ایران، تاکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چراکه دولت ها همچون گذشته می آیند و می روند اما ملت افغانستان
است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولت ها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر و نجات از این وضع را
براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنان شان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید

 
گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید، مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

 
رییس دولت سیزدهم مقابله با «کرونا» و «مشکلات اقتصادي» را اولویت هاي اصلی دولت عنوان کرد 

 
سیاست قطعی تمرکززدایی 

ابراهیم رییسی که نخستین روز کاري هفته جاري را همراه با اعضاي دولت سیزدهم در محضر رهبري آغاز کرد، در ادامه روز در
نشست پیش از ظهر ستاد مدیریت کرونا حاضر شد و در سخنانی با تاکید بر وضعیت نامساعد همه گیري کرونا در کشور به بحث مهم
واردات واکسن کرونا اشاره کرد و با قدردانی نسبت به تشکیل ستاد ویژه تسهیل واردات واکسن در وزارت خارجه، گفت: «واردات
واکسن کرونا ازسوي هر نهاد یا شخصی باید تحت اشراف و نظارت وزارت بهداشت باشد.» رییس دولت سیزدهم ضمن اشاره به برخورد
قاطع با سوءاستفاده کنندگان از موضوع واکسن، بر لزوم توجه به وضعیت معیشتی شهروندان نیز تاکید کرد و گفت: «نباید کسب و
کار مردم تعطیل شود، اما ضروري است تدابیر فوري براي جلوگیري از تجمعات و دورهمی ها و نیز تردد و فعالیت در مراکز پرتجمع
مثل رستوران ها، تالارها، پاساژها، بازارهاي سرپوشیده و نظایر آن اتخاذ و با دقت و جدیت اجرا شود تا بتوانیم به شکلی موثر با شیوع
بیماري و عوارض ناشی از آن مقابله کنیم.» این درحالی بود که رییسی در جریان دیدار با رهبري نیز رسیدگی به مساله «کرونا» و
البته «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت سیزدهم برشمرده و تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین
داروهاي موردنیاز مردم را برنامه مهم دولت خوانده بود. او با اشاره به چالش هاي اقتصادي فراروي دولت ازجمله کسري بودجه بسیار
بالا گفت: «حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی مورد نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است.» رییس دولت
سیزدهم همچنین در بخش دیگري از سخنانش در دیدار با رهبري، با اشاره به تجربه دولت هاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعف
هاي دولت هاي قبل و عبرت گرفتن از آنها ازجمله لزوم پرهیز از دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید
دولت هاي قبل تأکید کرد. رییسی همچنین در بخش دیگري از سخنانش در نشست روز گذشته ستاد مدیریت کرونا به برخی دیگر از
اولویت ها و اهداف دولت سیزدهم اشاره کرد و ازجمله گفت: «تمرکززدایی و تفویض اختیارات به استان ها از سیاست هاي قطعی

دولت سیزدهم است.»



سه چالش عمده دانش بنیان ها

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/07

فصل اقتصاد - در کشورمان به شرکت هایی که با استفاده از فناوري هاي سطح بالا ارزش افزوده قابل توجهی ایجاد کرده و
کالا و خدماتی را ارایه می کنند، در اصطلاح دانش بنیان می گویند.

فصل اقتصاد - در کشورمان به شرکت هایی که با استفاده
از فناوري هاي سطح بالا ارزش افزوده قابل توجهی ایجاد
کرده و کالا و خدماتی را ارایه می کنند، در اصطلاح دانش

 
بنیان می گویند. 

 
افشین کلاهی 

در کشورمان به شرکت هایی که با استفاده از فناوري هاي
سطح بالا ارزش افزوده قابل توجهی ایجاد کرده و کالا و خدماتی را ارایه می کنند، در اصطلاح دانش بنیان می گویند. معمولاً افرادي
که از سطح تحصیلات بالاتري برخوردار هستند وارد این حوزه شده و سعی می کنند تیم هایی را تشکیل داده و با کمک آن تیم ها
نسبت به دانشی که دارند و محصولی که تولید کرده اند اقدام به کارآفرینی می کنند که اغلب این مجموعه ها شرکت هاي متوسط یا
کوچک هستند. تاکنون حدود 6هزار شرکت دانش بنیان در سطوح مختلف در کشور رده بندي شده و در حال فعالیت هستند که با
مشکلات و چالش هاي متعددي مواجهند. نخستین مشکل مربوط به نهادهایی مانند معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و
صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري است. این نهادها علی رغم تلاش هایی که در راستاي توانمندسازي شرکت هاي دانش
بنیان انجام داده و سیاست هاي خوبی که در این مدت در پیش گرفته اند، اما به دلیل بوروکراسی شدیدي که بر فضاي آنها حاکم
است، مشکلات عدیده اي را براي فعالان کسب وکارهاي دانش بنیان به وجود آورده اند. چراکه، این بوروکراسی موجب می شود پس
از مدتی شرکت ها دلسرد شوند. در چنین فضایی شرکت ها براي اینکه بخواهند مسیر دانش بنیان شدن را طی کنند و مورد حمایت
واقع شده و از وام ها و تسهیلاتی که این نهادها در اختیارشان می گذارند، بهره مند شوند باید وقت فرسایشی بگذارند و گاه ممکن

 
است رفت وآمدهایشان سال ها طول بکشد و به نتیجه اي نرسند. 

مساله دیگري که در این حوزه وجود دارد و می توان به آن اشاره کرد، این است که شرکت هاي فعال در این حوزه با تمام مشکلاتی
که دارند در یک فضاي گلخانه اي رشد می کنند، اما زمانی که از آن فضاي گلخانه اي که در آن پرورش یافته اند خارج و به عنوان
یک شرکت دانش بنیان مستقل، مطرح شده و محصول خود را تجاري سازي کرده و وارد بازار می شوند، در ادامه کار با یک فضاي
انحصاري و غیررقابتی و با قوانین و مقرراتی که مخل آسایش فعالان اقتصادي و کسب وکارهاست مواجه می شوند و نمی توانند به

 
رشد خود ادامه دهند. 

 
مشکل دیگر مربوط به حوزه ارتباطات بین الملل است.  

در حوزه فناوري، ارتباط موثري با سایر کشورهاي پیشرو در این زمینه نداریم. در حالی که کشورهایی که روي لبه فناوري در حال

 
حرکت هستند به این نوع از ارتباطات نیازمند هستند.  

سرمایه گذاري خارجی، تبادل دانش فنی و مدیریت خارجی در حوزه شرکت هایی که فعالیت هاي بین المللی دارند موضوع مهمی
است و تا این امر محقق نشود، اولا شرکت هاي نمی توانند به بلوغ واقعی برسند و دوما نمی توانند صادرات داشته باشند. این عدم



 
وجود ارتباطات مناسب بین المللی به صادرات در این حوزه لطمه جدي زده است. 

نکته آخر که می خواهم به آن اشاره کنم بحث مهاجرت نیروهاي کار متخصص است که شرکت هاي دانش بنیان فعال در این
اکوسیستم در حال حاضر با آن دست به گریبان هستند. به گونه اي که برخی اقدامات مانند «طرح صیانت» که به تازگی از سوي
مجلس شوراي اسلامی مطرح شده، باعث ایجاد بی انگیزگی در فعالان اقتصادي و حتی کارآفرینان شده و بسیاري از آنها به فکر

 
مهاجرت افتاده اند. 

قطعا در چنین شرایطی نمی توان انتظار معجزه از فعالان این حوزه داشت. این در حالی است که در بسیاري از کشورهاي جهان که به
حوزه دانش بنیانی ورود کرده و موفق هم بوده اند، متولیان و دولت ها سعی دارند با حمایت، کاهش محدودیت ها و ایجاد فضاي

مناسب منجر به رونق علم اقتصاد شوند.



تغییرات گسترده ضرورتی ندارد، مدیران به کار خود ادامه دهند

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/07

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی: تغییرات گسترده ضرورتی ندارد، مدیران به کار خود ادامه دهند وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گفت که این وزارتخانه یک دستگاه فنی و تخصصی است و تغییرات گسترده در آن ضرورتی ندارد، مدیران با قدرت به کار

 
خود ادامه دهند. 

حجت االله عبدالملکی با بیان این مطلب در جمع معاونین، روساي سازمان ها، صندوق ها و بانک هاي زیرمجموعه این وزارتخانه گفت:
بسیاري از اعضاي این نشست از دوستان قدیمی هستند و زمانی که در کمیته امداد امام خمینی (ره) در معاونت اشتغال کار می کردم

 
با این افراد همکاري نزدیک داشتم و شناخت خیلی خوبی نیز از آنان دارم . 

وي با تاکید بر اینکه اصل اساسی من بر همکاري با عمده مدیران این وزارتخانه است، از همه آنان خواست با تمام قوا به کار خود ادامه

 
دهند و یک ساعت هم وقت را در پیگیري کارها تلف نکنند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، عبدالملکی تصریح کرد: وزارت تعاون کار و رفاه
اجتماعی از معدود دستگاه هایی بود که تا آخرین روزها به مدد مدیریت و وجدان کاري آقاي شریعتمداري مشغول فعالیت بود و

اقدامات را با جدیت پیگیري می کرد.



تصمیمات جدید شوراي اسلامی شهردر خصوص تیم بسکتبال شهرداري گرگان

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/06/07

تصمیمات جدید شوراي اسلامی شهر در خصوص تیم بسکتبال شهرداري گرگان شوراي اسلامی شهر گرگان تصمیمات جدیدي
در خصوص ساماندهی تیم بسکتبال شهرداري اتخاذ کرد.سومین جلسه کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شوراي اسلامی شهر
گرگان با دستور بررسی وضعیت و ساماندهی تیم بسکتبال شهرداري گرگان برگزار شد.در این جلسه که در حضور مجید سعیدي
سرپرست شهرداري، اعضاي شوراي اسلامی، اعضاي باشگاه بسکتبال شهرداري و جمعی از پیشکسوتان بسکتبال گرگان برگزار شد،
مقرر شد شوراي سیاست گذاري و راهبردي با 7 عضو و کمیته فنی با 5 عضو تشکیل گردد.همچنین ثبت باشگاه فرهنگی ورزشی
بسکتبال شهرداري در دستور کار قرار گرفت و در پایان هادي ایزدپناه به عنوان سرپرست تیم بسکتبال شهرداري گرگان حکم خود را

 
دریافت کرد. 

 
گازرسانی به 31 واحد صنعتی گیلان 

 
در هفته دولت 1400 

حسین اکبر مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان درخصوص گازرسانی به واحدهاي صنعتی استان گفت: با برخورداري 31 واحدصنعتی
از نعمت گاز طبیعی در هفته دولت امسال، مجموع مشترکین صنعتی گاز در گیلان به 6 هزار و 107 واحد رسیده است.وي با اعلام
این خبر اظهار داشت: حجم گاز جایگزین این واحدهاي صنعتی بالغ بر 17 هزار مترمکعب در ساعت می باشد و براي گازرسانی به آنها
بیش از 15 میلیارد ریال هزینه شده است.حسین اکبر نقش گاز را در توسعه اقتصادي استان و رونق کسب و کار بسیار مهم برشمرد و
بیان کرد: با گازرسانی به این واحدهاي صنعتی در 9 شهرستان رشت، صومعه سرا، رودبار، لنگرود، آستانه اشرفیه، انزلی، رودسر، تالش
و فومن زمینه رونق هرچه بیشتر تولید و افزایش اشتغال فراهم شده است.مدیرعامل شرکت گاز استان گیلان در خاتمه با بیان اینکه
شرکت گاز تامین کننده 74 درصد سبد انرژي استان است، گفت: این شرکت علاوه بر گازرسانی گسترده به بخش ها و مناطق مختلف
استان، توجه ویژه اي به افزایش سطح کیفی خدمات قابل ارائه به مشترکین گاز دارد که از جمله این طرح ها می توان به اجراي پروژه

 
قرائت از راه دور مصارف ایستگاه هاي صنایع اشاره کرد. 

 
در آیین اختتامیه جشنواره انتخاباتی ایران مقتدر؛ 

 
از روابط عمومی دانشگاه حضرت معصومه(س) به عنوان روابط عمومی برتر تجلیل شد 

روابط عمومی دانشگاه حضرت معصومه (س) به عنوان تنها روابط عمومی دانشگاهی برتر بین دستگاه هاي استان در جشنواره

 
انتخاباتی ایران مقدر انتخاب شد. 

به گزارش کائنات، پس از بررسی و ارزیابی اقدامات روابط عمومی دانشگاه ها و دستگاه هاي اجرایی در ایام انتخابات توسط کمیته
اطلاع رسانی و تبلیغات ستاد انتخابات استان، روابط عمومی و امور بین الملل دانشگاه حضرت معصومه(س) به عنوان تنها روابط
عمومی دانشگاهی برتر بین دستگاه هاي استان انتخاب شد. محمد جواد رضایی، رییس دفتر ریاست، روابط عمومی و امور بین الملل
دانشگاه ضمن قدردانی از کارکنان روابط عمومی دانشگاه، این افتخار را مرهون تلاش آنان و همکاري سایر واحد ها، خصوصا حمایت
هاي رییس دانشگاه دانست. وي به گزارش ارسال شده از اقدامات ستاد انتخابات دانشگاه به ستاد انتخابات استان قم اشاره نمود و
اظهار داشت: فعالیت هاي متعدد و متنوعی توسط واحد هاي تشکیل دهنده ستاد در ایام انتخابات انجام شد که در اغلب آنان، روابط
عمومی دانشگاه همچون همراهی صمیمی در کنار متولیان برنامه حضور داشت. رییس دفتر ریاست، روابط عمومی و امور بین الملل



دانشگاه، تولید محتوا با همکاري و حضور دانشجویان در ایام انتخابات را از مهمترین فعالیت هاي روابط عمومی دانشگاه عنوان کرد و
افزود: بر اساس سیاست هاي اتخاذ شده، در ترم هاي تحصیلی و مناسبت هاي آتی نیز فعالیت هاي متنوعی در حوزه تولید محتوا با

 
کمک و تعامل با دانشجویان بویژه کانون هاي فرهنگی، تشکل هاي اسلامی و انجمن هاي علمی انجام خواهد شد. 

 
یک قلاده خرس سیاه بلوچی به زیستگاه طبیعی خود در رودان بازگشت 

یک قلاده خرس سیاه بلوچی که صبح امروز وارد مدرسه اي در شهرستان رودان شده یود، پس از بیهوشی به زیستگاه طبیعی خود در
شهرستان رودان منتقل شد. معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیست هرمزگان در جمع خبرنگاران، گفت: صبح امروز بدنبال
دریافت خبري مبنی بر ورود یک خرس سیاه بلوچی به محوطه آموزشی هنرستان کشاورزي بخش مرکزي روستاي آبنماي شهرستان
رودان، گروهی از اداره کل حفاظت محیط زیست بندرعباس به شهرستان رودان اعزام شد. میثم قاسمی افزود: پس از انجام اقدامات
اولیه خرس بیهوش شد، و عملیات رهاسازي در زیستگاه طبیعی در شهرستان رودان ادامه دارد. وي اظهار کرد: شهرستان رودان از
زیستگاه هاي اصلی خرس سیاه بلوچی در هرمزگان است که در ماه هاي گذشته شماري از تعارض ساکنان بخش هاي مختلف این
شهرستان با این گونه در معرض تهدید، وجود داشته است. قاسمی ادامه داد: محیط بانان اداره حفاظت محیط زیست شهرستان رودان
براي حفاظت از این خرس مذکور و جلوگیري از خسارت احتمالی به شهروندان، گشت و کنترل شبانه روزي را در روزهاي آینده ادامه
می دهند. این مقام مسئول بیان کرد: خرس سیاه آسیایی به عنوان یکی از کمیاب ترین و آسیب پذیرترین گونه ها در جهان و ایران
بشمار می رود و بر اساس لیست سرخ اتحادیه جهانی حفاظت در آستانه انقراض قرار دارد و ازسوي سازمان حفاظت محیط زیست به
عنوان نماد زیستی هرمزگان معرفی شده است. وي در پایان گفت: مناطق پراکنش خرس سیاه بلوچی در هرمزگان از شهرستان هاي
شرقی شامل رودان، بشاگرد و میناب تا منطقه حفاظت شده باز در غرب استان و نیز ارتفاعات شهرستان حاجی آباد در شمال

 
هرمزگان است. 

 
جشنواره زیبایی اسب ترکمن در خراسان شمالی برگزار نمی شود 

سرپرست هیئت اسب سواري خراسان شمالی از عدم تأمین منابع استانی براي برگزاري جشنواره زیبایی اسب ترکمن خبرداد.
اسماعیل محمود آبادي به عدم برگزاري جشنواره هاي زیبایی اسب ترکمن در خراسان شمالی که در سایر استان ها برگزار می شود
اشاره کرد و گفت: با وجود اینکه فدراسیون سوارکاري هرساله در تقویم جشنواره ها، خراسان شمالی را لحاظ کرده و هزینه داورهاي
خارجی را نیز پرداخت می کند با این حال به خاطر عدم تأمین منابع استانی، این رویداد مهم برگزار نمی شود و تولیدکنندگان استان
یا باید با هزینه هاي گزاف در این جشنواره ها شرکت کنند یا مجبور به خام فروشی می شوند. وي هدف از برگزاري مسابقات در
سطوح مختلف را کشف استعدادها، تشویق و ترغیب جامعه هدف، ارتقاي سطح ورزش سوارکاري، حضور در عرصه ملی و بین المللی،
ایجاد اشتغال و درآمدزایی بیشتر و ایجاد نشاط عنوان کرد. وي اظهار کرد: تعداد افرادي که به صورت حرفه اي به عنوان چابک سوار،
سوارکاري انجام می دهند حدود 10 نفر است اما تعداد افرادي که سوارکاري را به طور غیر حرفه اي دنبال می کنند بیشتر از این
تعداد است. سرپرست هیئت سوارکاري استان افزود: افرادي که به صورت حرفه اي سوارکاري را دنبال می کنند به عنوان چابک سوار
در مسابقات کشوري که در میدان اسب دوانی گنبد برگزار می شود حضور دارند. محمودآبادي از جمله مشکلات در حوزه ورزش
سوارکاري را نبود زیرساخت لازم ازجمله میدان اسب دوانی و باشگاه سوارکاري استاندارد اعلام کرد. وي با اشاره به اینکه به ورزش
سوارکاري در قرآن کریم اشاره و تاکید شده است بیان کرد: علاوه بر اینکه سوارکاري یک ورزش محسوب می شود در حوزه هاي
مختلف از جمله توریسم اسب، اسب درمانی و همچنین باتوجه به دست ساز بودن ابزار و یراق اسب، باعث رونق صنایع دستی وابسته

 
به این حوزه می شود. 

 
62 درصد از زباله هاي خشک تولیدي ارومیه داراي ارزش هستند 

رییس اداره تفکیک از مبدا سازمان مدیریت پسماند شهرداري ارومیه گفت: روزانه بیش از 600 تن زباله در ارومیه تولید و روانه محل
دفن می شود. مسعود سرحدي، با بیان اینکه روزانه به طور میانگین روزانه بیش از 600 تن زباله در ارومیه تولید و روانه محل دفن



می شود که از این میزان زباله 32 درصد زباله خشک است، افزود: از میزان زباله خشک تولیدي شهر ارومیه 62 درصد داراي ارزش
است که با تفکیک اصولی در مبدا می توان تحولی جدي در این زمینه ایجاد کرد. وي اظهار کرد: با ورود و آغاز فعالیت بخش
خصوصی در مقوله تفکیک از مبدا شرکت هاي فعال کار آموزش، فرهنگ سازي و جمع آوري پسماند خشک از درب منازل را در
دستور کار خود قرار داده اند. سرحدي بابیان اینکه علاوه بر فعالیت غرفه هاي ثابت تحویل پسماند خشک، سازمان طی مناقصه اي
جمع آوري پسماندهاي خشک از درب منازل را به بخش خصوصی واگذار کرده است، اظهار کرد: دو شرکت بخش خصوصی در ناحیه
یک و همچنین در نواحی 3، 4 و 5 فعالیت خود را از اردیبهشت ماه سال جاري آغاز کرده اند. واگذاري نواحی 2 و 6 به بخش
خصوصی نیز در دستور کار سازمان قرار دارد و بعد از تعیین تکلیف نهایی فعالیت در این نواحی آغاز می شود. وي گفت: پرسنل
شرکت ها با خودروي ویژه و مسئولین آموزش نیز با لباس و کارت شناسایی مخصوص در درب منازل شهروندان حاضر می شوند و
علاوه بر جمع آوري پسماند خشک با تحویل بروشور و ارائه نکات آموزشی در جهت فرهنگ سازي مقوله تفکیک از مبدا و اهمیت آن

با شهروندان صحبت می کنند.



اولین مطالبه یک صنف سینمایی از وزیر ارشاد

منبع: روزنامه ستاره صبحشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/07

اتحادیه تولیدکنندگان فیلم و برنامه هاي تصویري ایران، خواستار پیگیري مطالبات این اتحادیه توسط محمدمهدي اسماعیلی
شد. در متن این پیام آمده است: «اکنون که با تائید نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تا چهار سال آینده مسئولیت بزرگ اداره امور
فرهنگ و هنر کشور به عهده جنابعالی واگذار شده است، این اتحادیه براي شما آرزوي موفقیت و پیروزي در جهت اعتلاي شاخص
هاي کلان فرهنگی و رفع مشکلات عدیده اصحاب فرهنگ و هنر را دارد. به عنوان یک وظیفه صنفی، نکاتی را پیشنهاد می کنیم که
امید است با درایت و دوراندیشی در اولویت برنامه کاري خود منظور نمایید: 1- ارائه یک برنامه فوري جهت رفع موانع تولید در حوزه
سینما و نمایش خانگی (نظیر مقررات دست وپا گیر، اختلاف مراجع ذیصلاح نظارتی، مالیات، تأمین اجتماعی و... که توسط این
اتحادیه احصا شده و راه حل هایی براي آن اندیشیده است) 2-حمایت از مراکز فیلم سازي باهدف کارآفرینی و درآمدزایی به ویژه در
عرصه پرمخاطب نمایش خانگی 3- رتبه بندي مراکز فیلم سازي سراسر کشور به منظور ارتقاي کمی و کیفی تولیدات 4- اهتمام به
اجراي مفاد قانون برنامه ششم توسعه در زمینه استقرار نظام صنفی فرهنگ و هنر، تضمین امنیت شغلی، حمایت از حقوق اصحاب
فرهنگ و هنر و تنظیم مناسبات میان آنان 5- واگذاري نظام اکران به تشکل هاي صنفی رسمی 6- حمایت از مخاطبان سینما که در
دو سال اخیر به دلیل شیوع بیماري کرونا از سالن هاي سینما محروم مانده اند. ما به عنوان یک تشکل بخش خصوصی با امید به

 
آینده، معتقدیم تنها با گفتگو، همدلی و همکاري می توان مشکلات و کاستی ها را از پیش روي برداشت.» 

/http://www.setaresobh.ir/fa/main/detail/78438 :لینک کوتاه



علیرضا نبی؛ کارآفرین معروف ایرانی که افراد را با شرط داشتن سوءپیشینه

استخدام می کند

منبع: حقوق نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/07

علیرضا نبی می گوید: در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند
به خاطر همین درد زندانیان و خانواده ...

علیرضا نبی می گوید: در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند به

 
خاطر همین درد زندانیان و خانواده آنها را خوب می دانم 

اینجا شرط استخدام داشتن سوءپیشینه است از زندان و طناب دار تا زندگی دوباره و کسب روزي حلال روایت یک کارآفرینی

درخشان و نمونه او آجر به شکم بسته، از علف هاي پارك کنار خانه تغذیه کرده، زجردیده، گرسنگی کشیده و فقر را با پوست و

 
استخوان چشیده تا توانسته به اینجا برسد. 

به قول خودش بچه فقر است و در کودکی در چهار راه هاي مشهد روزنامه فروش بوده و کفش هاي مردم را واکس می زده است، دو
برادر معتاد داشته که براي ملاقات آنها هر هفته پایش به زندان باز می شده به همین خاطر زندانیان و خانواده هاي آنها را خوب می

 
شناسد. 

در کوچه هاي تنگ و باریک محله «ساختمان قلعه» فقیر نشین مشهد بزرگ شده و طعم تلخ سختی هاي زندگی را با تمام وجودش

 
درك کرده است. 

دست تقدیر سبب می شود علیرضا نبی براي تحصیل به خارج از کشور برود و حقوق اقتصاد بین الملل بخواند، به قول خودش بلد
است چگونه از یک استخر کوچک، ماهی بزرگ بگیرد پس او بر می گردد تا براي هموطنانش کار کند و دست آنها را بگیرد. او الان

 
کارخانه اي دارد که فقط ورود افراد سوءپیشینه دار به آن ممکن است. 

 
دکتر علیرضا نبی کارآفرینی دلسوز براي افراد سابقه دار  چگونه یک کودك کار به کارآفرینی بزرگ و زندگی بخش تبدیل شد 

این کارآفرین اجتماعی درباره جرقه ایجاد این کارخانه گفت: من از طبقه ضعیف و فقیر جامعه هستم. سال 1354 که 7 سال بیشتر
نداشتم سر خیابان ها روزنامه می فروختم، کفش واکس می زدم، سنگ قبر می شستم تا خانواده هاي متوفیان به من پول بدهند،

 
بلیت هاي فیلم هاي پربیننده را در صف هاي سینما می خریدم و در بازار آزاد می فروختم تا خرج روزانه خود را دربیاورم. 

او افزود: این زیرساخت هاي فکري باعث شد که یک طبقه موجود در جامعه که تعداد آن هم کم نیست را درك کنم، با آنها ارتباط

 
برقرار کنم، خودم را جاي آنها بگذارم تا وقتی براي تدریس به دانشگاه می روم، یادم نرود ریشه ام از کجا آب می خورد. 

نبی عنوان کرد: در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند به خاطر همین

 
درد زندانیان و خانواده آنها را خوب می دانم. 



او ادامه داد: درنهایت وقتی بزرگتر شدم از این محله رفتم و خارج از کشور شروع به خواندن اقتصاد بین الملل کردم اما برگشتم به

 
ایران و به همان محله که خیلی زجر کشیده بودم مراجعه کردم و در یک مرکز سلامت مشاوره سبک زندگی به مردم ارائه دادم. 

این کارآفرین تصریح کرد: آنجا براي مردم این محله کلاس هاي آموزشی برگزار می کردم، به آنها مشاوره می دادم اما دیدم آنها بیش
از هرچیز نیاز به اشتغال و پول دارند. به اعتقاد من ما نمی توانیم مردم را به سمت خدا، پیامبر، اخلاق و معنویات سوق دهیم درحالی
سفره آنها خالی است و نان ندارند به همین دلیل تصمیم گرفتم به جاي اینکه به آنها سبک زندگی یاد بدهم، آستین بالا بزنم و براي

 
آنها اشتغال ایجاد کنم. 

شروع کار با اشتغال زایی براي خانواده هاي زندانیان نبی با اشاره به لزوم اشتغال زایی براي آسیب دیدگان، گفت: تصمیم گرفتم یک
واحد اشتغال براي آسیب دیدگان ایجاد کنم و چون همیشه با مادرم به زندان می رفتم و زندانیان را می شناختم این قشر را بیشتر از

 
هرکس درك می کردم. 

او افزود: می دیدم بسیاري از این زنان که همسرشان در زندان هستند مجبور می شدند در خیابان بساط کنند، به بزه کاري روي
بیاوردند، فساد اخلاقی انجام دهند تا خرج خودشان و بچه شان را دربیاورند حتی همسران برادرانم در خانه هاي مردم در تشت رخت

 
می شستند یا خانه هاي آنها را تمیز می کردند تا هزینه زندگی خود را تامین کنند. 

این کارآفرین درمورد شروع اولیه کار خود گفت: من ابتدا کارم را از خانواده هاي زندانیان شروع کردم چون از این طریق این زنان هم
می توانستند خرج خود و بچه شان را دربیاورند چون به همسر خود که در زندان است کمک مالی کنند چرا که اگر یک زندانی در
زندان پول نداشته باشد باید کف خوابی کند اگر پول داشته باشد می تواند حداقل شب ها روي تخت بخوابد به همین دلیل یک
کارگاه خانگی ایجاد کردم و پارچه هایی را در اختیار این زنان قرار می دادم تا تی شرت بدوزند درنهایت این لباس ها را مقابل حرم

 
امام رضا (ع) بساط کرده و به زائرین می فروختیم. 

او افزود: وقتی دانشجوهایم من را هنگام دستفروشی می دیدند تعجب می کردند که استادشان بساط کرده است درصورتی که خودم
در کودکی خیلی دستفروشی و آفتاب سوختگی را تجربه کردم این کار تا جایی ادامه پیدا کرد که درنهایت احساس کردم الان وقتش

 
است اولین کارخانه تولیدي را با شعار «اینجا شرط استخدام داشتن سوءسابقه است» را تاسیس کنم. 

 
اینجا شرط استخدام داشتن سوءپیشینه است 

استخدام سابقه داران | اشتغال زایی براي 1057 افراد داراي سوءپیشینه نبی بیان کرد: 17 تیرماه سال 1384 این فکر متولد شد و
من توانستم اولین کارخانه اي که شرط استخدام آن داشتن سوءپیشنه است را ایجاد کنم البته ناگفته نماند هیچکس من را تائید
نکرد، کسی تشویق نکرد بلکه همه گفتند این کار غلط است اگر زندانیان را بیاوري به تو چاقو می زنند، کیف و مالت را برمی دارند،
دزدي می کنند و دستت هم به جایی بند نیست و با این کار فقط یک مشت دزد را دور خود جمع می کنی که هیچ امنیت جانی و

 
مالی نخواهی داشت. 

این کارآفرین افزود: در آن روز با 15 نفر کارم را شروع کردم و امروز 1057 نفر زندانی سابقه دار که در چهار جرم مشغول به کار

 
هستند، رزق و روزي حلال کسب می کنند و نان سر سفره خود می برند. 



معمولا هیچکس باور نمی کند چنین افرادي در یک کارخانه کنار یکدیگر در حال کار کردن هستند، من همینجا از همه درخواست
می کنم اگر یک ذره شک دارند زحمت سفر مشهد را به دوش کشیده و از این کارخانه بازدید کنند حتی می توانند با تک تک این

 
افراد صحبت کنند و پرونده هاي آنها را بخوانند. 

سابقه ي جرم افرادي که در این کارخانه امروز کسب روزي حلال می کنند او با اشاره به چهار گروه مجرمی که در این کارخانه
مشغول به کار هستند، گفت: دسته اول مردان و زنانی هستند که مرتکب جرائم عمدي مانند سرقت مسلحانه، نزاع دسته جمعی،

 
اراذل و اوباش و قتل عمد شدند که الان تعداد خانم هایی که قتل عمد انجام دادند، بیشتر است. 

نبی افزود: معصومه هوويِ خود را کشته، زهرا برادرزاده 7 ساله و خواهر 14 ساله اش را کشته، سعید مغز خواهر و شوهر خواهرش را
با ضربات چوب متلاشی کرده اما فاطمه، زهرا و سعید هر سه در خط تولید بدون اینکه کوچکترین آسیبی را به یکدیگر وارد کنند در

 
حال کار هستند و به خوبی و بدون هیچ خطر و آسیبی کار می کنند. 

این کارآفرین بیان کرد: دسته دوم افرادي هستند که جرائم غیرعمد انجام دادند، مثلا کارخانه داري که ورشکسته شده و زندان رفته،
فردي که چک بی محل کشیده، مردي که به خاطر مهریه زندان بوده و الان قسطی آن را پرداخت می کند و جرائمی از این قبیل که

 
اینها هم هرکدام یک گوشه از کار را گرفته اند. 

نبی با اشاره به دسته سوم افزود: دسته سوم معتادین بهبودیافته هستند که مثلا 15 سال مصرف کننده بودند و الان پاك هستند اما

 
هیچ جایی به آنها کار نمی دهند چون معتاد بودند و این انَگ به پیشانی آنها مانده است . 

در کنار این افراد دسته چهارم یعنی زنان سرپرست خانوار قرار دارند که به نوعی مثل اعتیاد، قاچاق مواد مخدر و... سایه همسرشان
بالاي سرشان نیست اما به جاي اینکه بچه شان را در بهزیستی بگذارند و خودشان ازدواج مجدد کنند، کار کرده و بچه هایشان را

 
بزرگ می کنند. 

 
کار آفرینی دلسوز براي اشتغال افراد سابقه دار 

محیط امن کاري بدون هیچ سابقه دزدي و نزاع می توان به افراد سابقه دار دوباره اعتماد کرد این کارآفرین با اشاره به اینکه کار کردن
با این افراد هیچ خطري ندارد، گفت: این چهار گروه فرشته اي که با آنها کار می کنم، بسیار انسان هاي خوبی هستند تا جایی که

 
تاکنون دزدي، دعوا، درگیري و مصادیقی از این قبیل اصلا وجود نداشته و به هیچ عنوان شاهد چنین مواردي نبودیم. 

 
او افزود: انسانی که سابقه دار است غیرقابل اعتماد نیست این یک باور غلطی است که در جامعه شکل گرفته و باید تغییر کند. 

این افراد تا ته خط رفتند، سختی کشیدند، زجر کشیدند، تا پاي چوبه دار رفتند، طناب دار دور گردن شان افتاده است به همین دلیل
دیگر هیچ رفتار مخاطره آمیزي از آنها سر نمی زند براي مثال حسن اصلاح چی تا پاي چوبه دار رفت و طناب دار دور گردنش افتاد
اما الان بزرگترین سازنده کتاب قرآن معرق جهان است و در کارخانه من کار می کند. حتی «صبح روز آخر» اسم کتاب زندگینامه

 
حسن است که این کتاب از زندگی واقعی او نوشته شده و تاکنون 30 هزارجلد به فروش رفته است. 

نبی با اشاره به موارد خودآزاري در بین این افراد گفت: فقط دو مورد داشتیم که به خودشان آسیب زدند به این ترتیب که یکی از آنها
لیوان را در سر خود شکست و یکی دیگر با مشت به دماغش ضربه زد و شکست یعنی درمواقع نادر پیش می آید به خودشان ضربه



 
بزنند اما راضی نمی شوند انگشتشان به انسان کنار خود اصابت کند. 

او ادامه داد: در بازدیدهایی که مردم از کارخانه دارند و با بچه ها صحبت می کنند، همیشه می گویند ما اینجا خیلی احساس امنیت

 
می کنیم چون واقعا این افراد انسان هاي خطرناکی نیستند، آنها فقط قربانیان سیاست هاي غلط هستند که به این روز افتادند. 

عدم بازگشت به اعتیاد و ارتکاب جرم در بین هیچ یک از کارکنان نبی تصریح کرد: تاکنون مواردي نداشتیم که دوباره به جرم یا
اعتیاد برگردند چون این عدم اشتغال و درآمدزایی است که باعث می شود افراد به اعتیاد یا جرم روي بیاوردند اما اگر کار داشته

 
باشند، سرشان گرم باشد، درآمدزایی کنند دیگر دلیلی ندارد به انجام اینگونه کارها روي بیاورند. 

 
جور دیگر باید دید 

کارفرماها باید افکار غلط را دور بریزند این کارآفرین در پیشنهاد به کارفرماهاي دیگر افزود: کارفرماهایی که از افراد سوءپیشینه دار یا
حتی معتادان بهبودیافته می ترسند باید این تفکر غلط را بیرون بریزند و بدانند اگر دست این افراد را نگیرند و مانع اشتغال آنها شوند،
آنها مجددا به بزه و جرم روي می آورند بنابراین درخواست می کنم هرکس که در توانش است و مدیریت جایی را برعهده دارد از این

 
افراد استفاده کند تا میزان اعتیاد و جرم و سرقت در جامعه کاهش پیدا کند و کمکی براي دولت شود. 

10 برابر دیگران از این کار آفرین مالیات گرفته می شود نبی با اشاره به پرداخت مالیات افزون گفت: تاکنون هر سنگی جلوي پاي من
انداختند، مردم جمع کردند و همیشه حمایت آنها پشت من بوده است اما یکی از موانع محکمی که جلوي کار ما قرار دارد همین

 
پرداخت مالیات سنگین است. 

او افزود: با وجود اشتغالزایی براي 1057 نفر در سه شرکت و 180 خانه که در همان منطقه قلعه ساختمان وجود دارد، کلی هزینه از
روي دوش دولت برداشتیم اما متاسفانه براي ما مالیات هاي سنگین می برند دلیل آن هم به گفته خودشان در چشم بودن و گزارش
هاي تلویزیونی از کارخانه ماست به همین دلیل من 10 برابر بیشتر از همسایه بغلی خود مالیات می دهم که هنوز دلیل آن را نمی

 
دانم درصورتی که با نصف این پول می توانم یک ماشین بخرم و سه نفر روي آن کار کنند. 

نبی بیان کرد: در این سال ها خانم ها شهیندخت مولاوري، الهام امین زاده ، معاونین وزراء، روساي کمیسیون هاي اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی و... را به این کارخانه آوردم تا بازدید کنند اما تاکنون هیچ آبی گرم نشده است و حتی یک قانون به نفع کارآفرین

 
اجتماعی تصویب نشده است. 

تاسیس شعبه 2 کارخانه سابقه داران در تهران این کارآفرین با اشاره به تاسیس شعبه دو این کارخانه در تهران گفت: صدردرصد
تصمیم دارم کارم را گسترش دهم چون مردم ایران ارزش این کار را دارند. وقتی خانمی در مترو من را می بیند و انگشتر 1 گرمی

 
یادگاري مادرش براي من اندازه کل دنیا ارزش دارد و براي این آدم ها جان می دهم بنابراین قطعا براي او و فرزندانش کار می کنم. 

او تصریح کرد: این خبر خوش را به تهرانی ها می دهیم که درحال حاضر با همکاري بنیاد مستضعفان درصدد تاسیس شعبه دو
کارخانه در تهران هستیم و انشاالله تا پایان امسال این کارخانه که شرط استخدام در آن داشتن سوءپیشینه است را رونمایی و افتتاح

 
می کنیم. 

علیرضا نبی در پایان گفت: پیش بینی ما این است که در ابتداي تاسیس این کارخانه حدود 200 نفر مشغول به کار شوند اما قرار



است کارخانه دارها را صدا کنیم و آنها را تشویق کنیم در کارهاي خود از این افراد استفاده کنند درواقع این کارخانه ما تبدیل به
سمبل و نمونه اي براي آنها شود تا موجی را از استخدام نیروهاي سابقه دار در تهران ایجاد شود.



مشکل اشتغال عدم پاسخگویی متولی مشخص است

منبع: روزنامه کار و کارگرشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/06/07

 
یک نماینده مجلس: مشکل اشتغال عدم پاسخگویی متولی مشخص است 

سرویس کارگري. عضو مرکز پژوهش هاي مجلس گفت: در بحث اشتغال یکی از مشکلات اصلی این است که حداقل 10 دستگاه و

 
نهاد مختلف در بحث حمایت از ایجاد اشتغال و مشاغل خانگی و خرد درگیر هستند و متولی مشخصی پاسخگو وجود ندارد. 

به گزارش تسنیم، ولی اسماعیلی در برنامه «غیرمحرمانه» اظهار کرد: تعریف مشاغل خانگی همان تعریفی است که در مصوبه سال
1389، مبنی بر ایجاد مشاغل خانگی در فضاي مسکونی بدون مزاحمت براي همسایگان براي عرضه خدمت به بازار خدمات یا کالا
عنوان شده است. وي با بیان اینکه در کشور با عنوان شغلی مشکل داریم، گفت: با توجه به فضاي سایبري که کل دنیا را فراگرفته
است به خصوص بعد از کرونا می طلبید بیشتر در این مسیر قدم برداریم. در دنیا نزدیک به 12هزار عنوان شغلی وجود دارد که در
ایران تاکنون نزدیک به 4هزار و 700 عنوان شغلی وجود دارد و مابقی مشاغل نوپدید هستند و باید به آن سمت حرکت کنیم و
3درصد کل ناخالص داخلی ما را مشاغل خانگی تشکیل می دهد. وي در پاسخ به این سوال که آیا نگاه موقتی، مقطعی و امدادگرانه به
موضوع مشاغل خانگی داریم یا کاملا نگاه راهبردي بلندمدت وجود دارد، گفت: نگاه ما به این حوزه باید بلندمحور باشد. اگر نگاه

 
درستی وجود داشته باشد کارهاي درست بسیاري می توان در کشور انجام داد. 

اسماعیلی افزود: تا شوراي عالی اشتغال به عنوان موتور محرکه طی مباحث مشاغل خانگی و دیگر مشاغل به طور منظم برگزار نشود و
سهم تجارت ایران در بازارهاي منطقه و آسیا مشخص نباشد و رایزن هاي اقتصاد کشور فعال نشود و جلوي قاچاق کالاي 40میلیارد
دلاري گرفته نشود و همچنین چرخه معیوب اقتصاد کالا اصلاح نشود و مسئولین خود را جاي مردم که با حداقل ها زندگی می کنند

 
نگذارند، ریل گذاري مناسبی در این مسیر صورت نمی گیرد. 

 
باید برنامه مشترك و جامعی طراحی شود 

عزیزنژاد عضو دیگر مرکز پژوهش هاي مجلس نیز گفت: در بحث مشاغل خرد و خانگی اولین گامی که منشا شروع تسهیلات است،
مسئله قانون است. در قانون بودجه 1400 تبصره 18، حدود 40هزار میلیارد تومان تحت عناوین مختلف جهت حمایت از مشاغل
تخصیص داده شده است. وي افزود: بین 304تا 355رشته فعالیت در حوزه هاي مختلف وجود دارد که میان دستگاه هاي مختلف
طبقه بندي می شود که مربوط به مشاغل خرد و خانگی اعم است و موارد وسیعی را در برمی گیرد. عزیزنژاد خاطرنشان کرد: یکی از
مشکلات اصلی این است که حداقل ده دستگاه و نهاد مختلف در بحث حمایت از ایجاد اشتغال و مشاغل خانگی و خرد در گیر هستند
و متولی مشخصی پاسخگو وجود ندارد. وي اضافه کرد: تعدد دستگاه به دلیل اشتراك در برخی فعالیت هاست. باید برنامه مشترك و

 
جامعی طراحی شود و بین دستگاه ها تقسیم کار صورت بگیرد. مشاغل خانگی فعالیت خوبی دارند لیکن به حال خود رها شده اند. 

 
ظرفیت تربیتی نیروي کارآمد در مشاغل خانگی باید فراهم شود 

دشتی، مدیرکل اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی نیز در ادامه این گفت وگو گفت: با نگاهی به حوزه کسب و کار خانگی و مشاغل
خرد در جهان می توان گفت تا قبل از شیوع کووید 19حدود 100 میلیون فعال در حوزه کسب و کار خانگی در کل دنیا وجود داشته
لیکن شتاب کنونی به رقم 260 میلیون در دنیا رسیده و از این تعداد در کشورهاي توسعه یافته اغلب به دلیل قرار گرفتن در سطحی
از توسعه یافتگی به وضوح مشاهده می شود که در حوزه کسب و کار خانگی نیز رشد قابل توجه اي دارند. در کشوري مانند آمریکا
حدود 13میلیون فعال در حوزه کسب و کار خانگی وجود دارد. البته تعریف آنها از کسب و کار خانگی با ایران متفاوت است. وي افزود:
بحث مدرن سازي مشاغل سنتی به نوعی اتفاق افتاده و حوزه کسب و کار خانگی در کشورهاي توسعه یافته به نوعی رقابت پذیر است،
در کشور نیز رو به رشد است و طی این چند سال اخیر براساس آسیب شناسی صورت گرفته، تغییر نگاه به طور محسوس مشاهده می



شود. دشتی یادآور شد: حوزه کسب و کار در ایران، بحث تولید و فراوري آسان ترین قسمت محسوب می شود ولی چالش اصلی در

 
حوزه بازار و بازاریابی است. وي تصریح کرد: ظرفیت تربیتی نیروي کارآمد در مشاغل خانگی باید فراهم شود. 

 
نگاه ارزشی به حوزه کسب و کار بسیار پایین است 

نظامی، مدرس فرش و فعال در کسب و کار خانگی و خرد نیز در این برنامه خاطرنشان کرد: متاسفانه در حوزه کسب و کار، نگاه
تولیدي و زحمت در کشور از درجه پایینی برخوردار است. وي به 5 آسیب در حوزه کسب و کار خانگی اشاره کرد و گفت: اولین
آسیب مدیریت هاي ناکارآمد و غیرمرتبط است و استفاده از افراد غیرمتخصص است. دومین عامل، تامین مواد اولیه است. در رابطه با
تامین مواد اولیه در تمامی رشته ها مشکل داریم. سومین آن، مبحث دانش بنیان است که در بعضی از رشته ها نیاز به دانش هاي
جدید داریم تا بتوانیم بسیاري از کارها در کشور انجام شود و در بعضی از رشته ها نیاز به آموزش هاي مکرر براي کسب مهارت هاي
بیشتر هستیم. نظامی، چهارمین مشکل را مشکلات داخلی و نیازهاي دولتی عنوان کرد و گفت: مهمترین و آخرین آسیب، تحریم و
بازار فروش است. وي با بیان اینکه فروش توسط تولیدکننده امري اشتباه است، گفت: فروش و بیزینس یک هوش اقتصادي است و هر
فردي این توانایی را ندارد. هزاران بافنده خانگی وجود دارد که بافنده عالی هستند ولی به هیچ عنوان توانایی فروش بافت هاي خود
نیستند. از لحظه گرفتن تسهیلات تاکنون زنجیره اي است که نمی توان آن را از همدیگر جدا کرد. تسهیلات یکی از بزرگترین اتفاقات
به شمار می آید که با نبود نقدینگی و تامین مواد اولیه اشتغالی صورت نمی گیرد. وي اضافه کرد: براي هیچکدام از مشاغل خانگی با

توجه به تحقیقات انجام شده سامانه یکپارچه فروشی وجود ندارد و در مشاغل خانگی سرخوردگی وجود دارد.



معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/06/07

طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا میشود ..آموزش مهارتهاي شغلی به سربازان بازپرداخت تسهیلات شتاب
میگیرد

 
معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد: 

 
طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود/ آموزش مهارت هاي شغلی به سربازان با پرداخت تسهیلات شتاب می گیرد 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد، گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي

 
استان ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان جهت ایجاد اشتغال است. 

سید حشمت االله صمیمی دوست در نشست بررسی طرح مهارت آموزي سربازان وظیفه که پیرو تفاهم نامه همکاري هاي مشترك
میان ستاد کل نیروهاي مسلح و وزارت کشور است، برگزار شد، اظهار داشت: در استان باتوجه به نشست هایی که داشتیم به این
نتیجه رسیدیم که از ظرفیت هاي بخش آموزش مانند مراکز فنی و حرفه اي، مراکز تحقیقات جهاد کشاورزي و سایر بخش هایی که

 
در آموزش می توانند نقش آفرینی کنند، استفاده کنیم. 

معاون اقتصادي استاندار یکی از اولویت هاي این استان در بحث اشتغال را آموزش سربازان و نیروهاي وظیفه در زمان حضورشان در
پادگان هاي نظامی برشمرد و گفت: این مهم موجب می شود که این عزیزان بعد از اتمام دوران سربازي بتوانند از فن و حرفه و

 
تجربیاتی که در زمان دوره سربازي آموختند براي حضور در کارخانجات و ایجاد کسب و کار براي خود بهره ببرند. 

وي با تاکید بر اینکه اشتغال سربازان وظیفه به محض ترخیص از پایگاه ها، پادگان ها و مراکز نظامی جزو اولویت هاي مهم کشوري
است، افزود: بنابراین با توجه به اینکه در گذشته سربازان وظیفه اي که اقدام به دریافت کارت پایان خدمت می کردند و وارد جامعه
می شدند به دلیل نداشتن مهارت هاي فنی سالیان متمادي سرگردان بودند با این ابتکار بسیار خوب سربازان در نیروهاي مسلح

 
آموزش هاي لازم را فرا می گیرند. 

صمیمی، عنوان کرد: یکی از تفاهم نامه هاي منعقده میان وزارت کشور و ستاد کل نیروهاي مسلح بحث مهارت آموزي سربازان وظیفه
و ایجاد زمینه اشتغال براي این عزیزان بوده است که خوشبختانه از زمان ابلاغ این تفاهم نامه استان به صورت مستمر و مداوم قرارگاه

 
مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه را به صورت ویژه در دستور کار قرار داده است. 

وي، بیان کرد: معتقدیم اگر سربازان وظیفه در دوران خدمت خود آموزش هاي لازم را نبینند بعد از پایان دوران خدمت به راحتی

 
نمی توانند شغل و کسب و کار مناسبی براي خود پیدا کنند. 

 
وي، تاکید کرد: بنابراین به منظور تسریع در اجراي این برنامه ها هماهنگی هاي لازم انجام شد. 



صمیمی، عنوان کرد: اداره کل فنی و حرفه اي استان تلاش کند ضمن اینکه در مراکز مختلف آموزش لازم را ارائه می دهند اگر مکان
هایی در مراکز نظامی وجود دارد که امکان استفاده از آن مکان ها میسر باشد آن ها را به وسایل آزمایشگاهی و کارگاهی تجهیز کنند.

وي، گفت: باتوجه به اینکه اراضی استان در بخش کشاورزي مستعد هستند در این زمینه نیز به مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان

 
ماموریت داده شد تا در این خصوص همکاري لازم را داشته باشد. 

صمیمی، بیان کرد: در بخش هاي خصوصی نیز مراکز کارآفرینی وجود دارد که داراي تجربیات خوبی به ویژه در حوزه پرورش گیاهان

 
دارویی هستند که می توانند آموزش هاي لازم را ارائه دهند. 

وي، افزود: براساس تصمیم هایی که گرفته شد مراکز آموزش ترغیب شدند که استان داراي ظرفیت هاي مختلفی است و در آینده

 
صنایع بزرگ همچون پتروشیمی، صنایع معدنی و... در کهگیلویه و بویراحمد راه اندازي می شود 

 
که بخش مهمی از آموزش ها باید در این راستا باشد. 

صمیمی، عنوان کرد: بعد از آموزش لازم است که زمینه مطلوب بکارگیري عزیزان فراهم شود و بنابراین تصمیم گرفته شد که بتوانند
از سهمیه هاي مختلفی که در تسهیلات بانکی که به استان اختصاص داده می شود از جمله تسهیلات بخش خانگی که وزارت کار

 
هرساله به استان اختصاص می دهد و تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري و...استفاده شود. 

 
معاون اقتصادي استاندار در بخش دیگري از سخنانش، عنوان کرد: 

نهادهاي انقلابی مانند بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام نیز در بحث اشتغال اقدامات خوبی انجام داده اند که مصوب شد از
توانمندي هاي این نهادهاي بهره ببریم تا سربازان بعد از اتمام خدمت به لحاظ مالی مورد حمایت قرار گیرند.



جنس مدیران شرکت هاي چابک

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/06/07

مترجم: مهدي نیکوئی منبع: european business review : انعطاف و سرعت عمل شرکت ها در واکنش به تحولات
بازار، ارتباط معناداري با «نوع رابطه مدیر و کارمندان» دارد و تابعی از فرهنگ سازمانی است. حداکثر سرعت عمل، در «شرکت هاي
چابک» رقم می خورد؛ جایی که «انتقال قدرت از مدیر به تیم کاري» به وضوح دیده می شود و امکان ایده آفرینی کارکنان فراهم

 
است. ستون شرکت چابک، استقلال کارمندان در تصمیم گیري است. 

چابکی، مفهومی بود که نخستین بار در دهه 2000 میلادي
توسط شرکت هاي نرم افزاري مطرح شد. منظور آنها از چابک
سازي، تغییر مدل کسب وکار به شیوه اي بود که سرعت عمل،
نوآوري و انطباق شرکت با تغییرات محیطی حداکثر شود. مدل
جدید کسب وکار، برخلاف مدل ماشینی سنتی بود که مدیریت
را فقط ابزاري براي افزایش حجم تولید، کاهش هزینه ها و بالا
بردن بهره وري می دانست. در انتهاي قرن بیستم، سازمان هاي
ماتریسی ظهور کردند که علاوه بر تقسیم بندي هاي تخصص
محور، تقسیم بندي هاي پروژه محور هم داشتند. در این

چارچوب، هر فرد به دو مدیر گزارش می داد. به عنوان مثال، یک حسابدار، علاوه بر فعالیت در واحد حسابداري، براي فعالیت در تولید
محصول الف هم انتخاب می شد. سازمان هاي ماتریسی، منابع و استعدادهاي سازمانی را بهینه تر استفاده می کردند و در عین حال
ارتباطات درون سازمانی را افزایش می دادند. با افزایش تغییرات بازارها و افزایش ابهام هاي کسب وکار، رویکرد چابکی به عنوان
راهکاري براي سایر صنایع و بازارها هم مطرح شد. فراگیري این مدل جدید فعالیت به حدي بوده که در نظرسنجی سال گذشته
شرکت مشاوره مدیریت مک کنزي، 44 درصد از 2200 شرکت نظرسنجی شده اعلام کردند که کم و بیش چابک شده اند. در سازمان
هاي چابک، فعالیت ها به جاي انجام شدن در واحدهاي مجزا و تخصصی، در تیم هاي خودگردان و چندتخصصی پیش می روند که
هر کدام از آنها هدفی مشخص داشته و بر نیازهاي خاصی از مشتریان متمرکز شده اند. نتیجه این مدل کسب وکار، بهبود عملکرد و

 
نوآوري هاي مشتري محور است. 

با این حال، نه تمام شرکت ها و نه تمام واحدهاي یک شرکت، مستعد این شیوه کار غیرمتمرکز و مکرر نیستند. شرکت هایی که
بدون برخورداري از پیش نیازهاي این مدل، در تحمیل آن بر خود اصرار کنند، فرهنگ سازمانی خود را به بهایی ناچیز نابود خواهند
کرد. جنرال موتورز نمونه واضحی از چنین شرکت هایی است. تلاش چندساله و ناموفق این غول خودروسازي جهانی براي چابک
سازي در سال 2017 و توسط مدیرعامل وقت آن، جف ایملت به پایان رسید؛ پس از آنکه 30 درصد از ارزش بازار شرکت از دست

 
رفته بود. 

ما به بررسی ویژگی ها و پیش نیازهاي چابک سازي سازمان ها و واحدهاي عملیاتی پرداختیم. هدف آن بود که احتمال موفقیت آنها
در چابک سازي را تعیین کنیم. یافته هاي ما که آنها را در مقاله اي مجزا به چاپ رسانده ایم، از این قرار است: نخست، چابکی
بیشترین تناسب را با عملیات تولیدي محصولاتی دارد که خط تولید ترتیبی (مانند خط مونتاژ) یا مدور دارند، مبتنی بر نوآوري هاي



 
پایین به بالا (نوآوري هاي مبتنی بر ایده هاي کارکنان نه مدیران) هستند و تجربه مستقیم ارتباط با مشتریان دارند. 

به عنوان مثال، سازمان هلندي خدمات پرستاري در منزل «برتزرگ» تیم هایی 10 تا 12 نفره از پرستاران با اندکی وابستگی متقابل
را به محله هاي مشخصی از شهر منصوب می کند (معناي لغوي واژه برتزرگ، پرستاري محله است). هر بیمار به وسیله یک یا دو
پرستار مراقبت می شود و اعضاي تیم تصمیم می گیرند که چه شیوه کاري مناسب تر است، چگونه باید برنامه زمانی را تنظیم و
وظایف محدوده شهري خود را مشخص کنند. به عبارت دیگر، تیم هاي عملیاتی این شرکت، خودمختار هستند، مدیران در تصمیم
گیري هاي آنها نقش چندانی ندارند و تصمیمات براساس نیازهاي مشتریان در سریع ترین زمان ممکن اتخاذ می شود. کیفیت بالاي
خدمات و میزان رضایت مشتریان از مدل فعالیت برتزرگ باعث شده تبدیل به الگویی براي شرکت هاي پرستار خانگی در مناطق
مختلف شود. دوم، چابکی تناسب بیشتري با فعالیت هاي توسعه اي مبتنی بر همکاري چند واحد تخصصی سازمان براي خدمت
رسانی بهتر به مشتریان دارد؛ نه براي پروژه هاي توسعه و ارتقایی که هر پنج سال یک بار انجام می شوند. محصول شرکت باید به
آسانی اقتباس یافته و بهبود یابد. شرکت هوافضاي سوئدي ساب، جنگنده هاي گریفین اي خود را از طریق مدل کسب وکار چابک در
تمام سطوح و تمام حوزه هاي تخصصی (از نرم افزار و سخت افزار گرفته تا طراحی بدنه) توسعه داده است. در این پروژه، هزار مهندس
در 100 گروه تقسیم شدند و به هر کدام از گروه ها خودمختاري تصمیم گیري و اجراي بهترین ایده هاي خود در وظیفه محوله داده
شد. هر کدام از تیم ها تخصص خود را داشتند و در سازماندهی فعالیت هایشان مستقل بودند. گفته می شود که محصول آنها،
جنگنده گریفین اي، به خوبی می تواند حریف جنگنده هاي روسی سوخو شود؛ آن هم بدون آنکه متکی به فناوري هاي محرمانه و
گران قیمت رقباي آمریکایی خود باشند. نمونه اي جالب از اقتباس مدل چابک در صنایع غیردانش بنیان، شرکت اوسی پی است.
اوسی پی غول مراکشی معدنکاري فسفات و تولید کود است. این شرکت 100 ساله، در سال 2016 رویکرد چابکی در پیش گرفت که
آن را «جنبش» نامید. این رویکرد، روحیه کارآفرینی و خلاقیت کارکنان را افزایش داد و به بهبودهاي چشمگیري در فعالیت هاي
معدنکاري و تولید کود انجامید. با این حال، اقدام براي چابک سازي حوزه هاي بسیار گسترده اي مانند مدیریت منابع انسانی به

 
شکست انجامیده است. 

الزامات چابک سازي سازمان هاي چابک در مقابل سازمان هاي سلسله مراتبی و ماتریسی که هر کارمند باید دست کم به دو مدیر
پاسخگو باشد، تناسب بیشتري با شرایط و جو فکري جامعه دارد. کارکنانی که تیم هاي چندکاره و متناسب با نیازهاي مشتریان را
تشکیل می دهند و در تصمیم گیري هایشان استقلال دارند، شالوده سازمان هاي چابک را می سازند. این تیم ها براي این طراحی
شده اند که در ارائه محصولات و خدمات به مشتریان تا بیشترین میزان ممکن خودمختار باشند. تیم هاي چابک، اغلب در دوره هاي
سریع یادگیري تجربی مشارکت می کنند و یکی از مزایاي آنها ایجاد حلقه هاي تصمیم گیري فوري است. با این دو ویژگی، توانایی
انطباق سریع خود و فعالیت هایشان با محیط دائما در حال تغییر را دارند و تعارض هاي درون تیمی را هم بدون گزارش دادن به

 
مافوق هایشان حل می کنند. 

اما تصمیم گیري درباره چابک سازي سازمان ها یا واحدهاي عملیاتی آن به سادگی امکان پذیر نیست. موفقیت در چنین طرحی
بستگی به عوامل بسیاري دارد. پیش از هر چیز باید به بررسی اهداف نوآوري سازمان خود بپردازید (اگر براي شما بهره وري و کاهش
هزینه ها مهم تر از نوآوري است، شاید چابک سازي مناسبتان نباشد). ماهیت کسب وکار و حوزه اقتصادي فعالیت نیز مولفه دیگري
است که باید به آن توجه کرد. به طور معمول در حوزه هاي اقتصادي پویا مانند الکترونیک و پزشکی و داروسازي اهمیت چابک سازي
بیشتر است. در طرف مقابل، در صنایعی که تولید انبوه یا بهره وري و کاهش هزینه ها اهمیت دارد (مانند صنایع غذایی) به ندرت نیاز
به چابک سازي احساس می شود. مساله دیگر فرهنگ سازمانی و آمادگی کارکنان و مدیران براي پذیرش مفهوم چابکی است (به ویژه
آیا مدیران آمادگی تفویض اختیارات به تیم ها را دارند یا خیر؟). در صورتی که تمام این شرایط فراهم باشد، باز هم باید بدانید که

 
چابک سازي مانند هر تغییر اساسی دیگري بر استراتژي ها، ساختار سازمانی، فرآیندها، کارکنان، فرهنگ و فناوري اثر می گذارد. 



 
1. استراتژي: از اهداف چندگانه به یک هدف مشترك 

اختلاف هاي داخلی بر سر منابع و بودجه سازمانی در سازمان هاي سلسله مراتبی و ماتریسی همیشه دیده می شود؛ جایی که مدیران
و کمیته هاي برنامه ریزي مختلف به دنبال کسب بیشترین بودجه براي واحد خود هستند. اما در سازمان هاي چابک، یک حس
هدفمندي مشترك و مقصد واحد (به عنوان مثال تامین یکی از نیازهاي مشتریان یا رفع یکی از مشکلات آنها)، راهنماي عمل و
تصمیم گیري است. در چنین سازمانی، واحدها و مدیران به جاي رقابت با یکدیگر، هدفی مشترك دارند و براساس آن، منابع سازمانی

 
را به استراتژیک ترین مسائل اختصاص می دهند. 

 
2. ساختار سازمانی: از سلسله مراتب خشک تا تیم هاي توانمند 

سازمان هاي چابک، یک تیم کوچک از مدیران ارشد را نگه می دارند اما بیشتر مدیران میانی را با شبکه اي تخت و انعطاف پذیري از
تیم هاي کوچک، خودمختار و چندکاره جایگزین می سازند. در سال 2015، بانک هلندي آي ان جی ساختار سلسله مراتبی ستاد
مرکزي خود را که شامل 350 نفر می شد، در قالب 13 «قبیله» 8 تا 10 نفره از کارکنان درآورد. هر قبیله، هدف یا حوزه تخصصی
مشخصی (از جمله سیستم هاي پرداخت) داشت و اعضاي هر کدام از آنها مسوولیت صفر تا صد پروژه هاي حوزه خود را بر عهده
گرفتند. این شبکه ها، واکنش سریع به نیازهاي نوظهور مشتریان و فرصت هاي زودگذر بازار را امکان پذیر ساخت؛ چرا که کارکنان
آزادي عمل بیشتري داشتند، ایده هاي آنها شنیده می شد و هر خلاقیت و نوآوري آنها به سرعت و از طریق هماهنگی جمعی به عمل

 
درمی آمد. 

 
3. فرآیندها: از مدیریت خطی تا حلقه هاي تصمیم گیري سریع و یادگیري 

سازمان هاي ماتریسی به طور معمول در تصمیم گیري ها و معرفی محصولات خود به بازار، کند هستند. این ضعف بیش از همه به
رویه هاي بوروکراتیک و مدیریت خطی و دستوري برمی گردد. در سازمان هاي چابک، تیم هاي چندکاره با استفاده از خرد جمعی
تمام اعضایشان، تصمیم گیري ها و عملکرد سریعی دارند. هر تیم، یک محصول اولیه تولید می کند و پس از تست آن با مشتریان و
رفع نواقص، آن را به نسخه نهایی می رساند. در این فرآیند نوآوري و یادگیري معمولا می توان از ابزارها و نرم افزارهاي مدیریت پروژه

 
کنونی بهره برد. 

روش هاي کار، از جمله زبان، فرآیندها و الگوي جلسات به صورت استاندارد درمی آیند تا تعاملات و ارتباطات بین تیم ها تسهیل
شود. هر تیم می تواند به اطلاعات تیم هاي دیگر دسترسی داشته باشد یا اطلاعات و یافته هاي خود را در اختیار آنها قرار دهد تا به

 
این صورت، یادگیري نیز حداکثر شود. 

 
4. افراد و فرهنگ: از مدیریت بالا به پایین تا خودمختاري 

کارکنان در سازمان هاي ماتریسی اغلب احساس ناتوانی و تحت کنترل بودن دارند. آنها علاوه بر آنکه باید به مدیران مختلفی پاسخ
دهند که اغلب اولویت هایی متناقض دارند، بلکه در کوچک ترین اقدامات و فعالیت هاي روزانه شان نیز باید از دستورات مافوق هاي
خود پیروي کنند. شرکت هاي چابک، کارکنان خود را براي تصمیم گیري و مسوولیت پذیري توانمند می سازند. بانک آي ان جی در
سازماندهی مجدد خود از 3500 پرسنلش خواست که براي 2500 شغل طراحی شده براي فرآیندهاي چابک، دوباره درخواست دهند.
کارکنانی که انطباق پذیرتر و آماده تغییر بودند، به کارکنان ماهرتر اما سفت و سخت ترجیح داده شدند. در حقیقت، کارکنان در تمام

 
سطوح باید یک ذهنیت جدید را می پذیرفتند: حمایت از تیم هاي توانمند و خودمختار، لازمه بهره بردن از مزایاي چابکی است. 



در سال 2013، تونی شی، مدیرعامل وقت شرکت زاپوس اعلام کرد کارکنان این خرده فروشی اینترنتی کفش و پوشاك «مانند
کارآفرینان فعالیت خواهند کرد و به جاي گزارش دادن به مدیرانی که به آنها می گویند چه کنند، تصمیمات و فعالیت هایشان را
پیش خواهند برد». تغییر رویه این شرکت، باعث شد که دست کم 18 درصد از کارکنانشان استعفا داده و ترجیح دهند از مزایاي
پایان خدمت استفاده کنند. اما 1500 پرسنل باقی مانده در سیستمی مسطح از 300 حلقه کاري تقسیم شدند که فقط «سرنخ هایی»
براي درك اهداف و اولویت ها به آنها داده شد. اما اجراي چنین تغییر گسترده اي نیازمند آن است که مدیران بتوانند قدرت خود را به

 
کارکنانشان انتقال دهند. 

 
5. فناوري: از سیستم هاي ساخته شده براي کنترل تا راهکارهاي توانمندسازي 

سازمان هاي ماتریسی به سیستم هاي تخصیص منابع خود شهرت دارند، اما توانمندسازي کارکنان را فداي کنترل می کنند. در
سازمان هاي چابک، فناوري روي ارتباطات آنی و ابزارهاي مدیریت کار تمرکز می کند تا بتواند کارکنان را قادر به تصمیم گیري هاي

 
سریع و ارائه راهکارهاي فوري سازد. تاکید در نگرش جدید، بر شفافیت، ارتباطات و داده هاي آنی است. 

چابک سازي از طریق نمایندگان حتی سازمان هایی که مناسب چابک سازي نیستند، می توانند برخی از منافع این رویکرد را به
دست آورند. ایجاد شراکت هاي تجاري راهکار دستیابی به این منافع است که از طریق خرید مستقیم شرکت هاي دانش بنیان یا
شراکت با دیگر سازمان ها محقق می شود. شراکت با سازمان هاي دیگر باعث می شود که بتوان به بازارها، سطح دسترسی یا ظرفیت
تولید آنها دست یافت. همکاري هاي مبتنی بر دانش یا خرید و تملک شرکت هاي دانش بنیان نیز براي بهره گیري از ظرفیت هاي

 
نوآوري آنها استفاده می شود. 

به عنوان مثال، شرکت تولید قطعات نیمه رساناي اس تی میکروالکترونیکز با اتکا به همکاري با شرکت هاي مختلف، توانسته
محصولات خود را به بازارهاي دیجیتال و آنالوگ مختلف رسانده و از بخشی از منافع چابک سازي به صورت غیرمستقیم بهره مند
شود. این شرکت با هیولت پاکارد در کاتریج هاي پرینتر، با سیگت در هاردهاي مینیاتوري، با نوکیا در بازار موبایل و با بوش در

 
سیستم هاي انژکتور سوخت نفوذ کرده است. 

به طور مشابه، شرکت کورنینگ که در تولید شیشه تخصص دارد، توانسته است با همکاري پیرکس در تولید ظروف و با همکاري
شرکت ویترو در تولید شیشه هاي «گوریلا» نقش داشته باشد که براي صفحه نمایش گوشی هاي هوشمند اپل و سامسونگ و ساعت
هاي هوشمند باکیفیت استفاده می شود. در تمام موارد، شرکت کورنینگ به سرعت و بسیار زود وارد این شراکت ها شد و پس از بلوغ

 
نوآوري و افزایش تعداد رقبا به همکاري هایش پایان داد. 

چابکی فراتر از محدوده ها براي کارآیی بلندمدت، باید بین محدوده و جریان فرصت هاي جدید با میزان دسترسی به افراد و تیم هاي
توانمند توازن ایجاد کرد. نوآوري هاي چابک کارآ نیازمند اختصاص تمام منابع سازمانی است و در عین حال نباید بیش از اندازه روي

 
یک حوزه سرمایه گذاري کرد. 

نوآوري هاي بدشگون نوکیا در میانه دهه 2000 میلادي نمونه اي از کمبود مهندسان نرم افزار بود. نتیجه آن، کیفیت پایین
محصولات و تاخیر در ورود به بازار بود که به بهاي از دست رفتن وفاداري مشتریان و آسیب هاي سنگین به نشان تجاري آن تمام

 
شد. مشکل نوکیا آن بود که در حوزه هاي بسیاري سرمایه گذاري کرده بود و تمرکز کافی بر نوآوري هاي اولویت دار نداشت. 



در طرف مقابل شرکت دبلیو. ال. گور (سازنده الیاف گورتکس) بر حوزه خاصی متمرکز شد و نوآوري خود را به حد اعلا رساند. این
شرکت در سال 2015 و با بلوغ نوآوري تولید غشا (که نتیجه آن کاهش فرصت ها است) از سرمایه گذاري هاي خود در این زمینه

 
کاست. رویکرد جدید، کاهش نوآوري در این زمینه و تثبیت موقعیت در بازار و حوزه هاي کاربردي محصولات بود. 

رویکرد چابک سازي مانند رویکرد ماتریسی پیش از آن در صنایع و حوزه هاي مختلفی از جمله بانکداري، درمان و پزشکی و خدمات
اجتماعی رواج یافته است. منطق غیرمتمرکز چابکی موفقیت زیادي در صنعت نرم افزار داشته است که به دلیل کیفیت، سرعت ورود
به بازار و همچنین افزایش رضایت کارکنان و بهره وري بوده است. با این حال، باید در ذهن داشت که چابکی فقط یک ابزار است و

نباید تبدیل به هدف نهایی شود.



اولین دیدار کاري با رهبر و تنها زن کابینه سیزدهم

منبع: شعار سالشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/07

شعارسال: در جلسه هیات دولت سیزدهم با رهبر معظم انقلاب، الهام یاوري هم حضور داشت که از او به عنوان معاون
احتمالی امور زنان ریاست جمهوري یاد می شود. الهام یاوري دانش آموخته فرزانگان اصفهان، دارنده مدال طلاي کشوري

المپیاد کامپیوتر، فارغ التحصیل مقطع دکتري رشته مهندسی صنایع از دانشگاه برکلی، مدیرکل ...

شعارسال: در جلسه هیات دولت سیزدهم با رهبر معظم انقلاب، الهام یاوري هم حضور داشت که از او به عنوان معاون احتمالی

 
امور زنان ریاست جمهوري یاد می شود. 

الهام یاوري دانش آموخته فرزانگان اصفهان، دارنده مدال طلاي کشوري المپیاد کامپیوتر، فارغ التحصیل مقطع دکتري رشته مهندسی
صنایع از دانشگاه برکلی، مدیرکل برنامه ریزي و نظارت معاونت سرآمدان بنیاد ملی نخبگان، عضو هیئت علمی دانشگاه تربیت مدرس
است. او در دوره وزارت حاجی میرزایی بر وزارتخانه آموزش و پرورش به عنوان رییس سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان

 
منصوب شده بود. 

 
آشنایی با سرکار خانم الهام یاوري ریاست محترم سمپاد 

سرکارخانم دکتر یاوري دانش آموخته فرزانگان اصفهان، دارنده مدال طلاي کشوري المپیاد کامپیوتر، فارغ التحصیل مقطع دکتري
رشته مهندسی صنایع از دانشگاه برکلی، مدیرکل برنامه ریزي و نظارت معاونت سرآمدان بنیاد ملی نخبگان، عضو هیئت علمی

 
دانشگاه تربیت مدرس و اکنون رییس سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان (سمپاد) هستند. 

در تاریخ 14 مرداد 1399، مراسم تکریم و معارفه ریاست سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان انجام شد. این جابجایی در

 
راستاي تبدیل دوباره ي سمپاد، از معاونت به سازمان مستقل (و احیانا بهبود جایگاه آن) است. 

سرکار خانم دکتر یاوري در این مراسم با بیان اینکه امیدوارم این مسئولیت نقطه عطفی براي حرکت جوانان در مسیر شکوفایی کشور
باشد، مسئولیت در این سازمان را مسئولیتی براي تامین ارزش هاي انسانی برشمرد و تصریح کرد: «امیدوارم بتوانیم واسطه خیر در
این مسیر باشیم، لذا سازمان استعداد هاي درخشان گنجینه اي با سابقه بیش از 40 سال است که کار هاي بسیار زیاد و اهداف بلند
مدتی دارد که باید محقق شود. شکوفایی، تقویت و تحکیم اخلاق نخبگانی یکی از اهداف بلند مدت است که آن را دنبال خواهیم

 
کرد.» 

آئین تکریم فاطمه مهاجرانی رئیس سابق سازمان ملی پرورش استعداد هاي درخشان و الهام یاوري رئیس جدید سازمان ملی پرورش

 
استعداد هاي درخشان صبح امروز با حضور وزیر آموزش و پرورش در سالن اجتماعات ساختمان شهید رجایی برگزار شد. 

 
متن حکم محسن حاجی میرزایی وزیر آموزش و پرورش براي انتصاب ایشان به شرح زیر است: 

 
سرکار خانم الهام یاوري 



با توجه به صلاحیت و تجربیات ارزشمند سرکار عالی، به موجب این ابلاغ به عنوان «رئیس سازمان ملی پرورش استعداد هاي

 
درخشان» منصوب می شوید. 

امیداست بااتکال به خداوند متعال، پیروي از منویات مقام معظم رهبري (مدظله العالی) و سیاست هاي ریاست محترم جمهور، ضمن
توجه به اولویت ها و سیاست هاي وزارت متبوع، در اجراي موارد ذیل اهتمام جدّي داشته و نتیجه اقدامات را مستمراً به اینجانب

 
گزارش نمایید: 

1-خط مشی گزاري، برنامه ریزي و حمایت از فرآیند صحیح شناسایی، هدایت و تربیت استعداد هاي برتر به منظور رفع نیاز بخش

 
هاي مختلف علمی، فناوري، فرهنگی، ادبی، هنري و مدیریتی کشور در چهارچوب اساسنامه، مصوبات هیئت امنا و اسناد تحولی. 

2-برنامه ریزي به منظور اعتلاي هویت اسلامی، ایرانی و انقلابی، تقویت معرفت و تربیت دینی و رشد و ارتقاي فرهنگی، پژوهشی و

 
علمی استعداد هاي برتر دانش آموزان. 

3-تقویت بعُد کیفی مدارس استعداد هاي درخشان، تقویت و تحکیم طرح شهاب و گسترش کمی و کیفی اجراي آن با هماهنگی

 
معاونان، مراکز و سازمان هاي ستادي و بنیاد علمی نخبگان. 

4-انجام پژوهش هاي کاربردي در زمینه شناسایی و پرورش دانش آموزان داراي استعداد هاي برتر و اصلاح فرآیند هاي موجود با

 
هماهنگی معاونان آموزشی و در چهارچوب اسناد تحولی و مصوبات هیئت امنا. 

5-استقرار سازمان، تهیه و تصویب آئین نامه هاي اجرایی، مالی، اداري، آموزشی و پرورشی موردنیاز و افتتاح حساب و امور مربوط به

 
ایجاد ردیف اعتباري و حفظ و حراست از اموال سازمان و پاسخ گویی به مراجع نظارتی. 

6-تأسیس و استقرار باشگاه دانش پژوهان جوان، جلب مشارکت نخبگان علمی و اجرایی، تقویت حمایت و توسعه مشارکت با نهاد

 
هاي مردمی و غیردولتی واجد شرایط بخصوص فارغ التحصیلان سمپاد. 

 
توفیق روزافزون سرکار عالی را در انجام وظایف محوله از خداوند متعال مسألت دارم. 

 
شرح حال خانم دکتر 

خانم دکتر الهام یاوري متولد سال 55 در تهران و بزرگ شده ي
شهر اصفهان هستند. ایشان تحصیلات خود را در دانشگاه شریف

 
و سپس دانشگاه برکلی آمریکا گذرانده اند. 

 
مصاحبه کوتاه با خانم دکتر الهام یاوري: 

 
- ورود به دانشگاه و رشته ي تحصیلی شان 



دبیرستان که بودم عاشق ادبیات و شعر و هنر بودم. اگر صحبت هاي رهبري را در آن زمان گوش کنید دائم در مورد اهمیت کار علمی
صحبت می کنند. می فرمایند مسئله سازندگی زنانه مردانه نیست. همچنین این که بسیجی فقط کسی نیست که در جنگ شهید می
شود، کسی است که یک کاري که زمین مانده را انجام می دهد. اواسط دبیرستان ادبیات را گذاشتم کنار و تصمیم گرفتم المپیاد

 
شرکت کنم؛ در سال 72 در المپیاد فیزیک یک شکست بد و در سال 73 در المپیاد کامپیوتر موفقیت داشتم. 

اواخر 73 همزمان با بحث هاي آقاي دکتر سروش در حوزه ي فلسفه ي علم بود. ایشان بحثی را تحت عنوان تجربه ي دینی شروع
کردند. این براي من نقطه ي شروع بود. من کتاب تجربه هاي نبوي ایشان را می خواندم، ولی نمی فهمیدم. بعد علامه جوادي آملی
کتابی در جواب آن نوشتند. آن را هم خواندم و نفهمیدم؛ بنابراین براي آن که بفهمم رفتم فلسفه ي علم خواندم. من داشتم کار هاي

 
بورسم را انجام می دادم که براي دکتراي فلسفه بروم که با همسرم آشنا شدم و در 24 سالگی در معیت ایشان رفتیم خارج. 

 
- شما دو مدرك ارشد دارید؟ 

کمی بیشتر! من درسم در ارشد فلسفه را تمام کردم، ولی به خاطر کار هاي ویزا پایان نامه ندادم و مدرك نگرفتم. در آمریکا براي این
که یک گذاري به علوم انسانی داشته باشم و زبانم هم تقویت شود ارشد مدیریت خواندم. دکترا را هم در همین دانشگاه برکلی در

 
رشته ي صنایع شروع کردم؛ در واقع ارشد و دکتري 

غیر از مدرك فلسفه که ندارم سه تا فوق گرفتم و نهایتاً دکتراي مهندسی صنایع که اتفاقاً دفاع نهایی اش همزمان با دوره بارداري من

 
براي فرزند اولم بود. 

 
- سخت نبود؟ 

واقعاً سخت بود، ولی همیشه عرض می کنم که ما اولاً انگیزه ي خیلی قوي داشتیم. ثانیاً من همسر خیلی بزرگواري دارم؛ خیلی
خیلی به من کمک کردند. من اگر یک هسته براي هویت زنانه بخواهم تعریف کنم نقش زن در تربیت است. لزوماً هم نباید مادر
باشی، به نظر من وظیفه ي تربیت همسران و حتی پدران و حتی آدم هاي غریبه اي که دور و برت هستند را هم داري. خداوند یک

 
توانایی ویژه اي به زنان داده که ویژه ي تربیت است. 

 
- نگرانی نسل ما این هست که ازدواج کنند و نتوانند فعالیت کنند 

یک بحث این هست که نتوانند که بنظرم مطلقاً این درست نیست. دلیلم هم بسیار آدم هایی هستند که توانستند. یک بحث دیگر این
هست که سخت تر بشود. بالأخره شما یک مسئولیت دیگر در زندگی هم دارید. یک آدم دیگر هم هست که تربیتش بر عهده ي
شماست. شما باید برایش فکر کنید و برنامه ریزي کنید و خب طبیعتاً کار شما سخت تر خواهد شد، اما به معنی نشدن نیست. حتماً

 
ارزشمندتر است. 

شما دارید نقش مهمی ایفا می کنید. به نظرم دستِ کم براي خانم ها همین دلشوره داشتن براي تربیت یک آدم دیگر رشد زیادي
دارد. فرض کنید من تا وقتی که ازدواج نکرده بودم خیلی هیجانات مذهبی از جنس دانشجویی را تجربه می کردم؛ مثلاً اردو. وقتی
ازدواج کردم همسرم از بعضی جهات با من متفاوت بود و به خصوص یک سال اول تمام دغدغه ي من این بود که چطور فلان تجربه
ي شیرین قبلی را بتوانیم حالا دو نفري انجام بدهیم. کتاب می خواندم، دقت می کردم به روحیات ایشان، به روحیات خودم و...؛ و



 
نتیجه آن قدر شیرین بود؛ احساس این که یک آدمی هست که من دارم کمک می کنم که آدم بهتري بشود. 

- اگر شرایطی پیش می آمد که مجبور می شدید به خاطر خانواده تان از آن موقعیت اجتماعی بگذرید آیا این مسئله را می پذیرفتید؟

 
حقیقتاً با این مسئله مواجه نشده ام. 

به طور کلی در مسئله تضاد بین موقعیت اجتماعی و وظایف خانوادگی اول این که من اصرار دارم بگویم وظایف خانوادگی به جاي

 
وظایف مادري؛ چرا که بعضی اوقات ما به حق همسر توجه کافی نمی کنیم. 

 
- قبل از ازدواج چه عواملی در شما ایجاد نگرانی می کرد؟ 

واقعیت این که خیلی زیاد می ترسیدم از این بابت که انتخاب، بسیار انتخاب سختی است. من می ترسیدم از این جهت که ازدواج
براي ما یک بار در تمام عمر است و ممکن بود تصمیم غلطی بگیرم، اما الان که نگاه می کنم می بینم که حتی آن نکاتی که به چشم

 
اشتباه می آید، این ها هم لطف خداست؛ براي این که یک سري چیز ها را در شما تقویت کند. 

 
- توصیه شما به بانوان جوان چیست؟ 

نکته اول صحبت من مسئله ي تصمیم هر آدمی براي زندگی اش است. یک دو راهی وجود دارد که هر آدمی باید سر آن تصمیم
بگیرد. یا می خواهد یک موجود خودخواه باشد؛ نه به معنی توهین آمیز، بلکه به این معنی که قرار است همه ي مناسبات دنیا را
تنظیم کند تا به لذت و آرامش و راحتی بیشتري در زندگی برسد، یا یک موجود خداخواه باشد یعنی موجودي که خودش را در مقابل

 
ساختار بیرون از خودش مکلف می داند و هدفش این است که دائماً تلاش کند که ببیند تکلیفش چیست و آن تکلیف را انجام دهد. 

 
تحصیلات خانم الهام یاوري 

 
دکتراي مهندسی صنایع (1383-1388) - دانشگاه کالیفرنیا-برکلی، آمریکا 

موضوع پایان نامه: ارائه یک روش مبتنی بر شبیه سازي کامپیوتري براي بهینه سازي رتبه بندي گزینه ها در سیستم هاي تولید کالا

 
و خدمت 

 
فوق لیسانس مدیریت مهندسی (1381-1383)، دانشگاه ایالتی سن حوزه، آمریکا 

 
گرایش مدیریت سیستم هاي نرم افزاري 

 
موضوع پایان نامه: ارائه یک مدل مدیریتی-نرم افزاري براي مدیریت ریسک 

 
لیسانس مهندسی کامپیوتر (1373-1377)، دانشگاه صنعتی شریف 

 
گرایش مهندسی نرم افزار 

 
 MRI موضوع پایان نامه: نرم افزار سه بعدي سازي تصاویر دو بعدي

 
تجربه هاي کاري خانم الهام یاوري 

 
عضویت در هیات علمی دانشکده مدیریت و اقتصاد دانشگاه تربیت مدرس، تهران (1391 تا کنون) 

 
ریاست اتاق فکر کارآفرینی، وزارت کار و تامین اجتماعی، تهران (1390 - 1391) 



 
ریاست مرکز آمار و اطلاعات بازار کار، وزارت کار و تامین اجتماعی، تهران (1389 - 1390) 

 
تدریس " روش هاي تصمیم گیري مدیران"، دانشگاه صنعتی شریف، دانشکده مدیریت و اقتصاد، تهران (1389 - 1391) 

 
تدریس در کلاس هاي مختلف لیسانس، فوق لیسانس و دکترا به عنوان TA، دانشگاه کالیفرنیا - برکلی، آمریکا (1384 - 1388) 

،Risk Management Solution مشارك در تحلیل و طراحی یک سیستم پیش بینی صدمات ناشی از زلزله، شرکت مهندسی

 
کالیفرنیا، آمریکا (1386) 

 
طراحی و تحلیل یک سیستم شبیه سازي تولید قطعات الکترونیکی، شرکت مهندسی Maxim، کالیفرنیا، آمریکا (1384) 

مشارك در تحلیل و طراحی یک سیستم مدیریت طراحی مدار هاي الکترونیکی، شرکت مهندسی Tavanza، کالیفرنیا، آمریکا

 
 (1381 - 1380)

شعارسال، بااندکی تلخیص و اضافات برگرفته از همشهري آنلاین، تاریخ انتشار: 6 شهریور 1400، کدخبر: 623172،
amoozz.ir ،144 :و آموزشگاه علمی ذهن زیبا، تاریخ انتشار: 4 تیر 1400، کدخبر hamshahrionline.ir



6 راه قطعی براي حفظ انگیزه در زندگی

منبع: رجانیوزشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/06/07

این سوالی بود که همیشه از دوستان و آشنایان و همکارانم می پرسیدم؛ سوالی که هر کارآفرینی باید دائما آن را بررسی
نماید.

ما کارآفرینان، همواره باید با جملات انگیزشی، در حال انگیزه دادن به تیم، کارمندان، شرکا و مشتریان مان باشیم و گاهی

 
اوقات، چیز مهم تري را به کلی فراموش می کنیم: «انگیزه خودمان!» 

 
در این مقاله به 6 راهی که به شما کمک می کند تا همواره با انگیزه بمانید، خواهیم پرداخت و امیدواریم که برایتان مفید واقع شود. 

1. کسب و کاري را شروع کنید که در حوزه علاقمندي تان
باشدوقتی کاري را انجام دهید که واقعا عاشقش هستید، آنگاه

 
انگیزه لازم براي رسیدن به موفقیت را خواهید یافت. 

اگر در صنعتی مشغول به کار باشید که حوصله تان را سر می
برد، در این صورت یافتن انگیزه زمانی که به آن نیاز دارید
برایتان دشوار خواهد بود. چرا که نسبت به کاري که انجام می

 
دهید، شور و اشتیاقی ندارید. 

من شرکت بازاریابی خودم را پس از شکست در چندین حوزه کسب و کاري دیگر تاسیس کردم. چرا که در هر کسب و کاري، فقط

 
جنبه بازاریابی آن بود که واقعا از آن لذت می بردم. 

من هر روز صبح با انگیزه از خواب بیدار می شدم چون عاشق کارم بودم. اما علاقمندي ها می توانند تغییر کنند و بسیار مهم است که

 
شما هم با آن ها تغییر کنید. 

 
به عنوان مثال، من بعد از 5 سال ارائه خدمات بازاریابی، اخیرا به مشاوره آنلاین بازاریابی روي آوردم. 

در طول این سال ها، به تعداد زیادي از تیم هاي داخلی مشاوره دادم تا به آن ها کمک کنم صرفا به جاي ارائه خدمات مختلف، در

 
مقیاس هاي بزرگ تري فعالیت کنند. 

 
می توان گفت اگر علاقه خود را دنبال کنید، هرگز کمبود انگیزه را احساس نخواهید کرد. 

2. همیشه اهداف کوتاه مدت و بلند مدت داشته باشیدمن طرفدار هدف گذاري هستم؛ هم کوتاه مدت و هم بلند مدت! هدف گذاري،



 
به شما دلیلی براي حرکت رو به جلو می دهد. 

اهداف کوتاه مدت، باعث می شوند به طور منظم طعم پیروزي را بچشید و در نتیجه، براي دستیابی به اهداف بلند مدت، انگیزه بیش

 
تري احساس خواهید کرد. 

 
افراد با هم متفاوت اند. اما من شخصا دوست دارم اهدافم را مکتوب کنم و تا جایی که امکان دارد، آن ها را در معرض دیدم قرار دهم. 

 
من اهدافم را روي تخته وایت بردي در دفتر کارم یادداشت می کنم و هر روز با آن ها رخ در رخ می شوم! 

هر روز نگاه کردن و تجسم آن ها، مرا با انگیزه نگاه می دارد و باعث می شود براي تیک زدن هر یک از آن ها، 100 درصد تمرکز خود

 
را به کار بگیرم. 

بنابراین، تعیین اهداف به صورت کاملا واضح و شفاف، به شما کمک می کند تا پیشرفت خود را زیر نظر بگیرید و همواره با انگیزه

 
باقی بمانید! 

3. به شدت مثبت نگر باشیدوقتی دائما مثبت نگر باشید، تنها بر روي چیزهاي مثبت تمرکز می کنید؛ چیزهایی که به شما کمک می

 
کنند بر روي دستیابی به اهداف تان متمرکز بمانید. 

 
درست لحظه اي که افکار منفی را وارد ذهن تان می کنید، همان لحظه اي است که حرکت رو به جلوي شما متوقف می شود. 

آیا امکان شکست وجود دارد؟ البته که وجود دارد! اما نباید اینطور فکر کنید. کارآفرینان مانند ورزشکاران نخبه فکر می کنند! به نظر

 
شما فردي مانند لبران جیمز، در فینال لیگ بسکتبال به باخت فکر می کرد؟ 

شرط می بندم که احتمال باخت و دست نیافتن به عنوان قهرمانی حتی به ذهنش خطور هم نکرده بود! مثبت نگري او بر ذهنش

 
چیره شده بود و تمام افکار منفی را مسدود کرده بود. 

4. به هدف نهایی تان پایبند باشیدموفقیت معمولا از آن کسانی است که ریسک هاي بزرگی می پذیرند و ریسک هاي بزرگ نیز، می

 
توانند به شکست هاي حماسی بیانجامند. تمام کارآفرینان موفق، حداقل یک بار شکست را تجربه کرده اند. 

حتی اگر در گذشته شکست خورده اید، نا امید نشوید و همچنان به هدف نهایی خود متعهد بمانید و به شکست هاي گذشته یا

 
احتمال شکست مجدد فکر نکنید. 

بله، شکست می تواند اتفاق بیافتد اما به همان اندازه امکان موفقیت نیز، وجود دارد. این چرخه، به همان مورد فوق یعنی «مثبت نگر

 
بودن» اشاره دارد. 

همواره باید به شدت مثبت نگر باشید و حتی اگر زمین خوردید، باید دوباره برخیزید و با تمرکز 100 درصدي بر هدف نهایی تان، از

 
نو شروع کنید. 



5. خود را با افرادي که به لحاظ ذهنی مشابه شما هستند، احاطه کنیدافرادي که خود را با آن ها احاطه می کنید، تاثیر مستقیمی بر

 
نحوه رفتار شما، هم در زندگی شخصی و هم در محیط کارتان دارند. 

 
تکه اي از صحبت هاي مایکل دل در آغاز سخنرانی اش در سال 2003 در دانشگاه تگزاس، این مورد را به خوبی توضیح می دهد: 

«تلاش نکنید که باهوش ترین فرد این سالن باشید. و اگر باهوش ترین فرد در این جمع هستید، یا افراد باهوش تر را به جمع خود

 
دعوت کنید، یا به سالن دیگري بروید! 

در محافل افراد حرفه اي، به این امر «شبکه سازي» می گویند. در سازمان ها آن را «تیم سازي» می نامند و در زندگی شخصی

 
«خانواده»، «دوستان» و «اجتماع» نام دارد. 

همگی ما براي یکدیگر موهبت هستیم و رشد من به عنوان یک رهبر، بارها و بارها به من ثابت کرده که بهترین تجربیات از دل

 
«روابط» بیرون می آیند.» 

6. براي خود یک سیستم پاداش دهی شخصی ایجاد کنیدپاداش گرفتن بابت سخت کوشی و تلاش، همواره دلچسب است و همگی ما

 
می توانیم با استفاده از یک سیستم پاداش دهی شخصی، سود زیادي ببریم. 

 
نیازي نیست این پاداش ها بسیار تجملی باشند؛ گاهی حتی پاداش هاي ساده نیز، می توانند ما را به تلاش بیش تر سوق دهند. 

به عنوان مثال، وعده یک پیتزاي خوشمزه براي شام آخر هفته، به شرطی که تمام اهداف کاري هفته تیک بخورند، بهترین راه براي

 
انگیزه بخشی به تیم و تلاش بیش تر خواهد بود. 

همچنین، می توانید این پاداش را براي خود تعیین کنید که اگر به یک هدف عملکردي خاص دست یافتید، آخر هفته می توانید چند

 
ساعت زودتر کار خود را تعطیل کنید! 

مسافرت، ماشین و دیگر موارد مادي، می توانند براي اهداف بزرگ تري در نظر گرفته شوند. این پاداش ها می توانند انگیزه فوق العاده

 
اي را براي چشیدن طعم پیروزي به شما ارائه دهند. 

 
بهتر است پاداش هاي مختلف را امتحان کنید تا ببینید کدام یک براي شما و تیم تان بهتر می باشند. 
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سوءپیشینه شرط استخدام | فرصتی دوباره به افراد سابقه دار براي بازگشت به

زندگی سالم

منبع: حقوق نیوزشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/06/07

در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند به خاطر همین درد
زندانیان و خانواده آنها را خوب می دانم.

در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند به خاطر همین درد

 
زندانیان و خانواده آنها را خوب می دانم. 

اینجا شرط استخدام داشتن سوءپیشینه است از زندان و طناب دار تا زندگی دوباره و نان حلال روایت یک کارآفرینی درخشان و

نمونه او آجر به شکم بسته، از علف هاي پارك کنار خانه تغذیه کرده، زجردیده، گرسنگی کشیده و فقر را با پوست و استخوان چشیده

 
تا توانسته به اینجا برسد. 

به قول خودش بچه فقر است و در کودکی در چهارراه هاي مشهد روزنامه فروش بوده و کفش هاي مردم را واکس می زده است، دو
برادر معتاد داشته که براي ملاقات آنها هر هفته پایش به زندان باز می شده به همین خاطر زندانیان و خانواده هاي آنها را خوب می

 
شناسد. 

در کوچه هاي تنگ و باریک محله «ساختمان قلعه» فقیر نشین مشهد بزرگ شده و طعم تلخ سختی هاي زندگی را با تمام وجودش

 
درك کرده است. 

دست تقدیر سبب می شود علیرضا نبی براي تحصیل به خارج از کشور برود و حقوق اقتصاد بین الملل بخواند، به قول خودش بلد
است چگونه از یک استخر کوچک، ماهی بزرگ بگیرد پس او بر می گردد تا براي هموطنانش کار کند و دست آنها را بگیرد. او الان

 
کارخانه اي دارد که فقط ورود افراد سوءپیشینه دار به آن ممکن است. 

 
دکتر علیرضا نبی کارآفرینی دلسوز براي افراد سابقه دار  چگونه یک کودك کار به کارآفرینی بزرگ و زندگی بخش تبدیل شد 

این کارآفرین اجتماعی درباره جرقه ایجاد این کارخانه گفت: من از طبقه ضعیف و فقیر جامعه هستم. سال 1354 که 7 سال بیشتر
نداشتم سر خیابان ها روزنامه می فروختم، کفش واکس می زدم، سنگ قبر می شستم تا خانواده هاي متوفیان به من پول بدهند،

 
بلیت هاي فیلم هاي پربیننده را در صف هاي سینما می خریدم و در بازار آزاد می فروختم تا خرج روزانه خود را دربیاورم. 

او افزود: این زیرساخت هاي فکري باعث شد که یک طبقه موجود در جامعه که تعداد آن هم کم نیست را درك کنم، با آنها ارتباط

 
برقرار کنم، خودم را جاي آنها بگذارم تا وقتی براي تدریس به دانشگاه می روم، یادم نرود ریشه ام از کجا آب می خورد. 

نبی عنوان کرد: در محله بسیار فقیر و آسیب دیده ساختمان قلعه، دو برادرم معتاد شدند، سرقت کردند، زندان رفتند به خاطر همین

 
درد زندانیان و خانواده آنها را خوب می دانم. 



او ادامه داد: درنهایت وقتی بزرگتر شدم از این محله رفتم و خارج از کشور شروع به خواندن اقتصاد بین الملل کردم اما برگشتم به

 
ایران و به همان محله که خیلی زجر کشیده بودم مراجعه کردم و در یک مرکز سلامت مشاوره سبک زندگی به مردم ارائه دادم. 

این کارآفرین تصریح کرد: آنجا براي مردم این محله کلاس هاي آموزشی برگزار می کردم، به آنها مشاوره می دادم اما دیدم آنها بیش
از هرچیز نیاز به اشتغال و پول دارند. به اعتقاد من ما نمی توانیم مردم را به سمت خدا، پیامبر، اخلاق و معنویات سوق دهیم درحالی
سفره آنها خالی است و نان ندارند به همین دلیل تصمیم گرفتم به جاي اینکه به آنها سبک زندگی یاد بدهم، آستین بالا بزنم و براي

 
آنها اشتغال ایجاد کنم. 

شروع کار با اشتغال زایی براي خانواده هاي زندانیان نبی با اشاره به لزوم اشتغال زایی براي آسیب دیدگان، گفت: تصمیم گرفتم یک
واحد اشتغال براي آسیب دیدگان ایجاد کنم و چون همیشه با مادرم به زندان می رفتم و زندانیان را می شناختم این قشر را بیشتر از

 
هرکس درك می کردم. 

او افزود: می دیدم بسیاري از این زنان که همسرشان در زندان هستند مجبور می شدند در خیابان بساط کنند، به بزه کاري روي
بیاوردند، فساد اخلاقی انجام دهند تا خرج خودشان و بچه شان را دربیاورند حتی همسران برادرانم در خانه هاي مردم در تشت رخت

 
می شستند یا خانه هاي آنها را تمیز می کردند تا هزینه زندگی خود را تامین کنند. 

این کارآفرین درمورد شروع اولیه کار خود گفت: من ابتدا کارم را از خانواده هاي زندانیان شروع کردم چون از این طریق این زنان هم
می توانستند خرج خود و بچه شان را دربیاورند چون به همسر خود که در زندان است کمک مالی کنند چرا که اگر یک زندانی در
زندان پول نداشته باشد باید کف خوابی کند اگر پول داشته باشد می تواند حداقل شب ها روي تخت بخوابد به همین دلیل یک
کارگاه خانگی ایجاد کردم و پارچه هایی را در اختیار این زنان قرار می دادم تا تی شرت بدوزند درنهایت این لباس ها را مقابل حرم

 
امام رضا (ع) بساط کرده و به زائرین می فروختیم. 

او افزود: وقتی دانشجوهایم من را هنگام دستفروشی می دیدند تعجب می کردند که استادشان بساط کرده است درصورتی که خودم
در کودکی خیلی دستفروشی و آفتاب سوختگی را تجربه کردم این کار تا جایی ادامه پیدا کرد که درنهایت احساس کردم الان وقتش

 
است اولین کارخانه تولیدي را با شعار «اینجا شرط استخدام داشتن سوءسابقه است» را تاسیس کنم. 

 
اینجا شرط استخدام داشتن سوءپیشینه است 

استخدام سابقه داران | اشتغال زایی براي 1057 افراد داراي سوءپیشینه نبی بیان کرد: 17 تیرماه سال 1384 این فکر متولد شد و
من توانستم اولین کارخانه اي که شرط استخدام آن داشتن سوءپیشنه است را ایجاد کنم البته ناگفته نماند هیچکس من را تائید
نکرد، کسی تشویق نکرد بلکه همه گفتند این کار غلط است اگر زندانیان را بیاوري به تو چاقو می زنند، کیف و مالت را برمی دارند،
دزدي می کنند و دستت هم به جایی بند نیست و با این کار فقط یک مشت دزد را دور خود جمع می کنی که هیچ امنیت جانی و

 
مالی نخواهی داشت. 

این کارآفرین افزود: در آن روز با 15 نفر کارم را شروع کردم و امروز 1057 نفر زندانی سابقه دار که در چهار جرم مشغول به کار

 
هستند، رزق و روزي حلال کسب می کنند و نان سر سفره خود می برند. 



معمولا هیچکس باور نمی کند چنین افرادي در یک کارخانه کنار یکدیگر در حال کار کردن هستند، من همینجا از همه درخواست
می کنم اگر یک ذره شک دارند زحمت سفر مشهد را به دوش کشیده و از این کارخانه بازدید کنند حتی می توانند با تک تک این

 
افراد صحبت کنند و پرونده هاي آنها را بخوانند. 

سابقه ي جرم افرادي که در این کارخانه امروز کسب روزي حلال می کنند او با اشاره به چهار گروه مجرمی که در این کارخانه
مشغول به کار هستند، گفت: دسته اول مردان و زنانی هستند که مرتکب جرائم عمدي مانند سرقت مسلحانه، نزاع دسته جمعی،

 
اراذل و اوباش و قتل عمد شدند که الان تعداد خانم هایی که قتل عمد انجام دادند، بیشتر است. 

نبی افزود: معصومه هوويِ خود را کشته، زهرا برادرزاده 7 ساله و خواهر 14 ساله اش را کشته، سعید مغز خواهر و شوهر خواهرش را
با ضربات چوب متلاشی کرده اما فاطمه، زهرا و سعید هر سه در خط تولید بدون اینکه کوچکترین آسیبی را به یکدیگر وارد کنند در

 
حال کار هستند و به خوبی و بدون هیچ خطر و آسیبی کار می کنند. 

این کارآفرین بیان کرد: دسته دوم افرادي هستند که جرائم غیرعمد انجام دادند، مثلا کارخانه داري که ورشکسته شده و زندان رفته،
فردي که چک بی محل کشیده، مردي که به خاطر مهریه زندان بوده و الان قسطی آن را پرداخت می کند و جرائمی از این قبیل که

 
اینها هم هرکدام یک گوشه از کار را گرفته اند. 

نبی با اشاره به دسته سوم افزود: دسته سوم معتادین بهبودیافته هستند که مثلا 15 سال مصرف کننده بودند و الان پاك هستند اما

 
هیچ جایی به آنها کار نمی دهند چون معتاد بودند و این انَگ به پیشانی آنها مانده است . 

در کنار این افراد دسته چهارم یعنی زنان سرپرست خانوار قرار دارند که به نوعی مثل اعتیاد، قاچاق مواد مخدر و... سایه همسرشان
بالاي سرشان نیست اما به جاي اینکه بچه شان را در بهزیستی بگذارند و خودشان ازدواج مجدد کنند، کار کرده و بچه هایشان را

 
بزرگ می کنند. 

 
کار آفرینی دلسوز براي اشتغال افراد سابقه دار 

محیط امن کاري بدون هیچ سابقه دزدي و نزاع می توان به افراد سابقه دار دوباره اعتماد کرد این کارآفرین با اشاره به اینکه کار کردن
با این افراد هیچ خطري ندارد، گفت: این چهار گروه فرشته اي که با آنها کار می کنم، بسیار انسان هاي خوبی هستند تا جایی که

 
تاکنون دزدي، دعوا، درگیري و مصادیقی از این قبیل اصلا وجود نداشته و به هیچ عنوان شاهد چنین مواردي نبودیم. 

 
او افزود: انسانی که سابقه دار است غیرقابل اعتماد نیست این یک باور غلطی است که در جامعه شکل گرفته و باید تغییر کند. 

این افراد تا ته خط رفتند، سختی کشیدند، زجر کشیدند، تا پاي چوبه دار رفتند، طناب دار دور گردن شان افتاده است به همین دلیل
دیگر هیچ رفتار مخاطره آمیزي از آنها سر نمی زند براي مثال حسن اصلاح چی تا پاي چوبه دار رفت و طناب دار دور گردنش افتاد
اما الان بزرگترین سازنده کتاب قرآن معرق جهان است و در کارخانه من کار می کند. حتی «صبح روز آخر» اسم کتاب زندگینامه

 
حسن است که این کتاب از زندگی واقعی او نوشته شده و تاکنون 30 هزارجلد به فروش رفته است. 

نبی با اشاره به موارد خودآزاري در بین این افراد گفت: فقط دو مورد داشتیم که به خودشان آسیب زدند به این ترتیب که یکی از آنها
لیوان را در سر خود شکست و یکی دیگر با مشت به دماغش ضربه زد و شکست یعنی درمواقع نادر پیش می آید به خودشان ضربه



 
بزنند اما راضی نمی شوند انگشتشان به انسان کنار خود اصابت کند. 

او ادامه داد: در بازدیدهایی که مردم از کارخانه دارند و با بچه ها صحبت می کنند، همیشه می گویند ما اینجا خیلی احساس امنیت

 
می کنیم چون واقعا این افراد انسان هاي خطرناکی نیستند، آنها فقط قربانیان سیاست هاي غلط هستند که به این روز افتادند. 

عدم بازگشت به اعتیاد و ارتکاب جرم در بین هیچ یک از کارکنان نبی تصریح کرد: تاکنون مواردي نداشتیم که دوباره به جرم یا
اعتیاد برگردند چون این عدم اشتغال و درآمدزایی است که باعث می شود افراد به اعتیاد یا جرم روي بیاوردند اما اگر کار داشته

 
باشند، سرشان گرم باشد، درآمدزایی کنند دیگر دلیلی ندارد به انجام اینگونه کارها روي بیاورند. 

 
جور دیگر باید دید 

کارفرماها باید افکار غلط را دور بریزند این کارآفرین در پیشنهاد به کارفرماهاي دیگر افزود: کارفرماهایی که از افراد سوءپیشینه دار یا
حتی معتادان بهبودیافته می ترسند باید این تفکر غلط را بیرون بریزند و بدانند اگر دست این افراد را نگیرند و مانع اشتغال آنها شوند،
آنها مجددا به بزه و جرم روي می آورند بنابراین درخواست می کنم هرکس که در توانش است و مدیریت جایی را برعهده دارد از این

 
افراد استفاده کند تا میزان اعتیاد و جرم و سرقت در جامعه کاهش پیدا کند و کمکی براي دولت شود. 

10 برابر دیگران از این کار آفرین مالیات گرفته می شود نبی با اشاره به پرداخت مالیات افزون گفت: تاکنون هر سنگی جلوي پاي من
انداختند، مردم جمع کردند و همیشه حمایت آنها پشت من بوده است اما یکی از موانع محکمی که جلوي کار ما قرار دارد همین

 
پرداخت مالیات سنگین است. 

او افزود: با وجود اشتغالزایی براي 1057 نفر در سه شرکت و 180 خانه که در همان منطقه قلعه ساختمان وجود دارد، کلی هزینه از
روي دوش دولت برداشتیم اما متاسفانه براي ما مالیات هاي سنگین می برند دلیل آن هم به گفته خودشان در چشم بودن و گزارش
هاي تلویزیونی از کارخانه ماست به همین دلیل من 10 برابر بیشتر از همسایه بغلی خود مالیات می دهم که هنوز دلیل آن را نمی

 
دانم درصورتی که با نصف این پول می توانم یک ماشین بخرم و سه نفر روي آن کار کنند. 

نبی بیان کرد: در این سال ها خانم ها شهیندخت مولاوري، الهام امین زاده ، معاونین وزراء، روساي کمیسیون هاي اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی و... را به این کارخانه آوردم تا بازدید کنند اما تاکنون هیچ آبی گرم نشده است و حتی یک قانون به نفع کارآفرین

 
اجتماعی تصویب نشده است. 

تاسیس شعبه 2 کارخانه سابقه داران در تهران این کارآفرین با اشاره به تاسیس شعبه دو این کارخانه در تهران گفت: صدردرصد
تصمیم دارم کارم را گسترش دهم چون مردم ایران ارزش این کار را دارند. وقتی خانمی در مترو من را می بیند و انگشتر 1 گرمی

 
یادگاري مادرش براي من اندازه کل دنیا ارزش دارد و براي این آدم ها جان می دهم بنابراین قطعا براي او و فرزندانش کار می کنم. 

او تصریح کرد: این خبر خوش را به تهرانی ها می دهیم که درحال حاضر با همکاري بنیاد مستضعفان درصدد تاسیس شعبه دو
کارخانه در تهران هستیم و انشاالله تا پایان امسال این کارخانه که شرط استخدام در آن داشتن سوءپیشینه است را رونمایی و افتتاح

 
می کنیم. 

علیرضا نبی در پایان گفت: پیش بینی ما این است که در ابتداي تاسیس این کارخانه حدود 200 نفر مشغول به کار شوند اما قرار



است کارخانه دارها را صدا کنیم و آنها را تشویق کنیم در کارهاي خود از این افراد استفاده کنند درواقع این کارخانه ما تبدیل به
سمبل و نمونه اي براي آنها شود تا موجی را از استخدام نیروهاي سابقه دار در تهران ایجاد شود.



روندهاي کارآفرینی، پیش بینی هاي جدید و نگاهی به آنچه در پیش است

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/07

 
سعیده قرشی، معمار/شهرپژوه 

فناوري هاي جدید، تکامل خواسته هاي مشتریان، تغییرات اجتماعی و همه گیري COVID-19 به سرعت چشم انداز تجارت را
تغییرداده است. این عوامل راه را براي شرکت هاي مستقل از مکان، بازارهاي تخصصی، صنایع مخرب و همچنین تیم هاي جهانی
تنگاتنگ هموار کرد. با این حال، براي به دست آوردن مزایایی که این تغییرات ارائه می دهند، باید خود را در جریان روندهاي نوظهور

 
کارآفرینی قرار داد. 

در ادامه برخی از اطلاعات مربوط به تغییرات مختلف صنعت را در سال 2021 و پس از آن آورده شده است. با این کار، درکی آسان تر
از تغییراتی که می تواند بر تلاش هاي کارآفرینانه تأثیر بگذارد، ارائه می شود. با این اطلاعات به روزرسانی استراتژي هاي کسب وکار

 
آسان تر خواهد بود و به این ترتیب، می توان کسب و کار را در زمان هاي متغیر پیش برد و برتري را در رقابت حفظ کرد. 

 
کسب وکار در/ از خانه 

درصد عظیمی از نیروي کار، کسب وکار از خانه یا حفظ چندین شغل مستقل را انتخاب کرده اند. این امر دروازه اي براي کارآفرینی
است. بسیاري از افرادي که به صورت فریلنسر کار می کنند در نهایت مشاغل مشاوره یا خدمات حرفه اي خود را ایجاد می کنند.
علاوه بر این، این امر به سایر کارآفرینان تأسیس شده گزینه هاي اشتغال بیشتري می دهد و به کارآفرینان در صرفه جویی در هزینه
برق، هزینه هاي سربار و نگهداري تجهیزات کمک کند. کوچ نشینی دیجیتالی نوعی کار از راه دور است که در آن نیروي حرفه اي کار
به عنوان یک کوچنده مستقل زندگی می کند. با توجه به ماهیت شغل یا تخصص خود ، آنها می توانند از راه دور به طور عملی از هر

 
کجا کار کنند. 

کارشناسان معتقد بودند که این نوع از کسب وکار هنوز به اوج خود نرسیده بود تا زمانی که COVID-19 فرا رسید. با این روند کوچ
نشینی دیجیتالی که زمانی به عنوان یکی از محبوب ترین و شیک ترین گرایش هاي محل کار در نظر گرفته می شد، پس از شیوع
همه گیري معناي جدیدي پیدا کرد. پیش از این، تبدیل شدن به یک کوچنده دیجیتالی انتخابی بود که متخصصان داراي روحیه آزاد
انجام می دادند. اما در طول همه گیري، کسانی که در کشورهاي دیگر گیر افتاده بودند مجبور شدند با اجرایی شدن قرنطینه، کوچ
نشینان دیجیتالی شوند. در همین حال، برخی از کسانی که این شیوه زندگی را انتخاب کرده اند با عدم قطعیت روبرو هستند: آیا
مکانی که اکنون در آن اقامت دارند می توانند بمانند؟ آیا کار کافی براي ادامه زندگی آنها وجود خواهد داشت؟ کی می توانند به

 
محیط هاي کار بروند؟ 

مدیریت یک کسب و کار از راه دور براي بسیاري از کارآفرینان، به ویژه کسانی که به تازگی کسب و کار خود را راه اندازي کرده اند، به

 
هنجار تبدیل شده است. 



با محبوبیت خرید آنلاین، رواج استفاده از رسانه هاي اجتماعی، پیاده سازي نزدیک شبکه هاي 5G و رایانه هاي پیچیده موجود در
بازار، به نظر می رسد داشتن فضاي تجاري دیگر الزامی براي ایجاد یک شرکت پررونق نیست. شما به راحتی می توانید معاملات را از

 
خانه خود یا تقریباً در هر نقطه از جهان تسهیل کنید. 

 
تجارت جهانی شده توسط کار از راه دور 

شرایط مشابهی که باعث ایجاد کوچ نشینی دیجیتالی شد، به جهانی شدن نیز اجازه داده است. در حالی که کوچ نشینی دیجیتالی
کارآفرینان را قادر می سازد تا مشاغل خود را در خانه یا سایر نقاط جهان مدیریت کنند، جهانی گرایی عبارت است از کار با تیم هاي

 
بین المللی براي ایجاد، حمایت و گسترش مشاغل خود. 

حقیقت این است که جهانی شدن سالهاست که یک روند عمومی بوده است. اما ، گاهی اوقات ، ما اشتباه می کنیم که فقط یک گزینه
براي شرکت هاي بزرگتر است. این روند جهانی گرایی در بخش هاي خاصی به ویژه رسانه ها و خدمات حرفه اي واقعاً داغ است. از
نظر هوشمندي، براي اقتصاد دانش بسیار مناسب است. به عنوان مثال، یک شرکت نوپاي انرژي سبز ایالات متحده می تواند از یک
تیم طراحی مهندسی مستقل به رهبري ژاپن استفاده کند تا در زمینه ساخت یک کارخانه ترکیبی در افغانستان تلاش کند. آنها
مجبور نیستند اغلب ملاقات کنند تا این اتفاق بیفتد. در سال هاي آینده، کار با یک طرز فکر جهانی تا حد زیادي عادي در بین

 
مشاغل با عملکرد بالا خواهد بود. در واقع، این یک روند طولانی مدت در فناوري در آمریکا بوده است. 

 
تجارت اجتماعی 

همانطور که تلفن هاي همراه راهی براي تجارت الکترونیک شد، به ویژه بسترهاي رسانه هاي اجتماعی نیز چنین شده است؛ این یعنی
تجارت اجتماعی از نظر استفاده از رسانه هاي اجتماعی به طور ارگانیک افزایش یافته است. با محبوبیت بیشتر رسانه هاي اجتماعی،
بسیاري از مردم شروع به انجام کاري کاملا طبیعی کردند. آنها شروع به خرید و فروش سایت ها و برنامه هاي رسانه هاي اجتماعی
آنلاین کردند .از این گذشته، رسانه هاي اجتماعی مردم را وادار به خرید می کنند. بنابراین، چرا در رسانه هاي اجتماعی فروش نمی

 
کنید؟ 

 
اهمیت روزافزون مسئولیت اجتماعی 

بسیاري به تلاش هاي مسئولیت اجتماعی شرکت ها به عنوان نوعی از ترفندهاي روابط عمومی نگاه می کنند. برخی از شرکت ها این
بخش ها را فقط براي حفظ ظاهر دارند. با این حال، در عصر رسانه هاي اجتماعی، ماهیت این موضوع تغییر کرده است. مردم تمایل
دارند اطلاعات را در یک لحظه پیدا کرده و به اشتراك بگذارند. بنابراین عدم صداقت به راحتی قابل تشخیص است. گاهی اوقات، می
توان به راحتی آن را نیز ساخت. واکنش دیجیتالی واقعی است و در حالی که مهم نیست اطلاعات درست باشد یا نه؛ کلمات چاپ

 
شده در برخی از شبکه هاي اجتماعی مانند توییتر می تواند به معنی افزایش یا کاهش اعتماد و درآمد باشد. 

بنابراین، شرکت ها در حال حاضر بیشتر مراقب نحوه تأثیر عملیات خود بر ذینفعان خارجی خود هستند همچنین، بسیاري از
کارآفرینان از این روند نیز استفاده می کنند. کسب و کارهایی که به مسائل اجتماعی توجه دارند و مشتریان خود را از شرکت هاي

 
بزرگ که به دنبال نامورسازي در عرصه مسئولیت اجتماعی هستند، انتخاب می کنند. 

 
آموزش تخصصی تر کسب و کار 



به لطف تغییر چشم انداز کسب و کار و فناوري هاي مخرب جدید، بسیاري از برنامه هاي آموزشی نیاز به تجدید نظر داشتند، به ویژه
براي تداوم آموزش در شرایط همه گیري کنونی. علاوه بر این، آموزش کسب و کار به دنبال افزودن برنامه هاي تخصصی تر نیز است.
این در مورد آموزش کارآفرینی و کسب و کار یک تغییر اساسی به همراه داشته است. در حقیقت، در سالهاي 2017 و 2018 ، ثبت
نام در بسیاري از مقاطع کارشناسی ارشد کسب و کار کمی کاهش یافته است، در حالی که کسانی که تخصص بیشتري در امور مالی
و تجزیه و تحلیل داده ها دارند افزایش یافته است؛ این یعنی نوع آموزش توسط افراد به طور مستقل و یا مراکز غیر دانشگاهی بسیار

 
افزایش یافته است. 

بر اساس آمار تجزیه و تحلیل اخیر، تعداد بیشتري از شرکت ها تصمیم گیري مبتنی بر داده را درخواست خواهند کرد. بنابراین، این
امر به ابزارها و تخصص جدیدي براي انجام آنها نیاز دارد. در نتیجه، مراکز آموزشی آماده می شوند تا این نیاز را برطرف کنند. دوره
هاي تخصصی کارآفرینی به دانشجویان و کارآفرینان مهارت هاي رهبري، مهارت هاي مذاکره، نحوه عملکرد سرمایه گذاري در مقیاس
پذیري و موارد دیگر را آموزش می دهد. کارآفرینی یک تعهد مادام العمر براي یادگیري است. بنابراین، بهتر است خود را در جریان

 
روندهاي نوظهور در زمینه کارآفرینی و آموزش کسب و کار قرار دهید. 

 
کارآفرینان جوان 

رکود بزرگ اخیر شرایط اقتصادي را ایجاد کرد که یافتن مشاغل با درآمد خوب را دشوار کرد. بنابراین، بسیاري به دنبال مسیرهاي
شغلی غیر سنتی مانند ورود به تجارت هستند. بنابراین، کارآفرینان امروزي جوانتر از همیشه هستند. این امر همچنین گرایش هاي
کارآفرینی دیگري را ایجاد می کند. بسیاري از جوانان انگیزه قوي براي تجارت و ایجاد کسب وکار دارند. علاوه بر این ، آنها در مورد

 
تجارت دیدگاه هاي مثبتی دارند و این دیدگاه مثبت و آغاز به کار در یک نگاه کلی براي جامعه مفید است. 

 
تجهیزات رسانه اي اینترنتی بیشتر 

سیاري از جوانان کارآفرین به ایجاد محتواي اینترنتی روي می آورند. رکود بزرگ و اخیراً همه گیري به ایجاد این نوع بازار کمک کرده
است گیمرها، کمدین ها، هنرمندان، مربیان و بسیاري دیگر براي ایجاد و کسب درآمد از محتوا به شبکه هاي اجتماعی سرازیر می

 
شوند. جوانان کارآفرین مجبور نیستند مشاغل فیزیکی راه اندازي کنند. 

راه هاي زیادي براي به اشتراك گذاشتن و تبلیغ رسانه ها وجود دارد. گیمرها Twitch دارند. موزیسین ها Spotify دارند. افراد

 
دیگر، از جمله نوازندگان و گیمرها ، YouTube دارند. 

Twitch ، سرویس استریم براي گیمرها ، همچنین بستري محبوب براي کسب درآمد از جوانان است. در واقع ، استریمرها می توانند
3000 تا 5000 دلار در ماه(Influencer Marketing Hub) از مشترکین دریافت کنند اگر آنها واقعا خوب باشند ، ممکن است

 
توسط مارك هاي برتر نیز حمایت شوند. 

به نظر می رسد رسانه ها و محتواهاي اینترنتی براي جوانان کارآفرین مناسب است. این امر به این دلیل است که 96 درصد از کاربران
اینترنتی که در یوتیوب هستند در محدوده سنی 18 تا 24 سال هستند. این امر باعث می شود که سازندگان جوان تر بتوانند محتواي
مناسب و جذاب براي همسالان خود بسازند. در چند سال آینده ، ما انتظار داریم که جوانان کارآفرین بیشتري به ایجاد تجهیزات

 
رسانه اي اینترنتی بپردازند. 



 
مشاغل سبز 

بسیاري از کارآفرینان به دنبال محصولات دوستدار محیط زیست هستند. این بخش بزرگی است امروز با ترکیب هاي مشاوره سبز،

 
توسعه برنامه سبز، حسابرسان بهره وري انرژي و مشاغل بازیافت، توسعه پیدا کرده است. 

سیاست ها، محصولات و محرك هاي اطلاعاتی محیط زیست بر روان مصرف کنندگان تأثیر گذاشته است. کار به جایی می رسد که
صنعت خودروسازي که در زمینه آلودگی به عنوان عامل مقصر شناخته می شود، به دلیل فشار، به آرامی سبز می شود و در حال

 
حاضر، بازار خودروهاي برقی سازگار با محیط زیست در حال بزرگ شدن است. 

با توجه به افزایش جنبش سبز، انتظار می رود که مشاغل بیشتري به این بازار بپیوندند و به طور مثال شامل شرکت هایی که لوازم

 
اداري بازیافتی، خدمات معماري سبز، پاك کننده هاي غیر سمی و شرکت هاي نوآوري اجتماعی ارائه می دهند نیز می شوند. 

همچنین کارآفرینان جوان می توانند بر موج این روند سوار شوند. متخصصانی مانند حسابداران و مهندسان می توانند مشاغل مشاوره
سبز را راه اندازي کنند. در واقع، فکر کردن به کسب و کارهاي سبز چندان دشوار نیست. آنها می توانند از محصولات سبز گرفته تا

 
خدمات حرفه اي مانند نصب پنل خورشیدي متغیر باشند. 

 
چگونه می توانید از این گرایش هاي کارآفرینی استفاده کنید 

همانطور که ممکن است متوجه شده باشید، بسیاري از این روندها (اگر نه همه) بسیار مرتبط هستند. همان شرایطی که به کارآفرینان
امکان داد تا بتوانند مشاغل خود را از خانه اداره کنند، کم و بیش همان شرایطی است که زمینه را براي مشاغل جهانی شده فراهم
کرد. علاوه بر این، گرایش هاي تجاري و اجتماعی ناشی از شرایط مشابه به هم مرتبط هستند و مهمتر از همه، براي کمک به مشاغل

 
در مقابله با همه گیري مطرح است. 

به عنوان مثال، ظهور و پذیرش فناوري هاي مخرب را در نظر بگیرید. این امر به افزایش تعداد بازارهاي تخصصی در صنایع کمک
کرده است. علاوه بر این، این امر منجر به ایجاد آموزش تخصصی کارآفرینی و کسب و کار نیز منجر شده شد. علاوه بر این، این دوره
هاي آموزشی تخصصی تا حدي در واکنش به سایر گرایش هاي فراگیر مانند تقاضاي تنوع بیشتر، شیوه هاي سازگار با محیط زیست و

 
مسئولیت عمومی اجتماعی است. 

در واقع، این امر با آمارهاي اخیر کارآفرینی تأیید می شود. مسیر فعلی به سمت شرکت هاي بیشتري است که تمرکز بیشتري بر
کمک به کل جامعه دارند. هیچ روندي در خلا نیست. همه اینها نقش هاي متفاوتی در شکل گیري همزمان چشم انداز اجتماعی و

 
اقتصادي امروز ایفا می کنند. براي کارآفرینان و به ویژه کارآفرینان مشتاق عاقلانه است که روابط بین آنها را تشخیص دهند. 

فناوري در آینده نقش فزاینده اي در تجارت خواهد داشت. همه روندهاي نوظهور کارآفرینی که در اینجا بیان شد تحت تأثیر توسعه و
استفاده از فناوري است. اما نباید فراموش کنیم که تکنولوژي ابزار است و ابزارها فقط ابزار هستند! این به شخص و سازمان بستگی

دارد که از آنها به درستی و به خوبی استفاده کنند.
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شکوه پنجمین روز

شکوه بزرگداشت هفته دولت در پنجمین روز آن نیز با
بهره برداري از طرح هاي عمرانی و توسعه اي و کلنگ زنی
پروژه هاي جدید در نقاط مختلف استان ادامه یافت.بنابر
گزارش خبرنگار ما از فردوس روز گذشته دراین شهرستان
گلخانه شرکت تعاونی توسعه عمران امید شکوه با سرمایه
گذاري یک میلیارد و 200 میلیون ریال از محل تسهیلات

 
صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد. 

همچنین زیرسازي و آسفالت معابر شهر اسلامیه و پیاده
روسازي خیابان کشاورز(فاز یک) ، افتتاح و پارك محله اي
بهشت در شهر اسلامیه هم کلنگ زنی شد.افزون براین
اقامتگاه بوم گردي عمارت امید و کارگاه سنگ تراشی تون
گوهر فردوس و پروژه هاي برق رسانی در شهر باغستان

 
مورد بهره برداري قرار گرفت. 

گزارش خبرنگار ما از طبس هم حاکی است که در پنجمین روز هفته دولت؛ ازمدارس روستاهاي سنجدو، زبرکوه، عبید و همت آباد

 
بخش دستگردان طبس با هزینه کرد 15 میلیارد ریال بهره برداري شد. 

خبرنگار ما از بشرویه هم گزارش داد که در ادامه افتتاح و کلنگ زنی طرح هاي هفته دولت، دو طرح در بخش ارسک شهرستان کلنگ

 
زنی و افتتاح شد. 

در این روز احداث آمفی تئاتر روباز شهر ارسک با اعتبار یک میلیارد و 200 میلیون تومان کلنگ زنی شد و طرح سنگفرش معابراین

 
شهر نیز با هزینه 450 میلیون تومان مورد بهره برداري قرار گرفت. 

خبرنگار ما از سربیشه هم گزارش داد که در این روز آسفالت خیابان شهید حمزه اي این شهر و خیابان هاي منتهی به آن با اعتبار

 
576 میلیون تومان با حضور نماینده مردم نهبندان و سربیشه و جمعی از مسئولان استانی و محلی وارد فاز اجرا شد. 

همچنین آیین کلنگ زنی ساخت زمین چمن مصنوعی فوتبال شهر سربیشه با اعتبار هشت هزار میلیون ریال و شروع عملیات تعریض
و به سازي محور اصلی سربیشه- درح - مرز ماهیرود با هزینه 447 هزار و 989 میلیون ریال انجام شدو ساختمان بخشداري درح،
واحد بتن سیال در بخش درح با سرمایه گذاري 29 هزار و 400 میلیون ریال و گازرسانی به چهارروستاي سربیشه به نمایندگی در

 
روستاي ماهیرود بخش درح با اعتبار 69 هزار و 700 میلیون ریال هم به بهره برداري رسید. 

بنابر گزارش خبرنگار ما از سرایان ، 207 طرح نیز در این شهرستان همزمان با پنجمین روز از هفته دولت با اعتبار 14 میلیارد تومان

 
افتتاح شد. 

این طرح ها شامل طرح اشتغال فروش نهاده هاي کشاورزي ودامی با تسهیلات 50 میلیون تومانی به نمایندگی از 186 طرح اشتغال
کمیته امداد امام خمینی(ره) با مجموع اعتبار هفت میلیارد تومان و اشتغال زایی 210 نفر، پروژه سنگ و ملاط آبخیزداري حوضه
زابري به نمایندگی از هفت سازه سنگ و ملاط،گابیون و بندخاکی با اعتبار 14 میلیارد ریال و جمعیت برخوردار هزار و 800 خانوار،



بازارچه صنایع دستی آیسک با سرمایه گذاري 10 میلیارد ریال و اشتغال 10 نفر به صورت مستقیم، آغاز عملیات گازرسانی به پنج
واحد صنعتی و تولیدي بخش آیسک با اعتبار 12 میلیارد ریال بود.به گزارش خبرنگار ما از نهبندان در این روز ، مجتمع آب رسانی به
روستاي شاهکوه با اعتباري حدود32 هزار میلیون ریال و بهره مندي 94 خانوار سه روستا نیز افتتاح شد.همچنین در این روز عملیات
آبخیزداري در شاه کوه روستاي گاشتوك (دو سازه سنگ و ملاط ) ، طرح هادي روستاي چاهداشی و مدرسه یک کلاسه روستاي
کلاته سرخ نیز به بهره برداري رسید. بنابر گزارش خبرنگار ما از خوسف در این روز قنات روستاي پرمچ دهستان براکوه بخش جلگه

 
ماژان با هزینه کرد یک میلیارد ریال و بهره مندي 14 خانوار مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
21 پروژه کشاورزي سربیشه 

مدیر جهاد کشاورزي سربیشه هم از افتتاح 21 پروژه دربخش کشاورزي شهرستان به مناسبت بزرگداشت هفته دولت خبر داد و گفت:
با بهره برداري از این طرح ها براي 99 نفر به طور مستقیم و 291 نفر به صورت غیر مستقیم شغل ایجاد و اشتغال 363 نفر هم

تثبیت شد.
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شکوه پنجمین روز

شکوه بزرگداشت هفته دولت در پنجمین روز آن نیز با
بهره برداري از طرح هاي عمرانی و توسعه اي و کلنگ زنی
پروژه هاي جدید در نقاط مختلف استان ادامه یافت.بنابر
گزارش خبرنگار ما از فردوس روز گذشته دراین شهرستان
گلخانه شرکت تعاونی توسعه عمران امید شکوه با سرمایه
گذاري یک میلیارد و 200 میلیون ریال از محل تسهیلات

 
صندوق کارآفرینی امید افتتاح شد. 

همچنین زیرسازي و آسفالت معابر شهر اسلامیه و پیاده
روسازي خیابان کشاورز(فاز یک) ، افتتاح و پارك محله اي
بهشت در شهر اسلامیه هم کلنگ زنی شد.افزون براین
اقامتگاه بوم گردي عمارت امید و کارگاه سنگ تراشی تون
گوهر فردوس و پروژه هاي برق رسانی در شهر باغستان

 
مورد بهره برداري قرار گرفت. 

گزارش خبرنگار ما از طبس هم حاکی است که در پنجمین روز هفته دولت؛ ازمدارس روستاهاي سنجدو، زبرکوه، عبید و همت آباد

 
بخش دستگردان طبس با هزینه کرد 15 میلیارد ریال بهره برداري شد. 

خبرنگار ما از بشرویه هم گزارش داد که در ادامه افتتاح و کلنگ زنی طرح هاي هفته دولت، دو طرح در بخش ارسک شهرستان کلنگ

 
زنی و افتتاح شد. 

در این روز احداث آمفی تئاتر روباز شهر ارسک با اعتبار یک میلیارد و 200 میلیون تومان کلنگ زنی شد و طرح سنگفرش معابراین

 
شهر نیز با هزینه 450 میلیون تومان مورد بهره برداري قرار گرفت. 

خبرنگار ما از سربیشه هم گزارش داد که در این روز آسفالت خیابان شهید حمزه اي این شهر و خیابان هاي منتهی به آن با اعتبار

 
576 میلیون تومان با حضور نماینده مردم نهبندان و سربیشه و جمعی از مسئولان استانی و محلی وارد فاز اجرا شد. 

همچنین آیین کلنگ زنی ساخت زمین چمن مصنوعی فوتبال شهر سربیشه با اعتبار هشت هزار میلیون ریال و شروع عملیات تعریض
و به سازي محور اصلی سربیشه- درح - مرز ماهیرود با هزینه 447 هزار و 989 میلیون ریال انجام شدو ساختمان بخشداري درح،
واحد بتن سیال در بخش درح با سرمایه گذاري 29 هزار و 400 میلیون ریال و گازرسانی به چهارروستاي سربیشه به نمایندگی در

 
روستاي ماهیرود بخش درح با اعتبار 69 هزار و 700 میلیون ریال هم به بهره برداري رسید. 

بنابر گزارش خبرنگار ما از سرایان ، 207 طرح نیز در این شهرستان همزمان با پنجمین روز از هفته دولت با اعتبار 14 میلیارد تومان

 
افتتاح شد. 

این طرح ها شامل طرح اشتغال فروش نهاده هاي کشاورزي ودامی با تسهیلات 50 میلیون تومانی به نمایندگی از 186 طرح اشتغال
کمیته امداد امام خمینی(ره) با مجموع اعتبار هفت میلیارد تومان و اشتغال زایی 210 نفر، پروژه سنگ و ملاط آبخیزداري حوضه
زابري به نمایندگی از هفت سازه سنگ و ملاط،گابیون و بندخاکی با اعتبار 14 میلیارد ریال و جمعیت برخوردار هزار و 800 خانوار،



بازارچه صنایع دستی آیسک با سرمایه گذاري 10 میلیارد ریال و اشتغال 10 نفر به صورت مستقیم، آغاز عملیات گازرسانی به پنج
واحد صنعتی و تولیدي بخش آیسک با اعتبار 12 میلیارد ریال بود.به گزارش خبرنگار ما از نهبندان در این روز ، مجتمع آب رسانی به
روستاي شاهکوه با اعتباري حدود32 هزار میلیون ریال و بهره مندي 94 خانوار سه روستا نیز افتتاح شد.همچنین در این روز عملیات
آبخیزداري در شاه کوه روستاي گاشتوك (دو سازه سنگ و ملاط ) ، طرح هادي روستاي چاهداشی و مدرسه یک کلاسه روستاي
کلاته سرخ نیز به بهره برداري رسید. بنابر گزارش خبرنگار ما از خوسف در این روز قنات روستاي پرمچ دهستان براکوه بخش جلگه

 
ماژان با هزینه کرد یک میلیارد ریال و بهره مندي 14 خانوار مورد بهره برداري قرار گرفت. 

 
21 پروژه کشاورزي سربیشه 

مدیر جهاد کشاورزي سربیشه هم از افتتاح 21 پروژه دربخش کشاورزي شهرستان به مناسبت بزرگداشت هفته دولت خبر داد و گفت:
با بهره برداري از این طرح ها براي 99 نفر به طور مستقیم و 291 نفر به صورت غیر مستقیم شغل ایجاد و اشتغال 363 نفر هم

تثبیت شد.



افتتاح صندوق خرد محلی حضرت رقیه (س) در روستاي
درمنک شهرستان فراهان

افتتاح صندوق خرد محلی حضرت رقیه (س) در روستاي درمنک شهرستان

فراهان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/06/06

روز شنبه ششم شهریور ماه سال جاري و مصادف با
چهارمین روز از هفته دولت صندوق خرد محلی حضرت رقیه روستاي درمنک از توابع شهرستان فراهان و نمایشگاه دستاوردهاي
صندوق خرد محلی حضرت رقیه با حضور رییس صندوق کارآفرینی امید شهرستان فراهان و فرمانده سپاه شهرستان و نیز روساي

 
ادارات به بهره برداري رسید. 

صندوق حضرت رقیه از صندوق هاي خرد محلی مورد حمایت صندوق کارآفرینی امید است که با یک میلیارد ریال تسهیلات از محل
تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید و سازمان بسیج سازندگی فعالیت خود را آغاز و براي 40 نفر از بانوان روستا ایجاد اشتغال کرده

است.



پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/06

پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان

 
پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان 

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان با پیشرفت فیزیکی 55 درصدي در حال انجام است.به
گزارش اقتصادسرآمد،فتح االله ابوعلی افزود: براي ادامه عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان 80 میلیارد ریال از محل
اعتبارات ملی سازمان شیلات ایران تخصیص یافته است.وي هدف از ساخت بندر صیادي ابوخضیر شادگان را ایجاد اشتغال، جلوگیري
از مهاجرت کارآفرینان و رونق اقتصادي منطقه بیان کرد.مدیرکل شیلات خوزستان پیش بینی کرد بندر صیادي ابوخضیر شادگان در
نیمه دوم سال 1401 به بهره برداري برسد.ابوعلی افزود: این بندر صیادي ظرفیت پهلوگیري 100 فروند قایق و شناور صیادي را
دارد.وي گفت: عملیات اجرایی اسکله صیادي جزیره مینو در کنار اروندرود نیمه دوم امسال شروع خواهد شد. به گزارش خبرنگار مانا
عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان که در جوار بندر تجاري شادگان واقع شده است در سال 1399 توسط سازمان شیلات
ایران شروع شد.چندي پیش دکتر نبی االله خون میرزایی رئیس سازمان شیلات ایران از روند اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان و

بندر صیادي ثامن الائمه آبادان بازدید کرد.



روایتی متفاوت از کارِ مشقت بار در ساحل دریا
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روایتی متفاوت از کارِ مشقت بار در ساحل دریا

 
زیبلاکشی از گیلان تا آن سوي مرزهاي کاسپین 

 
روایتی متفاوت از کارِ مشقت بار در ساحل دریا 

مراکز تجاري شهر رشت در عهد قاجار که امروزه به بافت قدیمی شهر رشت مشهور است، مسافت مراکز تجاري(بازار) تا بندر پیربازار
به یکساعت و نیم با گاري ها و ارابه ها تخمین شده بود، در واقع مردم رشت و سایر نقاط از رشت تا پیربازار مسافتی یکساعت و نیم را
طی می کردند، تا خود را به بندر پیربازار برسانند، و از بندر با کرجی 3 ساعته خود را به بندر انزلی می رساندند. اگر هم سیاحان و

 
تجار به اروپا قصد سفر داشتند، در بندر انزلی به کرجی هاي مخصوص مسافربري ملحق می شدند. 

به روایت پیران در پیربازار 400 تا 500 کرجی کار می کرد، در هرکرجی معمولا 3 تا 5 نفر و بنابر نوع کرجی گاه 8 تا 12 نفر کار می
کردند، که هرکدام به لقب کرجی بان(نگهبان کرجی) و ملاح مشهور بودند که در حمل و نقل حرف اول را می زدند. کفترودي می
نویسد؛ با یک حساب سر انگشتی با احتساب تعداد کرجی ها و میزان کارگر مورد نیاز هرکرجی، در حدود چند هزار نفر فقط در مسیر

 
پیربازار به انزلی به عنوان کرجی بان اشتغال داشتند و از این راه امرار معاش می کردند. 

طبق پژوهش نگارنده ؛ در هنگام عبور از بندر پیربازار به سوي انزلی به علت جریان موافق آب که حرکت کرجی را آسان می کرد،
معمولا زیبلاکشی صورت نمی گرفت، بلکه با قدرت بادبان و پارويِ کرجی هدایت می شد، اما در هنگام برگشتن از انزلی از دهانه
رودخانه تا بندر پیربازار، چون کرجی مخالف جریان آب در حرکت بود، می بایست کرجی ها را با طناب بکشند و همچنین در مواقع

 
وزش باد ؛ “زیبلاکشی” امري ضروري بود. 

قاسم غلامی کفترودي در کتاب تاریخ بندر پیربازار نوشته؛(ژاك آمریکایی که در سال 1870 میلادي (1249ش) از پیربازار عبور کرده
می نویسد:خیلی عجیب و قابل تماشا آمد، طرز قایقرانی هاي آنجا در یک رودخانه مرداب که متعلق است با دریا، قایق هاي بزرگی در
آنجاست که طناب هاي بلند دارد،آن قایق ها پر می شود از بار و مسافر، آنگاه طناب ها را از طرف خشکی بر کتف و کمر حمالان
بسته، مانند اسب گاري قایق را می کشند و گاهی که خسته می شوند براي هیجانِ اعصاب خود و هم زور شدن، یک ذکر را شروع

 
کرده که شبیه به سرودهاي قشونی است، نظیر این قایقرانی را در هیچ جا ندیده بودم) 

کفترودي در همان کتاب می نویسد؛ کارگران زیبلاکش بندرپیربازار در هنگامی که طناب هاي ضخیم کرجی را بر بدن خود بسته اند،

 
کارگران با هم با ذکر االله، محمد(ص)، علی گویان آن را به جلو می رانند. 

به روایت پیران در پیربازار 400 تا 500 کرجی کار می کرد، در هرکرجی معمولا 3 تا 5 نفر و بنابر نوع کرجی گاه 8 تا 12 نفر کار می
کردند، که هرکدام به لقب کرجی بان(نگهبان کرجی) و ملاح مشهور بودند که در حمل و نقل حرف اول را می زدند. کفترودي
مینویسد؛ با یک حساب سر انگشتی با احتساب تعداد کرجی ها و میزان کارگر مورد نیاز هرکرجی، در حدود چند هزار نفر فقط در

 
مسیر پیربازار به انزلی به عنوان کرجی بان اشتغال داشتند و از این راه امرار معاش می کردند. 

خانم کارلاسرنا که در سال 1877 میلادي(1256 ش) از پیربازار عبور کرده، درباره کرجی بانان می نویسد: این ملاحان از نژادهاي
مختلف و چابک ترین آن ها سیاهانند، پاروزنان خشن. با بالا تنه ها و ساق هاي عریان، مشترکا یکدیگر را به فعالیت وا می داشتند.
گروهی از خدا و محمد(ص) مدد می خواهند و دیگران با یاري از علی(ع) بدان پاسخ می دهند.(کفترودي؛ ص 55، تاریخ بندر

پیربازار) 



بنابر روایت کفترودي از نوشته هاي سیاحان و سفرنامه ها ؛ هرکدام به نحوي از کرجی ها و کرجی بانان و زیبلاکشان سخن گفته اند؛
بر طبق پژوهش نگارنده: کرجی بانان و زیبلاکشان بندر پیربازار در رشت که در مسیر پیربازار به بندر انزلی مشغول بودند؛ افرادي
بومی و غیربومی، داخل و خارج محدوده و کشور بودند. از آنجا که عده اي از این کارگران در حین کار طاقت فرسا براي تجدید قواي
بدنی خود ذکرهاي مختلف را بر لب می آورند؛ شیعیان و سنی هاي مسلمان در کنار هم در بندر پیربازار مشغول به فعالیت بوده اند.

 
امروزه نیز قسمتی از حوالی و روستاهاي پیربازار و پیرامون، سنی هاي مسلمان گیلان سکونت دارند. 

عده اي دیگر از سیاحان خارجی در عبور از پیربازار ؛ به وضعیت کثیف و آشفته بندر اشاره دارند، و در نوشته هاي خود عده اي از
کرجی بانان را بد نامیده اند. به طور مثال جکسن در سال 1906 میلادي (1285 ش) از پیربازار عبور کرده، می نویسد: پیربازار جاي
کثیفی است که در آن غیرممکن است انسان با کرجی بانان بیشرمی که گویی جامعه ي همه ي رذائل و نادرستی ها هستند، که

 
خاص کرجی بانان بنادر کم اهمیت است.(کفترودي؛ص55) 

از معروفترین کرجی بانان قدیم بندر پیربازار عبارتند از: کربلایی احرام، مشهدي عزت، حاجی قربان، سید موسی باستانی، کربلایی
حسین بحرپیما، رضا تاجرباشی، ولی کرجی بان، مشهدي نصرت جان قارداش، رحمت کرجی بان می توان اشاره داشت.(کفترودي؛ ص

 
 (56

در سال 1284 خورشیدي مظفرالدین شاه اولین اتومبیل را وارد ایران کرد، پس از او حاج امین الضرب از تجار رشت اولین کسی بود

 
که براي خود اتومبیل خرید . 

عزیز طویلی از پژوهشگران استان گیلان می نویسد: بالاخره با احداث جاده ي شوسه از غازیان به رشت – قزوین-تهران، کرجی بانی
به تدریج رونق خود را از دست داد و با آمدن اتومبیل و کامیون، تقریبا تعطیل شد. کرجی هاي کوچک تر فقط در سطح مرداب به

 
رفت و آمد تا انزلی ادامه می دادند، که آنها هم با کشیده شدن جاده ها از کار باز ماندند. 

تا زمان حکومت احمد شاه حدود 10 نفري در ایران اتومبیل داشتند، یکی از این ماشین ها در حدود سال 1292 خورشیدي از

 
پیربازار به رشت مسافر بري می کرد. 

به این شکل تقریبا در اواخر سال هاي حکومت قاجار بندر پیربازار به دلایل مختلفی از جمله؛ پس روي آب، احداث جاده و ورود

 
اتومبیل از رونق افتاد، به این ترتیب شغل کرجی بانی و زیبلاکشی نیز به سمت خاموشی و نابودي رفت. 

زیبلاکشی حرفه اي از یک کار مشقت بار کارگري، در زمانی که دریاي کاسپین حکم جهانی نو را براي کشور فراهم می کرد. این راه
ارتباط دریایی که شاهان قاجار را روانه اروپا ساخت و دانشجویان ایرانی که از این طریق به اروپا سفر می کردند، تا با دنیاي جدید

 
آشنا شوند. 

دریایی که اسباب و وسایط گام هاي نخست مدرنیته کشور را در عهد قاجار با بازوان نیرومند زیبلاکشان فراهم کرد، تا دریچه اي نو را

 
در اوضاع سیاسی، اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی کشور باز کند. 

نقاش روسی که براي طرح هاي خود در زمانه اي که جهل عده اي فضا را براي تابلوهایش تنگ می نمود، با سفر به مدل هاي رئالی
دست یافت تا براي طرح هایش مدل هاي حقیقی از جامعه بیابد، و زندگی کارگران کرجی را از نزدیک به تماشا نشست و ترسیم

 
نمود. 

روایتی از رنج، زندگی و کار در میان آدمیانی که هرکجا باشند، با فاصله هاي زیاد و کم از هم، در هنگام مشکلات مشابه، براي رفع
مشکلات به وسائل مشابه متوسل می شوند .



مصرف کالاي وطنی و کانون هوادران میلیونی!
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مصرف کالاي وطنی و کانون هوادران میلیونی!

 
مصرف کالاي وطنی و کانون هوادران میلیونی! 

 
ادامه از صفحه اول 

گویی آغازي براي پذیرش مسئولیت و اهتمامی بر تولید و کارآفرینی در فراغت تحصیل، پویشی نمادین براي واگذاري مسئولیت یک

 
نسل به نسلی دیگر، چه بسیار از آنان که امروز فخرنشین آشناي اندیشه هامان میباشند و خالق کاري شدند، کارستان. 

نسلی که با تولید آمیخته می شود، حیف نیست که این فرهنگ و آیین به تاراج فراموشی رفته است و با تهاجم اجناس و فرهنگ

 
خارجی، دگر یادي از آن هم نخواهد ماند! 

اینک که جاودانگی سرائی را به جشن نشسته ایم که مهد ادب و تمدن ایرانیان است و مردمانی که خوب عشق به مولایشان، علی را به
رخ می کشند و همتی را پرورش می دهند که پیشرفت در جامعه جهانی را نشانه دارد و برآنند که نام قشنگ ایران زمین را به ثبت

 
توانستن ها برسانند و ببالند به نام وطن. 

بی شک هر ایرانی چه این سوي ایران یا آن سو، دلارامی با خود خواهد داشت و به چشم خویش ، جشن باران می گیرد به تبرك

 
رصد این واژه ، چه جوان و برنا چه پیر و مرشد ، دل گرو این واژه زیبا دارند 

 
 MADE IN IRAN

این واژه خون را در رگ ها به خروش وامی دارد و هوش را مدهوش خویش می سازد و بی شک، غرور را در پرچم وطن تزریق می

 
کند تا بر بلنداي آسمان ببالد به بالندگی . 

چه فخري والاتر که ایرانی بنازد به محصول ایرانی و نه ایی محکم گوید به خارجی، باشد که روزي گمرك ایران ، محفلی باشد براي
صادرات در حداقل واردات و با محصولاتش از مرزهایی در حصار تحریم استعمار به کیفیت و اقبال جهانیان گذر کند، آن روز مجالی

 
خواهد بود که خلیج نیلگون فارس در غربت ازدحام برج هاي سر به فلک کشیده ، به پارس بودنش بنازد . 

این امر شدنی است، همانند اشعار سعدي و حافظ که شور ایرانی را به رخ می کشد و چون برنج ایرانی، شهرتش، آوازه جهانی به خود

 
می گیرد و زعفران، طلاي نابی که عیار رنگ و عطرش جاودانه است . 

به رسم غیرت، آرشی شویم و پیکان همت و تلاش را در کمان اراده قرار دهیم تا به وسعت بی کرانی، نام ایرانی به کیفیت شهره گردد
تا نگاه بدخواهان به حرمت تلاشمان بر زمین بوسه زند باید صنعت را تنوع دهیم و تعصب ببخشیم به نام ایران زمین و رها شویم از

 
افیون اعتیاد مصرف جنس خارجی و عهد بندیم به همت و تلاش در راه اعتلاي نام کشور با محصول ایرانی در قابی دگر. 

چو حکایت آن کشاورزي که با دستانی پینه بسته و نقش چهره اي با چین و چروك و سیماي به آفتاب سوخته با نگاهی پر از نور

 
امید رو به افق فرداها، دامنه ها را به چاي ایرانی سرسبز ساخته و زمین برهنه را به هنر دستان نقش آفرین، فرش گرفته است. 

گویی تار و پود رنگ رنگ فرش ایرانی، اندیشه ها را کنار هم جمع می کند تا دورنمایی جلوه دهد از زیبایی و به پشتوانه این اندیشه

 
جمعی ، اندیشه اي را بنیان نهد در جهش براي پویایی . 

وکودك از دبستان با این تفکر پرورش می یابد ، چرا که این نسل بازمانده نسلی است که میدان مین هم سد راهشان نمیشد محفلی،

 
براي گذر از فرش به عرش الهی و هیچ مانعی از حرکت بازشان نمی داشت . 

بیاییم عهدي بنگاریم به دل و تندیسی سازیم از تلاش و وضویی گیریم به عزم اندیشه و هم قسم شویم بر محصولاتی که عطر و نام



آن هویت کیفیت باشد ، اگر محصولی را متبرك می کنیم به نام ایرانی ، تعصب و غیرتی را می بایست باخود به دوش کشد هم جنس

 
آنان که رشادت را معنا دادند. 

مدیرانی هم که بر این واژه نظارت دارند ، می بایست ، تعارف را به کناري بگذارند که بی کیفیتی ، هویت این واژه مقدس و فخرآفرین

 
را به چالش وامی دارد. 

باشد که فخر و بالندي اقتدار دماوند در این واژه تبلور یابد و چه بسیار آنانیکه بر این هدف والا ، جان به جانان تسلیم داشتند تا امروز

 
افراشتگی پرچم ایران ، جاودانگی خویش را مدیون آنان داند. 

افرادي گمنام که بدون نام جویی، خویشتن را در این نام محو ساختند و گرچه آواي قلب هاشان، امروز سکوت را هدف را دارد اما

 
طنین و تپش قلب هاشان در اقتدار پرچم سه رنگ قشنگ وطن عیان است . 

چه خوب است فرهنگ زیباي ایرانی را در حراج فراموشی معامله نکنیم و با نگاه مثبت به آداب دیروز بر مشکلات فایق آئیم و جوانان
بی ادعا را که چون اراده پیشینیان خواستن را به واژه زیباي توانستن تبدیل کرده اند ، بذل توجه داشته باشیم که فتح بام صنعت دور

 
از دسترس نخواهد بود . 

چه روزگاري خواهد شد که ایرانی از بلوغ استعدادهایش در صنعت رونمایی کند و خالق نام برندهایی باشد، شهره در جهان و این رویا

 
شکل نخواهد گرفت ، مگر به پشتوانه حمایت خرید ملتی فهیم . 

حتم اعتماد ما اعتباري می بخشد به کانون هوادران میلیونی مصرف کالاي وطنی .



شرایط خانه دار شدن مردم با قانون جهش تولید و تامین مسکن فراهم است

منبع: قلمناشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/06

خوزستان - عضو هیات رییسه مجلس با بیان اینکه "قانون جهش تولید و تامین مسکن" ضمن ایجاد اشتغال، مشکل مردم را
در تامین مسکن حل خواهد کرد، گفت: همچنین از آنجا که ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی یکی از وعده هاي

انتخاباتی آقاي رئیسی بود، این قانون راه را براي دولت سیزدهم تسهیل می کند. نوشته شرایط ...

نماینده مردم اهواز در مجلس: شرایط خانه دار شدن مردم
با قانون جهش تولید و تامین مسکن فراهم است خوزستان
- عضو هیات رییسه مجلس با بیان اینکه ""قانون جهش
تولید و تامین مسکن"" ضمن ایجاد اشتغال، مشکل مردم
را در تامین مسکن حل خواهد کرد، گفت: همچنین از آنجا
که ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی یکی از وعده
هاي انتخاباتی آقاي رئیسی بود، این قانون راه را براي دولت

 
سیزدهم تسهیل می کند. 

مجتبی یوسفی با اشاره به تایید طرح جهش تولید و تامین مسکن ازسوي شوراي نگهبان، گفت: از آنجا که یکی از اولویت هاي اصلی
مجلس یازدهم در یک سال و نیم گذشته، پیگیري مشکلات اساسی مردم همچون معضل تهیه مسکن بود، طرح جهش تولید و تامین
مسکن را با تمام مخالفت هایی که با آن شد به سرانجام رساندیم، همچنین براي نخستین بار 360 هزار میلیارد تومان تسهیلات در

 
تبصره 18 قانون بودجه سال 1400 به منظور افزایش ساخت و ساز مسکن پیش بینی شد. 

 
قانون جهش تولید و تامین مسکن راه را براي رئیسی تسهیل می کند 

نماینده مردم اهواز، باوي، حمیدیه و کارون در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه قانون جهش تولید و تامین مسکن ضمن ایجاد
اشتغال، مشکل مردم را در تامین مسکن حل خواهد کرد، گفت: همچنین از آنجا که ساخت سالانه یک میلیون واحد مسکونی یکی از

 
وعده هاي انتخاباتی آقاي رئیسی بود، این قانون راه را براي دولت سیزدهم تسهیل می کند. 

 
250 هزار هکتار اراضی در حریم شهرها در اختیار سازمان ها و ارگان ها هستند 

وي با بیان اینکه اجراي قانون جهش تولید و تامین مسکن همت دولت را از زوایاي مختلف می طلبد، توضیح داد: به عنوان مثال
دولت باید 250 هزار هکتار اراضی قرار گرفته در حریم و محدوده شهرها را -که در اختیار سازمان ها و ارگان ها هستند- پس گرفته و
به وزارتخانه راه و شهرسازي واگذار کند تا صرف ساخت و ساز مسکن شوند، البته ما در این قانون براي وادار کردن سازمان هاي

 
دولتی به واگذاري اراضی، جرم انگاري کرده ایم. 

 
امید به اجراي قانون جهش تولید و تامین مسکن با وجود قاسمی و خاندوزي 



یوسفی با ابراز امیدواري از اینکه رستم قاسمی به عنوان وزیر راه و شهرسازي دولت سیزدهم بتواند ساخت و ساز مسکن را در کشور با
بهره گیري از قوانین مصوب مجلس رونق دهد، افزود: همچنین امید است سید احسان خاندوزي به عنوان وزیر جدید اقتصاد کشور،

 
سیستم بانکی کشور را اصلاح کرده و منابع مالی براي تحقق این مهم فراهم کند. 

 
باید مراقب بود؛ تجربه اشتباه مسکن مهر تکرار نشود 

این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه باید کار مردم را به مردم واگذار کرد، توضیح داد: بهتر است به جاي اینکه دولت خود وارد تصدي
گري شود، انبوه سازان و تعاونی ها را وارد کار کرد البته باید مراقب بود؛ تجربه اشتباه مسکن مهر تکرار نشود چراکه تعاونی هایی که
براي ساخت این واحدهاي مسکونی انتخاب شدند هیچ یک متخصص ساخت و ساز نبودند لذا باید با رعایت موارد فوق به سمت تولید

 
انبوه مسکن رفت. 

به گفته وي از آنجا که 6 هزار انبوه ساز و پیمان کار در کشور وجود دارد، اگر تنها نیمی از آن ها با تعامل مثبت وارد میدان ساخت و

 
ساز شوند به راحتی 600 هزار واحد مسکونی ساخته خواهد شد. 

 
ضرورت اقدام براي احیا و بازسازي واحد فرسوده در حاشیه شهرها 

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی با یادآوري اینکه حدود چند میلیون نفر در حاشیه شهرها و بافت هاي فرسوده سکونت
دارند، گفت: با توجه به اینکه زیرساخت هاي نظیر برق، آب و گاز در این مناطق وجود دارد باید براي احیا و بازسازي واحد فرسوده و

نیز ساخت تعداد بیشتري خانه در این منطقه اقدام شود.



بورس تحصیلی و تضمین استخدام 40 داوطلب رشته مهندسی معدن نهایی شد

منبع: خبرگزاري علم و فناوريشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/06

رئیس دبیرخانه برنامه علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، با بیان این که دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان پویش و
فراهم شدن زمینه اشتغال دانشجویان در رشته ها و تخصص هاي گوناگون را در قالب طرحی به مرحله اجرا درآورده است؛

گفت: در گام اول بورس تحصیلی و تضمین استخدام 40 داوطلب رشته مهندسی معدن ...

معاون فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی استان
اصفهان گفت؛ بورس تحصیلی و تضمین استخدام 40
داوطلب رشته مهندسی معدن نهایی شد رئیس دبیرخانه
برنامه علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، با بیان
این که دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان پویش و فراهم
شدن زمینه اشتغال دانشجویان در رشته ها و تخصص هاي
گوناگون را در قالب طرحی به مرحله اجرا درآورده است؛
گفت: در گام اول بورس تحصیلی و تضمین استخدام 40
داوطلب رشته مهندسی معدن نهایی شد. به گزارش
خبرگزاري علم و فناوري از اصفهان، اکبر پیرستانی، با بیان
این که دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان پویش و فراهم

شدن زمینه اشتغال دانشجویان در رشته ها و تخصص هاي گوناگون را در قالب طرحی به مرحله اجرا درآورده است، گفت: در گام اول
جذب و اشتغال همزمان با تحصیل 40 نفر از داوطلبان رشته مهندسی معدن در مقطع کارشناسی همراه با بورس تحصیلی و تضمین

 
استخدام توسط مجموعه صنعتی معدنی کیمیا در سال تحصیلی 1401ـ 1400 نهایی شده است. 

پیرستانی با اشاره به روند اجرایی طرح پویش( اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان )، دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، گفت: در
همین راستا تفاهم نامه هاي همکاري متعددي با مراکز صنعتی و تولیدي، ارگان ها و نهادها و موسسات خصوصی و دولتی به منظور

 
جذب و اشتغال دانشجویان در این مراکز امضاء شده است. 

رئیس دبیرخانه برنامه علمی دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، در ادامه با بیان این که تا کنون در این راستا، جلسات تخصصی
مصاحبه فنی با حضور کارشناسانی از دانشگاه آزاد اسلامی و مراکز و نهادهاي مجري طرح پویش تشکیل شده است، تصریح کرد: بیش

 
از 500 نفر از دانشجویان متقاضی شرکت در این طرح، مورد مصاحبه و سنجش توانایی قرار گرفته اند. 

معاون فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، افزود: نهایی شدن جذب و اشتغال همزمان با تحصیل 40 نفر از داوطلبان
رشته مهندسی معدن در مقطع کارشناسی همراه با بورس تحصیلی و تضمین استخدام توسط مجموعه صنعتی معدنی کیمیا در سال

 
تحصیلی 1401ـ 1400 از جمله دستاوردهاي این طرح است. 

پیرستانی خاطرنشان کرد: همچنین با تمهیدات صورت گرفته و انعقاد تفاهم نامه ها، زمینه هاي اشتغال دانشجویان منتخب متقاضی
شرکت در این طرح در رشته هاي روانشناسی، علوم تربیتی، آموزش ابتدایی، کامپیوتر، زبان انگلیسی و چندین رشته دیگر در مقاطع



تحصیلی دکتري تخصصی، کارشناسی ارشد و کارشناسی براي حضور در مراکز مشاوره آموزش و پرورش، نیروي انتظامی، بهزیستی و

 
دیگر موسسات و مراکز دولتی و غیردولتی از مهرماه سال جاري فراهم شده است. 

معاون فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، در پایان خاطرنشان کرد: با عملیاتی شدن امکان جذب دانشجو توسط
بنگاه هاي اقتصادي و موسسات مختلف و اشتغال و کسب مهارت آنها، علاوه بر ایجاد تحول بنیادین در کارکرد دانشگاه ها و مراکز
آموزش عالی کشور بالاخص در بحث فارغ التحصیلان مفید و متخصص، شاهد تربیت نیروي انسانی ماهر و مجرب مورد نیاز بخش

 
صنعت و تجارت و حل مشکل کشور در این بخش خواهیم بود. 

 
انتهاي پیام/ 

معصومه صادقی



بیانیه پایانی اجلاس بغداد

منبع: آفتابشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/06

«کنفرانس بغداد براي همکاري و شراکت» امروز، شنبه به کار خاتمه داد و شرکت کنندگان بر حمایت از عراق در بسیاري از
زمینه ها ازجمله مقابله با تروریسم و کمک به بازسازي عراق تاکید کردند.

«کنفرانس بغداد براي همکاري و شراکت» امروز، شنبه به کار خاتمه داد و شرکت کنندگان بر حمایت از عراق در بسیاري از

 
زمینه ها ازجمله مقابله با تروریسم و کمک به بازسازي عراق تاکید کردند. 

آفتاب نیوز : شرکت کنندگان در این بیانیه حمایت همه جانبه
خود را از دولت و ملت عراق ابراز داشتند و افزودند: تلاش هاي
منطقه اي و جهانی باید منسجم شوند و تاثیر مثبتی بر ثبات

 
منطقه و امنیت عراق بگذارند. 

به گزارش خبرگزاري رسمی عراق (واع)، شرکت کنندگان تاکید

 
کردند، برگزاري این کنفرانس از سوي عراق دلیلی روشن بر دنبال کردن سیاست توازن و تعادل مثبت در روابط خارجی است. 

در بیانیه پایانی کنفرانس آمده است، شرکت کنندگان اذعان کردند منطقه با چالش هایی روبه رو است که مستلزم همکاري کشورهاي

 
منطقه براساس همکاري مشترك است. 

 
در بیانیه پایانی از تلاش هاي دیپلماتیک براي دستیابی به زمینه مشترك در دو فضاي منطقه و جهان تقدیر شد. 

حاضران همچنین بر لزوم تقویت تلاش ها با عراق براي تعامل با چالش هاي ناشی از تغییرات آب وهوایی و گرمایش زمین و همچنین

 
بر لزوم حمایت از تلاش هاي دولت عراق براي بازسازي و خدمت رسانی و حمایت از زیرساخت ها تاکید کردند. 

شرکت کنندگان حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق در تقویت موسسات کشور طبق سازوکار قانون اساسی و برگزاري انتخابات
پارلمانی و حمایت از تلاش هاي عراق در درخواست براي نظارت بین المللی به منظور تضمین شفافیت روند انتخابات آینده اعلام

 
کردند. 

شرکت کنندگان بیان کردند چالش هاي فرا روي منطقه تعامل کشورهاي منطقه براساس همکاري مشترك و منافع متقابل طبق

 
اصول حسن هم جواري و عدم مداخله در امور داخلی و احترام به حاکمیت ملی را می طلبد. 

شرکت کنندگان از تلاش هاي عراق و فداکاري هاي گسترده آن در جنگ علیه تروریسم با مساعدت ائتلاف بین المللی و برادران و
دوستان براي رقم زدن پیروزي تقدیر کرده و از توانمندي هاي نظامی و امنیتی عراق به شکلی که در تقویت امنیت دخیل باشد،

استقبال کردند. 



 
آنها بار دیگر مخالفت خود را با انواع تروریسم و تفکر افراطی ابراز داشتند. 

شرکت کنندگان تلاش هاي دولت عراق در چارچوب تحقق اصلاحات اقتصادي به شکلی که پیام هاي مثبتی را در ترغیب به سرمایه
گذاري در تمام زمینه ها مخابره کند و براي همه سود داشته باشد و فضاي اقتصادي مناسبی را فراهم و به تقویت روند توسعه پایدار و

 
ایجاد فرصت هاي کار و اشتغال کمک کند، تقدیر کردند. 

حاضران در نشست از تلاش هاي دولت عراق در حمایت از زیرساخت ها، تقویت نقش بخش خصوصی و نیز تلاش هاي آن در تعامل با

 
پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و عزتمندانه به مناطق پس از بستن صفحه تروریسم تشکر کردند. 

در این بیانیه پایانی بر لزوم ادامه همکاري براي مقابله با کرونا از طریق تبادل کارشناسی ها و انتقال تجارب موفق در زمینه
سازوکارهاي واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي درمانی و ایجاد همکاري کارساز براي مقابله با این چالش مشترك و تاثیرات

 
بهداشتی و اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تاکید شد. 

عراق نیز از حضور فعال رهبران و مقامات کشورهاي دوست و برادر، وزیران خارجه و سازمان هاي منطقه اي و بین المللی در این

 
کنفرانس تقدیر و تشکر کرد. 

 
وزیر خارجه عراق: نشست بغداد یک رویداد تاریخی بود که در آن مسائل اختلافی مهم مطرح شد 

فواد حسین، وزیر خارجه عراق تأکید کرد که «نشست بغداد براي همکاري و شراکت» کنفرانسی مهم بود که فضاي مناسب براي

 
همکاري مشترك منطقه اي را فراهم کرد. 

او در کنفرانس مطبوعاتی در بغداد گفت که ثبات منطقه تأثیر مثبت بر ثبات داخلی دارد و افزود که در این کنفرانس مسائل اختلافی

 
مهمی مطرح شد. 

حسین افزود که این نشست ادامه خواهد داشت و الگوي نشست هاي مشابهی در سطح منطقه اي خواهد شد ضمن اینکه مبناي

 
دیدارهاي دیگري در آینده میان سران کشورهاي منطقه خواهد بود. 

وزیر خارجه عراق تأکید کرد که بغداد نقش وساطت میان کشورهاي گوناگون منطقه را برعهده داشته است چون نزاع هاي منطقه اي

 
بر اوضاع داخلی عراق تأثیرگذار است. 

او گفت که در بیانیه پایانی «کنفرانس بغداد براي همکاري و شراکت» مسائل مختلفی ازجمله تأکید بر حمایت از عراق و استقلال و

 
حاکمیت ارضی این کشور و انتخابات و چالش هاي زیست محیطی در منطقه مطرح شده است. 

وي افزود که ادامه برگزاري مجدد این کنفرانس به صورت دوره اي نیز مطرح شده و احتمالا دور بعدي این نشست در اردن برگزار

 
شود. 

حسین ادامه داد که عرصه براي حضور شرکت هاي کشورهاي شوراي همکاري براي مشارکت در پروژه هاي عمرانی عراق فراهم شده



 
و این عرصه هموارتر خواهد شد. 

او درباره دیدارهاي دوجانبه در حاشیه این نشست گفت که دیدارهاي مختلفی میان کشورهاي حاضر انجام شد که علنی کردن آنها
منوط به تصمیم خود کشورهاست.



کارهاي زیادي براي انجام دادن در خوزستان باقی مانده است/ مشارکت

نیروهاي جهادي در ساختن بخش هاي مختلف کشور بسیار موثر است/ مسئله

اشتغال از برنامه هاي اصلی و جدي دولت است

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/06

آیت االله دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، جمعه شب قبل از ترك اهواز در محله منبع آب شهر اهواز حضور یافت و در
گفت و گوي بی واسطه با مردم این محله محر...

آیت االله دکتر سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، جمعه شب قبل از ترك اهواز در محله منبع آب شهر اهواز حضور یافت و در گفت و

 
گوي بی واسطه با مردم این محله محروم در جریان مشکلات آنان قرار گرفت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، آیت االله رئیسی طی سخنانی در جمع مردم محله «منبع آب» با بیان اینکه سفر به خوزستان در
روزهاي نخست کار دولت توفیقی براي بنده و همکارانم در دولت است،گفت: خوزستان هم به لحاظ نیروي انسانی و ثروت مادي و هم
به لحاظ ثروت معنوي با پشتوانه عظیم 23 هزار شهید و بیش از 30 هزار ایثارگري که براي حفظ انقلاب اسلامی تقدیم کرده است،

 
استانی ثروتمند و ارزشمند است. 

رئیس جمهور افزود: از ابتداي استقرار نظام جمهوري اسلامی به برکت انقلاب کارهاي زیادي در این منطقه انجام شده، اما وقتی

 
وضعیت مردم را نگاه می کنیم به نظر می رسد کارهاي بسیاري نیز باید بعد از این انجام بگیرد. 

آیت االله رئیس با قدردانی از سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، بسیج و گروه هاي جهادي که با اخلاص در منطقه براي مردم و خانواده ها
کار جهادي می کنند، گفت: تلاش براي حل مشکلات مردم و پیگیري امور آنها اقدامی ارزشمند و قابل قدردانی است و این تلاش
هاي عزیزان جهادي، دل رهبري معظم انقلاب را شادمان می کند، چون ایشان نمی خواهد حتی یک خانواده در مشکل به سر ببرد، یا

 
یک بیمار پول درمان و داروي خود را نداشته باشد. 

رئیس جمهور با بیان اینکه وظیفه همه ما هم این است که خدمتگزار مردم باشیم، مشارکت نیروهاي جهادي در ساختن بخش هاي
مختلف کشور را بسیار موثر خواند و تصریح کرد: گزارشی که آقاي حاجتی ارائه کردند، حاکی از این بود که بسیاري از مشکلات در

 
این منطقه حل شده و یک فضاي توام با آرامشی براي زندگی مردم فراهم شده است البته هنوز کارهاي زیادي باید انجام دهیم. 

آیت االله رئیسی خاطرنشان کرد: به آقاي استاندار تاکید کردم تا در اولین فرصت جلسه اي مقدماتی را با حضور همه سازمان هاي
دولتی و نهادها تشکیل دهند تا برنامه ها و طرح هایی که براي برون رفت منطقه از مشکلات موجود، وجود دارد را مورد بررسی قرار
دهند و براي تصویب نهایی ارایه نمایند. انشاءاالله با حساسیتی که نماینده محترم مقام معظم رهبري نسبت به مسائل و مشکلات مردم
دارند و خودشان مثل یک نیروي بسیجی جهادي در همه صحنه ها حضور دارد، بتوانیم در مدت زمان مشخصی گام هایی ماندگار

 
براي رفع محرومیت از مناطق محروم خوزستان برداریم. 

رئیس جمهور با بیان اینکه مساله مهم و اصلی در خوزستان مثل خیلی از مناطق دیگر، به طور خاص مساله بیکاري است،گفت: مساله



اشتغال یکی از برنامه هاي جدي دولت است که امیدوارم در زمان کوتاهی بتوانیم با امکانات و ظرفیت هایی که در استان وجود دارد
مشکلات را حل کنیم تا وضعیت بسیاري از خانواده ها بهتر از قبل شود.



بهره برداري از 21 واحد صنعتی به مناسبت گرامیداشت هفته دولت در استان

بوشهر

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/06

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهرگفت:تعداد 21 واحد صنعتی با سرمایه گذاري 108میلیارد تومان به
مناسبت هفته دولت در استان بوشهر به بهره برداري ...

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهرگفت:تعداد 21 واحد صنعتی با سرمایه گذاري 108میلیارد تومان به مناسبت هفته

 
دولت در استان بوشهر به بهره برداري رسید . 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، سید حسین حسینی ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان
والا مقام رجایی و باهنرافزود: تعداد 21 واحد صنعتی در زمینه ساخت کالاهاي بتونی-سیمانی وگچی، بسته بندي مواد غذایی، ساخت
لامپهاي الکتریکی وتجهیزات روشنائی، ساخت انواع محصولات پلاستیکی، ساخت مبلمان، لوازم التحریر، ساخت وتعمیرانواع کشتی
وقایق باستثناءقایق تفریحی وورزشی، ساخت دستگاه هاو وسایل توزیع وکنترل نیروي برق، ساخت انواع لامپهاي الکترونیکی تیوپ و

 
والو و سایراجزاءالکترون و غیره جمعا با اشتغال 201نفر درسطح استان به بهره برداري می رسد. 

وي با اشاره به مهمترین سیاست ها و برنامه هاي این سازمان در سال جاري، نهضت ساخت داخل با محوریت خوداتکایی در تولید
برخی کالاهاي حساس یک امر ضروري دانست و افزود: از این رو یکی از راهبردهاي اساسی براي تحقق بیشترشعار سال

 
(تولید،پشتیبانی ها،مانع زدایی ها) است که اقدامات خوبی در این زمینه در سطح کشور و استان بوشهر در حال اجراست . 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر، اضافه کرد: ایجاد نمایشگاه دائمی ساخت داخل در استان بوشهر ،احیا، بازسازي و
نوسازي واحدهاي صنعتی راکد ، پرداخت تسهیلات براي رونق تولید و همچنین بازسازي و نوسازي بنگاه هاي تولیدي ، تشکیل
جلسات مستمرکارگروه تسهیل و رفع موانع تولید جهت تسریع و گره گشایی حل مسائل و مشکلات واحد هاي صنعتی از دیگر

اقداماتی است که در حمایت و پشیبانی و رونق بیشترصنایع انجام گرفته است .



برنامه افتتاح 30 طرح معدن و صنایع معدنی تا پایان 1400

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/06/06

رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: تا پایان امسال، حدود 30 طرح در بخش معدن و صنایع معدنی سراسر کشور افتتاح
می شود....

 
رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: تا پایان امسال، حدود 30 طرح در بخش معدن و صنایع معدنی سراسر کشور افتتاح می شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا ، وجیه ا... جعفري ضمن گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهداي والامقام
دولت به ویژه رجایی و باهنر اظهار داشت: پیش بینی شده تا پایان اسفند، طرح هاي توسعه اي مختلفی در حوزه فولاد، مس، سرب و

 
روي، نفلین، طلا، آنتیموان، فروکروم، زیرساختی و غیره به بهره برداري برسند. 

وي افزود: مجموع سرمایه گذاري این طرح ها، به مرز دو میلیارد دلار (1.916 میلیارد دلار) می رسد و براي بیش از 4700 نفر
اشتغال مستقیم ایجاد می کند. همچنین با احتساب اشتغال غیرمستقیم این طرح ها، تا پایان امسال بیش از 18هزار و 600 شغل

 
ایجاد خواهد شد. 

 
جزئیات طرح هاي افتتاحی سال 1400 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به جزئیات طرح هاي قابل افتتاح تا پایان سال 1400 تصریح کرد: از جمله این طرح ها، واحد
احیاي مستقیم قائنات، واحد بریکت سازي فولاد شادگان، کنسانتره فولاد شرق کاوه، فاز نخست تجهیز معدن و احداث کارخانه سرب

 
و روي مهدي آباد، معدن مس ایجو و فاز 3 کنسانتره گهر زمین است. 

وي ادامه داد: بخش دیگري از طرح هاي مذکور، کارخانه طلاي هیرد، تولید کاغذ از سنگ الیگودرز، طرح تولید سیلیکومتال، تجهیز
معدن، توسعه معدن سرچشمه، راه اندازي 3 پست اسکله بندر پارسیان، کارخانه فلوتاسیون مس سرچشمه، کلاف فولادي چادرملو،

 
معدن طلاي دره اشکی و تولید کود فسفاته است. 

جعفري گفت: طرح هاي دیگري در بخش هاي فروکروم، آهک هیدراته و زیرساختی (تامین آب، برق، جاده، تسهیل صادرات و غیره)
تا پایان امسال افتتاح می شوند.



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/06/06

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت
در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد ...

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت در

 
دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از شاتا، سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت
سیزدهم که با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با
بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش

 
باشیم. 

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 



فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند

 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 



فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم . 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد

 
و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 



فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت.



افتتاح 33 طرح اقتصادي و فرهنگی در آبدانان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/06/06

33 طرح عمرانی، اقتصادي و فرهنگی در شهرستان آبدانان با حضور معاون عمرانی استاندار ایلام به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ احمد کرمی گفت: اجراي طرح هادي در 20 روستاي شهرستان، چهارخطه کردن
پنج کیلومتر از مسیر اول شهر به سمت مورموري، حذف پیچ
هاي خطرناك، روکش آسفالت جاده آبدانان - دشت عباس،
گازرسانی به پنج روستا، راه اندازي کارگاه هاي تولید گلیم نقش
برجسته، اصلاح و روشنایی معابر عمومی شهري و روستایی از

 
جمله این طرح ها بودند. 

وي اجراي طرح روشنایی جاده کمربندي ضلع غربی شهر
آبدانان، نصب چمن مصنوعی در زمین فوتبال مورموري و اجراي

 
طرح هاي امور شهري را از دیگر طرح ها برشمرد. 

معاون استاندار ایلام تاکید کرد: با بهره برداري طرح هاي امور شهري، زمینه اشتغال 94 نفر از جوانان جویاي کار شهرستان مهیا می

 
شود. 

کرمی مجموع طرح هاي عمرانی و اقتصادي در سطح استان افتتاح شده بمناسبت هفته دولت را 149 طرح با 438 میلیارد تومان
عنوان کرد و یادآور شد: براي اجراي این تعداد طرح عمرانی در آبدانان 32 میلیارد تومان از محل اعتبار هاي ملی، استانی و نفت

هزینه شده است.



مراجعه دیرهنگام به مراکز درمانی آمار فوتی هاي کرونا را افزایش می دهد

منبع: ایرناشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/06/06

مشهد- ایرنا- استاندار خراسان رضوي گفت: مراجعه دیرهنگام به مراکز درمانی باعث افزایش فوت ناشی از کرونا می شود، به
همین منظور فعالیت شماري از مراکز منتخب خدمات سرپایی در استان، شبانه روزي شده است تا از بار مراجعه به

بیمارستان ها کاسته شود.

مشهد- ایرنا- استاندار خراسان رضوي گفت: مراجعه
دیرهنگام به مراکز درمانی باعث افزایش فوت ناشی از کرونا
می شود، به همین منظور فعالیت شماري از مراکز منتخب
خدمات سرپایی در استان، شبانه روزي شده است تا از بار

 
مراجعه به بیمارستان ها کاسته شود. 

به گزارش شنبه شب ایرنا به نقل از روابط عمومی
استانداري، محمدصادق معتمدیان در نشست ستاد
پیشگیري و مقابله با ویروس کرونا در سبزوار که در محل
فرمانداري این شهرستان برگزار شد، افزود: موج پنجم یکی

از سخت ترین موج هایی بود که پشت سر گذاشتیم و اگر اخلاص، ایثار پزشکان و کادر درمان ما نبود قطعا با بحران هاي جبران

 
ناپذیري در کشور مواجه می شدیم. 

وي با بیان اینکه این مقطع از کشور در حافظه تاریخ ماندگار خواهد شد از تلاش خالصانه جامعه پزشکی استان در مقابله با کرونا و نیز

 
همراهی هاي سازنده نماینده ولی فقیه در استان و تولیت آستان قدس رضوي در این روزها سپاسگزاري کرد. 

استاندار خراسان رضوي با اشاره به برخی اقدامات صورت گرفته براي مقابله با بیماري کرونا در مرکز استان، از پاي کار آمدن
بیمارستان هاي نیروهاي مسلح سخن گفت و خاطرنشان کرد: فضاي بیمارستان ها هم اکنون شرایط آرامی را سپري می کند که این

 
حاصل همکاري هاي صورت گرفته است. 

معتمدیان با قدردانی از بسیج مستضعفان، بر ضرورت احیاي طرح شهید سلیمانی تاکید کرد و گفت: از این طریق با بیماریابی موارد

 
مشکوك به کرونا، شاهد آثار خوبی خواهیم بود و این نیاز است تا دنبال شود. 

استاندار خراسان رضوي به خبر وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اشاره کرد و گفت: به گفته وي بنا شده کارت هاي هوشمندي

 
براي شهروندان صادر شود تا افراد واکسینه شده از حمل و نقل عمومی به سهولت استفاده کنند. 

وي با بیان اینکه با رویکرد ریاست جمهوري، قطعا شاهد تحولات مثبتی در عرصه مدیریت بیماري کرونا خواهیم بود، اظهار داشت:
سهمیه واکسیناسیون استان افزایش یافته است و این امکان وجود دارد تا واردات واکسن در استان با بهره گیري از تمامی ظرفیت ها،



 
تسهیل شود. 

گفتنی است؛ همزمان با تشکیل قرارگاه شبانه روزي عملیاتی پیشگیري و مقابله با کروناي خراسان رضوي، تمامی ظرفیت هاي
دستگاه هاي اجرایی استان به دستور استاندار براي رفع نیازهاي کادر درمان و بیماران بسیج شده اند تا روند موجود در این استان

 
مدیریت شود. 

 
آغاز ساخت ناحیه صنعتی بیزه سبزوار با حضور استاندار 

همزمان با هفته دولت، عملیات اجرایی ساخت ناحیه صنعتی «بیزه» در آیینی با حضور استاندار خراسان رضوي در شهرستان سبزوار

 
آغاز شد. 

معتمدیان در آیین آغاز عملیات اجرایی این ناحیه گفت: دولت براي تولید و اشتغال در تمام مناطق استان سیاست هاي ویژه اي

 
برنامه ریزي کرده است و از تمام ظرفیت ها براي مردم آن منطقه استفاده و شرایط را مهیا می کند. 

وي افزود: ایجاد نواحی صنعتی در دستور کار بوده است و اقدامات مطلوبی تاکنون صورت گرفته تا زیرساخت ها براي صنعتگران آماده

 
و در اختیار آنها گذاشته شود. 

استاندار خراسان رضوي احداث ناحیه صنعتی براي این منطقه را ضروري خواند و اظهار امیدواري کرد که هرچه سریعتر با تکمیل و

 
تجهیز زیرساخت ها، شرایط براي فعالیت صنعتگران و سرمایه گذاران در آن فراهم شود. 

وي با اشاره به گسترش فرهنگ کار و کارآفرینی گفت: ترویج فرهنگ کار و کارآفرینی در تمام مناطق استان سبب ارتقا و رشد بهره

 
وري در تولید و نیز ایجاد اشتغال مولد است و همه وظیفه داریم تا این فرهنگ را گسترش دهیم. 

استاندار خراسان رضوي گفت: برنامه هاي حمایتی دستگاههاي اجرایی استان به ویژه شرکت شهرکهاي صنعتی براي واحدهاي
تولیدي به طور مستمر ادامه دارد تا بتوان با بهره برداري از واحدها در راستاي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی، رونق صنایع بیشتر در

 
مناطق مختلف را رقم بزنیم. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي گفت: با توجه به ظرفیت هاي ویژه سبزوار تلاش شده است، توسعه صنعتی و
احداث شهرك و ناحیه صنعتی براي صنعتگران و سرمایه گذاران این منطقه رقم خورده و زمینه اشتغال پایدار براي جوانان فراهم

 
شود. 

علی بهرامی زاده اظهار داشت: ناحیه صنعتی بیزه در وسعت 10 هکتار ساخته خواهد شد و واحدهاي صنعتی در چهار زون صنایع

 
غذایی، دارویی و بهداشتی، کانی غیرفلزي، فلزي الکترونیک و ماشین سازي در آن ایجاد می شود. 

وي اضافه کرد: تاکنون اقدامات مطلوبی براي توسعه زیرساخت هاي عمرانی در شهرکها و نواحی صنعتی سبزوار انجام گرفته و تمام

 
ظرفیتهاي لازم به منظور حمایت از صنعتگران ایجاد شده است. 

 
مرکز شهرستان 285 هزار نفري سبزوار در 230 کیلومتري غرب مشهد قرار دارد. 



 
این شهرستان داراي 2 شهرك صنعتی با فعالیت 93 واحد تولیدي است. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- سبزوار 

 
- استانداري خراسان رضوي 

 
- محمدصادق معتمدیان 

 
- شهرك صنعتی 

 
پروندهٔ خبري 

- مدیریت استانی کرونا



150 هزار ساخت و ساز غیرمجاز روستایی روي میز دستگاه قضا

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/06/06

18 ماه از اپیدمی کرونا و مبارزه بی پایان با ویروس تاجدار می گذرد. واکسیناسیون در کنار رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی
تنها راهکار مهار این اپیدمی است. در کشور ما هم از بهمن ماه سال گذشته واکسیناسیون کرونا با واکسیناسیون کادر درمان

آغاز شد، اما روند این اقدام کند و طولانی بود. امسال با صدور مجوز ...

در یک دهه اخیر بیش از 150 هزار ساخت و ساز غیرقانونی در روستا هاي کشور از سوي بنیاد مسکن به مراجع قضایی معرفی
شده است. گسترش زمین خواري در روستا هاي داراي بافت ارزشمند موجب شده است طبق طرح منظومه هاي روستایی تا پایان

 
امسال 3 هزارو 500 روستا در 23 استان به زیرساخت هاي کامل بهسازي و مقابله با زمین خواري مجهز شوند. 

طرح منظومه هاي روستایی برخلاف طرح هادي که بیشتر جنبه عمرانی دارد، در جهت حفظ معماري بومی روستا ها و مقابله با زمین
خواري طراحی شده است. این طرح از سوي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در روستا هاي داراي بافت ارزشمند براي بهسازي و توانمند

 
سازي روستا در نظر گرفته شده است. 

 
ایمن سازي روستا ها مقابل بلایاي طبیعی 

در سال جاري براي نخستین بار طرح منظومه هاي روستایی به صورت آزمایشی در روستا هاي زنجان و کاشان در حال اجراست. در
این طرح نهاد هاي مختلفی همچون شهرداري، فرمانداري، معاونت توسعه روستایی ریاست جمهوري و بنیاد مسکن با یکدیگر

 
همکاري دارند. 

 
این طرح در روستا هایی انجام می شود که حفظ معماري بومی و محلی در آنجا به دلیل رونق گردشگري بسیار حائز اهمیت است. 

در طرح منظومه هاي روستایی، با ساماندهی بخش هاي مختلف روستا از ساخت و ساز غیرمجاز و بی رویه در روستا جلوگیري و
حریم کلی آن مشخص می شود. بهسازي و ایمن سازي روستا هم باعث می شود در آینده در صورت وجود هر نوع بلایاي طبیعی، نیاز

 
کمتري به اقدامات عمرانی باشد. 

 
حل مشکلات روستا ها در یک منظومه 

با این طرح امکان تغییر کاربري در برخی نقاط روستا ها وجود دارد که می توان براي توسعه فعالیت ها و واحد هاي تولیدي و
اشتغالزایی زمین آماده کرد و در اختیار متقاضیان قرار داد، ضمن اینکه در طرح منظومه روستایی ارتباطات روستا ها با یکدیگر هم
تعریف شده است و هر کدام از روستا هاي هدف، مرکز یک فعالیت خواهند شد تا مابقی روستا ها از آن استفاده کنند، مثلاً یک روستا
مرکز فرهنگی، یک روستا مرکز بهداشتی و دیگري مرکز اشتغال می شود تا روستاییان کمتر به شهر ها مراجعه کنند. در واقع روستا
ها در یک منظومه به یکدیگر کمک می کنند تا مشکلات هم را برطرف کنند. مانند محله هاي شهر که هر کدام یک مرکز خاص را در

 
خود دارند، تعدادي از روستا ها هم مجموعه اي را تشکیل می دهند تا هر کدام فعالیت خاصی را انجام دهند. 

اعتبارات عمرانی روستا هاي داراي بافت با ارزش نسبت به سال قبل تا سه برابر رشد داشته است، در نتیجه اعتبار ویژه اي براي

 
احداث فضا هاي فرهنگی، بهداشتی، اجتماعی و اقتصادي براي روستا هاي بزرگ در نظر گرفته شده است. 

 
فعالیت هاي عمرانی به تنهایی کافی نیست 

در همین راستا روز گذشته معاون عمران روستایی بنیاد مسکن در نشست خبري خود اظهار کرد: در 99 درصد روستا هاي بالاي 20
خانوار جمعیت، طرح روستایی تهیه شده است. بر این اساس 39 هزارو 788 روستا طرح هادي دارند و تمام ساخت و ساز ها و فعالیت

 
هاي عمرانی در چارچوب این طرح انجام می شود. 

محمدرضا شاملو با اعلام اینکه تاکنون 3 میلیون و 693 هزار سند از سوي بنیاد انقلاب براي ساخت و ساز هاي روستایی صادر شده
است، تصریح کرد: از این تعداد 277 هزار سند مربوط به شهر هاي زیر 25 هزار جمعیت بوده و مابقی املاك روستایی است که سند



آن ها صادر شده است. در بخش بهسازي و احیاي روستا هاي داراي بافت ارزشمند نیز براي 199 روستا طرح هایی تهیه شده که در

 
105 روستا اجرا شده است. 

معاون عمران روستایی بنیاد مسکن با یادآوري اینکه براي 11 هزارو 900 روستا طرح هادي جوابگو نبوده است، به موضوع طرح
توسعه پایدار منظومه هاي روستایی اشاره کرد و گفت: صرفاً فعالیت عمرانی در روستا ها نمی تواند اثربخشی کافی داشته باشد، ضمن
اینکه هر فعالیت جزیره اي یا شکست می خورد یا اثر کمتري خواهد داشت، بنابراین طرح منظومه هاي روستایی را تهیه و

 
خوشبختانه در این رابطه با 23 استان براي اجراي منظومه هاي روستایی تفاهمنامه امضا کرده ایم. 

 
مقابله جدي با زمین خواري روستایی 

شاملو همچنین با بیان اینکه امسال با حمایت دولت و مجلس از فعالیت هاي بنیاد مسکن حدود 8 هزارمیلیارد تومان اعتبارات مصوب
داریم، اظهار کرد: تاکنون از این میزان حدود 40 درصد تخصیص صورت گرفته است، پیش بینی می کنیم امسال براي 3 هزارو 500

 
روستا تهیه یا بازنگري طرح روستا داشته باشیم. 

وي با اعلام اینکه پروژه هاي طرح هادي 645 روستا با اعتبار حدود 390 میلیارد تومان همزمان با هفته دولت به بهره برداري می
رسد، گفت: در سیل فروردین 98 حدود 11 هزار روستا در 26 استان تحت تأثیر بارندگی سیل آسا قرار گرفتند که 195 هزار واحد
روستایی دچار آسیب شد. یکی از مسائل ایمن سازي روستا ها بود. در این راستا در هزارو 173 روستا و شهر کشور هزارو 751 پروژه
در راه سازي روستاها، 571 ایمن سازي مناطق آسیب دیده، 460 پروژه احداث ابنیه فنی و 654 روستا بهسازي محیط روستا ها در

 
دستور کار قرار گرفت. 

معاون عمران روستایی بنیاد مسکن درباره زمین خواري در روستا ها هم گفت: یکی از عوامل بروز زمین خواري ضعف دستگاه هاي
دولتی و دیگري نیاز هاي مردم است. در بنیاد مسکن به خصوص در طرح منظومه هاي روستایی، منشوري تهیه کردیم که اولویت آن
این بوده که از محیط زیست حفاظت شود. در یک دهه اخیر بیش از 150 هزار تخلف ساخت و ساز را به مراجع قضایی معرفی کرده
ایم، ضمن اینکه خلأ هاي قانونی نیز وجود دارد. بعضاً مسئولان روستایی می گویند ما می توانیم از ساخت و ساز هاي غیرمجاز داخل

روستا جلوگیري کنیم و خارج از آن را نمی توانیم. در این راستا هم پیش بینی هاي قانونی در حال انجام است.



طرح درمانی ورزشی وصنعتی با اعتبار 45 میلیارد تومان در صومعه سرا به بهره برداري رسید

منبع: سوماشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/06/06

سید جلال سید محمدي فرماندار شهرستان در حاشیه این طرحهاي عام المنفعه ضمن تبریک این هفته گفت: شهیدان
رجایی وباهنر الگوي خدمت به مردم هستند وهفته دولت فرصتی براي گزارش خدمت خدمت وعملکرد مسئولان به مردم

است. وي با اعلام اینکه در طول هفته دولت امسال 63 پروژه در این شهرستان به بهره برداري میرسد (...) ...

اختصاصی سوما؛ همزمان با ایام هفته دولت وبا حضور
معاون اقتصادي استانداري گیلان 5 طرح درمانی ورزشی
صنعتی با اعتبار 45میلیارد تومان در شهرستان صومعه سرا

 
به بهره برداري رسید. 

سید جلال سید محمدي فرماندار شهرستان در حاشیه این
طرحهاي عام المنفعه ضمن تبریک این هفته گفت:
شهیدان رجایی وباهنر الگوي خدمت به مردم هستند
وهفته دولت فرصتی براي گزارش خدمت خدمت وعملکرد

 
مسئولان به مردم است. 

وي با اعلام اینکه در طول هفته دولت امسال 63 پروژه در
این شهرستان به بهره برداري میرسد اظهار داشت؛ براي
اجراي این طرح ها 87 میلیارد تومان هزینه شده که بابهره

 
برداري از آنها براي 150 نفر اشتغالزایی میشود. 

فرماندار صومعه سرا با بیان اینکه امروز5 طرح درمانی
ورزشی تولیدي وصنعتی در صومعه سرا افتتاح گردید

 
افزود؛ این طرح ها شامل دستگاه اکسیژن ساز سی تی اسکن بیمارستان امام ره، چمن ورزشی ورزشگاه تختی صومعه سرا هستند. 

سید جلال سید محمدي ادامه داد؛ دو واحد تولیدي وصنعتی ویرا مخزن خزر وشرکت تولیدي خوراك آبزیان نیز امروز در شهرك
صنعتی صومعه سرا به بهره برداري میرسد؛ وي همچنین اظهار داشت؛ از مجموع پروژه هایی که در هفته دولت به بهره برداري میرسد

 
بخش کشاورزي بیشترین اعتبار را به خود اختصاص داده است. 

فرماندار صومعه سرا نقش تولید را درپویایی اقتصاد واشتغال جوانان بسیار قابل توجه دانست و افزود: در این بخش نیز پروژه بزرگ 30
هزار قطعه اي پرورش مرغ در روستاي ملا سرا طاهرگوراب شهرستان صومعه سرا آماده است که میتواند در بخش اشتغال وتولید
منطقه نقش بسزایی داشته باشد. وي خاطر نشان ساخت از مجموع 80 واحد تولیدي 30 درصد آنها فعال وما بقی مغفول مانده چشم

امید به حمایت مسئولین دولتی براي راه اندازي واحیاي آنها دوخته شده است.



نخستین دیدار هیئت دولت سیزدهم با رهبر انقلاب

منبع: غرب ایرانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش غرب ایران و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت االله العظمی سیدعلی خامنه اي (مد
ظله العالی):رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از

هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی ...

غرب ایران - رهبر معظم انقلاب اسلامی در نخستین دیدار
رئیس جمهور و اعضاء هیئت دولت سیزدهم: اعتماد مردم

 
با عمل به وعده ها ترمیم شود 

به گزارش غرب ایران و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دفتر
حفظ و نشر آثار حضرت آیت االله العظمی سیدعلی خامنه

اي (مد ظله العالی):رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از
هر ساعت فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و خردمندانه» در همه عرصه هاي مدیریتی کشور
را ضروري خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي» ،

 
«فسادستیزي»، «احیاي امید و اعتماد مردم» و «انسجام و اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. 

ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با

 
ایران بستگی دارد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. 



رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده

 
بی توجهی شود. 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن را

 
نشان داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست. 

«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم ، از دیگر روش هایی بود

 
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. 

ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر افزودند: در این فرمان

 
تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چرا که براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 

ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملاً مراقبت شود که این دستور یا تصمیم

 
و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

 
«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود. 

ایشان گفتند: فسادستیزي مکمّل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان

 
بی جهت، جزو بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتماً باید ورود و برخورد کند. 



ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاهها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور

 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و

 
مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قولها و دستورهاي روز گذشته رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که

 
این قول ها حتماً محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي دادید و بواسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به

 
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود. 

ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روز

 
شمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرفهاي
مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاهها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رها شدگی

 
امور را در مردم القاء می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از

 
دیدگاههاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 



حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف

 
نصیحت و اکتفاء به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط
به درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه

 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
«ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شستشوي دستها با صابون» را قبول کنند و قطعاً رعایت این

 
موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و

 
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخشها تأکید کردند. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران
اقتصادي معتقدند خلق پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در

 
این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 1- براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال
راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 2- حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و

 
برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و

 
بی حساب. 



حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک
زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحرافها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی،

 
گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آنها را در چارچوب

 
قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید. 

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها، و
ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد، و حق و باطل»، و عرصه ي جنگ

 
فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. 

حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و پر تأثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر
لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها

 
شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعاً وقاحت را از حد گذرانده اند و با وجود آنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
در حالی که تا مدتها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و

 
نه همه آنها کنار گذاشته شد. 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم
مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدتها مذاکره را مسخره کرد و

 
زیر پا گذاشت. 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم از جمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال



 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش دهها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان

 
برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست. 

ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در
خصوص موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چرا که دولتها همچون گذشته می آیند و می
روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر و

 
نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. 

حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید،

 
مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي مورد نیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با
اشاره به چالش هاي اقتصادي فراروي دولت از جمله کسري بودجه بسیار بالا گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی مورد

 
نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

رئیس جمهور با اشاره به تجربه دولتهاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعفهاي دولتهاي قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز

 
از دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولتهاي قبل تأکید کرد. 

انتهاي پیام/م م



بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد منتشر شد/تاکید اعضا بر

ایستادگی کنار دولت و ملت عراق

منبع: تیکشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/06/06

در بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد، شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور برگزاري این
نشست که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و مشارکت رهبران و مسوولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و

اعلام داشتند که در کنار دولت و ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ...

در بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد، شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور برگزاري این نشست
که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و مشارکت رهبران و مسوولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و اعلام داشتند که
در کنار دولت و ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین المللی به شکلی که تاثیري

 
مثبت بر ثبات منطقه داشته باشد، تاکید کردند. 

در نشست همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و
مقامات برگزار شد، شرکت کنندگان به منظور حمایت از عراق و
بحث در خصوص چالش ها، مسایل مشترك و چشم اندازهاي

 
پیش رو گرد هم جمع آمدند. 

شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور برگزاري
این نشست که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و مشارکت
رهبران و مسوولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر

کردند و اعلام داشتند که در کنار دولت و ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین

 
المللی به شکلی که تاثیري مثبت بر ثبات منطقه داشته باشد، تاکید کردند. 

شرکت کنندگان همچنین از تلاش هاي مصرانه و دیپلماتیک عراق براي رسیدن به زمینه اي از نقاط اشتراك با سطوح منطقه اي و
بین المللی در راستاي تقویت اشتراکات سیاسی، اقتصادي و امنیتی و همچنین در دستور کار قرار دادن گفتگوي سازنده و تحکیم
تفاهم ها بر اساس منافع مشترك استقبال کردند؛ آنها همچنین تاکید کردند که میزبانی بغداد از این نشست، دلیلی واضح بر دنبال

 
شدن سیاست متوازن و همکاري مثبت در روابط خارجی از سوي عراق است. 

شرکت کنندگان مجددا حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق به منظور تقویت موسسات حکومتی بر اساس مکانیزم هاي قانون
اساسی و برگزاري انتخابات پارلمانی که نمایندگان ملت عراق را در بر گیرد، اعلام داشتند؛ همچنین آنها از خواست عراق به منظور

 
انجام نظارت بین المللی براي تضمین پاکی و شفافیت عملیات راي گیري اعلام حمایت کردند. 

شرکت کنندگان اعلام داشتند که منطقه با چالش هاي مشترکی رویاروست که نیازمند تعامل کشورهاي منطقه با آن بر اساس

 
مشارکت، همکاري، امنیت مشترك و منافع متبادل است. 

همچنین شرکت کنندگان تلاش ها و جان فشانی هاي بزرگ عراق را در راستاي جنگ علیه تروریسم و تحقق پیروزي علیه آن



ستودند و از پیشرفت توانمندي هاي نظامی و دفاعی عراق به شکلی که در تامین و تقویت امنیت در منطقه سهم ایفا کند، استقبال

 
کردند. آنها همچنین مجددا هر شکل و گونه اي از تروریسم و اندیشه هاي افراطی را مردود شمردند. 

شرکت کنندگان همچنین تلاش هاي دولت عراق را در راستاي تحقق اصلاحات اقتصادي به شیوه اي که پیام هاي مثبتی را به منظور
تشویق سرمایه گذاري در بخش هاي مختف را در پی داشته باشد، ستودند، امري که در راستاي منافع همگان بوده و جو اقتصادي

 
مناسبی را خلق کرده و فرایند توسعه پایدار و ایجاد فرصت هاي اشتغال را تقویت می سازد. 

شرکت کنندگان بر حمایت از تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیر ساخت ها و تقویت نقش
بخش خصوصی تاکید کردند؛ همچنین تلاش هاي دولت را در تعامل با پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و آبرومندانه آنها

 
به مناطقشان پس از بسته شدن طومار تروریسم، ستودند. 

شرکت کنندگان بر ضرورت ادامه همکاري ها به منظور مقابله با همه گیري ویروس کرونا از طریق تبادل تجارب موفقیت آمیز به
منظور واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي بهداشتی و انجام همکاري فعالانه براي مقابله با این چالش مشترك و تاثیرات بهداشتی،

 
اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تاکید کردند. 

همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ها براي تعامل با چالش هاي پیش آمده از تغییرات آب و هوایی و گازهاي گلخانه اي و تثیرات
جدي آن بر منطقه و ایجاد مکانیزم عملی براي تقویت همکاري بر اساس توافقنامه هاي بین المللی ذیربط، بویژه توافقنامه تغییرات

 
آب و هوایی پاریس، توافق به عمل آمد. 

در همین راستا، عراق نسبت به حضور فعال رهبران کشورهاي دوست و برادر، وزراي خارجه، سازمان هاي منطقه اي و بین المللی و
نمایندگی هاي دیپلماتیک به عنوان شرکت کننده یا ناظر در نشست همکاري و مشارکت بغداد ابراز تشکر و تقدیر نمود.



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/06/06

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت در

 
دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد. 

سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه
برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري

 
به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

 
همچنین بخوانید 

 
 

 
جزئیات افتتاح 30 طرح و صنایع معدنی تا پایان سال شنبه, 6 شهریور 1400 - 13:57 

 
 

 
برنامه افتتاح 30 طرح معدن و صنایع معدنی تا پایان 1400 شنبه, 6 شهریور 1400 - 10:54 

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 



وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند

 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 



وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و



 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم . 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد

 
و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت.



حمایت مالی بانک اقتصاد نوین از تولید و اشتغال با انتشار 10 هزار میلیارد

ریال اوراق “گام”

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/06/06

بانک اقتصادنوین اقدام به انتشار 10 هزار میلیارد ریال اوراق گام (گواهی اعتبار مولد) براي صنعت خودرویی کشور کرد. به
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک با هدف تامین سرمایه در گردش بنگاه ها و

واحدهاي تولیدي، کمک به توسعه و شکوفایی اقتصاد ملی و نیز رونق تولید و پایداري ...

بانک اقتصادنوین اقدام به انتشار 10 هزار میلیارد ریال اوراق گام (گواهی اعتبار مولد) براي صنعت خودرویی کشور کرد. به
گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک با هدف تامین سرمایه در گردش بنگاه ها و واحدهاي

 
تولیدي، کمک به توسعه و شکوفایی اقتصاد ملی و نیز رونق تولید و پایداري اشتغال (...) 

 
بانک اقتصادنوین اقدام به انتشار 10 هزار میلیارد ریال اوراق گام (گواهی اعتبار مولد) براي صنعت خودرویی کشور کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از روابط عمومی بانک اقتصادنوین، این بانک با هدف تامین سرمایه در گردش بنگاه ها و واحدهاي
تولیدي، کمک به توسعه و شکوفایی اقتصاد ملی و نیز رونق تولید و پایداري اشتغال در شرایط تحریم، با انتشار 10 هزار میلیارد ریال

 
اوراق گام، اقدام به تامین سرمایه در گردش مورد نیاز صنعت خودرویی کشور کرد. 

اوراق گام، به عنوان یک ابزار بازار محور ، غیر تورم زا و با قابلیت نقل وانتقال در بازارهاي پول و سرمایه، ابزار نوینی در تامین اعتبار
براي بنگاه هاي تولیدي است که بر اساس آن تولیدکنندگان بر مبناي فاکتور خرید مواد اولیه، از بانک عامل درخواست انتشار و
تضمین گواهی اعتبار مولد در سررسید کرده و آن را به فروشنده مواد اولیه تحویل می دهند. دارنده این اوراق می تواند گواهی را تا
زمان سررسید آن نزد خود نگه دارد، یا آن را به فروشنده مواد اولیه خود واگذار کند و یا نسبت به تنزیل آن در بازار سرمایه اقدام

 
نماید. 

گفتنی است بانک اقتصادنوین حمایت از تولید و اشتغال ملی را یکی از مهم ترین اولویت هاي راهبردي خود می داند و به ویژه در
دوسال گذشته با تمام توان و ظرفیت خود تلاش کرده است که با شتاب بخشی به تامین منابع مالی مورد نیاز واحدهاي تولیدي و

صنعتی گامی مهم در راستاي تحقق رسالت خود بردارد.



مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/06/06

مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی

 
رهبر معظم انقلاب در دیدار با رئیس جمهور و اعضاي هیئت دولت سیزدهم تبیین فرمودند: 

 
مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی 

حضرت آیت االله خامنه اي بابیان اینکه انقلابی بودن حتما بایستی با عقلانیت همراه باشد، فرمودند: در مدت خدمت و مسئولیت،
همت تان را متمرکز کنید بر اینکه یک بازسازي انقلابی به وجود بیاید. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، رهبر
معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز در دیدار رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت
فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و خردمندانه» در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري
خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي»، «فسادستیزي»،

 
«احیاي امید و اعتماد مردم» و «انسجام و اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. 

 
جمهوري اسلامی در همه حال طرفدار ملت مظلوم افغانستان است 

ایشان همچنین آمریکا را درصحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان،
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آن ها با

 
ایران بستگی دارد. 

 
تشکر از اقدام سریع و بموقع مجلس 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و بموقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر، گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعا بر مشکلات فائق خواهید آمد. 

رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده

 
بی توجهی شود. 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و درعین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتما باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

 
رفتن به میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آن ها بسیار خوب است 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آن ها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی با سفر به خوزستان آن را نشان



 
داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیرواقعی و ناامید کردن مردم، از آن ها کمک فکري و عملی خواست. 

«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود

 
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. 

ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر، افزودند: در این فرمان

 
تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چراکه براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

 
توصیه به عدالت ورزي 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 

ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملا مراقبت شود که این دستور یا تصمیم

 
و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود.ایشان گفتند:
فسادستیزي مکمل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن ازجمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزء

 
بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

 
جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر باوجوداین مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آنگاه دستگاه قضا حتما باید ورود و برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاه ها فراخواندند و افزودند: ازجمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتا شکوفا کند اما متأسفانه به طور

 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و

 
مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم بزرگ ترین سرمایه دولت است که متأسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتما به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهاي رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که این قول ها

 
حتما محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: اگر وعده اي دادید و به واسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود.ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه، گفتند:

 
یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روزشمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرف



هاي مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاه ها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت

 
رهاشدگی امور را در مردم القا می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاست هاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

 
لزوم جوان سازي دولت 

ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از دیدگاه

 
هاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود وگرنه صرف

 
نصیحت و اکتفا به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهم ترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعدازآن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت ازجمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط به
درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه

 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
«ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شست وشوي دست ها با صابون» را قبول کنند و قطعا رعایت

 
این موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب وکار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آن ها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخش ها تأکید کردند.حضرت آیت االله خامنه
اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران اقتصادي معتقدند خلق
پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در این زمینه درست اقدام

 
شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

 
ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 

 
-براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 

 
-حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

 
لزوم اهمیت بر فرهنگ و رسانه 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و



 
بی حساب. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرم افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک
زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی،

 
گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعا شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آن ها را در
چارچوب قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید.رهبر انقلاب اسلامی
افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آن ها و ایستادن در مقابل
حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد و حق و باطل»، و عرصه جنگ فرهنگی با گسترش

 
دهندگان فساد در دنیا است.حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و 

پر تأثیر سیاست خارجی را موردتوجه قراردادند و با تأکید بر لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در
دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید

 
دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

 
آمریکایی ها در قضیه هسته اي وقاحت را از حد گذرانده اند 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعا وقاحت را از حد گذرانده اند و باوجودآنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
درحالی که تا مدت ها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات

 
و نه همه آن ها کنار گذاشته شد. 

 
اروپایی ها هم همانند آمریکایی ها هستند 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آن ها هم
مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره را مسخره کرد

 
و زیر پا گذاشت. 

 
دولت کنونی آمریکا فرقی با قبل ندارد 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم ازجمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال

 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش ده ها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آن ها اشاره کردند و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت
افغانستان برنداشت و افغانستانِ امروز اگر ازلحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست.ایشان با
اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آن ها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در خصوص



موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چراکه دولت ها همچون گذشته می آیند و می روند اما
ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولت ها نیز بستگی به نوع رابطه آن ها با ایران دارد. از خداوند خیر و
نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسئلت می کنیم.حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت

 
ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید، مردم را از مشکلاتشان خلاص و آن ها را ازخودراضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي موردنیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با اشاره به چالش
هاي اقتصادي فراروي دولت ازجمله کسري بودجه بسیار بالا، گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی موردنیاز، دو اولویت

 
دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

وي با اشاره به تجربه دولت هاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعف هاي دولت هاي قبل و عبرت گرفتن از آن ها ازجمله لزوم پرهیز از

 
دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولت هاي قبل تأکید کرد. 



مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی
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مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی

 
رهبر معظم انقلاب در دیدار با رئیس جمهور و اعضاي هیئت دولت سیزدهم تبیین فرمودند: 

 
مأموریت بازسازي انقلابی و عقلانی 

حضرت آیت االله خامنه اي بابیان اینکه انقلابی بودن حتما بایستی با عقلانیت همراه باشد، فرمودند: در مدت خدمت و مسئولیت،
همت تان را متمرکز کنید بر اینکه یک بازسازي انقلابی به وجود بیاید. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، رهبر
معظم انقلاب اسلامی صبح دیروز در دیدار رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت
فرصت گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و خردمندانه» در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري
خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي»، «فسادستیزي»،

 
«احیاي امید و اعتماد مردم» و «انسجام و اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. 

 
جمهوري اسلامی در همه حال طرفدار ملت مظلوم افغانستان است 

ایشان همچنین آمریکا را درصحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان،
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آن ها با

 
ایران بستگی دارد. 

 
تشکر از اقدام سریع و بموقع مجلس 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و بموقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر، گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعا بر مشکلات فائق خواهید آمد. 

رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده

 
بی توجهی شود. 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و درعین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتما باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

 
رفتن به میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آن ها بسیار خوب است 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آن ها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی با سفر به خوزستان آن را نشان



 
داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیرواقعی و ناامید کردن مردم، از آن ها کمک فکري و عملی خواست. 

«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود

 
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. 

ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر، افزودند: در این فرمان

 
تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چراکه براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

 
توصیه به عدالت ورزي 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 

ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملا مراقبت شود که این دستور یا تصمیم

 
و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود.ایشان گفتند:
فسادستیزي مکمل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن ازجمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزء

 
بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

 
جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر باوجوداین مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آنگاه دستگاه قضا حتما باید ورود و برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاه ها فراخواندند و افزودند: ازجمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتا شکوفا کند اما متأسفانه به طور

 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و

 
مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم بزرگ ترین سرمایه دولت است که متأسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتما به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهاي رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که این قول ها

 
حتما محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: اگر وعده اي دادید و به واسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود.ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه، گفتند:

 
یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روزشمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرف



هاي مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاه ها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت

 
رهاشدگی امور را در مردم القا می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاست هاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

 
لزوم جوان سازي دولت 

ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از دیدگاه

 
هاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود وگرنه صرف

 
نصیحت و اکتفا به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهم ترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعدازآن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت ازجمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط به
درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه

 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
«ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شست وشوي دست ها با صابون» را قبول کنند و قطعا رعایت

 
این موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب وکار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آن ها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخش ها تأکید کردند.حضرت آیت االله خامنه
اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران اقتصادي معتقدند خلق
پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در این زمینه درست اقدام

 
شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

 
ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 

 
-براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 

 
-حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

 
لزوم اهمیت بر فرهنگ و رسانه 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و



 
بی حساب. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرم افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک
زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی،

 
گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعا شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آن ها را در
چارچوب قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید.رهبر انقلاب اسلامی
افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آن ها و ایستادن در مقابل
حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد و حق و باطل»، و عرصه جنگ فرهنگی با گسترش

 
دهندگان فساد در دنیا است.حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و 

پر تأثیر سیاست خارجی را موردتوجه قراردادند و با تأکید بر لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در
دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید

 
دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

 
آمریکایی ها در قضیه هسته اي وقاحت را از حد گذرانده اند 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعا وقاحت را از حد گذرانده اند و باوجودآنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
درحالی که تا مدت ها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات

 
و نه همه آن ها کنار گذاشته شد. 

 
اروپایی ها هم همانند آمریکایی ها هستند 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آن ها هم
مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره را مسخره کرد

 
و زیر پا گذاشت. 

 
دولت کنونی آمریکا فرقی با قبل ندارد 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم ازجمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال

 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش ده ها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آن ها اشاره کردند و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت
افغانستان برنداشت و افغانستانِ امروز اگر ازلحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست.ایشان با
اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آن ها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در خصوص



موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چراکه دولت ها همچون گذشته می آیند و می روند اما
ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولت ها نیز بستگی به نوع رابطه آن ها با ایران دارد. از خداوند خیر و
نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسئلت می کنیم.حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت

 
ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید، مردم را از مشکلاتشان خلاص و آن ها را ازخودراضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي موردنیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با اشاره به چالش
هاي اقتصادي فراروي دولت ازجمله کسري بودجه بسیار بالا، گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی موردنیاز، دو اولویت

 
دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

وي با اشاره به تجربه دولت هاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعف هاي دولت هاي قبل و عبرت گرفتن از آن ها ازجمله لزوم پرهیز از

 
دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولت هاي قبل تأکید کرد. 



برگزاري دوره مهارت آموزي در مرکز کوثر منطقه17

منبع: شهر فرداشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/06/06

رئیس اداره امور بانوان شهرداري منطقه17 از اقدامات مرکز کوثر شهرداري منطقه17 جهت مهارت آموزي، توانمندي و
اشتغال زایی بانوان سرپرست خانوار منطقه خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،اکرم مقدم رئیس اداره امور بانوان شهرداري منطقه با اشاره به نوع فعالیت هاي
این مرکز گفت: هدف از این اقدام، ایجاد یک شبکه تولیدي متشکل از زنانی است که به دلایل گوناگون امکان کار و فعالیت در محیط
هاي دور از محل زندگی خود را ندارند و توجه به این نکته که شهروند مداري، زمانی محقق می شود که رضایت شهروندي حاصل

 
شود. 

مقدم افزود: براي تحقق این امر توجه به حوزه مسائل اجتماعی و فرهنگی به عنوان یکی از اولویت ها در نظر گرفته شده و برنامه
ریزي دقیق امري مهم و ضروري است و بانوان سرپرست خانواري که با تکیه بر توانمندي و اراده خود جهت مدیریت خانواده تلاش

 
می کنند، موجب عزت شهر هستند. 

او افزود: بانوان سرپرست خانواده منطقه17 می توانند با مراجعه به مرکز مهارت آموزي کوثر اداره بانوان یا تماس با شماره تلفن
96042584 نسبت به کسب اطلاعات بیشتر اقدام کنند.



مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است

منبع: بازار کارشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/06/06

رهبر انقلاب اسلامی گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است.باید در صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود

زیرا دادن وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد.

رهبر انقلاب اسلامی گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،
"یکی شدن حرف و عمل مسئولان" است.باید در صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا

 
دادن وعده و عمل نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

به گزارش بازارکار به نقل از از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبري، حضرت آیت االله خامنه اي رهبر معظم انقلاب اسلامی
صبح امروز (شنبه) در دیدار رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران
خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي "انقلابی، عقلانی و خردمندانه" در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري خواندند و با
اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره "مردمی بودن"، "عدالت ورزي"، "فسادستیزي"، "احیاي امید و

 
اعتماد مردم" و "انسجام و اقتدار و اشراف دولت" بیان کردند. 

ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با

 
ایران بستگی دارد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. 

رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده

 
بی توجهی شود. 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي "مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها" را ضروري خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و



 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف "مردمی بودن" اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن را

 
نشان داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست. 

"عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه" و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي
مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر افزودند: در این فرمان تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چرا که براساس

 
اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین "عدالت ورزي" به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 

رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید "پیوست عدالت" داشته باشد و کاملاً مراقبت شود که این

 
دستور یا تصمیم و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

"فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد" توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود. ایشان گفتند:
فسادستیزي مکمّل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزو

 
بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتماً باید ورود و برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاه ها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور

 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و

 
مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 



توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم "احیاي اعتماد و امید مردم" بود. حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم

 
بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن، "یکی شدن حرف و عمل مسئولان" است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهاي روز گذشته رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که

 
این قول ها حتماً محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي دادید و بواسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به

 
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود. 

ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روز

 
شمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، "انسجام، اقتدار و اشراف دولت" را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرفهاي
مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاهها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رها شدگی

 
امور را در مردم القا می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

ایشان "جوان سازي دولت" را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را "استفاده از خرد جمعی و عقلانیت" دانستند و گفتند: در باب تحول باید از دیدگاه

 
هاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف

 
نصیحت و اکتفا به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 

 
مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن، فرهنگ و رسانه و علم است 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط
به درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه



 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
"ماسک زدن"، "رعایت فاصله"، "اهمیت به تهویه و گردش هوا" و "شستشوي دستها با صابون" را قبول کنند و قطعاً رعایت این

 
موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، "تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی" را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و

 
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخش ها تأکید کردند. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران
اقتصادي معتقدند خلق پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در

 
این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 1- براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال
راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 2- حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و

 
برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله "فرهنگ و رسانه"، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و

 
بی حساب. 

حضرت آیت االله با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک زندگی
تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی، گفتند:

 
ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آنها را در چارچوب

 
قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید. 



رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها، و
ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ "صلاح و فساد، و حق و باطل"، و عرصه ي جنگ

 
فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. 

حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و پر تأثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر
لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها

 
شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعاً وقاحت را از حد گذرانده اند و با وجود آنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
در حالی که تا مدتها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و

 
نه همه آنها کنار گذاشته شد. 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم
مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره را مسخره کرد

 
و زیر پا گذاشت. 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم از جمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال

 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش ده ها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان

 
برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست. 

ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در
خصوص موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چرا که دولت ها همچون گذشته می آیند و



می روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر

 
و نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. 

حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید،

 
مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله "کرونا" و "حل مشکلات اقتصادي و معیشتی" را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي مورد نیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با
اشاره به چالش هاي اقتصادي فراروي دولت از جمله کسري بودجه بسیار بالا گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی مورد

 
نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

رئیس جمهور با اشاره به تجربه دولتهاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعفهاي دولتهاي قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز
از دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولتهاي قبل تأکید کرد.



طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان
ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان براي ایجاد اشتغال است.

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان

 
ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان براي ایجاد اشتغال است. 

سید حشمت االله صمیمی روز شنبه در نشست بررسی طرح مهارت آموزي سربازان وظیفه، اظهار داشت: در استان باتوجه به نشست
هایی که داشتیم به این نتیجه رسیدیم که از ظرفیت هاي بخش آموزش مانند مراکز فنی و حرفه اي، مراکز تحقیقات جهاد کشاورزي

 
و سایر بخش هایی که در آموزش می توانند نقش آفرینی کنند، استفاده کنیم. 

وي یکی از اولویت هاي این استان در بحث اشتغال را آموزش سربازان و نیروهاي وظیفه در زمان حضور در پادگان هاي نظامی

 
برشمرد. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این مهم موجب می شود که سربازان بعد از اتمام دوران سربازي بتوانند از

 
فن و حرفه و تجربیاتی که در زمان دوره سربازي آموختند براي حضور در کارخانه ها و ایجاد کسب و کار براي خود بهره ببرند. 

صمیمی عنوان کرد: اشتغال سربازان وظیفه به محض ترخیص از پایگاه ها، پادگان ها و مراکز نظامی جزو اولویت هاي مهم کشوري

 
است. 

وي افزود: با توجه به اینکه در گذشته سربازان وظیفه اي که اقدام به دریافت کارت پایان خدمت می کردند و وارد جامعه می شدند به
دلیل نداشتن مهارت هاي فنی سالیان متمادي سرگردان بودند با این ابتکار سربازان در نیروهاي مسلح آموزش هاي لازم را فرا می

 
گیرند. 

صمیمی عنوان کرد: یکی از تفاهم نامه هاي منعقده میان وزارت کشور و ستاد کل نیروهاي مسلح بحث مهارت آموزي سربازان وظیفه

 
و ایجاد زمینه اشتغال براي این قشر بوده است. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد ابراز داشت: از زمان ابلاغ این تفاهم نامه استان به صورت مستمر و مداوم قرارگاه

 
مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه را به صورت ویژه در دستور کار قرار داده است. 

وي بیان کرد: معتقدیم اگر سربازان وظیفه در دوران خدمت خود آموزش هاي لازم را نبینند بعد از پایان دوران خدمت به راحتی نمی

 
توانند شغل و کسب و کار مناسبی براي خود پیدا کنند. 

 
صمیمی تاکید کرد: بنابراین به منظور تسریع در اجراي این برنامه ها هماهنگی هاي لازم انجام شد. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: اداره کل فنی و حرفه اي استان تلاش کند ضمن اینکه در مراکز مختلف



آموزش لازم را ارائه می دهند اگر مکان هایی در مراکز نظامی وجود دارد که امکان استفاده از آن مکان ها میسر باشد آن ها را به

 
وسایل آزمایشگاهی و کارگاهی تجهیز کنند. 

وي گفت: باتوجه به اینکه اراضی استان در بخش کشاورزي مستعد هستند در این زمینه نیز به مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان

 
ماموریت داده شد تا در این خصوص همکاري لازم را داشته باشد. 

صمیمی بیان کرد: در بخش هاي خصوصی نیز مراکز کارآفرینی وجود دارد که داراي تجربیات خوبی به ویژه در حوزه پرورش گیاهان

 
دارویی هستند که می توانند آموزش هاي لازم را ارائه دهند. 

وي افزود: براساس تصمیم هایی که گرفته شد مراکز آموزشی ترغیب شدند که استان داراي ظرفیت هاي مختلفی است و در آینده
صنایع بزرگ همچون پتروشیمی، صنایع معدنی و غیره در کهگیلویه و بویراحمد راه اندازي می شود که بخش مهمی از آموزش ها باید

 
در این راستا باشد. 

صمیمی عنوان کرد: پس از آموزش لازم است که زمینه مطلوب بکارگیري آن ها فراهم شود و بنابراین تصمیم گرفته شد که بتوانند از
سهمیه هاي مختلفی که در تسهیلات بانکی که به استان اختصاص داده می شود از جمله تسهیلات بخش خانگی که وزارت کار

 
هرساله به استان اختصاص می دهد و تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري و غیره استفاده شود. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: نهادهاي انقلابی مانند بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام نیز در بحث
اشتغال اقدامات خوبی انجام داده اند که مصوب شد از توانمندي هاي این نهادهاي بهره ببریم تا سربازان بعد از اتمام خدمت به لحاظ

مالی مورد حمایت قرار گیرند.



روندهاي کارآفرینی، پیش بینی هاي جدید و نگاهی به آنچه در پیش است

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/06/06

 
سعیده قرشی، معمار/شهرپژوه 

فناوري هاي جدید، تکامل خواسته هاي مشتریان، تغییرات اجتماعی و همه گیري COVID-19 به سرعت چشم انداز تجارت را
تغییرداده است. این عوامل راه را براي شرکت هاي مستقل از مکان، بازارهاي تخصصی، صنایع مخرب و همچنین تیم هاي جهانی
تنگاتنگ هموار کرد. با این حال، براي به دست آوردن مزایایی که این تغییرات ارائه می دهند، باید خود را در جریان روندهاي نوظهور

 
کارآفرینی قرار داد. 

در ادامه برخی از اطلاعات مربوط به تغییرات مختلف صنعت را در سال 2021 و پس از آن آورده شده است. با این کار، درکی آسان تر
از تغییراتی که می تواند بر تلاش هاي کارآفرینانه تأثیر بگذارد، ارائه می شود. با این اطلاعات به روزرسانی استراتژي هاي کسب وکار

 
آسان تر خواهد بود و به این ترتیب، می توان کسب و کار را در زمان هاي متغیر پیش برد و برتري را در رقابت حفظ کرد. 

 
کسب وکار در/ از خانه 

درصد عظیمی از نیروي کار، کسب وکار از خانه یا حفظ چندین شغل مستقل را انتخاب کرده اند. این امر دروازه اي براي کارآفرینی
است. بسیاري از افرادي که به صورت فریلنسر کار می کنند در نهایت مشاغل مشاوره یا خدمات حرفه اي خود را ایجاد می کنند.
علاوه بر این، این امر به سایر کارآفرینان تأسیس شده گزینه هاي اشتغال بیشتري می دهد و به کارآفرینان در صرفه جویی در هزینه
برق، هزینه هاي سربار و نگهداري تجهیزات کمک کند. کوچ نشینی دیجیتالی نوعی کار از راه دور است که در آن نیروي حرفه اي کار
به عنوان یک کوچنده مستقل زندگی می کند. با توجه به ماهیت شغل یا تخصص خود ، آنها می توانند از راه دور به طور عملی از هر

 
کجا کار کنند. 

کارشناسان معتقد بودند که این نوع از کسب وکار هنوز به اوج خود نرسیده بود تا زمانی که COVID-19 فرا رسید. با این روند کوچ
نشینی دیجیتالی که زمانی به عنوان یکی از محبوب ترین و شیک ترین گرایش هاي محل کار در نظر گرفته می شد، پس از شیوع
همه گیري معناي جدیدي پیدا کرد. پیش از این، تبدیل شدن به یک کوچنده دیجیتالی انتخابی بود که متخصصان داراي روحیه آزاد
انجام می دادند. اما در طول همه گیري، کسانی که در کشورهاي دیگر گیر افتاده بودند مجبور شدند با اجرایی شدن قرنطینه، کوچ
نشینان دیجیتالی شوند. در همین حال، برخی از کسانی که این شیوه زندگی را انتخاب کرده اند با عدم قطعیت روبرو هستند: آیا
مکانی که اکنون در آن اقامت دارند می توانند بمانند؟ آیا کار کافی براي ادامه زندگی آنها وجود خواهد داشت؟ کی می توانند به

 
محیط هاي کار بروند؟ 

مدیریت یک کسب و کار از راه دور براي بسیاري از کارآفرینان، به ویژه کسانی که به تازگی کسب و کار خود را راه اندازي کرده اند، به

 
هنجار تبدیل شده است. 



با محبوبیت خرید آنلاین، رواج استفاده از رسانه هاي اجتماعی، پیاده سازي نزدیک شبکه هاي 5G و رایانه هاي پیچیده موجود در
بازار، به نظر می رسد داشتن فضاي تجاري دیگر الزامی براي ایجاد یک شرکت پررونق نیست. شما به راحتی می توانید معاملات را از

 
خانه خود یا تقریباً در هر نقطه از جهان تسهیل کنید. 

 
تجارت جهانی شده توسط کار از راه دور 

شرایط مشابهی که باعث ایجاد کوچ نشینی دیجیتالی شد، به جهانی شدن نیز اجازه داده است. در حالی که کوچ نشینی دیجیتالی
کارآفرینان را قادر می سازد تا مشاغل خود را در خانه یا سایر نقاط جهان مدیریت کنند، جهانی گرایی عبارت است از کار با تیم هاي

 
بین المللی براي ایجاد، حمایت و گسترش مشاغل خود. 

حقیقت این است که جهانی شدن سالهاست که یک روند عمومی بوده است. اما ، گاهی اوقات ، ما اشتباه می کنیم که فقط یک گزینه
براي شرکت هاي بزرگتر است. این روند جهانی گرایی در بخش هاي خاصی به ویژه رسانه ها و خدمات حرفه اي واقعاً داغ است. از
نظر هوشمندي، براي اقتصاد دانش بسیار مناسب است. به عنوان مثال، یک شرکت نوپاي انرژي سبز ایالات متحده می تواند از یک
تیم طراحی مهندسی مستقل به رهبري ژاپن استفاده کند تا در زمینه ساخت یک کارخانه ترکیبی در افغانستان تلاش کند. آنها
مجبور نیستند اغلب ملاقات کنند تا این اتفاق بیفتد. در سال هاي آینده، کار با یک طرز فکر جهانی تا حد زیادي عادي در بین

 
مشاغل با عملکرد بالا خواهد بود. در واقع، این یک روند طولانی مدت در فناوري در آمریکا بوده است. 

 
تجارت اجتماعی 

همانطور که تلفن هاي همراه راهی براي تجارت الکترونیک شد، به ویژه بسترهاي رسانه هاي اجتماعی نیز چنین شده است؛ این یعنی
تجارت اجتماعی از نظر استفاده از رسانه هاي اجتماعی به طور ارگانیک افزایش یافته است. با محبوبیت بیشتر رسانه هاي اجتماعی،
بسیاري از مردم شروع به انجام کاري کاملا طبیعی کردند. آنها شروع به خرید و فروش سایت ها و برنامه هاي رسانه هاي اجتماعی
آنلاین کردند .از این گذشته، رسانه هاي اجتماعی مردم را وادار به خرید می کنند. بنابراین، چرا در رسانه هاي اجتماعی فروش نمی

 
کنید؟ 

 
اهمیت روزافزون مسئولیت اجتماعی 

بسیاري به تلاش هاي مسئولیت اجتماعی شرکت ها به عنوان نوعی از ترفندهاي روابط عمومی نگاه می کنند. برخی از شرکت ها این
بخش ها را فقط براي حفظ ظاهر دارند. با این حال، در عصر رسانه هاي اجتماعی، ماهیت این موضوع تغییر کرده است. مردم تمایل
دارند اطلاعات را در یک لحظه پیدا کرده و به اشتراك بگذارند. بنابراین عدم صداقت به راحتی قابل تشخیص است. گاهی اوقات، می
توان به راحتی آن را نیز ساخت. واکنش دیجیتالی واقعی است و در حالی که مهم نیست اطلاعات درست باشد یا نه؛ کلمات چاپ

 
شده در برخی از شبکه هاي اجتماعی مانند توییتر می تواند به معنی افزایش یا کاهش اعتماد و درآمد باشد. 

بنابراین، شرکت ها در حال حاضر بیشتر مراقب نحوه تأثیر عملیات خود بر ذینفعان خارجی خود هستند همچنین، بسیاري از
کارآفرینان از این روند نیز استفاده می کنند. کسب و کارهایی که به مسائل اجتماعی توجه دارند و مشتریان خود را از شرکت هاي

 
بزرگ که به دنبال نامورسازي در عرصه مسئولیت اجتماعی هستند، انتخاب می کنند. 

 
آموزش تخصصی تر کسب و کار 



به لطف تغییر چشم انداز کسب و کار و فناوري هاي مخرب جدید، بسیاري از برنامه هاي آموزشی نیاز به تجدید نظر داشتند، به ویژه
براي تداوم آموزش در شرایط همه گیري کنونی. علاوه بر این، آموزش کسب و کار به دنبال افزودن برنامه هاي تخصصی تر نیز است.
این در مورد آموزش کارآفرینی و کسب و کار یک تغییر اساسی به همراه داشته است. در حقیقت، در سالهاي 2017 و 2018 ، ثبت
نام در بسیاري از مقاطع کارشناسی ارشد کسب و کار کمی کاهش یافته است، در حالی که کسانی که تخصص بیشتري در امور مالی
و تجزیه و تحلیل داده ها دارند افزایش یافته است؛ این یعنی نوع آموزش توسط افراد به طور مستقل و یا مراکز غیر دانشگاهی بسیار

 
افزایش یافته است. 

بر اساس آمار تجزیه و تحلیل اخیر، تعداد بیشتري از شرکت ها تصمیم گیري مبتنی بر داده را درخواست خواهند کرد. بنابراین، این
امر به ابزارها و تخصص جدیدي براي انجام آنها نیاز دارد. در نتیجه، مراکز آموزشی آماده می شوند تا این نیاز را برطرف کنند. دوره
هاي تخصصی کارآفرینی به دانشجویان و کارآفرینان مهارت هاي رهبري، مهارت هاي مذاکره، نحوه عملکرد سرمایه گذاري در مقیاس
پذیري و موارد دیگر را آموزش می دهد. کارآفرینی یک تعهد مادام العمر براي یادگیري است. بنابراین، بهتر است خود را در جریان

 
روندهاي نوظهور در زمینه کارآفرینی و آموزش کسب و کار قرار دهید. 

 
کارآفرینان جوان 

رکود بزرگ اخیر شرایط اقتصادي را ایجاد کرد که یافتن مشاغل با درآمد خوب را دشوار کرد. بنابراین، بسیاري به دنبال مسیرهاي
شغلی غیر سنتی مانند ورود به تجارت هستند. بنابراین، کارآفرینان امروزي جوانتر از همیشه هستند. این امر همچنین گرایش هاي
کارآفرینی دیگري را ایجاد می کند. بسیاري از جوانان انگیزه قوي براي تجارت و ایجاد کسب وکار دارند. علاوه بر این ، آنها در مورد

 
تجارت دیدگاه هاي مثبتی دارند و این دیدگاه مثبت و آغاز به کار در یک نگاه کلی براي جامعه مفید است. 

 
تجهیزات رسانه اي اینترنتی بیشتر 

سیاري از جوانان کارآفرین به ایجاد محتواي اینترنتی روي می آورند. رکود بزرگ و اخیراً همه گیري به ایجاد این نوع بازار کمک کرده
است گیمرها، کمدین ها، هنرمندان، مربیان و بسیاري دیگر براي ایجاد و کسب درآمد از محتوا به شبکه هاي اجتماعی سرازیر می

 
شوند. جوانان کارآفرین مجبور نیستند مشاغل فیزیکی راه اندازي کنند. 

راه هاي زیادي براي به اشتراك گذاشتن و تبلیغ رسانه ها وجود دارد. گیمرها Twitch دارند. موزیسین ها Spotify دارند. افراد

 
دیگر، از جمله نوازندگان و گیمرها ، YouTube دارند. 

Twitch ، سرویس استریم براي گیمرها ، همچنین بستري محبوب براي کسب درآمد از جوانان است. در واقع ، استریمرها می توانند
3000 تا 5000 دلار در ماه(Influencer Marketing Hub) از مشترکین دریافت کنند اگر آنها واقعا خوب باشند ، ممکن است

 
توسط مارك هاي برتر نیز حمایت شوند. 

به نظر می رسد رسانه ها و محتواهاي اینترنتی براي جوانان کارآفرین مناسب است. این امر به این دلیل است که 96 درصد از کاربران
اینترنتی که در یوتیوب هستند در محدوده سنی 18 تا 24 سال هستند. این امر باعث می شود که سازندگان جوان تر بتوانند محتواي
مناسب و جذاب براي همسالان خود بسازند. در چند سال آینده ، ما انتظار داریم که جوانان کارآفرین بیشتري به ایجاد تجهیزات

 
رسانه اي اینترنتی بپردازند. 



 
مشاغل سبز 

بسیاري از کارآفرینان به دنبال محصولات دوستدار محیط زیست هستند. این بخش بزرگی است امروز با ترکیب هاي مشاوره سبز،

 
توسعه برنامه سبز، حسابرسان بهره وري انرژي و مشاغل بازیافت، توسعه پیدا کرده است. 

سیاست ها، محصولات و محرك هاي اطلاعاتی محیط زیست بر روان مصرف کنندگان تأثیر گذاشته است. کار به جایی می رسد که
صنعت خودروسازي که در زمینه آلودگی به عنوان عامل مقصر شناخته می شود، به دلیل فشار، به آرامی سبز می شود و در حال

 
حاضر، بازار خودروهاي برقی سازگار با محیط زیست در حال بزرگ شدن است. 

با توجه به افزایش جنبش سبز، انتظار می رود که مشاغل بیشتري به این بازار بپیوندند و به طور مثال شامل شرکت هایی که لوازم

 
اداري بازیافتی، خدمات معماري سبز، پاك کننده هاي غیر سمی و شرکت هاي نوآوري اجتماعی ارائه می دهند نیز می شوند. 

همچنین کارآفرینان جوان می توانند بر موج این روند سوار شوند. متخصصانی مانند حسابداران و مهندسان می توانند مشاغل مشاوره
سبز را راه اندازي کنند. در واقع، فکر کردن به کسب و کارهاي سبز چندان دشوار نیست. آنها می توانند از محصولات سبز گرفته تا

 
خدمات حرفه اي مانند نصب پنل خورشیدي متغیر باشند. 

 
چگونه می توانید از این گرایش هاي کارآفرینی استفاده کنید 

همانطور که ممکن است متوجه شده باشید، بسیاري از این روندها (اگر نه همه) بسیار مرتبط هستند. همان شرایطی که به کارآفرینان
امکان داد تا بتوانند مشاغل خود را از خانه اداره کنند، کم و بیش همان شرایطی است که زمینه را براي مشاغل جهانی شده فراهم
کرد. علاوه بر این، گرایش هاي تجاري و اجتماعی ناشی از شرایط مشابه به هم مرتبط هستند و مهمتر از همه، براي کمک به مشاغل

 
در مقابله با همه گیري مطرح است. 

به عنوان مثال، ظهور و پذیرش فناوري هاي مخرب را در نظر بگیرید. این امر به افزایش تعداد بازارهاي تخصصی در صنایع کمک
کرده است. علاوه بر این، این امر منجر به ایجاد آموزش تخصصی کارآفرینی و کسب و کار نیز منجر شده شد. علاوه بر این، این دوره
هاي آموزشی تخصصی تا حدي در واکنش به سایر گرایش هاي فراگیر مانند تقاضاي تنوع بیشتر، شیوه هاي سازگار با محیط زیست و

 
مسئولیت عمومی اجتماعی است. 

در واقع، این امر با آمارهاي اخیر کارآفرینی تأیید می شود. مسیر فعلی به سمت شرکت هاي بیشتري است که تمرکز بیشتري بر
کمک به کل جامعه دارند. هیچ روندي در خلا نیست. همه اینها نقش هاي متفاوتی در شکل گیري همزمان چشم انداز اجتماعی و

 
اقتصادي امروز ایفا می کنند. براي کارآفرینان و به ویژه کارآفرینان مشتاق عاقلانه است که روابط بین آنها را تشخیص دهند. 

فناوري در آینده نقش فزاینده اي در تجارت خواهد داشت. همه روندهاي نوظهور کارآفرینی که در اینجا بیان شد تحت تأثیر توسعه و
استفاده از فناوري است. اما نباید فراموش کنیم که تکنولوژي ابزار است و ابزارها فقط ابزار هستند! این به شخص و سازمان بستگی

دارد که از آنها به درستی و به خوبی استفاده کنند.



نشست منطقه اي حمایت از عراق به کار خود پایان داد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/06/06

نشست منطقه اي حمایت از عراق با قرائت بیانیه اي به کار خود پایان داد.

نشست منطقه اي حمایت از عراق با قرائت بیانیه اي به کار

 
خود پایان داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی وزارت
امور خارجه، نشست منطقه اي حمایت از عراق که امروز
(شنبه 6 شهریور) در بغداد برگزار شده بود، با انتشار یک

 
بیانیه به کار خود پایان داد. 

در نشست همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و
مقامات برگزار شد، شرکت کنندگان به منظور حمایت از

 
عراق و بحث در خصوص چالش ها، مسائل مشترك و چشم اندازهاي پیش رو گرد هم جمع آمدند. 

شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور برگزاري این نشست که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و مشارکت رهبران و
مسئولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و اعلام داشتند که در کنار دولت و ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر

 
ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین المللی به شکلی که تأثیري مثبت بر ثبات منطقه داشته باشد، تأکید کردند. 

شرکت کنندگان همچنین از تلاش هاي مصرانه و دیپلماتیک عراق براي رسیدن به زمینه اي از نقاط اشتراك با سطوح منطقه اي و
بین المللی در راستاي تقویت اشتراکات سیاسی، اقتصادي و امنیتی و همچنین در دستور کار قرار دادن گفتگوي سازنده و تحکیم
تفاهم ها براساس منافع مشترك استقبال کردند؛ آنها همچنین تأکید کردند که میزبانی بغداد از این نشست، دلیلی واضح بر دنبال

 
شدن سیاست متوازن و همکاري مثبت در روابط خارجی از سوي عراق است. 

شرکت کنندگان مجدداً حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق به منظور تقویت مؤسسات حکومتی براساس مکانیزم هاي قانون
اساسی و برگزاري انتخابات پارلمانی که نمایندگان ملت عراق را در بر گیرد، اعلام داشتند؛ همچنین آنها از خواست عراق به منظور

 
انجام نظارت بین المللی براي تضمین پاکی و شفافیت عملیات رأي گیري اعلام حمایت کردند. 

شرکت کنندگان اعلام داشتند که منطقه با چالش هاي مشترکی رویاروست که نیازمند تعامل کشورهاي منطقه با آن براساس
مشارکت، همکاري، امنیت مشترك و منافع متبادل است. همچنین شرکت کنندگان تلاش ها و جان فشانی هاي بزرگ عراق را در
راستاي جنگ علیه تروریسم و تحقق پیروزي علیه آن ستودند و از پیشرفت توانمندي هاي نظامی و دفاعی عراق به شکلی که در
تأمین و تقویت امنیت در منطقه سهم ایفا کند، استقبال کردند. آنها همچنین مجدداً هر شکل و گونه اي از تروریسم و اندیشه هاي

 
افراطی را مردود شمردند. 



شرکت کنندگان همچنین تلاش هاي دولت عراق را در راستاي تحقق اصلاحات اقتصادي به شیوه اي که پیام هاي مثبتی را به منظور
تشویق سرمایه گذاري در بخش هاي مختف را در پی داشته باشد، ستودند، امري که در راستاي منافع همگان بوده و جو اقتصادي

 
مناسبی را خلق کرده و فرآیند توسعه پایدار و ایجاد فرصت هاي اشتغال را تقویت می سازد. 

شرکت کنندگان بر حمایت از تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیرساخت ها و تقویت نقش
بخش خصوصی تأکید کردند؛ همچنین تلاش هاي دولت را در تعامل با پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و آبرومندانه آنها

 
به مناطقشان پس از بسته شدن طومار تروریسم، ستودند. 

شرکت کنندگان بر ضرورت ادامه همکاري ها به منظور مقابله با همه گیري ویروس کرونا از طریق تبادل تجارب موفقیت آمیز به
منظور واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي بهداشتی و انجام همکاري فعالانه براي مقابله با این چالش مشترك و تأثیرات بهداشتی،

 
اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تأکید کردند. 

همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ها براي تعامل با چالش هاي پیش آمده از تغییرات آب و هوایی و گازهاي گلخانه اي و تأثیرات
جدي آن بر منطقه و ایجاد مکانیزم عملی براي تقویت همکاري براساس توافقنامه هاي بین المللی ذیربط، بویژه توافقنامه تغییرات آب

 
و هوایی پاریس، توافق به عمل آمد. 

در همین راستا، عراق نسبت به حضور فعال رهبران کشورهاي دوست و برادر، وزراي خارجه، سازمان هاي منطقه اي و بین المللی و
نمایندگی هاي دیپلماتیک به عنوان شرکت کننده یا ناظر در نشست همکاري و مشارکت بغداد ابراز تشکر و تقدیر کرد.



شیطان صفت هاي فضاي مجازي در دام پلیس آگاهی تهران افتادند

منبع: پول نیوزشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/06/06

دو متجاوز به عنف به بهانه هاي ازدواج، اشتغال و مهاجرت سوژه هاي خود را با ترفند قدیمی آبمیوه هاي خواب آور به مکان
شیطانی خود منتقل می کردند.

دو متجاوز به عنف به بهانه هاي ازدواج، اشتغال و مهاجرت سوژه هاي خود را با ترفند قدیمی آبمیوه هاي خواب آور به مکان

 
شیطانی خود منتقل می کردند. 

به گزارش پول نیوز، راز جنایت هاي سیاه پسر «دیجی» و
همدستش که دختران جوان را با خوراندن آبمیوه حاوي هروئین
بی هوش کرده و مورد آزار و اذیت و سرقت قرار می دادند با

 
شکایت هاي سه دختر فاش شد. 

آخرین روز هفته گذشته اداره یازدهم پلیس آگاهی تهران شاهد

 
حضور سه دختر جوان بود که از سوي دو مرد شرور مورد تعرض قرار گرفته و حالا به آنجا آمده بودند تا آن ها را شناسایی کنند. 

وقتی در باز شد 7 متهم با لباس هاي مشابه و دستبند به دست وارد شعبه شدند و مقابل این سه دختر ایستادند تا شاکی ها از میان
آن ها متهمان اصلی را شناسایی کنند. در همین موقع سه دختر جوان به محض مشاهده دو نفر از متهمان ناگهان رنگ از صورتشان
پرید و دست و پاهایشان به لرزه افتاد انگار با دیدن این دو شرور صحنه هاي هولناك اتفاق شومی که برایشان رخ داده بود بار دیگر

 
زنده شد. با کمک افسر پرونده و خروج دختران از اتاق وقتی کمی حالشان بهتر شد به بیان جزئیات حادثه پرداختند. 

یکی از شاکی ها دختر جوان 25 ساله اي بود که در یک کلینیک پوست و مو کار می کند. وقتی می خواست جزئیات روز حادثه را
توضیح دهد چند بار حالش بد شد صدایش می لرزید او با کلماتی بریده بریده از حادثه اي که برایش رخ داده گفت: چند وقت قبل
پسر جوانی به نام امیر در اینستاگرام به من پیام داد. اوایل در خصوص مسائل کاري سؤال می پرسید، اما بعد کم کم به من ابراز علاقه
کرد. با وجود مخالفت من براي ملاقات با او بالاخره راضی شدم و به محل قرار رفتم. امیر مدعی بود قصدش ازدواج است. روز حادثه

 
ساعت 12 ظهر از خانه خارج شدم و در محل قرار سوار خودروي پژو 206 امیر شدم. محل ملاقات ما غرب تهران بود. 

او ادامه داد: پس از چند دقیقه اي امیر پیشنهاد نوشیدن آبمیوه داد و در کنار خیابان توقف کرد. با آنکه در آن اطراف آبمیوه فروشی
نبود او از ماشین پیاده شد و بعد از دقایقی با دو آبمیوه برگشت. وقتی آبمیوه را خوردم احساس کردم مزه بدي دارد، اما بعد از آن،
ناگهان سرم گیج رفت و بی هوش شدم؛ بسختی سعی می کردم خودم را بیدار نگه دارم، اما متوجه شدم امیر با مرد دیگري در حال

 
آزار و اذیت من است. بعد هم از من رمز کارت عابر بانکم را پرسیدند. 



در همین حالت گیجی بودم که امیر پس از سرقت پول ها، طلاهایم و کارت هاي عابر بانکم مرا در مقابل خانه مان رها کرد. تا سه روز
گیج بودم و حال خوبی نداشتم. وقتی به هوش آمدم به اداره پلیس رفتم، اما وقتی وارد تلفن همراهم شدم تا شماره و پیامک هاي
امیر را نشان دهم هیچ اثري از شماره تلفن و پیام هاي او نبود، آنجا بود که فهمیدم او با اثر انگشتم وارد گوشی ام شده و تمام چت ها

 
و اطلاعاتی را که از خودش در گوشی من بود پاك کرده است. 

 
دو شکایت مشابه دیگر 

بعد از شکایت دختر 25 ساله، کارآگاهان اداره یازدهم پلیس آگاهی پایتخت وارد عمل شده و تحقیقات براي شناسایی و دستگیري
پژوسواران آغاز شد. همزمان مأموران با دو شکایت مشابه دیگر مواجه شدند. دو دختر جوان دیگر که یکی از آن ها مدیر شرکتی در

 
غرب تهران و دیگري آرایشگر بود، از قربانیان مرد پژوسوار بودند. 

امیر با آن ها نیز در اینستاگرام آشنا شده و به اصرار آن ها را به محل قرار کشانده بود. در هر دو مورد دختران جوان را مسموم و نقشه
اش را اجرا کرده بود. در این دو مورد نیز اطلاعات خودش را از گوشی قربانیان پاك کرده و پول و طلایشان را نیز به سرقت برده بود.
با شروع تحقیقات کارآگاهان به محل هایی که دختران جوان سوار خودرو متهم شده بودند یا متهم خودرواش را متوقف کرده تا
آبمیوه بخرد رفتند، اما هیچ ردي از او به دست نیاوردند، چرا که متهم محل هایی را انتخاب کرده بود که هیچ دوربین مداربسته اي

 
وجود نداشت تا هیچ ردي از خود به جا نگذارد. در ادامه مشخص شد که صفحه اینستاگرام او نیز حذف شده است. 

در معاینات پزشکی قانونی نیز مشخص شد که دختران جوان با ماده اي که داخل آن هروئین بوده بی هوش شده اند و اگر مقدار

 
بیشتري از این مواد داخل آبمیوه ریخته شده بود دختران جوان به کام مرگ کشیده می شدند. 

گرچه متهم اصلی پرونده تمام رد ها و سرنخ ها را پاك کرده بود، اما در ادامه کارآگاهان اداره یازدهم پلیس آگاهی موفق به شناسایی

 
امیر در غرب تهران شده و در عملیاتی ویژه او بازداشت شد. 

در ادامه تحقیقات مشخص شد امیر با پسر جوان دیگري به نام محمد که پس از بی هوش کردن دختران وارد ماجرا می شد دوست

 
بوده و نقشه آدم ربایی و آزار و اذیت را اجرا می کردند. 

سردار علیرضا لطفی، رئیس پلیس آگاهی پایتخت با اعلام این خبر گفت: هر 3 شاکی امیر را شناسایی کردند، اما فقط یکی از دختران
همدست او را شناسایی کرده است. در بازرسی از مخفیگاه متهمان تعدادي سیم کارت و گوشی هاي تلفن همراه و کارت هاي عابر
بانک کشف شد. به دستور بازپرس شعبه هفتم دادسراي امور جنایی پایتخت، تحقیقات براي شناسایی سایر قربانیان احتمالی ادامه

 
دارد. 

گرچه امیر از سوي هر سه شاکی پرونده شناسایی شده، اما او و همدستش منکر تمام جرایم هستند و ادعاي دیگري را مطرح می

 
کند. او در گفتگو با خبرنگار ما گفت: 

 
من هیچ کدام از اتهام هایم را قبول ندارم. 

 
پس چرا این سه دختر تو را شناسایی کردند؟ 



 
براي اینکه به درخواستشان عمل نکردم. 

 
چه درخواستی؟ 

من کارم تشریفات مجالس است البته دانشجوي حقوق هستم و درس می خوانم. با شاکی اول در یک مجلس عروسی آشنا شدم. بعد

 
از مدتی به من گفت اگر می خواهی با تو دوست شوم باید برایم رینگ لایت گوشی تلفن همراه بخري. 

او رینگ لایت را براي عکاسی می خواست تا عکس ها را در صفحه اینستاگرامش بگذارد. نفر دوم را که اصلاً نمی شناسم، با شاکی
دیگر هم در اینستاگرام آشنا شدم. او هم گفت 10 میلیون تومان چک دارد و می خواهد دستگاه لیزر بخرد. به من گفتند اگر می

 
خواهی با تو به محل قرار بیایم باید برایمان این موارد را تهیه کنی در غیر این صورت از تو شکایت می کنیم و اتهام دروغ می زنیم. 

 
سه دختر بدون آنکه همدیگر را بشناسند، شکایت مشابهی از تو مطرح کردند بعد تو می گویی انتقام گیري است؟ 

 
امیر سکوت می کند. 

 
چرا آدرس صفحه اینستاگرامت را حذف کردي؟ 

 
یک هفته قبل پاك کردم. من در مجالس و میهمانی ها دیجی بودم و می خواندم، اما تصمیم گرفتم صفحه تبلیغاتی ام را پاك کنم. 

منبع: رکنا



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند می شود

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/06/06

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند(نه بنگاهداري) پیش برویم و
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت:باید به
سرعت به سمت حکمرانی هوشمند(نه بنگاهداري) پیش
برویم و وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی

 
هوشمند خواهد شد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از شاتا، سید رضا فاطمی
امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در

دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، گفت: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت،

 
معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آن ها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیل گري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کار ها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کار ها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کار ها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري است. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیند ها (که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می

 
شوند تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آن ها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها



 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست، اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

وي گفت: اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست، اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیت ها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کار هاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو

 
خواهند رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایند هاي کسب و کار را رصد می کنیم، اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آن ها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آن ها هدف
گذاري انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایند ها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می

 
طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آن ها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کار ها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروت ها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت، سازمان هاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند

 
شد و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آورد هاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما می توانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 



وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقاي

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

انتهاي پیام/



ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت:

ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/06/06

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم
و وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد.

فصل اقتصاد - وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید
به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري)
پیش برویم و وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران

 
حکمرانی هوشمند خواهد شد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، سید رضا فاطمی امین در نشست
سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که

با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر

 
کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاست گذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

وي به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها در

 
زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیل گري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مورد تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند،

 
همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور هم راستا کنیم تا منافع کل

 
جامعه تامین شود. 

 
وي تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه، رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد، نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته. این یک مسیر اولویت گذاري است. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها (که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی دارند) و
اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند تا نظم

 
مدیریتی ایجاد شود. 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، هم پوشانی دارد و باید تجمیع شوند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان، شروع، پایان و



 
پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست، اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیت ها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف شود. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و امکان

 
پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم، اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه شدن دو میلیون شغل و

 
افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف
گذاري انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می

 
طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم. پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

فاطمی امین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد و موضوع

 
پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي تاکید کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي چند ماه آینده بر آوردهاي لازم

 
را داشته باشند. پایش را از مهر ماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل خواهد شد. 

 
وزیر صمت گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 



 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر است، ما

 
میتوانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

وي تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا شاخص ها به

 
خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و معیشت

 
مردم است، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه ها و نقطه

 
نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت. 

انتهاي پیام/



شمار هتل ها و اقامتگاه هاي استان به 25 رسید

منبع: بامداد 24شماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/06/06

الهام بهروزي: استان بوشهر تا پیش از آمدن کرونا، خیز خوبی در حوزه گردشگري برداشته و در این صنعت توانسته بود با
ایجاد زیرساخت هاي لازم و شناسایی جاذبه هاي بکر طبیعی، صنعتی و تاریخی، نگاه بسیاري از گردشگران را به خود جذب

کند.

 
الهام بهروزي 

استان بوشهر تا پیش از آمدن کرونا، خیز خوبی در حوزه گردشگري برداشته و در این صنعت توانسته بود با ایجاد زیرساخت هاي لازم
و شناسایی جاذبه هاي بکر طبیعی، صنعتی و تاریخی، نگاه بسیاري از گردشگران را به خود جذب کند و پذیراي خیل عظیمی از
مسافران و گردشگران داخلی و خارجی به ویژه در شش ماهه دوم سال باشد. در این راستا، با احداث و تاسیس اقامتگاه هاي بومگردي

 
در گوشه گوشه استان، ظرفیت خوبی براي مسافرپذیري در نقاط مختلف استان به خصوص در شمال، مرکز و جنوب آن ایجاد شد. 

بومگردي هایی که با الهام از فرهنگ و اقلیم جنوب ساخته یا بازسازي شده اند نیز با ایجاد فضاي نوستالوژیک و صمیمانه اي براي
گردشگران و مسافران به رونق این صنعت در استان افزودند؛ ولی از اسفند سال 98 با شیوع کرونا در کشور و در پی آن در استان،

 
صنعت گردشگري مانند سایر حوزه هاي دیگر تحت شعاع این ویروس با وضعیت بغرنج و رکودي غیرمنتظره روبه رو شد. 

البته این صنعت نه تنها در استان بوشهر بلکه در سراسر کشور راکد شده و زیان بسیاري دیده است تا جایی که طبق برآورد وزارت
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري بیش از 32 هزار میلیارد تومان به بخش گردشگري خسارت وارد شده که علاوه بر این
زیان هنگفت، کرونا موجب بیکاري 44 هزار نفر در بخش گردشگري نیز شده است. قطعا جبران این میزان خسارت زمان بر است و

 
نیازمند مدیریت صحیح و اصولی و تدبیر راهکارهاي نجات بخش است. 

بدیهی است گردشگري در استان بوشهر از سال 98 تاکنون با توجه به اوج گیري کرونا در موج هاي گوناگون و پرخطر، با افت و خیز
فراوانی همراه شده است تا جایی که بسیاري از اقامتگاه هاي بومگردي در این ایام بحرانی یا تعطیل شده اند و با حجم زیادي بدهی

 
روبه رو شده اند یا به صورت کج دار و مریز به حیات خود ادامه داده اند به امید رسیدن به روزهاي روشن در پساکرونا! 

البته در این میان، کرونا نتوانسته مانع از افزایش ظرفیت اقامتگاه ها و هتل ها در استان شود. در همین بازه زمانی که کرونا به شکل
فزاینده و کشنده اي در حال جولان دادن است اما بخش خصوصی فعالیت خود را در زمینه توسعه سفره خانه ها، هتل ها و اقامتگاه
ها در استان متوقف نکرده تا جایی که روز گذشته همزمان با هفته دولت شاهد راه اندازي 6 پروژه گردشگري د با اعتباري بالغ بر

 
327 میلیارد و 500 میلیون ریال در استان بودیم. 

در این زمینه معاون گردشگري و سرمایه گذاري اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان بوشهر گفت: این پروژه ها
شامل سفره خانه سنتی اشن، هتل آپارتمان فانوس، هتل سنتی ریحان، دفاتر خدمات مسافرتی چترسحر و نگین گشت و اقامتگاه

 
بومگردي شیلو است. 



سکینه سالاري در ادامه با بیان اینکه یکی از شاخصه هاي بارز حوزه گردشگري ایجاد اشتغال پایدار است که با فعالیت این مراکز به
طور مستقیم براي 46 نفر فرصت شغلی فراهم می شود، افزود: همه این پروژه هاي گردشگري با مشارکت بخش خصوصی راه اندازي

 
شده اند. قطعا اجراي این پروژه ها به توسعه زیرساخت هاي گردشگري استان کمک کند. 

وي در ادامه به افزایش چشمگیري هتل ها و مراکز اقامتی استان در دو سال اخیر اشاره و تصریح کرد: در این بازه زمانی شمار هتل ها
و مراکز اقامتی از 18 به 25 مرکز افزایش یافته است. در این میان، با برنامه ریزي انجام شده 10 اقامتگاه بومگردي و خانه مسافر تا

 
پایان سال به واحدهاي اقامتی این استان افزوده می شود. 

سالاري با اشاره به رشد و افزایش ظرفیت مسافرپذیري استان گفت: در زمان حاضر پنج هزار تخت در واحدهاي اقامتی استان بوشهر

 
وجود دارد که با توجه به پروژه هاي در دست اجراي این استان 500 تخت دیگر نیز به این ظرفیت ها اضافه خواهد شد. 

معاون گردشگري و سرمایه گذاري اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان با اشاره به اینکه در حال حاضر استان
بوشهر داراي 60 بوم گردِي، 25 هتل و هتل آپارتمان، 12 مهمان پذیر، 37 آژانس مسافرتی و 25 راهنماي گردشگري است، افزود: بی
تردید صنعت گردشگري یک قابلیت براي رونق اقتصاد و اشتغال در استان است که ما از تمام ظرفیت ها استفاده خواهیم کرد تا ارائه

 
خدمات مطلوب و گردشگرپذیري توسعه پیدا کند. 

به گفته وي، متاسفانه تاکنون کرونا خسارت هاي زیادي را به کسب و کارهاي حوزه گردشگري استان و فعالان و زیرساخت هاي این
بخش وارد کرده است در این راستا مجموعه اي از سیاست ها و اقدامات در دستور کار ما قرار گرفت تا بتوان به کمک آن بخش

 
خصوصی و فعالان حوزه گردشگري استان را مورد حمایت و همراهی قرار بدهیم. 

سالاري در ادامه گفته هاي خود به راه اندازي رشته هتل داري در دانشگاه پیام استان بوشهر خبر داد و افزود: چالش هایی که در
صنعت هتل داري وجود دارد نیاز به افراد متخصص داشته و با پیشرفت گردشگري و همه گیر شدن این صنعت، در آینده رشته هتل

 
داري یکی از رشته هاي پرطرفدار در بین دانشجویان خواهد بود. 

وي با تاکید بر اینکه صنعت هتلینگ استان نیاز به آموزش هاي پایه دارد که با برنامه ریزي هاي بهتر می توان چشم انداز بهتري را
براي این صنعت پیش بینی کرد، تصریح کرد: قطعا در زنجیره گردشگري یکی از حلقه هاي بسیار مهم هتل و هت لداري است.
صنعت هتلداري از نظر اشتغال زایی، تولید و درآمد بخش بزرگی از صنعت گردشگري را تشکیل می دهد و میزان تسهیلاتی که
مهمان پذیرها ارائه می دهند بازتابی از نیازها و سلیقه هاي مختلف گردشگران است. بنابراین با استفاده از تجربه هاي کشورهاي
پیشرو و موفق در صنعت هت لداري در کنار بهره گیري از تجربه و دانش کارشناسان این صنعت در کشور می توان به آینده روشن
صنعت هت لداري در ایران امیدوار بود؛ البته این امیدواري در سایه حمایت هاي دولت، همکاري مدیران سازمان ها و ارگان هاي

 
مربوط و مشارکت مردمی و بخش خصوصی یعنی سرمایه گذران از این حوزه میسر خواهد شد. 

معاون گردشگري و سرمایه گذاري اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان در بخش پایانی توضیحات خود به
برگزاري وبینار آشنایی با رشته هتل داري در استان اشاره و تصریح کرد: این وبینار به منظور آشنایی دانشجویان علاقه مند به این
رشته با همکاري دانشگاه پیام نور استان با استفاده از ظرفیت فضاي مجازي برگزار شد؛ چراکه رشته هتل داري، یکی از رشته هاي
جدید در دانشگاه پیام نور استان است که در سال تحصیلی جدید به دیگر رشته ها اضافه شده و در شهرستان هاي بوشهر و گناوه

تدریس خواهد شد.



بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/06/06

در نشست همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و مقامات برگزار شد، شرکت کنندگان به منظور حمایت از عراق و
بحث در خصوص چالش ها، مسایل مشترك و چشم اندازهاي پیش رو گرد هم جمع آمدند.

بیانیه پایانی نشست همکاري و مشارکت بغداد در نشست
همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و مقامات
برگزار شد، شرکت کنندگان به منظور حمایت از عراق و
بحث در خصوص چالش ها، مسایل مشترك و چشم

 
اندازهاي پیش رو گرد هم جمع آمدند. 

به گزارش برنا؛ شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري
عراق به منظور برگزاري این نشست که با هماهنگی با

جمهوري فرانسه و مشارکت رهبران و مسوولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و اعلام داشتند که در کنار دولت و
ملت عراق خواهند ایستاد؛ همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین المللی به شکلی که تاثیري مثبت بر ثبات

 
منطقه داشته باشد، تاکید کردند. 

شرکت کنندگان همچنین از تلاش هاي مصرانه و دیپلماتیک عراق براي رسیدن به زمینه اي از نقاط اشتراك با سطوح منطقه اي و
بین المللی در راستاي تقویت اشتراکات سیاسی، اقتصادي و امنیتی و همچنین در دستور کار قرار دادن گفتگوي سازنده و تحکیم
تفاهم ها بر اساس منافع مشترك استقبال کردند؛ آنها همچنین تاکید کردند که میزبانی بغداد از این نشست، دلیلی واضح بر دنبال

 
شدن سیاست متوازن و همکاري مثبت در روابط خارجی از سوي عراق است. 

شرکت کنندگان مجددا حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق به منظور تقویت موسسات حکومتی بر اساس مکانیزم هاي قانون
اساسی و برگزاري انتخابات پارلمانی که نمایندگان ملت عراق را در بر گیرد، اعلام داشتند؛ همچنین آنها از خواست عراق به منظور

 
انجام نظارت بین المللی براي تضمین پاکی و شفافیت عملیات راي گیري اعلام حمایت کردند. 

شرکت کنندگان اعلام داشتند که منطقه با چالش هاي مشترکی رویاروست که نیازمند تعامل کشورهاي منطقه با آن بر اساس

 
مشارکت، همکاري، امنیت مشترك و منافع متبادل است. 

همچنین شرکت کنندگان تلاش ها و جان فشانی هاي بزرگ عراق را در راستاي جنگ علیه تروریسم و تحقق پیروزي علیه آن
ستودند و از پیشرفت توانمندي هاي نظامی و دفاعی عراق به شکلی که در تامین و تقویت امنیت در منطقه سهم ایفا کند، استقبال

 
کردند. آنها همچنین مجددا هر شکل و گونه اي از تروریسم و اندیشه هاي افراطی را مردود شمردند. 

شرکت کنندگان همچنین تلاش هاي دولت عراق را در راستاي تحقق اصلاحات اقتصادي به شیوه اي که پیام هاي مثبتی را به منظور



تشویق سرمایه گذاري در بخش هاي مختف را در پی داشته باشد، ستودند، امري که در راستاي منافع همگان بوده و جو اقتصادي

 
مناسبی را خلق کرده و فرایند توسعه پایدار و ایجاد فرصت هاي اشتغال را تقویت می سازد. 

شرکت کنندگان بر حمایت از تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیر ساخت ها و تقویت نقش
بخش خصوصی تاکید کردند؛ همچنین تلاش هاي دولت را در تعامل با پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و آبرومندانه آنها

 
به مناطقشان پس از بسته شدن طومار تروریسم، ستودند. 

شرکت کنندگان بر ضرورت ادامه همکاري ها به منظور مقابله با همه گیري ویروس کرونا از طریق تبادل تجارب موفقیت آمیز به
منظور واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي بهداشتی و انجام همکاري فعالانه براي مقابله با این چالش مشترك و تاثیرات بهداشتی،

 
اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تاکید کردند. 

همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ها براي تعامل با چالش هاي پیش آمده از تغییرات آب و هوایی و گازهاي گلخانه اي و تثیرات
جدي آن بر منطقه و ایجاد مکانیزم عملی براي تقویت همکاري بر اساس توافقنامه هاي بین المللی ذیربط، بویژه توافقنامه تغییرات

 
آب و هوایی پاریس، توافق به عمل آمد. 

در همین راستا، عراق نسبت به حضور فعال رهبران کشورهاي دوست و برادر، وزراي خارجه، سازمان هاي منطقه اي و بین المللی و
نمایندگی هاي دیپلماتیک به عنوان شرکت کننده یا ناظر در نشست همکاري و مشارکت بغداد ابراز تشکر و تقدیر نمود.



2 طرح گردشگري و صنایع دستی در فردوس افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/06/06

بیرجند - ایرنا - 2 طرح گردشگري و صنایع دستی با سرمایه گذاري 17 میلیارد و 500 میلیون ریال در پنجمین روز هفته
دولت با حضور جمعی از مسوولان در شهرستان فردوس به بهره برداري رسید.

بیرجند - ایرنا - 2 طرح گردشگري و صنایع دستی با
سرمایه گذاري 17 میلیارد و 500 میلیون ریال در پنجمین
روز هفته دولت با حضور جمعی از مسوولان در شهرستان

 
فردوس به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا این طرح ها روز شنبه با حضور فرماندار
فردوس، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید و معاون
گردشگري اداره کل میراث فرهنگی خراسان جنوبی، امام
جمعه شهر اسلامیه، اعضاي شوراهاي اسلامی شهر

 
فردوس، اسلامیه و باغستان افتتاح شد. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان فردوس گفت: کارگاه سنگ تراشی در شهر باغستان با اعتبار 2

 
میلیارد و 500 میلیون ریال در پنجمین روز هفته دولت افتتاح شد. 

روح االله صداقت طالبی افزود: براي راه اندازي این کارگاه مبلغ یک میلیارد ریال تسهیلات کم درصد از محل اعتبارات صندوق

 
کارآفرینی امید پرداخت و زمینه اشتغال 2 نفر به صورت مستقیم فراهم شده است. 

وي اظهار داشت: اقامتگاه بوم گردي عمارت امید نیز با زیربناي 350 متر مربع و ظرفیت پذیرش 40 نفر واقع در شهر اسلامیه با
سرمایه گذازي 15 میلیارد ریال افتتاح شد و آماده ارائه خدمات شایسته به مسافران و گردشگران با رعایت دستورالعمل هاي سفرهاي

 
هوشمند و پروتکل هاي بهداشتی است. 

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان فردوس گفت: براي راه اندازي طرح مذکور مبلغ یک میلیارد ریال

 
تسهیلات از محل اعتبارات صندوق کارآفرینی امید پرداخت و براي 3 نفر شغل ایجاد شده است. 

وي افزود: در راستاي توسعه آموزش و توانمندسازي صنعتگران حوزه صنایع دستی شهرستان فردوس تاکنون براي 850 نفر کارت
شناسایی، پروانه تولید انفرادي-کارگاهی و گواهی آموزشی براي متقاضیان حوزه صنایع دستی در رشته هاي گوهرتراشی، حوله بافی و

 
سفالگري سنتی صادر شده است. 

طالبی گفت: در حال حاضر 300 کارگاه صنایع دستی و مشاغل خانگی نیز فعال است که زمینه اشتغال 500 نفر را فراهم کرده است. 



وي افزود: با پیگیري هاي انجام شده توسط شرکت تعاونی درین ناب فردوس، قرارداد با موضوع آموزش، مهارت آموزي، خدمات
رسانی به جامعه محلی در طرح توسعه منطقه اي سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی منطقه فردوس اخذ شد که منجر به ایجاد و
استقرار کارگاه خدمات رسانی به جامعه محلی در زمینه سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی در شهر اسلامیه شده تا زمینه آموزش و

 
اشتغال صنعتگران فعال و توانمند فراهم شود. 

رییس اداره میراث فرهنگی شهرستان فردوس گفت: اکنون با داشتن هنر و علم گوهرتراشی، هر علاقه مندي می تواند وارد این دنیاي

 
لذتبخش شود و در مسیر خلق آثاري منحصر، شروع به ابراز وجود کند. 

وي اظهار داشت: از آنجایی که شهرستان فردوس در حوزه هاي صنایع دستی با وجود امکانات و مواد اولیه از ظرفیت بالایی در زمینه
راه اندازي کسب و کارهایی با سرمایه کم نظیر ایجاد کارگاه خانگی تراش سنگ و حوله بافی برخوردار است، این اداره براي آموزش

 
هاي تخصصی با هدف اشتغالزایی و معرفی محصولات صنایع دستی آمادگی دارد. 

 
امروز چند پروژه دیگر در حوزه عمران شهري، برق رسانی و کشاورزي در شهر اسلامیه به بهره برداري رسید. 

 
همچنین در این روز 2 طرح در بخش ارسک بشرویه افتتاح و کلنگ زنی شد. 

آیین کلنگ زنی آمفی تئاتر روباز شهر ارسک واقع در پارك شهداي گمنام این شهر با مساحت 700 متر مربع و ظرفیت یک هزار نفر

 
و برآورد هزینه یک میلیارد و 200 میلیون تومان برگزار شد. 

همچنین طرح سنگفرش معابر شهر ارسک با متراژ 2 هزار و 600 متر مربع و مبلغ 450 میلیون تومان از محل اعتبارات استانی افتتاح

 
شد. 

 
در شهرستان سرایان نیز 207 طرح با اعتبار 14 میلیارد تومان به بهره برداري رسید. 

طرح اشتغال فروش نهاده هاي کشاورزي و دامی، افتتاح پروژه سنگ و ملات آبخیزداري، افتتاح بازارچه صنایع دستی شهر آیسک از

 
پروژه هاي امروز این شهرستان بود. 

 
برچسب ها 

 
- هفته دولت 

 
- بشرویه 

 
- خراسان جنوبی 

- فردوس



بررسی شاخص هاي اقتصادي آغاز و پایان دولت روحانی/ روحانی چه

اقتصادي را تحویل رئیسی داد؟ +جدول

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/06/06

دولت رئیسی در حالی شروع به کار کرده که با انبوهی از مشکلات اقتصادي به جاي مانده از دولت روحانی مواجه است و
تمام شاخص هاي مهم اقتصادي در بدترین وضعیت خود در دوران پس از انقلاب قرار دارند.

 
 

به گزارش دیار آفتاب؛ به نقل از سرویس اقتصاد مشرق- در این گزارش شاخص هاي اصلی اقتصادي که دولت روحانی در هشت سال

 
عملکرد خود به جاي گذاشته بررسی شده است. 

دولت جدید در شرایطی شروع به کار می کند که نتیجه کار دولت دوازدهم نزولی شدن تراز حساب جاري کشور به رقم منفی 709
میلیون دلار در سال 1399 بوده است. این در حالی است که دولت یازدهم کشور را با تراز حساب جاري مثبت 26.2 میلیارد دلار

 
تحویل گرفته بود. 

دولت رئیسی همچنین در حالی کشور را تحویل می گیرد که تراز بازرگانی کشور در سال 1399 نسبت به سال 1391 بالغ بر 90

 
درصد کاهش یافته و از 30.9 میلیارد دلار به فقط 3.2 میلیارد دلار رسیده است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی اقتصاد را از دولت روحانی تحویل می گیرد که صادرات کالاي کشور در سال 1399 نسبت به سال 1391 نصف

 
شده و از 98 میلیارد دلار به 49.8 میلیارد دلار رسیده است. 

دولت جدید در حالی شروع به کار می کند که کشور با 9.1 میلیارد دلار بدهی خارجی (آخرین آمار مربوط به پایان سال 1399)
مواجه است. در دولت هاي نهم و دهم بدهی خارجی کشور 15.4 میلیارد دلار معادل 66 درصد کم شد اما در دولت روحانی 1.5

 
میلیارد دلار معادل 19 درصد بیشتر شد. 



 
 

دولت جدید در حالی شروع به کار می کند که دولت قبل در 8 سال فعالیت خود بیش از 5 برابر دولت احمدي نژاد، بر پایه پولی
اضافه کرد. در دوران دولت احمدي نژاد میزان پایه پولی 80 هزار میلیارد تومان افزایش یافت که بیش از نصف آن صرف ساخت
مسکن مهر شد. اما در دولت روحانی نزدیک به 418 هزار میلیارد تومان بر حجم پایه پولی اضافه شد که البته یک ریال آن هم صرف
ساخت مسکن نشد و همه آن صرف هزینه هاي جاري دولت و پرداخت به بانک ها و سپرده گذاران میلیاردي شد و تبعات تورمی

 
گسترده به جاي آورد. 

 
 

دولت روحانی فقط در 4 ماه اول سال جاري که ماه هاي پایانی عملکردش بود، بیش از 58 هزار میلیارد تومان پول چاپ کرد و با بی

 
انضباطی تمام، کسري بودجه را در این مدت رفع کرد و تبعات وحشتناك تورمی آن را براي دولت رئیسی به جاي گذاشت. 

 
 

همچنین در هشت سال دولت روحانی حجم نقدینگی 8 برابر شد و از 479 هزار میلیارد تومان در پایان دولت دهم به 3820 هزار
میلیارد تومان در پایان دولت دوازدهم رسید. اقتصاددانان می دانند که این رشد وحشتناك نقدینگی چه تبعات تورمی ایجاد کرده که

 
دامن ملت و دولت رئیسی را گرفته است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی تشکیل می شود که رشد تشکیل سرمایه ثابت در پایان دولت روحانی نسبت به اول آن دولت منفی 28 درصد

 
شد. 



افزایش ظرفیت تولید برق کشور در 8 سال دولت روحانی فقط 23 درصد بود در حالی که در دولت هاي نهم و دهم 85 درصد بود و
این کم کاري دولت روحانی در تولید برق موجب این خاموشی ها شده که تا دو سال دیگر هم ادامه خواهد داشت زیرا تا دولت جدید

 
از همین الان شروع به احداث نیروگاه هاي جدید کند، تا بهره برداري آنها 2 سال زمان می برد. 

نرخ ارز از متوسط 3270 تومان در تیرماه 1392 به حدود 25000 تومان در ماه پایانی دولت روحانی افزایش یافت که بیشترین رشد

 
قیمت ارز در بین تمام دولت هاي قبل از انقلاب بود. 

 
 

روحانی تورم بخش تولید را 2 برابر کرد. بر اساس گزارش مرکز آمار، تورم نقطه به نقطه تولیدکنندگان صنعتی در بهار 1400 به 94.7
درصد رسید که بالاترین میزان تورم بخش تولید در دو دهه اخیر است. تورم نقطه به نقطه تولیدکنندگان صنعتی نسبت به پایان
دولت دهم (43 درصد در بهار 1392) بیش از 2 برابر شده است. تبعات سنگین این فاجعه را در ماه هاي آینده در تورم بخش مصرفی

 
شاهد خواهیم بود. 

دولت رئیسی در حال تشکیل می شود که بدهی بخش دولتی به سیستم بانکی در سال 1399 نسبت به سال 1391 بیش از 516

 
درصد افزایش یافته و از 91 هزار میلیارد تومان به 560 هزار میلیارد تومان رسیده است. 

بدهی دولت به بانک مرکزي هم از 13 هزار میلیارد تومان در پایان سال 1391 به 115 هزار میلیارد تومان در پایان سال 1399 رسید

 
که نشانگر رشد 775 درصدي است. 

 
 

بدهی دولت به بانک ها هم در این مدت 600 درصد افزایش یافت و از 56.7 (پنجاه و شش و هفت دهم) هزار میلیارد تومان در سال

 
1391 به 39.7 (سی و نه و هفت دهم) هزار میلیارد تومان در سال 1399 رسید. 

ضریب جینی به عنوان شاخص شکاف طبقاتی از 365 هزارم در سال 1391 به 400 هزارم در سال 1399 رسید یعنی افزایش 9.5

 
درصدي شکاف طبقاتی در دولت روحانی رخ داده است که بالاترین میزان در دهه هاي اخیر است. 

 
 

 
نرخ تورم مناطق شهري از 33.9 درصد در تیرماه 1392 به 43.7 درصد در تیرماه 1399 افزایش یافته است. 



 
نرخ تورم مناطق روستایی هم از 39.4 درصد در تیرماه 1392 به 47.3 درصد در تیرماه 1399 افزایش یافته است. 

 
 

متوسط هزینه کل ناخالص سالانه خانوارها در مناطق شهري کشور از 16.4 میلیون تومان در سال 1391 به 63.4 میلیون تومان در

 
سال 1399 رسید که افزایش 286 درصدي یافته است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی شکل می گیرد که متوسط رشد اقتصادي 8 ساله دولت روحانی فقط 1.2 درصد بود که کمترین رقم بین دولت

 
ها است. متوسط رشد اقتصادي بدون نفت هم در 8 سال گذشته فقط 1.3 درصد بود که نسبت به سایر دولت هاي قبل فاجعه است. 

متوسط رشد درآمد ملی کشور در 8 سال دولت روحانی منفی 1.8 درصد شده در حالی که در دولت هاي نهم و دهم مثبت 2.8

 
درصد بود. 

 
 

متوسط رشد بخش صنعت در 8 سال دولت روحانی فقط 1.6 درصد بود در حالی که در دولت هاي نهم و دهم 5.5 درصد بود. متوسط
رشد بخش ساختمان در دولت روحانی منفی 4.6 درصد شد در حالی که در دولت هاي نهم و دهم مثبت 4.6 درصد بود. نتیجه رشد

 
منفی بخش ساختمان، عدم تولید کافی مسکن و گرانی سرسام آور آن بوده است. 

قیمت مسکن در تهران در تیرماه 1392 کمتر از 3.7 میلیون تومان بود در حالی که در تیرماه 1400 به بالاي 30 میلیون تومان رسید

 
یعنی 722 درصد گران شد. 

 
 



همچنین خالص اشتغال 8 ساله دولت روحانی 1.5 میلیون شغل بود در حالی دولت احمدي نژاد 1.7 میلیون شغل بود.



ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت:

ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم

منبع: هشدار نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/06/06

...

، سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد
وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه
هاي این وزارتخانه برگزار شد، افزود: باید نوع نگاه ما به
موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر
کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاست گذاري

 
برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

وي به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و
تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیل گري و نظارت چهار عامل

 
هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مورد تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند،

 
همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور هم راستا کنیم تا منافع کل

 
جامعه تامین شود. 

 
وي تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه، رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد، نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته. این یک مسیر اولویت گذاري است. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها (که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی دارند) و
اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند تا نظم



 
مدیریتی ایجاد شود. 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، هم پوشانی دارد و باید تجمیع شوند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان، شروع، پایان و

 
پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست، اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیت ها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف شود. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و امکان

 
پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم، اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه شدن دو میلیون شغل و

 
افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف



گذاري انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می

 
طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم. پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

فاطمی امین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد و موضوع

 
پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي تاکید کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي چند ماه آینده بر آوردهاي لازم

 
را داشته باشند. پایش را از مهر ماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل خواهد شد. 

 
وزیر صمت گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر است، ما

 
میتوانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

وي تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا شاخص ها به

 
خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و معیشت

 
مردم است، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 



در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه ها و نقطه

 
نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت. 

 
انتهاي پیام/ 

 
 -----------------------------------------------------------------------------

تذکر: کاربر محترم؛ انتشار مطالب دیگر رسانه ها از سوي هشدار نیوز لزوما به معناي صحت و تایید محتواي آنها نیست و صرفا جهت
اطلاع کاربران از فضاي رسانه اي بازنشر می شود. در ضمن شما می توانید اخبار و مطالب وزین خود را که تا کنون در هیچ رسانه اي
منتشر نشده است از طریق بخش "تماس با ما" براي ما ارسال نمایید تا در صورت دارا بودن مولفه هاي لازم، در بخش ویژه منتشر

گردد.



افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده در یک سال گذشته

منبع: شفافشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/06/06

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران با اشاره به اینکه امسال 230 کارتن خواب را به
خانواده بازگرداندیم، گفت: با بازگشت پایدار هر کارتن خواب به خانواده سالانه به ازاي هر نفر 15 میلیون تومان از هزینه هاي

شهرداري کاسته می شود.

به گزارش شفاف، سید مالک حسینی در جریان بازدید سوده نجفی، عضو شوراي اسلامی شهر تهران از مرکز بهاران منطقه 4،
سامان سراي لویزان و مرکز مهارت آموزي و کارآفرینی منطقه 4 در تشریح اقدامات این سازمان، گفت: اداره گرمخانه ها یکی از

 
اقدامات ویژه سازمان است که هیچ ارگانی در اداره آن ها به شهرداري تهران کمک نمی کند.  

وي با اشاره به اینکه بر مبناي توجه به مقوله کرامت انسانی، شرایط گرمخانه ها را ارتقا دادیم، افزود: گرمخانه ها در دو سال گذشته،
شبانه روزي شدند. شهروندانی که در جوار گرمخانه ها زندگی می کردند از اینکه کارتن خواب ها صبح در محل زندگی شان حضور
پیدا می کردند، ناراضی بودند. با شرایط کنونی، به طور متوسط 30 درصد و در مواقعی تا حدود 50 درصد از این افراد به طور کامل در
گرمخانه ها می مانند و با توجه به اینکه غذا و وسایل مورد نیاز در اختیارشان قرار می گیرد، بخش زیادي از بزهی که ممکن است

 
توسط آن ها براي تأمین مایحتاجشان انجام شود، کاسته می شود. 

مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با تاکید بر اینکه در سال 98، 104 نفر از مددجویان به طور پایدار به
خانواده برگردانده شدند، تصریح کرد: از اوایل سال 99 تاکنون نیز این تعداد به بیش از 230 نفر رسیده اند که با بازگشت هر نفر به
خانواده سالانه 15 میلیون تومان از هزینه هاي شهرداري کاسته می شود و این کار که می تواند جزو افتخارات نظام باشد، باید تقویت

 
شود. 

حسینی حضور کودکان زباله گرد را یکی از مسائل مهم کلان شهر تهران دانست و گفت: منشأ حضور این کودکان وجود پسماند است
و تا زمانی که در حوزه مدیریت پسماند برخی فرآیندها اصلاح نشود و  به طور جدي با پیمانکاران متخلف برخورد نشود، این معضل

 
حل نخواهد شد. 

وي با بیان اینکه در حوزه آموزش کودکان کار اقدامات مؤثري صورت گرفته است، گفت: هم اکنون 24 مرکز پرتو و 5 مرکز صبح
رویش داریم که در این مراکز به بچه ها سواد، مهارت هاي زندگی آموزش داده و به آنها خدمات مددکاري داده می شود. هم اکنون

 
بیش از 5 هزار و 500 کودك در مراکز پرتو و صبح رویش خدمات دریافت می کنند. 

حسینی با اشاره به اینکه این کودکان از اتباع خارجی هستند و  مدارك شناسایی ندارد، گفت: این کودکان نمی توانند از مدارس
عادي استفاده کنند. در این مراکز تلاش می شود مهارت هاي سواد آموزي و زندگی به آن ها داده شود تا نسبت به سنشان از این
خدمات و مهارت ها عقب نمانند. البته براي اینکه آن ها بتوانند مدرك اخذ کنند، تفاهم نامه اي با آموزش و پرورش امضا کردیم که

 
به دلیل شیوع ویروس کرونا به طور موقت متوقف شده است. 

وي با تاکید بر اینکه بیشتر کودکان کار و آسیب دیده اجتماعی به ظرفیت هاي آنلاین و تلفن هاي هوشمند دسترسی ندارند، افزود:



عدم دسترسی به این امکانات علاوه بر اینکه باعث عقب ماندن آن ها از امکانات تحصیلی شده است، آن ها را دچار حقارت عجیبی

 
کرده است که تلاش داریم با اجراي یک پویش تا حدودي به کاهش این مشکل کنیم. 

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران با بیان اینکه همراه سراها خدمتی بسیار خوب و مناسب
براي همراهان بیماران است، گفت: همراهان بیمارانی که براي مداوا از شهرستان می آمدند، به دلیل هزینه بالاي مسافرخانه ها و هتل
ها اطراف بیمارستان ها چادر می زدند. در واقع با این اقدام و با وجود گرمخانه ها براي افراد بی سرپرست می توانیم بگوییم در تهران

 
اگر کسی خودش بخواهد گرسنه و بی سرپناه نمی ماند. 

وي ادامه داد: ساخت همراه سراها از سال 93 آغاز شده است، اما سال گذشته طبق یک توافق همراه سراها را برون سپاري کردیم و با
کاهش هزینه ها توانستیم خدمات بهتري را به همراهان بیماران ارائه دهیم. این افراد توسط مددکاران بیمارستان ها معرفی می شوند

 
و در صورتی که محل استقرارشان تا بیمارستان فاصله داشته باشد، طبق توافقی که با اسنپ انجام شده است، رایگان تردد می کنند. 

حسینی اظهار کرد: یکی از مسائلی که برنامه خوب و مشخصی نداریم این است که در حوزه کودکان توجه ما به خانواده هاي آسیب
دیده است، اما براي خانواده هایی که سطح متوسط داشتند و به فقر نزدیک می شوند، هیچ برنامه اي نداریم. در واقع براي پیشگیري

 
برنامه اي نداریم و فقط به دنبال درمان هستیم؛ در صورتی که پیشگیري اثرگذارتر است. 

حسینی عنوان کرد: یکی از الزامات قانونی شهرداري ها بر اساس قانون رفع موانع تولید و بهبود فضاي کسب و کار، ایجاد بازارچه هاي
محلی ست. می توان از ظرفیت هاي مکانی شهرداري براي ایجاد این بازارچه ها در هر منطقه استفاده کرد. اگر مکان در اختیار افراد
بی بضاعت شناسایی شده قرار دهیم، به جاي دست فروشی در جاهایی مثل مترو می توانند در این بازارچه ها کسب درآمد کنند و به

 
اقتصاد خانوارشان کمک شود.   

وي ادامه داد: راه اندازي این بازارچه ها یک تحول اساسی را به دنبال خواهد داشت و چون اشتغال منطقه اي ایجاد می شود، میزان

 
فروش و درآمد این افراد کاملا مردمی و محلی ست. 

مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی در خصوص حمایت از مشاغل خانگی گفت: در کشورهاي در حال توسعه
دنیا، از مشاغل خانگی حمایت می کنند و بهره مند می شوند، این افراد فقط مشکل برندینگ و بازاریابی دارند که باید در این زمینه

 
حمایت شوند. 

وي با اشاره به اینکه هم اکنون یک مرکز توتیا در سطح شهر شورع به کار کرده و 5 مرکز دیگر هر چند غیر رسمی آغاز بکار کرده اند
اما به زودي رسما فعال می شوند، گفت: در این مراکز به افرادي که تصمیم دارند کسب و کار جدیدي راه اندازي کنند، مشاوره داده

 
می شود و در پرورش ایده، طرح و تامین مالی حمایت می شوند. 

حسینی در خصوص ساماندهی کارگران فصلی گفت: بانک اطلاعات کارگران فصلی را تهیه کردیم که در آن اطلاعات، تخصص و
توانمندي کارگران درج شده است. افرادي که تخصص هاي مورد نیاز فنی و حرفه اي را دارند، در این سایت ثبت می شوند و افرادي
که تخصص هاي مورد نیاز را ندارند، توسط فنی و حرفه اي آموزش می بینند و در نهایت نام آن ها در سایت ثبت می شود. افرادي

 
هم که هیچ تخصصی ندارند به عنوان کارگران خدماتی ثبت می شوند. 

انتهاي پیام/





ضرورت همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه/ وزیر صمت:

ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم

منبع: همرازشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش خبرگزاري تسنیم، سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با
هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر

 
کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاست گذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

وي به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها در

 
زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیل گري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در مورد تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند،

 
همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور هم راستا کنیم تا منافع کل

 
جامعه تامین شود. 

 
وي تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه، رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد، نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته. این یک مسیر اولویت گذاري است. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها (که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی دارند) و
اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند تا نظم

 
مدیریتی ایجاد شود. 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، هم پوشانی دارد و باید تجمیع شوند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان، شروع، پایان و



 
پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست، اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیت ها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف شود. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و امکان

 
پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم، اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه شدن دو میلیون شغل و

 
افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف
گذاري انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می

 
طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار



 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم. پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

فاطمی امین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد و موضوع

 
پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي تاکید کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي چند ماه آینده بر آوردهاي لازم

 
را داشته باشند. پایش را از مهر ماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل خواهد شد. 

 
وزیر صمت گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر است، ما

 
میتوانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

وي تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا شاخص ها به

 
خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و معیشت

 
مردم است، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه ها و نقطه

 
نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت. 

انتهاي پیام/



بیانیه پایانی نشست منطقه اي حمایت از عراق

منبع: ایسناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/06/06

نشست منطقه اي «حمایت از عراق» که امروز شنبه 6 شهریور 1400 در بغداد برگزار شده بود، با انتشار یک بیانیه به کار
خود پایان داد.

به گزارش ایسنا، در این بیانیه آمده است: «در نشست
همکاري و مشارکت بغداد که در سطح رهبران و مقامات
برگزار شد، شرکت کنندگان به منظور حمایت از عراق و
بحث در خصوص چالش ها، مسایل مشترك و چشم

 
اندازهاي پیش رو گرد هم جمع آمدند. 

شرکت کنندگان از تلاش هاي جمهوري عراق به منظور
برگزاري این نشست که با هماهنگی با جمهوري فرانسه و

مشارکت رهبران و مسئولین کشورهاي منطقه برگزار شد، ابراز تشکر کردند و اعلام داشتند که در کنار دولت و ملت عراق خواهند
ایستاد؛ همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش هاي منطقه اي و بین المللی به شکلی که تاثیري مثبت بر ثبات منطقه داشته باشد،

 
تاکید کردند. 

شرکت کنندگان همچنین از تلاش هاي مصرانه و دیپلماتیک عراق براي رسیدن به زمینه اي از نقاط اشتراك با سطوح منطقه اي و
بین المللی در راستاي تقویت اشتراکات سیاسی، اقتصادي و امنیتی و همچنین در دستور کار قرار دادن گفت وگوي سازنده و تحکیم
تفاهم ها بر اساس منافع مشترك استقبال کردند؛ آنها همچنین تاکید کردند که میزبانی بغداد از این نشست، دلیلی واضح بر دنبال

 
شدن سیاست متوازن و همکاري مثبت در روابط خارجی از سوي عراق است. 

شرکت کنندگان مجددا حمایت خود را از تلاش هاي دولت عراق به منظور تقویت موسسات حکومتی بر اساس مکانیزم هاي قانون
اساسی و برگزاري انتخابات پارلمانی که نمایندگان ملت عراق را دربر گیرد، اعلام داشتند؛ همچنین آنها از خواست عراق به منظور

 
انجام نظارت بین المللی براي تضمین پاکی و شفافیت عملیات راي گیري اعلام حمایت کردند. 

شرکت کنندگان اعلام داشتند که منطقه با چالش هاي مشترکی رویاروست که نیازمند تعامل کشورهاي منطقه با آن بر اساس

 
مشارکت، همکاري، امنیت مشترك و منافع متبادل است. 

همچنین شرکت کنندگان تلاش ها و جانفشانی هاي بزرگ عراق را در راستاي جنگ علیه تروریسم و تحقق پیروزي علیه آن ستودند
و از پیشرفت توانمندي هاي نظامی و دفاعی عراق به شکلی که در تامین و تقویت امنیت در منطقه سهم ایفا کند، استقبال کردند.

 
آنها همچنین مجددا هر شکل و گونه اي از تروریسم و اندیشه هاي افراطی را مردود شمردند. 

شرکت کنندگان همچنین تلاش هاي دولت عراق را در راستاي تحقق اصلاحات اقتصادي به شیوه اي که پیام هاي مثبتی را به منظور



تشویق سرمایه گذاري در بخش هاي مختف در پی داشته باشد، ستودند، امري که در راستاي منافع همگان بوده و جو اقتصادي

 
مناسبی را خلق کرده و فرآیند توسعه پایدار و ایجاد فرصت هاي اشتغال را تقویت می سازد. 

شرکت کنندگان بر حمایت از تلاش هاي دولت جمهوري عراق در بازسازي و ارائه خدمات و پشتیبانی از زیرساخت ها و تقویت نقش
بخش خصوصی تاکید کردند؛ همچنین تلاش هاي دولت را در تعامل با پرونده آوارگان و تضمین بازگشت داوطلبانه و آبرومندانه آنها

 
به مناطقشان پس از بسته شدن طومار تروریسم، ستودند. 

شرکت کنندگان بر ضرورت ادامه همکاري ها به منظور مقابله با همه گیري ویروس کرونا از طریق تبادل تجارب موفقیت آمیز به
منظور واکسیناسیون و حمایت از بخش هاي بهداشتی و انجام همکاري فعالانه براي مقابله با این چالش مشترك و تاثیرات بهداشتی،

 
اجتماعی و اقتصادي بزرگ آن تاکید کردند. 

همچنین بر ضرورت یکپارچگی تلاش ها براي تعامل با چالش هاي پیش آمده از تغییرات آب و هوایی و گازهاي گلخانه اي و تاثیرات
جدي آن بر منطقه و ایجاد مکانیزم عملی براي تقویت همکاري بر اساس توافقنامه هاي بین المللی ذي ربط، به ویژه توافقنامه

 
تغییرات آب و هوایی پاریس، توافق به عمل آمد. 

در همین راستا، عراق نسبت به حضور فعال رهبران کشورهاي دوست و برادر، وزراي خارجه، سازمان هاي منطقه اي و بین المللی و

 
نمایندگی هاي دیپلماتیک به عنوان شرکت کننده یا ناظر در نشست همکاري و مشارکت بغداد ابراز تشکر و تقدیر کرد. 

 
بر اساس این گزارش، ایران در این نشست در راس هیأتی به ریاست حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه شرکت کرده بود. 

انتهاي پیام



شناسایی و جذب سرمایه گذاران در جهت رونق بخشی به صنعت کشور یک

اصل است

منبع: گیلان صدرشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/06/06

به مناسبت هفته دولت یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره
برداري رسید گیلان صدر: با حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان و

جمعی از مسئولین یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك ...

به مناسبت هفته دولت یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل

 
برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره برداري رسید 

گیلان صدر: با حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، مدیرعامل شرکت
شهرك هاي صنعتی استان گیلان و جمعی از مسئولین یک واحد تولید انواع
ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره

 
برداري رسید . 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ضمن تبریک فرارسیدن
هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنربیان داشت :

 
حمایت از صنایع کوچک می تواند باعث رونق اقتصادي جامعه شده و چرخ اقتصادي مملکت را بیش از پیش به حرکت درآورد . 

فریبرز سعیدي کیا ضمن تشکر از حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، در خصوص واحد صنعتی افتتاح شده در شهرك صنعتی
شماره 2 آستانه اشرفیه بیان داشت : شرکت وسعت الکترونیک کوچان تولید کننده انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در

 
شهرك صنعتی آستانه اشرفیه با سرمایه گذاري 8٫7 میلیارد ریال و با اشتغال 7نفر افتتاح شد.  

وي در خصوص حمایت از صاحبان صنایع بیان داشت : حمایت از صنعتگر یعنی ایجاد اشتغال و کارآفرینی یعنی رشد صنعت و توسعه

 
اقتصادي کشور . 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در ادامه افزود : حمایت از صنایع کوچک یعنی رسیدن به تولید زود بازده و به

 
عبارتی صنایع کوچک راهگشاي رشد صنعت می باشد . 

رییس هیات مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان عنوان کرد: نیروي انسانی قوه محرك هاي بدنه صنعت است و براي
افزایش بهره وري و راندمان در بخش تولید توجه به سرمایه انسانی ضروري است و باید در نیروي انسانی احساس تعلق خاطر به

صنعت در کارخانجات ایجاد شود تا متعاقب آن بهره وري و کیفیت مضاعف شود.



طرح جدید مجلس درباره اشتغال بازنشستگان

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/06/06

طرح الحاق دو تبصره به قانون ممنوعیت به کارگیري بازنشستگان به امضاي 43 نفر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی ارائه
شد.

اقتصادگردان- با امضاي 43 نفر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی طرحی با الحاق دو تبصره جدید به قانون منع به کارگیري

 
بازنشستگان تقدیم ریاست مجلس شده و در آن شرایط پرداخت حقوق ضمن کار این دسته از افراد معین شد. 

طبق تبصره هاي جدید، اولا در صورتی که بازنشستگان اعم از کشوري و لشکري در دستگاه هاي موضوع ماده 5 قانون مدیریت
خدمات کشوري اشتغال یابند، صرفا از مستمري بازنشستگی یا حقوق شغل مربوط می توانند استفاده نمایند و دریافت همزمان

 
مستمري و حقوق ممنوع است. 

ثانیا بازنشستگان موضوع تبصره 6 فقط با رعایت سقف ساعات کاري مندرج در تبصره 2 می توانند صرفا با یک دستگاه اجرائی مذکور

 
قرارداد همکاري منعقد نمایند. 

گفتنی است این موضوع در قالب دو تبصره 6 و 7 به قانون مزبور اضافه شده است که مجلس شوراي اسلامی دلیل آن را رفع ابهاماتی
درباره حقوق بازنشستگی پس از انتصاب به نمایندگی مجلس و همچنین در مورد دریافت حقوق بازنشستگی و حقوق اشتغال و نظایر

آن عنوان شده است.



اتصال 792 واحد صنعتی به شبکه سراسري گاز طبیعی در کردستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/06/06

مدیرعامل شرکت گاز کردستان از اتصال 792 واحد صنعتی به گاز طبیعی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سنندج،احمد فعله گري مدیرعامل شرکت گاز
کردستان اظهار کرد: با نگاه مثبت شرکت ملی گاز و برنامه
ریزي هاي انجام شده به دو هزار و 166 واحد صنعتی جزء
و عمده، نیروگاه سیکل ترکیبی تولید برق در سنندج و 52

 
جایگاه CNG گازرسانی انجام شده است. 

او با اشاره به اینکه یک هزار و 600 واحد صنعتی استان مشمول قانون مصوبه شوراي اقتصاد شدند، افزود: این تعداد واحد در مجموع
سالانه مصرف کننده 50 میلیون لیتر فرآورده هاي نفتی بودند که با گازدار شدن 792 واحد صنعتی، در مصرف سالانه 42 میلیون و

 
400 هزار لیتر سوخت هاي مایع صرفه جویی می شود. 

مدیرعامل شرکت گاز کردستان بیان کرد: در سال جاري برنامه ریزي هاي مدون و منظم صورت گرفته که تا پایان سال به 250 واحد

 
صنعتی و تولیدي استان گازرسانی انجام گیرد. 

فعله گري گفت: در شروع سال جدید و با تمام محدودیت ها ناشی از شیوع ویروس کرونا و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و با تلاش

 
کارکنان و پیمانکاران اجرایی تا پایان مرداد ماه تعداد 131 واحد صنعتی گازدار شدند. 

او با اشاره به اینکه در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها با گازرسانی به 250 واحد صنعتی 84 درصد حجم جایگزینی گاز
طبیعی به جاي سوخت هاي مایع محقق می شود، افزود: با تحقق این هدف گام هاي اساسی براي دستیابی به جهش تولید برداشته

 
می شود و سالانه در مصرف چهارمیلیون لیتر سوخت هاي مایع صرفه جویی خواهد شد. 

مدیر عامل شرکت گاز کردستان بهره مندي واحد هاي صنعتی از انرژي مطمئن و در دسترس را موجب افزایش تولید و اشتغال زایی
دائم ذکر کرد و یادآور شد: با پروژه هایی که در بخش گازرسانی به واحد هاي صنعتی فعال است تا پایان سال جاري نعداد 120 واحد

دیگر به چرخه مصرف کنندگان گاز طبیعی می پیوندد.



رییس جدید زندان ارومیه معرفی شد

منبع: ایرناشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/06/06

ارومیه- ایرنا- داریوش بخشی به عنوان رییس جدید زندان ارومیه معرفی شد.

ارومیه- ایرنا- داریوش بخشی به عنوان رییس جدید زندان

 
ارومیه معرفی شد. 

رییس کل دادگستري آذربایجان غربی روز شنبه در حاشیه
بازدید از زندان مرکزي ارومیه و معرفی رییس جدید زندان
ارومیه اظهار داشت: کار در مکانی که افراد دربند هستند و
دچار آسیب هاي اجتماعی شده اند و هر یک از مددجویان

 
مشکلات متعددي دارند، سختی بسیاري دارد. 

ناصر عتباتی ادامه داد: همکاري و همدلی مجموعه زندان با

 
مرجع قضایی و قضات ناظر زندان و دادستان بسیار حائز اهمیت بوده و در حل و فصل بسیاري مشکلات کار ساز و موثر است. 

وي به امر کاهش جمعیت کیفري زندان و اشتغال زندانیان پرداخت و تاکید کرد: اشتغال زندانیان به عنوان یک کار خیر در دستور کار

 
باشد و باید از تمامی ظرفیت ها براي باز اجتماعی شدن و بازسازي شخصیت و حرفه آموزي زندانیان بهره گرفت. 

به گزارش ایرنا، در پایان مراسم از زحمات امیر سهرابی رییس سابق زندان تقدیر و داریوش بخشی به عنوان رییس جدید زندان ارومیه

 
معرفی گردید. 

 
برچسب ها 

 
- دادگستري 

 
- آذربایجان غربی 

 
- ایرنا 

 
- ارومیه 

- سازمان زندان ها



حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/06/06

از بین رفتن پدیده مخرب قاچاق منوط به برتري کیفیت و طراحی لباس تولیدات داخلی با خارجی است. اگر با برندهاي
خارجی که به صورت رسمی در فروشگاه هایی با عنوان خارجی فعالیت می کنند برخورد قهري صورت گیرد، حوزه فعالیت

قاچاق به مزون ها و پیام رسان هاي خارجی و تعداد زیادي از مردم ...

اقتصادي تاریخ انتشار: 0/06/06 دیدگاه ها براي حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات بسته

 
هستند 3 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
 

حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی
و واردات

از بین رفتن پدیده مخرب قاچاق منوط به برتري کیفیت و طراحی لباس تولیدات داخلی با خارجی است. اگر با برندهاي خارجی که
به صورت رسمی در فروشگاه هایی با عنوان خارجی فعالیت می کنند برخورد قهري صورت گیرد، حوزه فعالیت قاچاق به مزون ها و
پیام رسان هاي خارجی و تعداد زیادي از مردم و جوانان کشور بسط پیدا می کند. در این حالت می توان نتیجه گرفت دستاورد چنین

 
برخورد قهري این است که نیروي انسانی مولد و تولید کننده ایرانی، کارگر مزدور تولید کننده خارجی می شود 

 احمد طاهري در یادداشتی نوشت: از بین رفتن پدیده مخرب قاچاق منوط به برتري کیفیت و طراحی لباس تولیدات داخلی با
خارجی است. اگر با برندهاي خارجی که به صورت رسمی در فروشگاه هایی با عنوان خارجی فعالیت می کنند برخورد قهري صورت
گیرد، حوزه فعالیت قاچاق به مزون ها و پیام رسان هاي خارجی و تعداد زیادي از مردم و جوانان کشور بسط پیدا می کند. در این
حالت می توان نتیجه گرفت دستاورد چنین برخورد قهري این است که نیروي انسانی مولد و تولید کننده ایرانی، کارگر مزدور تولید
کننده خارجی می شود. شکل دهی تقاضاي مد و پوشاك لوکس تابع هجمه فرهنگی است و کشورهایی نظیر ما علیرغم فرهنگ غنی
و پویا، تحت سیطره امواج مالتی مدیا هاي کشورهاي مسلط جهان غرب قرار داریم، در این میان باید توجه داشت اینترنت تنها کانال
ورود صدا و تصویر بخش هاي منفیفرهنگ غربی نیست بلکه شبکه هاي ماهواره اي هم در این زمینه فعال می باشد.باید تصریح کرد

 
براي جلوگیري از آلودگی بصري نیز نمی توان مردم را کور کرد بلکه باید خود مبدع مد بود و ارزش هاي نو خلق کرد. 

همه می دانیم که تقاضاهایی براي واردات محصولات خارجی وجود دارد و بهترین سازوکار جهت دهی و مدیریت تقاضاها؛ساماندهی
واردات توسط صاحبان همان حرفه اي خواهد بود که در آن از تخصص برخوردار می باشند.واردات قانونی محصولات خارجی توسط
تولید کننده داخلی بر اساس یک ساز و کار حساب شده (داشتن برند، میزان تولید و اشتغال،مقدار مالیات بر ارزش افزوده...که
پرداخت می کنند) آنهم بر اساس سیاستی که قابلیت تولید ارزان و یا امکانات تولیدي کشور روي محصولات خاص فراهم نباشد می
تواند توسط مجمع اتحادیه هاي تولیدي و توسط اعضاي آن تعریف شده و مدیریت شود، راهبردي که قادر است به در ساماندهی و
ریشه کن کردن پدیده قاچاق کمک نماید.در همین راستا کسانی که صرفاً توزیع کنندگان محصولات می باشد نیز می توانند بر اساس
میزان خرید داخلی و مالیات بر ارزش افزوده اي که پرداخت می کنند تحت نظارت کمیته اي متشکل از اتحادیه و تولید کنندگان



 
اجازه واردات و فروش محصولات خاص خارجی را داشته باشند. 

از عمده مزیت هاي پوشاك خارجی می توان به کیفیت برندهاي خارجی به دلیل بهره مندي از مواد اولیه مرغوب و همچنین قیمت
مقرون به صرفه آن به دلیل قیمت تمام شده ارزان و همین طور عدم پرداخت هزینه هاي واردات رسمی نام برد. در این خصوص اگر
ساز و کار فعالیت کالاهاي قاچاق دستخوش اصلاحات اقتصادي شود، عدم صرفه قاچاق به صورت خودکار این رسته از فعالیت هاي
مخرب اقتصاد و اشتغال ملی را کمرنگ خواهد کرد. منظور این است که اگر تولید کننده و صاحب برند ایرانی بتواند کسري کار خود
را که تولید داخل آن به صرفه نیست را از خارج تأمین نماید و براي واردات خود هزینه اي کمتر از هزینه قاچاق تودیع کند،در نتیجه

 
ورود کالا به صورت قاچاق براي قاچاقچی که محصول خارجی را به ایران وارد می کند مقرون به صرفه نمی شود. 

حضور محصولات برندهاي خارجی در کنار تولیدات ایرانی بدلیل به وجود آوردن شرایط و انگیزه هاي رقابتی جهت حضور بیشتر و
موفق تر در بازار(داخلی و خارجی)،مدل مدیریتی که منجر به چنین محصول و سازمان فروشی شده،امکان سنجش سلیقه متفاوت
بازار مصرف داخلی و حتی خارجی،الگوبرداري از مدل هاي طراحی تا دوخت و بافندگی و در نهایت ارتقاي کمی و کیفی محصولات؛
ناخوداگاه باعث افزایش سطح کیفیت تولید داخل و به روز ماندن صنعت مد در داخل کشور خواهد شد. در چنین شرایطی برند هاي
خارجی براي افزایش فروش محصولات خود در ایران مجبور می شوند با برند هاي داخلی در زمینه طراحی محصول و ایجاد تناسب و

 
تعادل در سبد محصولات همکاري نمایند، موضوعی که به فرایند انتقال تکنولوژي دوخت و دوز و مد در کشورمان ختم می شود. 

در این میان وزارت صمت به عنوان متولی توسعه صنایع می باید همواره شرایط تولید در ایران را به صورت کارشناسی با شرایط تولید
کشورهاي رقیب مثلا چین و ترکیه در زمیته پوشاك برابر کند نه آنکه با برقراري محدودیت هاي تعرفه اي واردات قاچاق را در مقابل
تولید اقتصادي و سودآور نماید و مهمتر اینکه وزارت صمت باید با حمایت هاي تعرفه اي، گمرکی و مالیاتی، قیمت تمام شده مواد
اولیه براي تولید کننده ایرانی و خارجی یکسان گردد و تمام موانعی که قیمت متوسط تولیدات ایرانی و مزیت رقابتی اش را از سایر
کشورها  بیشتر می سازد، از سر راه بردارد. دریافت علی الحساب مالیات و ارزش افزوده در هنگام واردات مواد اولیه کارخانجات را نمی

 
توان حمایت از تولید نامگذاري کرد. 

طرفه اینکه اقتصاد مقاومتی در کشور ما وجود دارد اما اما نه براي ایرانی بلکه براي تولید کننده خارجی.اگر تولید کننده داخلی موفق
به فروش محصول خود در خارج از ایران به خاطر قیمت شود و از عهده هزینه هاي فروش برنیاید باید وزارت صمت را مقصر عنوان
کرد زیرا براساس وظیفه کاري و حرفه اش اقدامی نکرده است. این مجموعه تا بحال گزارشی کارشناسی از وزارت صمت در زمینه
علت یابی عدم صادرات محصولات پوشاك ما به خارج از کشور ندیده و نشنیده است و به نظر می رسد وزارت صمت چنین مسئولیتی

 
را در حیطه کاري خود نمی داند. 

متاسفانه بازارهاي خرده فروشی دنیا از تک فروشی و بنکداري به فروشگاه هاي زنجیره اي و دپارتمان استور و امروزه به فروش مجازي
و ارائه محصول تحت برند حرکت کرده اند و بخشی از مسئولین کشور نمی دانند دوره فروش محصولات تحت برند با شرکت در
نمایشگاه هاي تخصصی سرآمده و ممکن نیست.امروزه به صادرات محصولات مارك دار،صادرات فروشگاه می گویند و کسی نمی تواند
با ویترین کردن پوشاك براي محصولات خود مشتري پیدا کند مگر آنکه کالاهایش استوك و بنجل باشد.باید بدانید که در ایران
امکان ایجاد فروشگاههایی با عنوان هاي بین المللی و با قابلیت جهان شمول کردن بدلیل ممنوعیت استفاده از نام هاي خارجی وجود
ندارد و وزارت صنایع نه تنها تاکنون براي حل این معضل اقدامی انجام نداده بلکه اجازه داده برندهاي خارجی عیناً از نام هاي خود در

 
ایران استفاده کنند.این هم نمونه اي دیگري است براي حمایت از برندهاي خارجی و ایجاد بازار براي کالاهاي قاچاق. 

 
منبع: روزنامه تعادل 



 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 
- ثبت رکوردي جدید در باند THz 6G توسط ال جی 25 بازدید   -

 
- تجهیز خودپردازهاي بانک سامان، به ابزار احراز هویت مشتریان 32 بازدید 

 
- بررسی عملکرد بانک مهر ایران در سال هاي اخیر 30 بازدید 

 
- فولاد مبارکه گرید ST52-FATIGUE مقاوم به خستگی را طراحی و تولید کرد 25 بازدید 

 
پربازدیدترین ها جدیدترین ها 

 
- براي ترغیب آمریکا و ایران به گفت وگوي مثبت با آنها در تماس هستیم 

 
- ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري از 21 اردیبهشت آغاز می شود 

 
- فراخوان جشنواره «دانشگاه صنعتی شریف» براي کشف استعدادهاي بازیگري 

 
- «ایران زاد» به زادگاه «رستم» می رود 

 
- این تن رنجور را دریابیم 

 
- کدام مجسمه ها در این سال ها دزدیده شدند؟ 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- بیش از 33 هزار صندوق الکترونیک در کشور استفاده می شود 

 
- شرکت ها به فروش قسطی لوازم خانگی رو آورده اند 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- کمک بیش از 42 میلیاردي پتروشیمی هاي منطقه پارس به مراکز درمانی و شبکه بهداشت و درمان منطقه در دو هفته اخیر 

 
- حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات 

 
- مدیرعامل ایرانسل، انتصاب وزیر جدید ارتباطات را تبریک گفت 

 
- سهم از بازار بانک کارآفرین افزایش یافت 

 
- دریافت سه مجوز دانش بنیان از سوي سوي شرکت کاسپین کارمن منطقه آزاد انزلی 

 
- نگاهی به طراحی گلکسی Z Fold 3 و Z Flip 3 سامسونگ;فراتر از بی باکی 

 
- تمبر هنرمند جانباز مرتضی رضایی رونمایی شد 

 
- برنامه ریزي براي بهبود خدمات رسانی به گردشگران در راستاي اهداف برنامه "روستاي پاك، جزیره سبز" 

 
- ثبت رکوردي جدید در باند THz 6G توسط ال جی 

 
- تجهیز خودپردازهاي بانک سامان، به ابزار احراز هویت مشتریان 

 
- بررسی عملکرد بانک مهر ایران در سال هاي اخیر 

 
- فولاد مبارکه گرید ST52-FATIGUE مقاوم به خستگی را طراحی و تولید کرد 

 
- تبریک مدیرعامل همراه اول به وزیر جدید ارتباطات و فناوري اطلاعات 



 
- برنامه Smart Switch سامسونگ چیست و چه کاربردي دارد؟ 

 
- بررسی آخرین وضعیت پروژه هاي نیمه تمام حوزه هتلینگ در قشم 

 
- پیامک هاي تبلیغاتی و شیوه هاي عجیب کلاهبرداري! 

 
- انتشار اوراق گواهی سپرده مدت دار ویژه سرمایه گذاري عام یک ساله با سود 18 درصد 

 
- حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید 

 
- 250 هزار میلیارد ریال مصارف طرح هاي چادرملو 

 
- پیام تبریک مدیر عامل فولاد هرمزگان به وزیز جدید صمت 

 
بانک و بیمه 

 
- تجهیز خودپردازهاي بانک سامان، به ابزار احراز هویت مشتریان 

 
- بررسی عملکرد بانک مهر ایران در سال هاي اخیر 

 
- پیامک هاي تبلیغاتی و شیوه هاي عجیب کلاهبرداري! 

 
- انتشار اوراق گواهی سپرده مدت دار ویژه سرمایه گذاري عام یک ساله با سود 18 درصد 

 
- حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید 

 
- انتشار 10 هزار میلیارد ریال اوراق «گام» توسط بانک اقتصادنوین 

 
- اعتبار کارت هاي نقدي بانک پاسارگاد تمدید شد 

 
- برگزاري مراسم یادبود شهداي مدافع اقتصاد در بانک ملی ایران 

 
- پیام تبریک مدیرعامل محترم ملل به مناسبت هفته دولت 

 
- تایید صلاحیت حرفه اي مدیر بیمه هاي باربري، کشتی و هواپیما 

 
- شرایط تخصیص دسته چک صیادي جدید به اشخاص حقوقی تسهیل شد  

 
- بانکداري فداکارانه به سبک بانک پارسیان 

 
- رونمایی از سامانه داشبورد مدیریت ریسک بانک ایران زمین 

 
- برداشت غیرحضوري از سپرده دو ساله در آخرین نسخه سامانه «کیلید» بانک آینده 

 
- شکوائیه هیئت مدیره بیمه سرمد از تاجگردون به دادستان کل کشور 

 
- خدمات متنوع غیرحضوري بانک مسکن 

 
- شعبه آهن مکان بانک پارسیان، کماکان در حال خدمت رسانی 

 
- افتتاح مهمانپذیر شهداي مدافع سلامت بانک ملی ایران 

 
- وزیر پیشنهادي اقتصاد، چهره اي علمی و مقبول در حوزه اقتصادي است 

 
- پیام تبریک بانک مسکن به مناسبت روز پزشک 

 
پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

 
- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 

 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 



 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 

 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- 250 هزار میلیارد ریال مصارف طرح هاي چادرملو 

 
- پیام تبریک مدیر عامل فولاد هرمزگان به وزیز جدید صمت 

 
- تولید، صادرات و مسوولیت اجتماعی؛ سه فعالیت مهم فولاد خوزستان 

 
- کاهش 75 درصدي هزینه هاي ساخت و ارزبري با بومی سازي در آگلومراسیون 

 
- رسیدگی به امور کارگري را تکلیف خود می دانیم 

 
- چالش برق زنجیره فولاد در سمینار تخصصی بررسی می شود 

 
- پیام تبریک هیات مدیره و مدیرعامل ذوب آهن اصفهان بمناسبت روز پزشک 

 
- برنامه صرفه جویی ارزي 681 میلیون دلاري واحدهاي تابعه ایمیدرو در سال 1400 

- به ثمر رسیدن سرمایه گذاري 2000 میلیارد تومانی ذوب آهن در پروژه هاي انتقال آب و پساب ، در انتظار مانع زدایی سازمان هاي

 
ذیربط 

 
- سنگ بناي استراتژیک ترین ابرپروژه کشور در فولاد مبارکه گذاشته شد 

 
- بیش از 37 درصد از برنامه استخراج جلو هستیم 

 
- مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان خوزستان:پشتیبان صنعت و فولاد خوزستان هستیم 

 
- اقدامات ذوب آهن اصفهان براي واکسیناسیون کارکنان این شرکت 

 
- مخازن اکسیژن عمده بیمارستان هاي استان اصفهان با کمک شرکت فولاد مبارکه تامین شده است 

 
- ریل 54E1 ذوب آهن اصفهان، متروي تهران را از واردات ریل بی نیاز کرد 

 
- دریافت نشان عالی مدیر ارزش آفرین و تقدیر از عملکرد مدیریتی شرکت فولاد مبارکه 

 
- پیام مدیرعامل شرکت سنگ آهن گهرزمین به مناسبت فرارسیدن روز خبرنگار 

 
- تعویض 270 متر ریل جرثقیل هاي سقفی سالن ریخته گري ومتالورژي ثانویه 

 
- مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان: واکسیناسیون فولادي ها شتاب می گیرد 



 
- گل گهر براي اولین بار جایگاه چهارمین شرکت بازار سرمایه ایران را کسب کرد 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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عدالت ورزي و حکمرانی دینی

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/06/06

عدالت ورزي و حکمرانی دینی

 
یادداشت 

 
عدالت ورزي و حکمرانی دینی 

1. مسئله عدالت و انبوهی از کارهاي بر زمین مانده در این حوزه که رهبر حکیم انقلاب روز گذشته در دیدار با هیئت دولت نسبت به
رعایت آن در همه لوایح و بخشنامه ها تأکید کردند، یکی از گفتمان هاي مهم و مورد مطالبه حال حاضر کشور به شمار می آید. به
فرموده ایشان؛ «در زمینه عدالت عقبیم... هر مصوبه اي که شما تصویب می کنید، هر لایحه اي که در دولت تنظیم می کنید، هر
بخشنامه اي که خود شما در دستگاه خودتان صادر می کنید، یک پیوست عدالت باید داشته باشد... اعتماد و امید مردم به دولت
آسیب دیده و باید ترمیم شود به ویژه اینکه عدم رعایت عدالت در بخش هاي مختلف به ویژه در حوزه اجرایی به سرمایه اجتماعی

 
نظام آسیب زده و در مواردي باعث کاهش اعتماد عمومی و امید در مردم شده است.» 

براي اجراي عدالت و پیوست آن به همه امور کشور در ابتدا لازم است که مصادیق بی عدالتی را بشناسیم چراکه تا این مسئله
موردبررسی قرار نگیرد حل آن نیز امري تقریباً محال به نظر می رسد. به بیان دیگر، وقتی درباره عدالت و جا ماندن از شاخصه هاي
آن سخن می گوییم، در نسبت با کدام مؤلفه ها این اتفاق رخ داده است؟ آیا مسیر اصلی اشتباه بوده؟ راه طی شده را به خطا آمده ایم
یا به انحراف و عقب گرد مبتلا شده ایم؟ پاسخ به این سؤالات است که می تواند نقشه راه آینده را به صورت عملیاتی تر ترسیم کرده و

 
از تکرار اشتباهات گذشته جلوگیري کند. 

فراموش نشود که اصل عدالت یک مسئله مرتبط با آرمان شهر ایرانی-اسلامی است و آخرین ایستگاه حکومت دینی، اجراي عدالت در
همه سطوح و ارکان جامعه است اما براي دستیابی به همین هدف نهایی، اهداف میان مدت و کوتاه مدت باید در دستور کار قرار

 
گیرند. 

2. در بعد قانون گذاري مشخص نیست که قوانین و بخشنامه هاي مصوب در کشور بر مبناي چه مؤلفه هایی در حوزه عدالت ارزیابی
شده اند و جایگاه این شاخصه در آن ها کجاست؟ وقتی قانونی در مجلس تصویب شده و به شوراي نگهبان می رود، این نهاد، مصوبات
را از جهت عدم مغایرت با آموزه هاي دینی و تطبیق با آن ها مورد ارزیابی قرار می دهد در حالی که نیاز مبرم ما - افزون بر نهادهاي
فعلی- مجموعه هایی است که مصوبات دولت و مجلس را با چارچوب و عیار عدالت بسنجند؛ عدالتی که متکی به مبانی دینی باشد،

 
در غیر این صورت، سر از ناکجاآباد درمی آورد. 

3. مهم ترین موضوعی که در مبحث عدالت مطرح می شود عبارت است از تقسیم عادلانه امکانات و ثروت هاي کشور بین مردم.
مصادیق بی عدالتی در این موضوع نیز در میان اقشار جامعه به «تبعیض» و «رانت خواري» مشهور است. وقتی سهم مردم از یارانه ها
با میزان تورم و گرانی متناسب نیست یا در بحث معادل سازي حقوق ها و دریافتی ها، قوانین موجود بدون در نظر گرفتن عدالت اجرا
می شوند، یا اقشار محروم و متوسط از درآمدهاي کشور به قدر کفایت برخوردار نیستند، نوعی از ناامیدي و کاهش اعتماد مردم به

 
مسئولان شکل می گیرد. 

افزون بر این، پایش و بررسی شرایط عمومی جامعه نشان می دهد که طی سال هاي اخیر، فاصله طبقاتی و افزایش فقر در میان دهک



هاي پایین جامعه و انباشت ثروت در دهک هاي بالا رشد قابل ملاحظه اي داشته است. اولین گام در این خصوص، آن است که قوانین
موجود اصلاح شده و پرداخت ها عادلانه شوند، فرصت هاي برابر براي همه افراد ایجاد شود و از همه مهمتر، به اشتغال مولد و توزیع
عادلانه بودجه اهتمام ورزید. در ماجراي حقوق هاي نجومی مشخص شد که مقررات موجود تا چه اندازه با عدالت فاصله دارند. رفتار و
عملکرد برخی از مسئولان نیز در توجیه پرداخت حقوق هاي نجومی، آسیب مضاعفی به روحیه مردم زد. این در حالی بود که پیش از
این خبرهایی در مورد حقوق هاي نامتعارف از سوي برخی خناسان با اهداف مغرضانه منتشرشده بود اما با توجیهات صورت گرفته،
اعتماد بخشی از مردم به حاکمیت سلب شد تا جایی که یکی از این دریافت کنندگان حقوق هاي نجومی با برچسب «ذخیره نظام»

 
تطهیر گردید! 

4. اکنون که در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید در مدارس و دانشگاه ها قرار داریم، یکی از دغدغه هاي همیشگی خانواده ها تأمین
خدمات آموزشی با کیفیت مطلوب براي فرزندانشان است. جاي تأسف است که عدالت آموزشی و علمی با برخی از بازارگرمی ها و
اصطلاحاً دکان ها که در این بخش باز شده، به محاق رفته و اقشار متوسط و آسیب پذیر به دلیل قوانین عاري از عدالت، شاهد هدر
رفت استعداد جوانان آینده سازشان هستند. از سوي دیگر، واگذاري مسئولیت ها به مسئولان نازپرورده و نورچشمی در مناصب

 
مختلف که اساساً با عدالت محوري سنخیتی ندارند، کشور را به سمت دور شدن از عدالت سوق می دهد. 

از این منظر، اگر دولت سیزدهم در زمینه تحقق عدالت آموزشی و علمی در کشور موفق عمل کند و نسل نوجوان و جوان کشور با
توزیع عادلانه ثروت و امکانات آموزشی سهم خود را دریافت کنند، گام بلندي براي رفع تبعیض در این حوزه و درنتیجه پیشرفت

 
کشور برداشته است. 

5. تصویب قوانین با چارچوب هاي فوق الذکر، یک بخش کار است و بخش دیگر، به مبارزه بی امان با فساد بازمی گردد. عدالت قطعاً با
تعارف و رودربایستی اجرا نمی شود چراکه باید با قاطعیت همراه باشد، ثانیاً مردمی بودن و ساده زیستی می خواهد و ثالثاً، نیازمند
خودسازي و تهذیب است. همه این موارد، چالش هایی هستند که پس از عبور قوانین از فیلتر عدالت خواهی باید رعایت شوند تا به

 
نتیجه مطلوب دست یافت. 

و بالاخره اینکه انتظار حل این معضل در یک مقطع زمانی کوتاه با واقعیت ها فاصله دارد اما چنانچه ساز و کارهاي درست و ریل
گذاري هاي متقنی به مرحله اجرا درآیند، مردم نیز همراهی و همکاري کرده و براي تسریع در انجام آن کمک خواهند کرد.



مصوبات و تصمیمات دولت "پیوست عدالت" داشته باشد

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/06/06

مصوبات و تصمیمات دولت "پیوست عدالت" داشته باشد

 
رهبر انقلاب در دیدار با رییس جمهور و اعضاي هیات دولت سیزدهم: 

 
مصوبات و تصمیمات دولت "پیوست عدالت" داشته باشد 

رهبر معظم انقلاب روز گذشته در دیدار رییس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم استفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت
گذران خدمت به مردم، تمرکز دولت بر بازسازي "انقلابی، عقلانی و خردمندانه" در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري
خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره "مردمی بودن"، "عدالت ورزي" ، "فسادستیزي"،

 
"احیاي امید و اعتماد مردم" و "انسجام و اقتدار و اشراف دولت" بیان کردند. 

ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان،
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با
ایران بستگی دارد. حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه
کردند و با تشکر از اقدام سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید،

 
سرآغاز مبارکی براي ملت و کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس
بزرگی است. رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه
توکل و توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه
مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق

 
به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده بی توجهی شود. 

 
انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت همراه باشد 

ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

 
جلوه هاي مختلف مردمی بودن براي دولت 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن را
نشان داد. حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم
را از دیگر جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان
حرف هاي غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست. «عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و



بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی
بودن به آن اشاره کردند. ایشان با توصیه به رییس جمهوري و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک
اشتر افزودند: در این فرمان تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چراکه براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه

 
باشد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. ایشان تأکید کردند: هر مصوبه،
لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملاً مراقبت شود که این دستور یا تصمیم و مصوبه، به طبقات محروم و
به عدالت ضربه نزند. حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و
هر مسئله دیگر باید به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هرچه ممکن است امکانات عادلانه

 
توزیع شود. 

«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود. ایشان گفتند:
فسادستیزي مکمّل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان بی جهت، جزو
بلاهاي مهم ضدعدالت هستند. حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا،
گفتند: این کار خوب، امید مردم و محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه
مجریه است تا زمینه هاي فساد از بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتماً باید ورود و

 
برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاه ها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور صحیح
اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و
هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها

 
را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
قول ها به مردم خوزستان محقق شود 

توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم
بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن، «یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. ایشان
افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل نکردن
به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. رهبر انقلاب با اشاره به قول ها و دستورهاي روز گذشته رییس جمهور در سفر به اهواز،
خاطرنشان کردند: باید دقت شود که این قول ها حتماً محقق شود. حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي دادید و
بواسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم
خدشه دار نشود. ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي

 
وعده ها، روز شمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرف
هاي مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاه ها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رها
شدگی امور را در مردم القاء می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاست هاي دولت خواهد شد. حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را
به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی براي ایجاد تحول در قوه مجریه
خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی، جلوگیري از تعارض منافع و جدیت

 
در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

 
جوان گرایی در بدنه دولت موجب رفع احساس انسداد در کشور می شود 



ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد.
رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از
دیدگاههاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. حضرت آیت االله خامنه اي تأکید
کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف نصیحت و اکتفاء به یادداشت کردن

 
فایده اي ندارد. 

 
اولویت اول کشور اقتصاد ولی اولویت فوري موضوع کروناست 

رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن،
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. ایشان با اشاره به تلاش
هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط به درمان، پیشگیري،
مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه هوشمند و مراقبت جدي
در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با
بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی «ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و
گردش هوا» و «شستشوي دست ها با صابون» را قبول کنند و قطعاً رعایت این موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود.
حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. ایشان گفتند: اینکه آقاي رییس جمهور، معاون اول را
مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم

 
پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و بخش هاي
انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخش ها تأکید کردند. حضرت آیت االله خامنه اي
درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران اقتصادي معتقدند خلق پول
باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در این زمینه درست اقدام شود،
نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر
و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 1- براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه
حل هاي اساسی باشید. 2- حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض

 
وجود تحریم ها انجام شود. 

رهبر انقلاب در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي انقلابی
خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و بی
حساب. حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرم افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و
سبک زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحراف ها با استفاده از ابزارهاي
فرهنگی، گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید. ایشان با
ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت هوشمند
از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف و آزادي آنها را در چارچوب قانون
تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید. رهبر انقلاب افزودند: راه اصلی مواجهه
با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها و ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چراکه



 
عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد، و حق و باطل»، و عرصه جنگ فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. 

 
جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود 

حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و پرتأثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر
لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها
شخص رییس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. ایشان گسترش
تجارت خارجی با 15کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و امکان پذیر دانستند
و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع جداگانه اي است که باید به
شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعاً وقاحت را از حد
گذرانده اند و با وجود آنکه جلوي چشم همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري
اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است، در حالی که تا مدت ها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از
مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و نه همه آنها کنار گذاشته شد. ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در
کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف

 
زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدت ها مذاکره را مسخره کرد و زیر پا گذاشت. 

 
دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را
ممکن نمی دانستند. رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي
وحشی و درنده خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. حضرت
آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات مردم از
جمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20سال کشور را اشغال و انواع
ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش ده
ها برابري تولید مواد مخدر، بخشی از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا
یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20سال قبل عقب تر

 
نباشد، جلوتر نیست. 

 
ما طرفدار ملت افغانستان هستیم 

ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان،
درخصوص موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چراکه دولت ها همچون گذشته می آیند و
می روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولت ها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند

 
خیر و نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. 

حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید،

 
مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

 
اولویت هاي دولت مسئله «کرونا» و «حل مشکلات معیشتی» است 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رییس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت



سیزدهم برشمرد. حجت الاسلام والمسلمین رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي مورد نیاز مردم را برنامه مهم
دولت خواند و با اشاره به چالش هاي اقتصادي فراروي دولت از جمله کسري بودجه بسیار بالا، گفت: حل مشکل تورم و تأمین
کالاهاي اساسی مورد نیاز، دو اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. رییس جمهور با اشاره به تجربه دولت هاي گذشته،
بر ضرورت شناخت ضعف هاي دولت هاي قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز از دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده

از تجارب مثبت و مفید دولت هاي قبل تأکید کرد.



عدالت ورزي و حکمرانی دینی

منبع: روزنامه حمایتشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/06/06

عدالت ورزي و حکمرانی دینی

 
یادداشت 

 
عدالت ورزي و حکمرانی دینی 

1. مسئله عدالت و انبوهی از کارهاي بر زمین مانده در این حوزه که رهبر حکیم انقلاب روز گذشته در دیدار با هیئت دولت نسبت به
رعایت آن در همه لوایح و بخشنامه ها تأکید کردند، یکی از گفتمان هاي مهم و مورد مطالبه حال حاضر کشور به شمار می آید. به
فرموده ایشان؛ «در زمینه عدالت عقبیم... هر مصوبه اي که شما تصویب می کنید، هر لایحه اي که در دولت تنظیم می کنید، هر
بخشنامه اي که خود شما در دستگاه خودتان صادر می کنید، یک پیوست عدالت باید داشته باشد... اعتماد و امید مردم به دولت
آسیب دیده و باید ترمیم شود به ویژه اینکه عدم رعایت عدالت در بخش هاي مختلف به ویژه در حوزه اجرایی به سرمایه اجتماعی

 
نظام آسیب زده و در مواردي باعث کاهش اعتماد عمومی و امید در مردم شده است.» 

براي اجراي عدالت و پیوست آن به همه امور کشور در ابتدا لازم است که مصادیق بی عدالتی را بشناسیم چراکه تا این مسئله
موردبررسی قرار نگیرد حل آن نیز امري تقریباً محال به نظر می رسد. به بیان دیگر، وقتی درباره عدالت و جا ماندن از شاخصه هاي
آن سخن می گوییم، در نسبت با کدام مؤلفه ها این اتفاق رخ داده است؟ آیا مسیر اصلی اشتباه بوده؟ راه طی شده را به خطا آمده ایم
یا به انحراف و عقب گرد مبتلا شده ایم؟ پاسخ به این سؤالات است که می تواند نقشه راه آینده را به صورت عملیاتی تر ترسیم کرده و

 
از تکرار اشتباهات گذشته جلوگیري کند. 

فراموش نشود که اصل عدالت یک مسئله مرتبط با آرمان شهر ایرانی-اسلامی است و آخرین ایستگاه حکومت دینی، اجراي عدالت در
همه سطوح و ارکان جامعه است اما براي دستیابی به همین هدف نهایی، اهداف میان مدت و کوتاه مدت باید در دستور کار قرار

 
گیرند. 

2. در بعد قانون گذاري مشخص نیست که قوانین و بخشنامه هاي مصوب در کشور بر مبناي چه مؤلفه هایی در حوزه عدالت ارزیابی
شده اند و جایگاه این شاخصه در آن ها کجاست؟ وقتی قانونی در مجلس تصویب شده و به شوراي نگهبان می رود، این نهاد، مصوبات
را از جهت عدم مغایرت با آموزه هاي دینی و تطبیق با آن ها مورد ارزیابی قرار می دهد در حالی که نیاز مبرم ما - افزون بر نهادهاي
فعلی- مجموعه هایی است که مصوبات دولت و مجلس را با چارچوب و عیار عدالت بسنجند؛ عدالتی که متکی به مبانی دینی باشد،

 
در غیر این صورت، سر از ناکجاآباد درمی آورد. 

3. مهم ترین موضوعی که در مبحث عدالت مطرح می شود عبارت است از تقسیم عادلانه امکانات و ثروت هاي کشور بین مردم.
مصادیق بی عدالتی در این موضوع نیز در میان اقشار جامعه به «تبعیض» و «رانت خواري» مشهور است. وقتی سهم مردم از یارانه ها
با میزان تورم و گرانی متناسب نیست یا در بحث معادل سازي حقوق ها و دریافتی ها، قوانین موجود بدون در نظر گرفتن عدالت اجرا
می شوند، یا اقشار محروم و متوسط از درآمدهاي کشور به قدر کفایت برخوردار نیستند، نوعی از ناامیدي و کاهش اعتماد مردم به

 
مسئولان شکل می گیرد. 

افزون بر این، پایش و بررسی شرایط عمومی جامعه نشان می دهد که طی سال هاي اخیر، فاصله طبقاتی و افزایش فقر در میان دهک



هاي پایین جامعه و انباشت ثروت در دهک هاي بالا رشد قابل ملاحظه اي داشته است. اولین گام در این خصوص، آن است که قوانین
موجود اصلاح شده و پرداخت ها عادلانه شوند، فرصت هاي برابر براي همه افراد ایجاد شود و از همه مهمتر، به اشتغال مولد و توزیع
عادلانه بودجه اهتمام ورزید. در ماجراي حقوق هاي نجومی مشخص شد که مقررات موجود تا چه اندازه با عدالت فاصله دارند. رفتار و
عملکرد برخی از مسئولان نیز در توجیه پرداخت حقوق هاي نجومی، آسیب مضاعفی به روحیه مردم زد. این در حالی بود که پیش از
این خبرهایی در مورد حقوق هاي نامتعارف از سوي برخی خناسان با اهداف مغرضانه منتشرشده بود اما با توجیهات صورت گرفته،
اعتماد بخشی از مردم به حاکمیت سلب شد تا جایی که یکی از این دریافت کنندگان حقوق هاي نجومی با برچسب «ذخیره نظام»

 
تطهیر گردید! 

4. اکنون که در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید در مدارس و دانشگاه ها قرار داریم، یکی از دغدغه هاي همیشگی خانواده ها تأمین
خدمات آموزشی با کیفیت مطلوب براي فرزندانشان است. جاي تأسف است که عدالت آموزشی و علمی با برخی از بازارگرمی ها و
اصطلاحاً دکان ها که در این بخش باز شده، به محاق رفته و اقشار متوسط و آسیب پذیر به دلیل قوانین عاري از عدالت، شاهد هدر
رفت استعداد جوانان آینده سازشان هستند. از سوي دیگر، واگذاري مسئولیت ها به مسئولان نازپرورده و نورچشمی در مناصب

 
مختلف که اساساً با عدالت محوري سنخیتی ندارند، کشور را به سمت دور شدن از عدالت سوق می دهد. 

از این منظر، اگر دولت سیزدهم در زمینه تحقق عدالت آموزشی و علمی در کشور موفق عمل کند و نسل نوجوان و جوان کشور با
توزیع عادلانه ثروت و امکانات آموزشی سهم خود را دریافت کنند، گام بلندي براي رفع تبعیض در این حوزه و درنتیجه پیشرفت

 
کشور برداشته است. 

5. تصویب قوانین با چارچوب هاي فوق الذکر، یک بخش کار است و بخش دیگر، به مبارزه بی امان با فساد بازمی گردد. عدالت قطعاً با
تعارف و رودربایستی اجرا نمی شود چراکه باید با قاطعیت همراه باشد، ثانیاً مردمی بودن و ساده زیستی می خواهد و ثالثاً، نیازمند
خودسازي و تهذیب است. همه این موارد، چالش هایی هستند که پس از عبور قوانین از فیلتر عدالت خواهی باید رعایت شوند تا به

 
نتیجه مطلوب دست یافت. 

و بالاخره اینکه انتظار حل این معضل در یک مقطع زمانی کوتاه با واقعیت ها فاصله دارد اما چنانچه ساز و کارهاي درست و ریل
گذاري هاي متقنی به مرحله اجرا درآیند، مردم نیز همراهی و همکاري کرده و براي تسریع در انجام آن کمک خواهند کرد.



نخستین پروانه نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات کشاورزي در همدان

صادر شد

منبع: تابناكشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/06/06

 
نخستین پروانه نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات کشاورزي در همدان صادر شد 

 
مدیر کل استاندارد استان همدان از اخذ پروانه نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات کشاورزي براي اولین بار در کشور خبر داد. 

 
مدیر کل استاندارد استان همدان از اخذ پروانه نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات کشاورزي براي اولین بار در کشور خبر داد. 

به گزارش تابناك همدان، محمد مددي بیان کرد: از ابتداي سال 1400 چند پروانه کاربرد نشان استاندارد در حوزه ماشین آلات
کشاورزي و یک محصول کشاورزي که تا به حال انجام نشده بود در دستور کار قرار گرفت که در بخش ماشین آلات کشاورزي در

 
حوزه هاي کودپاشی سیب زمینی، سیب زمینی کار ها و کمباین براي اولین بار در کشور پروانه نشان استاندارد صادر شد. 

وي اضافه کرد: در زمینه محصول کشاورزي نیز براي کنسرو برگ مو براي نخستین بار در غرب کشور پروانه کاربرد نشان استاندارد

 
صادر شد که این محصول متعلق به شرکت آریا شور هگمتانه است. 

وي با بیان اینکه محصول فوق شامل استاندارد اجباري است، اظهار کرد: تا به حال هیچ واحدي صنعتی در غرب کشور این محصول را

 
تولید نمی کرد و استان همدان براي نخستین بار موفق به تولید و اخذ پروانه کاربرد نشان استاندارد براي این محصول شد. 

مدیر کل استاندارد استان همدان مطرح کرد: اخذ پروانه هاي استاندارد مورد بحث می تواند در اقتصاد، اشتغال و توسعه نظام

 
استانداردسازي در سطح ملی موثر و افزایش بهره وري در حوزه کشاورزي را به دنبال داشته باشد. 

مددي با اشاره به اینکه علائم هشدار دهنده و کارکردي تجهیزات و ماشین آلات کشاورزي مشمول استاندارد اجباري است، یادآرو شد:
در حوزه ماشین آلات شامل کود پاشی سیب زمینی، سیب زمینی کار ها و کمباین براي نخستین بار در کشور پروانه کاربرد نشان

 
استاندارد و براي محصول کشاورزي کنسرو برگ مو پروانه کاربرد نشان استاندارد براي اولین بار در غرب کشور صادر شده است. 

منبع: ایسنا



برنامه افتتاح 30 طرح معدن و صنایع معدنی تا پایان 1400

منبع: برداشت روزشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش برداشت روز، وجیه ا... جعفري ضمن گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شهداي والامقام دولت به ویژه رجایی و
باهنر اظهار داشت: پیش بینی شده تا پایان اسفند، طرح هاي توسعه اي مختلفی در حوزه فولاد، مس، سرب و روي، نفلین،

طلا، آنتیموان، فروکروم، زیرساختی و غیره به بهره برداري برسند. وي (...)

رئیس هیات عامل ایمیدرو اعلام کرد: تا پایان امسال، حدود 30 طرح در بخش معدن و صنایع معدنی سراسر کشور افتتاح می

 
شود. 

به گزارش برداشت روز، وجیه ا... جعفري ضمن گرامیداشت هفته
دولت و یاد و خاطره شهداي والامقام دولت به ویژه رجایی و
باهنر اظهار داشت: پیش بینی شده تا پایان اسفند، طرح هاي
توسعه اي مختلفی در حوزه فولاد، مس، سرب و روي، نفلین،
طلا، آنتیموان، فروکروم، زیرساختی و غیره به بهره برداري

 
برسند. 

وي افزود: مجموع سرمایه گذاري این طرح ها، به مرز دو میلیارد
دلار (1٫916 میلیارد دلار) می رسد و براي بیش از 4700 نفر

 
اشتغال مستقیم ایجاد می کند. 

 
همچنین با احتساب اشتغال غیرمستقیم این طرح ها، تا پایان امسال بیش از 18هزار و 600 شغل ایجاد خواهد شد. 

 
جزئیات طرح هاي افتتاحی سال 1400 

رئیس هیات عامل ایمیدرو با اشاره به جزئیات طرح هاي قابل افتتاح تا پایان سال 1400 تصریح کرد: از جمله این طرح ها، واحد
احیاي مستقیم قائنات، واحد بریکت سازي فولاد شادگان، کنسانتره فولاد شرق کاوه، فاز نخست تجهیز معدن و احداث کارخانه سرب

 
و روي مهدي آباد، معدن مس ایجو و فاز 3 کنسانتره گهر زمین است. 

وي ادامه داد: بخش دیگري از طرح هاي مذکور، کارخانه طلاي هیرد، تولید کاغذ از سنگ الیگودرز، طرح تولید سیلیکومتال، تجهیز
معدن، توسعه معدن سرچشمه، راه اندازي 3 پست اسکله بندر پارسیان، کارخانه فلوتاسیون مس سرچشمه، کلاف فولادي چادرملو،

 
معدن طلاي دره اشکی و تولید کود فسفاته است. 

جعفري گفت: طرح هاي دیگري در بخش هاي فروکروم، آهک هیدراته و زیرساختی (تامین آب، برق، جاده، تسهیل صادرات و غیره)

 
تا پایان امسال افتتاح می شوند. 

ایمیدرو





وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا

شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد

منبع: برداشت روزشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش برداشت روز، سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف
تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت،

معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و (...)

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت در

 
دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد. 

به گزارش برداشت روز، سید رضا فاطمی امین در نشست
سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با
هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این
مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش
صنعت، معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت
حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش

 
باشیم. 

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد



 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند

 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 



وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم . 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد

 
و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 



 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه

 
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت. 

شاتا نیوز



ستاره خلیج فارس نگین درخشان صنعت پالایش کشور

منبع: برداشت روزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش برداشت روز، «محمدعلی دادور» ضمن تشکر از استاندار هرمزگان به سبب درك شرایط ویژه این پالایشگاه و
استقبال از حضور هیئت بازرسی استانداري هرمزگان در شرکت نفت ستاره خلیج فارس، بیان داشت: سازمان بازرسی کل

کشور نیز از ماه ها پیش باهدف تدقیق در عملکرد بخش هاي مختلف، در این پالایشگاه حضور یافته ...

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس ضمن تشریح اقدامات گسترده و تمهیدات مؤثر در ایجاد توسعه ي متوازن و پایدار در
این پالایشگاه گفت: افرادي که با ارائه ي آمار کذب، قصد به حاشیه بردن و تضعیف این بخش استراتژیک از صنعت پالایش کشور را

 
دارند، بی تردید آب به آسیاب دشمن می ریزند. 

به گزارش برداشت روز، «محمدعلی دادور» ضمن تشکر از
استاندار هرمزگان به سبب درك شرایط ویژه این پالایشگاه و
استقبال از حضور هیئت بازرسی استانداري هرمزگان در شرکت
نفت ستاره خلیج فارس، بیان داشت: سازمان بازرسی کل کشور
نیز از ماه ها پیش باهدف تدقیق در عملکرد بخش هاي مختلف،
در این پالایشگاه حضور یافته است و این اقدام، اقدامی شایسته

 
تقدیر است. 

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس ادامه داد: در این مدت
تمامی آمار و اطلاعات طبقه بندي شده ي این شرکت با رعایت

همه ي شیوه نامه هاي صیانتی به آگاهی مقامات مرتبط رسیده است و امیدواریم وجوه روشن جان فشانی ها و اقدامات جهادي
مدافعان امنیت تأمین سوخت کشور که با تلاش شبانه روزي اهداف حیاتی برنامه هاي توسعه و سند کلان چشم انداز کشور را دنبال

 
می کنند، به صورتی روشن تر در معرض افکار عمومی قرار گیرد. 

وي توانمندسازي نیروي انسانی و توجه ویژه به نیروهاي بومی را یکی از ارزشمندترین اقدامات این پالایشگاه عنوان کرد و اظهار
داشت: شرکت نفت ستاره خلیج فارس، ضمن انعقاد تفاهم نامه با دانشگاه ها و مراکز فنی و حرفه اي استان در راستاي ارتقاء دانش و
تجربه نیروهاي بومی، با برگزاري کلاس هاي آموزشی و انتقال تجربیات عملی، توسعه و تعالی نیروهاي بومی را مدنظر قرار داده است

 
که از منظر مدیران این شرکت ضامن استمرار موفقیت آمیز عملیات تولید این پالایشگاه حیاتی است. 

دادور این پالایشگاه را نقطه قوت کشور و خاري در چشم دشمنان قسم خورده ایران اسلامی خواند و افزود: افرادي که در پی تضعیف
این مجموعه ي استراتژیک هستند، آگاهانه یا غیرآگاهانه آب به آسیاب دشمنان می ریزند و با ارائه ي آمار کذب، از بین بردن منابع

 
ارزشمند نیروي انسانی جهادي و انقلابی را دنبال می کنند و اصول محرمانگی را زیر سؤال برده اند. 

دادور استفاده از نیروهاي بومی را رمز دستیابی به توسعه پایدار در این پالایشگاه دانست و اضافه کرد: نزدیک به 22 سال از عمر 27
ساله خدمتم در صنعت نفت ایران را در صنایع نفتی استان هرمزگان گذرانده ام و همواره بیشترین دغدغه را براي درونی شدن این

 
صنعت در هرمزگان داشته ام و اعتقاد قلبی دارم که این دغدغه ها را باید فراتر از بحث تشویش اذهان عمومی نگریست. 



وي اقداماتی ازجمله قطع ید پیمانکاران خارجی و سودجویان داخلی و همچنین به کارگیري نیروهاي بومی را از بزرگ ترین خدمات
دوران خدمت خود در شرکت پالایش نفت لاوان و شرکت نفت ستاره خلیج فارس عنوان کرد و افزود: همواره در تلاش بوده ایم تا با
به کارگیري حداکثري ظرفیت هاي بالقوه و موجود نیروهاي بومی، اشتغال مولد را در استان هرمزگان تقویت و زمینه هاي افزایش

 
گردش مالی در هرمزگان را ایجاد کنیم. 

مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس این پالایشگاه را پشتوانه اي قابل اطمینان براي مسئولان استان هرمزگان در عمل به
مسئولیت هاي اجتماعی و همچنین در زمینه مقابله با ویروس کرونا خواند و گفت: تا به امروز اقداماتی مانند تزریق حداقل 10
مگاوات-ساعت برق به شبکه ي هرمزگان، ساخت بیمارستان مجهز 264 تخت خوابی در بندرعباس و صدها اقدام ریز و درشت دیگر را
در راستاي حفظ شان هم نوعان مان کمتر رسانه اي می کردیم اما از امروز بنا به درخواست مسئولان این پشتیبانی ها را رسانه اي

 
خواهیم کرد. 

وي ضمن اشاره به دوران مدیرعاملی خود در سال هاي 1390 تا 1393 در شرکت پالایش نفت لاوان تشریح کرد: این دوران، دوران
طلایی جزیره ي لاوان بود و در عمل توانمندسازي و اتکا به نیرو و پتانسیل هاي بومی تبلور یافت به نحوي که در این برهه ي زمانی
ضمن انتقال دفاتر شرکت به هرمزگان و کاهش نرخ بیکاري، گردش مالی قابل توجهی نیز در منطقه ایجاد شد و سطح رفاه عمومی

 
افزایش پیدا کرد. 

دادور اضافه کرد: بااین حال پس از خروج من از مدیریت پالایشگاه لاوان، روزگار مردم منطقه بار دیگر دچار چالش شد و دفاتر شرکت

 
و مراودات تجاري آن نیز به استان فارس انتقال یافت. 

وي در ادامه تمام دستاوردهاي مدیریتی خود را مرهون اعتماد صددرصدي و تلاش همکاران و صبوري خانواده هاي ایشان دانست و
اظهار داشت: نباید این نکته مهم فراموش شود که شرکت نفت ستاره خلیج فارس، ایران اسلامی را نه تنها در تولید بنزین به
خودکفایی رساند بلکه نخستین صادرات فراورده استراژیک بنزین تاریخ صنعت نفت ایران را تحقق بخشید و اعتقاد داریم امروز

 
قدردانی از مهندسان و کارگران این صنعت عظیم و تکریم آنان باید به عنوان رسالتی مهم در اولویت قرار داده شود. 

دادور در پایان گفت: از دستگاه هاي امنیتی انتظار داریم با توجه به موقعیت ویژه و جایگاه حیاتی این پالایشگاه، ضمن تمرکز بیشتر
بر مباحث عنوان شده و برخورد با افراد خاطی، از انتشار مطالب کذب و تشویش اذهان جلوگیري کنند و اجازه ندهند این مجموعه ي

 
استراتژیک تبدیل به ابزاري براي تبلیغات سوء جریان هاي سیاسی و جهت گیري ها و اعمال نظرهاي مغرضانه شود. 

روابط عمومی شرکت نفت ستاره خلیج فارس



نسل امروز نگاه محدودکننده را برنمی تابد

منبع: خبر داغشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون امور زنان و خانواده رییس جمهوري گفت: باید براي نسل امروز که داراي تحصیلات عالیه است فضاي دیگري ایجاد
کرد و اگر بخواهیم با نگاه محدودکننده و فشار ممنوعیت و محدودیت با آنان مواجه شویم مسیر درستی را در پیش نگرفته

ایم.

به گزارش خبرداغ به نقل از ایلنا، معصومه ابتکار روز شنبه
در نشست تخصصی مجازي ارایه گزارش طرح پژوهشی با
عنوان بررسی موانع و راهکارهاي مشارکت اقتصادي زنان
ایران، با تاکید بر اینکه امیدواریم نتایج این گزارش ها و
پژوهش ها در سیاست گذاري ها و تصمیم گیري هاي
دولت سیزدهم هم بکارگرفته شود، گفت: موضوع مشارکت
اقتصادي زنان همواره مورد توجه بوده است، موضوعی که
گاه با گره خوردن به فرهنگ و عرف تغییر جهت داده

 
است. 

وي افزود: اما اگر مبناي کار پژوهشی استقلال اقتصادي زنان را نگاه قرآنی قرار دهیم خواهیم دید که در قرآن براي مردان و زنان
بدون هیچ تفاوتی، نصیبی از آنچه که به دست می آورند قرار داده شده است و بیان شده که انسان غیر از آنچه که سعی و تلاش می

 
کند به دست نمی آورد. 

معاون امور زنان و خانواده با تاکید بر اینکه در نگاه قرآنی بحث جنسیت معنا ندارد بلکه انسان مدنظر است، یادآور شد: قرآن تاکید
دارد که زنان استقلال اقتصادي دارند و نقش اقتصادي که زنان ایفا می کنند را در سیطره مردان چه همسر و چه پدر قرار نداده است.

ابتکار یادآور شد: این را در نگاه فقهی هم می بینیم گرچه در نگرش هاي فرهنگی و اجتماعی مسایل متفاوت جلوه می کند و
تاثیرگذاري ها و جهت گیري هاي اجتماعی و خانوادگی بر زنان بسیار تعیین کننده و تاثیرگذار و غیر قابل انکار است اما در هر صورت

 
گاهی دچار خلط مبحث می شویم که این پژوهش ها می تواند به ما کمک کند. 

وي یکی از تاثیرات فرهنگ و اجتماع بر روي زنان را این باور که زنان شاغل کمتر به خانواده توجه دارند عنوان و تصریح کرد: به نوعی
عنوان می کنند که دوگانه اي میان اشتغال زنان و خانه ایجاد شده است اما این پژوهش ها نشان می دهد که زنان در سایه گسترش

 
نقش پذیري مردان در مسایل خانگی بهتر می توانند فعالیت کنند. 

معاون امور زنان خانواده، کم شدن شغل براي مردان در صورت اشتغال زنان را یکی دیگر از باورهاي غلط دانست و تصریح کرد: بعضی
عنوان می کنند اگر زنان شاغل شوند مردان بیکار می شوند؛ این همان بحث فرهنگی و اجتماعی است که موانع ایجاد می کند در

 
حالیکه اصلا چنان معادله اي وجود ندارد و برداشت نادرستی است. 



ابتکار در تشریح عملکرد معاونت امور زنان و خانواده براي ایجاد بسترهاي اشتغال زنان گفت: تامین 9 ماه مرخصی زنان و ایجاد مشوق
هایی براي فرزندآوري در بودجه کلان کشور از جمله تصمیم ها و اتفاق هاي مهمی بود که با پیگیري معاونت و تصویب دولت

 
دوازدهم، اجرایی شد. 

وي به دولت سیزدهم توصیه کرد: 4 و نیم میلیون زن سرپرست خانوار در کشور وجود دارد که نیاز به الگوسازي و حمایت و ایجاد
کسب و کار دارند ضمن اینکه موضوع مشارکت اقتصادي زنان را باید از دریچه فعالیت و نگاه قرآنی دید. باید براي نسل امروز که
داراي تحصیلات عالیه است فضاي دگري را ایجاد کرد و اگر بخواهیم با نگاه محدود کننده و ممنوعیت با آنان مواجه شویم مسیر

 
درستی را در پیش نگرفته ایم. اما اگر شرایط انطباق را فراهم کنیم با حمایت هاي لازم ممکن است الگوهاي خوبی داشته باشیم. 

ابتکار تاکیدکرد: دسترسی گسترده به اینترنت و فناوري هاي نوین در ایجاد شرایط بهینه و دسترسی به بازار به این زنان کمک شایانی
می کند و با آن شرایط بهتر فراهم می شود پس باید نسبت به محدود سازي فضاي مجازي بیش از پیش دقت کرد. در همین راستا

 
معاونت امور زنان به رییس مجلس نامه اي نوشت و در مورد این موضوع متذکر شد. 

وي افزود: فراهم شدن فضا براي حضور زنان باعث می شود از توانمندي هاي آنان در مدیریت کشور استفاده بهینه شود. انتظار ما این
است که موضوعات و پژوهش هاي صورت گرفته در دولت سیزدهم جدي تلقی شود و با نگاه قرانی بتوانیم سیاستگذاري درستی

داشته باشیم.



تلاش بسیج براي کاهش سرقت در منوجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/06/06

رئیس دادگستري منوجان از تقویت گشت هاي رضویون با همکاري بسیج به منظور کاهش سرقت محصولات کشاورزي خبر
داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، سامان افشارمنش،رئیس دادگستري
منوجان در نشست شوراي پیشگیري از وقوع جرم
شهرستان منوجان گفت: گشت هاي رضویون بسیج با
هدف کاهش بزه اجتماعی سرقت در شهرستان همچون

 
گذشته باید ادامه یابد و تقویت شود. 

او ضمن تاکید بر این مطلب که ساماندهی و رصد محل هاي خرید و فروش محصولات کشاورزي بایستی مورد توجه قرار گیرد، به
مردم توصیه کرد: از خریداري اموالی که مشکوك به این که در نتیجه ارتکاب سرقت به دست آمده یا توسط افراد به طرز مشکوکی در

 
معرض فروش قرار گرفته خودداري کنند. 

رئیس دادگستري منوجان با اشاره به اهمیت پیشگیري، بیان کرد: در مسأله سرقت بحث پیشگیري بسیار حائز اهمیت است و هم

 
مردم و هم دستگاه هاي مختلف باید سعی کنند مراقبت هاي لازم و کافی را مدنظر قرار دهند. 

او گفت: با توجه به فصل برداشت محصول خرما و لیمو، نیروي انتظامی باید با استفاده از ظرفیت هاي بسیج برنامه هایی براي کاهش
و به حداقل رساندن سرقت خرما و لیمو اتخاذ کند و باید بستر هاي وقوع سرقت و علل وقوع سرقت از جمله علل محیطی، اجتماعی،

 
فرهنگی و اقتصادي را شناسایی کرد و آن ها را با ارائه راهکار و اجرایی کردن از بین برد. 

افشارمنش اظهارکرد: در موضوع پیشگیري از وقوع جرم، قانون تکالیف معینی را براي قوه قضاییه مشخص کرده و لازم است فراتر از

 
فعالیت هاي علمی و نظریه پردازي به صورت اجرایی به آن بپردازیم. 

او ایجاد اشتغال و حمایت از تولید، ایجاد کمپ هاي ترك اعتیاد، آگاه سازي عمومی در نگهداري صحیح از اموال را از جمله راهکار

 
هاي پیشگیري از سرقت عنوان کرد. 

رئیس دادگستري منوجان در خاتمه گفت: همه ما در پیشگاه خداوند متعال در برابر وظایفی که بر عهده داریم مسئول هستیم و باید
به بهترین نحو ممکن به آن ها عمل کنیم تا مردم از ما رضایت داشته باشند و آن موقع است که خداوند نیز از ما راضی خواهد شد.



تقاطع غیرهمسطح شهداي نایبند بندرعباس افتتاح شد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/06/06

 
 

همزمان با پنجمین روز هفته دولت، تقاطع غیرهمسطح شهداي نایبند بندرعباس با هزینه 400 میلیارد ریال با حضور فریدون همتی

 
استاندار هرمزگان و احمد مرادي نماینده مردم در مجلس به بهره برداري رسید. 

به گزارش صبح ساحل، شهردار بندرعباس در این مراسم گفت: طول پل با پیش دال و احتساب رمپ ها 287 متر و عرض آن 16.5

 
متر است که شش دهانه دارد و 57عدد شمع اصطکاکی در آن اجرا شده است. 

مهدي نوبانی با بیان اینکه طول بلوار احداثی پردیس نیز بدون احتساب پل، یک هزار و 537متر است، بیان داشت: 780هزار کیلوگرم
آرماتوربندي، هفت هزار و 900مترمکعب بتن ریزي، شش هزار و 950مترمربع قالب بندي، 255هزار مترمکعب عملیات خاکی در این

 
طرح اجرا شده است. 

وي هزینه اجراي این طرح را 400میلیارد ریال اعلام کرد و یادآور شد: در زمان اجراي طرح براي 55 نفر به صورت مستقیم و 253

 
نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال ایجاد شده است. 



 
 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/06/06

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص
اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. نوشته تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد اولین بار در

تجارت گردان. پدیدار شد.

 
 

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص اعتبار 200

 
میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عباس گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی طی هفته گذشته خبر از
اختصاص اعتبار 200 میلیارد ریالی براي احداث سد فینسک داد که پایه این خبر نیز نامه شماره 43119 محمود واعظی رئیس دفتر

 
رئیس جمهور سابق مورخ 21 مردادماه 1400 بود. 

در پی این نامه و اعلام این خبر برخی نمایندگان استان مازندران که به صورت کلی با احداث سد فینسک به دلیل مسائل محیط
زیستی مخالف هستند و از سوي دیگر واکنش برخی رسانه ها و چهره هاي دوست دار محیط زیست در استان هاي سمنان و مازندران

 
به نظر می رسد اعتبارات این سد لغو شده است. 

در نامه مورخ سوم شهریورماه 1400 از سوي معاون حقوقی و پشتیبانی مجلس شوراي اسلامی که به امضاي رضا انجم شعاع نیز
رسیده خطاب به گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه آمده است: به استحضار می رساند نامه ابلاغ اعتبار کان لم یکن تلقی

 
می شود. 



 
 

بدین ترتیب با روي کار آمدن دولت جدید یکی از اعتباراتی که روحانی در روزهاي آخر براي استان سمنان مصوب کرده بود از دست

 
رفت. 

تحقیقات خبرنگار مهر نشان می دهد که واکنش دوست داران محیط زیست به اتفاقات کشور به خصوص عدم اختصاص بودجه براي
آتش سوزي جنگل ها در این تصمیم تأثیر بسزایی داشته است. دوست داران محیط زیست اعلام می دارند که به جاي رسیدگی به
طرح هاي انتقال آب و سد سازي که جز خشکسالی اثر دیگري ندارد بهتر است این اعتبارات به نجات جنگل ها و تجهیز یگان آتش

 
نشانی منابع طبیعی اختصاص یابد. 

البته گفتنی است که از سوي دیگر هم مردم سمنان معتقد هستند که کم آبی در این استان مشکلات بسیار عدیده از عدم سرمایه
گذاري، اشتغال زایی، کاهش توان تولیدي، عدم جذابیت براي جذب سرمایه هاي بخش خصوصی، مهاجرت، مسائل فرهنگی و
اجتماعی و… را پدید آورده است، لذا حال باید دید دولت سیزدهم در بدو امر در راستاي مقابله با خشکسالی در سمنان چه اقدامی را

صورت می دهد.



تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/06/06

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص
اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. نوشته تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد اولین بار در

تجارت گردان. پدیدار شد.

 
 

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص اعتبار 200

 
میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عباس گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی طی هفته گذشته خبر از
اختصاص اعتبار 200 میلیارد ریالی براي احداث سد فینسک داد که پایه این خبر نیز نامه شماره 43119 محمود واعظی رئیس دفتر

 
رئیس جمهور سابق مورخ 21 مردادماه 1400 بود. 

در پی این نامه و اعلام این خبر برخی نمایندگان استان مازندران که به صورت کلی با احداث سد فینسک به دلیل مسائل محیط
زیستی مخالف هستند و از سوي دیگر واکنش برخی رسانه ها و چهره هاي دوست دار محیط زیست در استان هاي سمنان و مازندران

 
به نظر می رسد اعتبارات این سد لغو شده است. 

در نامه مورخ سوم شهریورماه 1400 از سوي معاون حقوقی و پشتیبانی مجلس شوراي اسلامی که به امضاي رضا انجم شعاع نیز
رسیده خطاب به گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه آمده است: به استحضار می رساند نامه ابلاغ اعتبار کان لم یکن تلقی

 
می شود. 



 
 

بدین ترتیب با روي کار آمدن دولت جدید یکی از اعتباراتی که روحانی در روزهاي آخر براي استان سمنان مصوب کرده بود از دست

 
رفت. 

تحقیقات خبرنگار مهر نشان می دهد که واکنش دوست داران محیط زیست به اتفاقات کشور به خصوص عدم اختصاص بودجه براي
آتش سوزي جنگل ها در این تصمیم تأثیر بسزایی داشته است. دوست داران محیط زیست اعلام می دارند که به جاي رسیدگی به
طرح هاي انتقال آب و سد سازي که جز خشکسالی اثر دیگري ندارد بهتر است این اعتبارات به نجات جنگل ها و تجهیز یگان آتش

 
نشانی منابع طبیعی اختصاص یابد. 

البته گفتنی است که از سوي دیگر هم مردم سمنان معتقد هستند که کم آبی در این استان مشکلات بسیار عدیده از عدم سرمایه
گذاري، اشتغال زایی، کاهش توان تولیدي، عدم جذابیت براي جذب سرمایه هاي بخش خصوصی، مهاجرت، مسائل فرهنگی و
اجتماعی و… را پدید آورده است، لذا حال باید دید دولت سیزدهم در بدو امر در راستاي مقابله با خشکسالی در سمنان چه اقدامی را

صورت می دهد.



تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/06/06

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص
اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. نوشته تخصیص اعتبار 200 میلیارد ریالی سد فینسک لغو شد اولین بار در

تجارت گردان. پدیدار شد.

 
 

سمنان- معاونت حقوقی و مجلس وزارت نیرو در نامه اي خطاب به نماینده مردم سمنان، مهدي شهر و سرخه، تخصیص اعتبار 200

 
میلیارد ریالی سد فینسک را لغو کرد. 

به گزارش خبرنگار مهر، عباس گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه در مجلس شوراي اسلامی طی هفته گذشته خبر از
اختصاص اعتبار 200 میلیارد ریالی براي احداث سد فینسک داد که پایه این خبر نیز نامه شماره 43119 محمود واعظی رئیس دفتر

 
رئیس جمهور سابق مورخ 21 مردادماه 1400 بود. 

در پی این نامه و اعلام این خبر برخی نمایندگان استان مازندران که به صورت کلی با احداث سد فینسک به دلیل مسائل محیط
زیستی مخالف هستند و از سوي دیگر واکنش برخی رسانه ها و چهره هاي دوست دار محیط زیست در استان هاي سمنان و مازندران

 
به نظر می رسد اعتبارات این سد لغو شده است. 

در نامه مورخ سوم شهریورماه 1400 از سوي معاون حقوقی و پشتیبانی مجلس شوراي اسلامی که به امضاي رضا انجم شعاع نیز
رسیده خطاب به گل رو نماینده سمنان، مهدي شهر و سرخه آمده است: به استحضار می رساند نامه ابلاغ اعتبار کان لم یکن تلقی

 
می شود. 



 
 

بدین ترتیب با روي کار آمدن دولت جدید یکی از اعتباراتی که روحانی در روزهاي آخر براي استان سمنان مصوب کرده بود از دست

 
رفت. 

تحقیقات خبرنگار مهر نشان می دهد که واکنش دوست داران محیط زیست به اتفاقات کشور به خصوص عدم اختصاص بودجه براي
آتش سوزي جنگل ها در این تصمیم تأثیر بسزایی داشته است. دوست داران محیط زیست اعلام می دارند که به جاي رسیدگی به
طرح هاي انتقال آب و سد سازي که جز خشکسالی اثر دیگري ندارد بهتر است این اعتبارات به نجات جنگل ها و تجهیز یگان آتش

 
نشانی منابع طبیعی اختصاص یابد. 

البته گفتنی است که از سوي دیگر هم مردم سمنان معتقد هستند که کم آبی در این استان مشکلات بسیار عدیده از عدم سرمایه
گذاري، اشتغال زایی، کاهش توان تولیدي، عدم جذابیت براي جذب سرمایه هاي بخش خصوصی، مهاجرت، مسائل فرهنگی و
اجتماعی و… را پدید آورده است، لذا حال باید دید دولت سیزدهم در بدو امر در راستاي مقابله با خشکسالی در سمنان چه اقدامی را

صورت می دهد.



شماره 1226 نشریه بازارکار منتشر شد

منبع: بازار کارشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/06/06

شماره 1226 نشریه بازارکار با مطالب متنوع در حوزه اشتغال و استخدام روز شنبه 6 شهریورماه منتشر شد.

 
شماره 1226 نشریه بازارکار با مطالب متنوع در حوزه اشتغال و استخدام روز شنبه 6 شهریورماه منتشر شد 

این شماره بازارکار به موضوعات و مطالب متنوعی در زمینه، پنجمین فراخوان جذب مدرس مراکز علمی کاربردي، ساماندهی استخدام
کارکنان دولت ،فراخوان جذب امریه درقوه قضاِییه و سازمان صمت، جوانترین عضو کابینه؛ مردي از جنس اشتغال وکارآفرینی،برنامه
هاي شوراي شهر تهران براي برگزاري آزمون تبدیل وضعیت کارکنان شهرداري ، استخدام درنهاد کتابخانه هاي عموي کشور و
استخدام درپژوهشکده معتمد جهاددانشگاهی اختصاص دارد. مخاطبان می توانند براي اطلاع بیشتر و مطالعه این نشریه حوزه اشتغال

 
و کارآفرینی به لینک هاي زیر مراجعه نمایند. 

 
 http://www.bazarekar.ir/Magazines/859

 
 https://www.jaaar.com/kiosk/archives/Bazarkar

https://magland.ir/magazine/8/issue/11299/هفته-نامه-بازار-کار-شماره-1226



متخصصان نانو با چالش هاي راه اندازي کسب وکار آشنا می شوند

منبع: خوزناشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/06/06

رویدادي با هدف ایجاد نگرش جدید در توسعه کسب و کار از سوي ستاد نانو از 22 شهریور ماه به صورت مجازي برگزار می

 
شود. 

ایسنا، رویداد کارنو با همکاري ستاد ویژه توسعه فناوري نانو، سازمان فنی وحرفه اي و مرکز تربیت مربی کشور و با رویکرد
توانمندسازي سرمایه هاي انسانی متخصصان فناوري نانو، از روز 22 شهریورماه به صورت مجازي و در بستر اسکاي روم آغاز می شود

 
و تا 31 شهریور ادامه دارد. 

در این رویداد، فضاي ورود به کسب وکار شبیه سازي شده و شرکت کنندگان با ادبیات و همچنین چالش هاي ایجاد یک کسب وکار
آشنا می شوند. محتواي آموزشی این رویداد در قالب کارگاه هاي آموزشی، مشاوره ها و همچنین مسابقه کسب وکار به شرکت
کنندگان ارائه می شود. در روز پایانی نیز شرکت کنندگان ایده هاي خود را در مقابل داوران ارائه کرده و تیم هاي برتر معرفی و به آن

 
ها جوایزي اهدا می شود. 

کارگاه هاي آموزشی این رویداد شامل "آشنایی با بوم مدل کسب وکار"، "آشنایی با مباحث مالکیت فکري"، "آشنایی با جستجو و
ثبت پتنت"، "آشنایی با اجزاي اکوسیستم کارآفرینی و انتقال تجارب کارآفرینی" و "ارائه مؤثر با رویکرد ارائه طرح هاي کسب و کار

 
براي سرمایه گذار" است. 

به نقل از ستاد نانو، آشنایی با روش هاي بازاریابی و تجاري سازي، آشنایی با توانمندي هاي فردي و شخصیتی از مواردي است که در
این دوره و در قالب کارهاي تیمی به آن پرداخته می شود. پس از پایان این رویداد به افراد فعال گواهینامه با اعتبار بین المللی اهدا

خواهد شد.



دانشگاه رفتن از سکه افتاد

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/06/06

بررسی ها نشان می دهد که از سال1390 جریان انصراف داوطلبان مجاز براي انتخاب رشته شکل گرفته و به تدریج افزایش
یافته است؛ به این معنا که اگر در سال1390، 75درصد داوطلبان خواهان انتخاب رشته دانشگاهی بودند در سال1400 این

رقم به 48درصد کاهش پیدا کرده است.

 بررسی ها نشان می دهد که از سال1390 جریان انصراف
داوطلبان مجاز براي انتخاب رشته شکل گرفته و به تدریج افزایش یافته است؛ به این معنا که اگر در سال1390، 75درصد داوطلبان

 
خواهان انتخاب رشته دانشگاهی بودند در سال1400 این رقم به 48درصد کاهش پیدا کرده است. 

به گزارش سرویس دانشگاه صبح قزوین به نقل از همشهري؛درحالی که تصور عمومی و غالب جامعه این است که رقابت سنگینی براي
تصاحب صندلی دانشگاه ها در ایران وجود دارد و اغلب داوطلبان در صف ورود به آموزش عالی هستند، سازمان سنجش آموزش کشور
اعلام کرد که 52درصد داوطلبان کنکور سال1400 که مجاز به انتخاب رشته شده بودند، از این کار صرف نظر کرده و عطاي ورود به
دانشگاه را به لقایش بخشیده اند. البته این اتفاق ناگهانی رخ نداده و بررسی ها نشان می دهد که از سال1390 جریان انصراف
داوطلبان مجاز براي انتخاب رشته شکل گرفته و به تدریج افزایش یافته است؛ به این معنا که اگر در سال1390، 75درصد داوطلبان

 
خواهان انتخاب رشته دانشگاهی بودند در سال1400 این رقم به 48درصد کاهش پیدا کرده است. 

لازمه تحلیل روند کاهشی اشتیاق به انتخاب رشته در کنکور سراسري، دست گذاشتن روي علت هاي نوپدید است وگرنه اشاره به
علت هایی که همیشه وجود داشته و به خاطر آنها بخشی از داوطلبان دست از انتخاب رشته کشیده اند، کمکی به تحلیل علل کاهش
رغبت به انتخاب رشته توسط افراد مجاز نمی کند. به عنوان نمونه برخی معتقدند بخش زیادي از داوطلبانی که انتخاب رشته نکرده
اند، جزو افرادي هستند که فقط با هدف پذیرش در رشته محل هاي برتر کنکور داده اما چون رتبه لازم را کسب نکرده اند، از انتخاب
رشته پرهیز می کنند تا سال آینده دوباره کنکور دهند. یا اینکه فاطمه زرین آمیزي، سخنگوي سازمان سنجش آموزش کشور در
پاسخ به اینکه چرا نیمی از داوطلبان مجاز به انتخاب رشته کنکور سراسري1400 انتخاب رشته نکرده اند، تنها به این نکته بسنده
کرده که «چون یکسري از داوطلبان تجربی به عنوان رقابتی ترین گروه آزمون نتوانسته اند نتیجه دلخواه را کسب کنند و تصور می
کنند که امکان پذیرش در آن 4رشته پرطرفدار را ندارند، انتخاب رشته نمی کنند.» این در حالی است که این علت ها حتی در اوایل

 
دهه90 هم وجود داشته و انگیزه تازه اي براي انصراف از انتخاب رشته به حساب نمی آیند. 



 
بی انگیزگی جامعه و کاهش جذابیت تحصیلات دانشگاهی 

براي بررسی فرضیه هاي محتمل کاهش اشتیاق افراد مجاز به انتخاب رشته در کنکورهاي سراسري طی یک دهه اخیر مطالعه جدي
در وزارت علوم صورت نگرفته یا در دسترس نیست به همین دلیل با استادان حوزه مدیریت آموزشی در این باره گفت وگو کرده ایم تا
بخشی از کاهش تمایل جوانان براي حضور در دانشگاه مشخص شود. کامران محمدخانی، استاد دانشگاه و دکتري مدیریت آموزش
عالی در گفت وگو با همشهري می گوید: «در درجه اول اصلی ترین علت، بی انگیزگی در سطح جامعه است. یک کسالت علمی در
جامعه ایران وجود دارد که این موضوع می تواند ناشی از شرایط فرهنگی، اجتماعی، شغلی و آینده مبهمی باشد که جوانان با آن

 
مواجه هستند. کاهش منزلت استاد در سطح جامعه مهم ترین عامل براي بی انگیزگی بوده است.» 

محمدخانی کاهش جذابیت تحصیلات دانشگاهی را دومین فرضیه دانست و توضیح داد: «یکی دیگر از دلایل می تواند این باشد که

 
رقابت بر سر درصد بزرگی از صندلی هاي دانشگاه ها که البته از کیفیت لازم هم برخوردار نیستند، وجود ندارد.» 

پریوش جعفري، عضو هیأت علمی گروه مدیریت آموزشی واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی با بیان دیگري به تبیین این
فرضیه پرداخته و به همشهري می گوید: «با بحث کاهش ارزش تحصیلات در کشور مواجه هستیم. بسیاري از رشته هایی که در
دانشگاه ها ارائه می شوند چون جنبه کاربردي ندارند و دانشجویان بلد نیستند با آموخته هایشان کاري انجام دهند و از آن استفاده
کنند، بنابراین ارزش تحصیلات در ذهن آنها کاهش پیدا می کند که البته برخی رشته هاي خاص و دانشگاه هاي خاص از این موضوع
مستثنی هستند.» او می افزاید: «از طرفی آن قدر فراوانی پذیرش بالا رفته که باعث شده جذابیت رشته ها کاهش پیدا کند. جایی که
عرضه زیاد می شود، شاید بر تقاضاي مفید تأثیر بگذارد. هرچه ظرفیت ها کمتر بود، افراد با چالش و تلاش و عطش بیشتري به سمت
دانشگاه می رفتند اما الآن دیگر اینطور نیست. الان می بینند که هر کسی در جلسه کنکور شرکت می کند مجاز به انتخاب رشته

 
است و اصطلاحا قبول می شود.» 

 
ناتوانی در پرداخت شهریه به خاطر شرایط اقتصادي 

عوامل اقتصادي از دیگر محورهایی است که به اعتقاد کامران محمدخانی، مولف کتاب «حوزه رهبري آموزش عالی» می تواند در
ردیف فرضیه هاي محتمل براي کاهش اقبال داوطلبان مجازشده براي انتخاب رشته قرار گیرد. او در این باره توضیح داد: «بخش
کوچکی از دانشجویان در قالب دانشجوي روزانه تحصیل می کنند و بخش بزرگی از آنها شهریه پرداز هستند. شهریه دانشگاه ها سبد
خانوار را تحت فشار قرار داده و درپی تورم سرسام آور و هزینه هاي بالاي زندگی، شرایط اقتصادي سخت تر شده است. داوطلبان
آموزش عالی هم یک بررسی اجمالی کرده  و فکر می کنند که اگر قرار است شهریه بپردازند، انتخاب رشته فایده ندارد. این موضوع
براي دانشجویانی که در شهرهاي دیگر پذیرش می شوند شرایط را سخت تر کرده است، چون باید هزینه هاي یک زندگی مستقل را

 
بپردازند.» 

 
یا مهاجرت یا کار 

او معتقد است: «آن دسته از داوطلبان آموزش عالی که به اصطلاح دستشان به دهانشان می رسد، ویزاي تحصیلی می گیرند و براي
تحصیلات دانشگاهی از کشور خارج می شوند. آمار دانشجویان کارشناسی که در دو سال اخیر مراجعه می کنند و براي تحصیل در
یک دانشگاه خارجی توصیه نامه می خواهند بیشتر شده است. استدلال آنها این است که حتی اگر به خاطر محدودیت هاي کرونایی
امکان حضور در کشور دانشگاه مورد نظرشان فراهم نباشد هم آموزش را به صورت مجازي می گیرند و موقعی که شرایط فراهم شد به
کشور مقصد خواهند رفت. از سوي دیگر برخی که توان پرداخت شهریه از عهده خود و خانواده شان خارج است، دنبال شغل می

 
گردند. متأسفانه شاهد هستیم که بین دانشجویان مان برخی پیک موتوري هستند و براي رستوران ها کار می کنند». 

 
افزایش بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی 

کاهش جایگاه تحصیل کرده ها و نبود تناسب بین ظرفیت هاي شغلی و توانایی هاي آکادمیک و تخصصی افراد از دیگر فرضیه هایی
است که پریوش جعفري، استاد رشته مدیریت آموزشی، در ادامه تحلیل کاهش اشتیاق مطرح می کند؛ «براساس آمارهاي رسمی،



تعداد بیکاران داراي تحصیلات دانشگاهی از بیکارانی که تحصیلات دانشگاهی ندارند بالاتر رفته است. بنابراین تصمیم آن بخشی که
توان پرداخت شهریه ندارند یا در خانواده اي زندگی می کنند که به لحاظ مالی نمی توانند خرج تحصیل او را بدهند، این می شود که
به سمت کار و پیداکردن شغل بروند؛ هر چند که استثناهایی همچنان وجود دارد که با رنج مضاعف و به هر قیمتی سعی در قبولی در

 
دانشگاه دارند.» 

آمارهایی که مراجع رسمی درباره وضعیت بیکاري فارغ التحصیلان منتشر کرده اند هم تأییدکننده استدلال این محقق حوزه مدیریت
آموزشی است. طبق گزارش مرکز آمار ایران در سال99، نرخ بیکاري جوانان 9.6درصد اما نرخ بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی

 
38.9درصد بود. 

جعفري اظهار می کند: «برخی از دانش آموزان به اجبار خانواده ها یا براي خالی نبودن عریضه در کنکور شرکت می کنند اما وقتی
هم که مجاز به انتخاب رشته می شوند چون اولویت و انتخاب اول شان پول است، ترجیح می دهند وارد بازار کار شوند و ارزیابی شان
این است که اگر کسب وکار خود را داشته باشند موفق تر هستند. امروز شاهد این هستیم که بخش قابل اعتنایی از دانشجویان
دکتري پس از فارغ التحصیلی هیچ شغل و درآمدي ندارند. بنابراین کاهش جایگاه تحصیل کرده ها، به ویژه از نظر اقتصادي، عاملی
مؤثر در تغییر نگرش نسبت به تحصیلات دانشگاهی در کشور است. همچنین بررسی میدانی و رصد دانش آموختگان دانشگاهی حاکی
از این است که آنهایی که موفقیت تحصیلی بالاتري در دوران دانشگاهی داشته اند الزاما کسانی نیستند که اشتغال پذیري بالاتري

 
داشته باشند». 

او ادامه می دهد: «پیمایشی درباره معیارها و عواملی که بر رشته دانشگاهی انتخابی داوطلبان آموزش عالی اثرگذار است انجام داده
ایم. این تحقیق نشان می دهد اولویت دانش آموزان در انتخاب رشته دانشگاهی، عوامل اقتصادي است؛ یعنی آنها بیشتر به دنبال

 
رشته هایی هستند که به واسطه تحصیل در آن رشته، درآمد بیشتري در آینده کسب کنند». 

 
  کاربردي نبودن رشته هاي دانشگاهی 

باورنداشتن به بازدهی تحصیلات دانشگاهی در تضمین آینده شغلی از دیگر مقوله هایی است که مورد اشاره کارشناسان است. پریوش
جعفري می گوید: «مطالعات انجام شده همبستگی ضعیفی را بین سطح تحصیلات و اشتغال پذیري و نیز عملکرد شغلی نشان می
دهد. بین انتظارات جامعه از دانشگاه و آنچه در دانشگاه می گذرد، هم در حوزه صلاحیت هاي حرفه اي و اشتغال پذیرکردن
دانشجویان و هم در حوزه صلاحیت هاي عمومی شکاف جدي وجود دارد». اینکه نیازمندي هاي واقعی جامعه در گسترش رشته ها و
پذیرش دانشجو کمتر مورد توجه قرار می گیرد همواره مورد نقد کارشناسان اقتصادي نیز بوده است. جعفري در این باره معتقد است:
«نیازمند یک بازآرایی فلسفی در آموزش هاي دانشگاهی و دگردیسی در برنامه ها و نزدیک کردن آموزش ها با واقعیات دنیاي اشتغال

 
هستیم تا دانشگاه ضریب و شعاع تأثیرگذاري مورد انتظار را داشته باشد». 

 
 

انتهاي پیام/1404



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا

شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/06/06

وزیر صمت در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم: وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی

 
هوشمند خواهد شد/همراستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

به گزارش شما و اقتصاد: وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد:
باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش
برویم و وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی

 
هوشمند خواهد شد. 

به گزارش شما و اقتصاد: سید رضا فاطمی امین در نشست
سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با
هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این
مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش

 
صنعت، معدن و تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

 
  

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
  

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 

 
  

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
  



 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

 
  

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
  

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

 
  

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

 
  

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

 
  

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند

 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
  

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

 
  

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

 
  



وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

 
  

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
  

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

 
  

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
  

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 

 
  

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

 
  

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
  

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

 
  



وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 

 
  

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

 
  

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
  

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

 
  

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

 
  

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
  

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

 
  

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

 
  



وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها  در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
  

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

 
  

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم . 

 
  

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد

 
و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
  

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

 
  

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 

 
  

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
  

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

 
  



فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

 
  

 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

 
  

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

 
  

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

 
  

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه

 
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت. 

 
  

 
  

 
  

 
  

 
  

شاتا نیوز



رترین واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون انتخاب شدند

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/06/06

 
رترین واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون انتخاب شدند 

ببر اساس گزارش ارزیابی عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی
بانک توسعه تعاون واحدهاي منتخب در بخش هاي مختلف

 
معرفی شده اند. 

به گزارش شما واقتصاد به نقل از روابط عمومی، گزارش ارزیابی
عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون نشان
دهنده اهتمام واحدها به اجراي برنامه هاي ابلاغی است که
برترین واحدها در مجموع عملکرد کلی و نیز بهترین دستاوردها
در موضوعات تخصصی شناسایی می شوند. هر چه برنامه هاي
ابلاغی به شعب و واحدها در سطح بهتري محقق گردد نقش
بانک توسعه تعاون به عنوان بانک توسعه اي در ایجاد اشتغال و
حمایت از واحدهاي تولیدي در سطح مساعدتري صورت خواهد

 
پذیرفت. 

گفتنی است گزارش ارزیابی عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون براي دوره منتهی به اسفند 99 اشاره اي به
واحدهاي برتر داشته است. که بر این اساس «معاونت امور مالی و پشتیبانی» مشتمل بر اداره کل تدارکات و خدمات، اداره کل
ساختمان و املاك، اداره کل حسابداري کل و اداره کل مبادلات و خزانه داري کل و اداره کل آمار و اطلاعات بانکی و «معاونت امور
استانها و بازار یابی» مشتمل بر مدیریت امور استانها و شعب و اداره کل امور مشتریان و توسعه بازار به عنوان واحدهاي ستادي

 
منتخب معرفی شده اند. 

ضمن آنکه ادارات شعب استانی نیز به عنوان راهبر شعب در اجراي برنامه ها و تکالیف توسعه اي حائز ماموریت هاي ویژه اي هستند
که در این دوره استانهاي تهران و خوزستان ( درمیان استانهاي درجه یک)، قزوین و خراسان جنوبی (در میان استانهاي درجه 2) و

 
چهارمحال بختیاري (در میان استانهاي درجه 3) بهترین عملکرد را داشته و مورد تشویق واقع شده اند. 

شایان ذکر است براساس آمار اعلامی شعبه مستقل مرکزي با درجه ممتاز الف، توحید تهران با درجه ممتاز ب، مرکزي کرج با درجه
ممتاز ب، مرکزي اراك با درجه یک الف، ممتاز مشهد با درجه ممتاز ب، بندر ماهشهر با درجه یک ب، میرداماد یا درجه یک ب،
مرکزي همدان با درجه یک الف، مرکزي اهواز درجه یک الف، استقلال شیراز درجه یک الف، بلوار سجاد مشهد درجه یک الف،
فاطمی درجه ممتاز ب، نهادوند درجه یک ب شعب در میان شعب ممتاز و درجه یک بهترین دستاورد را در کلیه شاخص هاي بانکی

 
حاصل نموده و به عنوان بهترین دست یافته اند. 



لازم به توضیح است در میان شعب درجه 2 کشور نیز شعبه سیرجان با درجه دو الف، خواجو کرمانی کرمان با درجه دو ب، مهدیشهر
سمنان با درجه دو ب، طالقانی اهواز با درجه دو الف، پرند تهران با درجه دو ب، تیران و کرون استان اصفهان با درجه دو ب، شهید

 
مطهري قم با درجه دو ب و اشتهارد البرز با درجه دو ب به عنوان بهترین شعب در میان شعب درجه 2 کشور شناخته شده اند. 

ضمن آنکه شعب کنگاور کرمانشاه، فلاورجان اصفهان، امام رضا آمل و فردوس خراسان جنوبی بهترین شعب درجه 3 کشور ؛ مس
سرچشمه کرمان و البرز قزوین بهترین در میان شعب درجه 4 و طالقانی بابل در میان شعب درجه 5 و نیز کامیاران کردستان در

 
میان شعب درجه 6 بهترین عملکرد را صورت داده و به عناوین برتر دست یافتند. 

گفتنی است در خصوص عملکرد در حوزه هاي تسهیلات حمایتی به معرفی شدگان نهادهاي حمایتی نیز شعبه تایباد خراسان رضوي،

 
پیرانشهر آذربایجان غربی، هرسین کرمانشاه و لردگان چهار محال و بختیاري عملکرد درخشان تري بروز داده اند. 

شایان ذکر است بانک توسعه تعاون به عنوان یک بنگاه مالی واجد رویکرد توسعه اي در صدد بوده با ایجاد تراز مناسب مالی وضعیت
مساعدي را جهت تقویت فعالیت توسعه اي ایجاد نماید و در همین زمینه شعبه بسیج کرمان درجه یک ب، غدیر شهران تهران با

 
درجه 4 و سه راه رجایی شهر کرج با درجه ممتاز ب بهترین عملکرد را در میان شبکه شعب بجا گذاشته اند. 

شعبه هاي بندر ماهشهر خوزستان با درجه یک ب، ورزقان آذربایجان شرقی و آباده فارس با درجه 4 در موضوع عملکرد درصد تحقق

 
منابع بهترین رتبه ها را از آن خود نمودند. 

شعب بانک تلاش نموده اند تا با ایجاد ترکیبی بهینه منابع، شرایط بهتري را براي عملیات تسهیلات توسعه اي ایجاد نمایند و در این

 
باره نیز شعب سقز و مریوان (استان کردستان) با درجه چهار و شعبه پاوه کرمانشاه با درجه 3 بهترین رده ها را تصاحب نمودند. 

بر اساس برنامه هاي ابلاغی دریافت بموقع و قانونی کارمزد خدمات بانکی در راستاي ساختار بهتر مالی بانک بسیار اثرگذار است و
گزارش ها حاکی از آن است که شعب مرکزي اصفهان و مرکزي تبریز با درجه یک الف و شهید بهشتی اراك با درجه 2 الف جایگاه

 
هاي اول، دوم تا سوم را در این بخش تصاحب نموده اند. 

همچنین در خصوص صدور ضمانت نامه ها نیز شعبه نظر آباد الرز با درجه 2 الف، کیانپارس اهواز و ملاصدرا مشهد با درجه یک الف و

 
انقلاب شیراز با درجه یک ب عناوین اول تا چهارم را کسب نموده اند. 

درادامه بررسی عملکرد در خصوص باجه ها نیز آمارها مبین این موضوع است که باجه بابا طاهر همدان، زیتون خوزستان، ارسنجان
فارس، هویزه تهران و فامنین همدان به عنوان هاي اول تا پنجم برترین باجه هاي کشور دست یافته اند.



حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید

منبع: شما و اقتصادشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/06/06

 
رییس هیات مدیره بانک مسکن تشریح کرد: حمایت همه جانبه از فعالان مسکن در دولت جدید 

رییس هیات مدیره بانک مسکن با تشریح دستاوردهاي این بانک
در سال هاي اخیر، اعلام کرد که بانک مسکن در راستاي اهداف
خود از تمامی فعالان حوزه مسکن در دولت سیزدهم حمایت

 
خواهد کرد. 

به گزارش شما واقتصاد به نقل از هیبنا ، عیسی کاظم نژاد،
رییس هیات مدیره بانک مسکن با اشاره به این که مسکن به
عنوان سرپناه، سهم مهمی در کل هزینه خانوار داشته و به طور
متوسط حدود 40 درصد از کل هزینه خانوار را به خود تخصیص
می دهد، گفت: همچنین بخش مسکن در شاخص هاي کلان

اقتصاد ملی از جمله تولید، سرمایه و اشتغال تاثیر مهمی دارد، و به دلیل ارتباط گسترده با سایر فعالیت هاي اقتصادي ، ظرفیت ایجاد

 
اشتغال به صورت مستقیم و غیر مستقیم را دارا است. 

وي افزود: میانگین سهم ساختمان ، خدمات و مستغلات از کل تولید ناخالص داخلی کشور طی 5 سال منتهی به 1398، 19.2 درصد
بوده، که 5.9 درصد آن سهم بخش ساختمان است. لذا تغییر و تحولات در این بخش مستقیما قدرت خرید و سطح رفاه خانوار ، و نیز

 
مولفه هاي اقتصادي را تحت تاثیر قرار خواهد داد. 

کاظم نژاد با بیان این موضوع که هدف و برنامه اصلی بانک مسکن به عنوان تنها بانک تخصصی فعال در بخش مسکن و ساختمان،
تامین مسکن اقشار مختلف جامعه به خصوص اقشار متوسط و کم درآمد جامعه بوده و است، توضیح داد: سیاست هاي بانک به منظور
دستیابی به هدف مذکور، متناسب با شرایط اقتصاد کشور و منطبق با انتظارات متقاضیان، در راستاي پاسخگویی به نیاز جامعه تدوین
و به شبکه ابلاغ می شود. به طوري که اقدامات و فعالیت هاي این بانک در بخش مسکن از قبیل اعطاي تسهیلات ساخت ، خرید و
تعمیر مسکن، کمک به احیاي بافت هاي فرسوده و بهسازي بافت هاي روستایی ، حمایت از سازندگان مسکن داراي صلاحیت حرفه
اي ، تامین مالی طرح هاي زیربنایی، بزرگراه ها،آزاد راه هاو طرح هاي فرودگاهی، کمک به ارتقاء فرهنگ استفاده از انرژي پاك و ...

 
طیف وسیعی از نیاز متقاضیان را در بر می گیرد. 

به گفته رییس هیات مدیره بانک مسکن، حمایت این بانک از فعالیت هاي مرتبط با بخش مسکن و ساختمان از دو طریق «تامین
مالی سازندگان واحدهاي مسکونی» و «تامین مالی سایر فعالان بخش مسکن و ساختمان( فعالیت هاي مرتبط با مسکن)،» صورت می

 
پذیرد. 



عضو هیات مدیره بانک مسکن با اشاره به این که در راستاي حمایت از ساخت واحدهاي مسکونی منطبق با اصول و استانداردهاي روز
ساختمانی، سقف تسهیلات ساخت مسکن متناسب با نوع ساخت و صلاحیت حرفه ایی سازندگان تعیین می شود، گفت: سازندگان
حرفه اي که داراي مدارك لازم بوده و در ساخت وساز خود از فناوري هاي نوین استفاده می کنند، می توانند در شهرهاي تهران،
اصفهان، شیراز، مشهد، تبریز، کرج، اهواز، بندرعباس، بوشهر، قم، ساري و رشت از حداکثر تسهیلات 450میلیون تومانی به ازاي هر
واحد استفاده نمایند. در سایر مراکز استان ها و شهرهاي بالاي 200هزار نفر جمعیت، این سقف حداکثر400میلیون تومان و در سایر

 
شهرها حداکثر 300میلیون تومان می باشد که بخش عمده اي از هزینه ساخت را پوشش می دهد. 

کاظم نژاد با اشاره به این موضوع که براساس استاندارد طبقه بندي فعالیت هاي اقتصادي(ISIC)، فعالیت هاي اقتصادي زیادي وجود
دارند که به طور مستقیم و غیرمستقیم با بخش مسکن و ساختمان در ارتباط هستند، گفت: به طور معمول فعالیت هایی مانند ساخت
وساز، مهندسین مشاور(خدمات مهندسی)، مشاورین املاك، فروشندگان مصالح و تجهیزات ساختمانی، تولیدکنندگان مصالح و

 
تجهیزات ساختمانی و ... به عنوان فعالان مرتبط با بخش مسکن محسوب می شوند. 

او در بخش صحبت هاي خود با تاکید بر این که حمایت از ساخت وساز مسکن بدون توجه به حمایت مالی از فعالان بخش مسکن
علی الخصوص تولیدکنندگان مصالح و تجهیزات ساختمانی، نتیجه مطلوب که همان تولید و عرضه واحد مسکونی متناسب با تقاضاي
موجود در بازار است را به دنبال نخواهد داشت، توضیح داد:بخش تولید مسکن، خود از سایر بخش ها از جمله نهادهاي تولید تاثیر می
پذیرد.بنابراین برنامه ریزي جهت حجم مشخصی از ساخت وساز در سال و ارائه حمایت مالی در این خصوص، بدون لحاظ امکانات
تولید و توجه به عرضه به موقع مصالح و تجهیزات ساختمانی، باعث افزایش تقاضا براي نهاده هاي تولیدشده و در ادامه افزایش قیمت
نهاده ها را به همراه دارد، که این خود می تواند موجب افزایش قیمت مسکن شود.کاظم نژاد افزود: بدیهی است حمایت از
تولیدکنندگان مصالح و تجهیزات ساختمانی باعث افزایش حجم تولید مصالح و تجهیزات ، کنترل قیمت آن و در نهایت جلوگیري از

 
افزایش قیمت تمام شده واحد مسکونی خواهد شد. 

رییس هیات مدیره بانک مسکن با بیان این موضوع که بانک مسکن، در سالیان اخیر به خصوص سال جاري، خدماتی متناسب با نیاز
هریک از فعالان بخش مسکن از طریق اعطاي انواع تسهیلات سرمایه در گردش، خرید تجهیزات و ماشین آلات، خرید دین ، خرید
دفترکار و تجهیزات دفترکار، تعمیر دفترکار، صدور انواع ضمانت نامه هاي بانکی، تامین مالی از طریق بازار سرمایه و سایر خدمات
بانکی ارائه و به طور جدي دنبال می شود، گفت: درواقع نگاه و نگرش بانک مسکن از تامین مالی صرفا حوزه ساخت واحد مسکونی

 
تغییر نموده و امروزه این آمادگی وجود دارد که تمامی فعالان بخش مسکن بتوانند از ظرفیت هاي بانک مسکن استفاده کنند. 

کاظم نژاد به این نکته اشاره کرد که فعالان بخش مسکن اعم از سازندگان واحدهاي مسکونی، تولیدکنندگان مصالح و تجهیزات
ساختمانی( از قبیل سیمان،آهن،سنگ،ماسه،آجر،کاشی،سرامیک،شیرآلات،در و پنجره،شیشه،کابینت و...)و سایر فعالان بخش موصوف،
در صورت افزایش فعالیت هاي خود با بانک مسکن، می توانند از خدمات ویژه این بانک و سقف هاي تسهیلاتی بالاتر در قالب بسته
بانکداري شرکتی در راستاي تامین منابع مالی موردنیاز خود ، اخذ تخفیف در نرخ کارمزد خدمات بانکی و سایر ظرفیت هاي بسته

 
مذکور استفاده کنند. 

او افزود: طرح تامین مالی زنجیره بخش مسکن که داراي سه جزء شناسایی زنحیره اي از فعالان و برقراري ارتباط بین آن ها در یک
سامانه، شناسایی ابزارهاي لازم تامین مالی زنجیره و ایجاد بازارگاه انجام مبادلات است، از دیگر فعالیت هاي بانک است که در دست

 
اقدام است. پیش بینی می شود که فاز اول آن با استفاده از زیرساخت هاي موجود تا پایان نیمه اول سال جاري به بهره برداري برسد. 

رییس هیات مدیره بانک مسکن در انتهاي صحبت هاي خود تاکید کرد: بانک مسکن به دلیل سوابق 83ساله فعالیت در بخش مسکن،



صاحب تجربیات گران قیمتی در بخش مسکن و ساختمان بوده و همواره با هدف کمک به افزایش تولید و عرضه مسکن در سطح
کشور به منظور تامین مسکن اقشار متوسط و کم درآمد، مقابله با افزایش بی رویه قیمت مسکن و تورم ناشی از آن فعالیت کرده است
. این آمادگی وجود دارد که در ادامه راه، با توجه به اینکه یکی از مهم ترین برنامه هاي اعلام شده توسط دولت سیزدهم، تامین
مسکن اقشار آسیب پذیر است، با هدف تامین مسکن گروه هاي هدف، از تمامی فعالان بخش مسکن و ساختمان متناسب با امکانات و

منابع اختیار، از طریق بازار پول و بازار سرمایه حمایت کند.



باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک ایران
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باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک ایران 

 
دکتر بهزاد شیري 

 پست بانک ایران، تلاش هم جانبه براي گسترش کمی و کیفی
خدمات بانکی در مناطق روستایی به عمل آورده است. این
خدمات به چند گونه تقسیم می شوند. نوع اول خدمات دسترسی
به زیرساخت هاي بانکی است که ابعاد کمی شمول مالی را
پوشش می دهد. باجه هاي بانکی روستایی، دستگاه ها و درگاه

هاي بانکداري الکترونیکی در این گروه قرار دارند. حدود 6 هزار باجه بانکی در این مناطق فعالیت دارند. 8 میلیون نفر از جمعیت
حدود 21 میلیونی روستایی تحت پوشش مستقیم خدمات باجه هاي بانکی روستایی قرار دارند. افزون بر این، امکان استفاده  از
خدمات بانکی براي 85 درصد جمعیت روستایی میسر است. از این رهگذر حدود 10 میلیون نفر در پست بانک ایران داراي حساب
بانکی هستند (ضریب شمول مالی). در مناطق روستایی به ازاي هر 100 هزار نفر، 38 باجه بانکی روستایی، 18 دستگاه خودپرداز، 59
کارمند، 36 پایانه شعب، 454 پایانه فروش در دسترس است. شواهد نشان می دهد متوسط سرانه استفاده از اسکناس در مناطق
روستایی بیش از مناطق شهري است. در این میان، فراهم کردن دسترسی بنگاه هاي اقتصادي به ابزارهاي الکترونیکی در این مناطق
نقش مهمی در کاهش تقاضاي اسکناس، تسهیل و کاهش هزینه مبادله و ورود نقدینگی به نظام بانکی دارد. پست بانک ایران براي

 
بیش از 68 هزار بنگاه پایانه فروش را فراهم کرده است.  

گروه دوم خدمات شامل تعمیق خدمات مالی در مناطق روستایی است. اکنون 34 نوع خدمت بانکی در زمینه هاي مختلف به مردم
ارائه می شود و برنامه ریزي شده این خدمات افزایش یابد. با توجه به تنوع خدمات بانکی و مالی، گسترش دایره خدمات در دستور
کار جدي این بانک است.  هر مشتري این بانک در مناطق روستایی سالانه 44 تراکنش بانکی انجام می دهد. هزینه هاي ثابت زیادي
براي فراهم کردن زیرساخت هاي بانکی انجام شده و زمینه براي ارائه خدمات در قالب فعالیت هاي مشترك با بانک ها و سایر فعالان
مالی (تحت عنوان بانکداري عاملی)  فراهم است. پست بانک ایران این همکاري را در مناطق روستایی آغار کرده و گسترش خواهد
داد. این نوع همکاري و رفاقت اقتصادي به جاي رقابت اقتصادي می تواند منافع براي همه بازیگران در پی داشته باشد و آسیب ها و

 
کاستی هاي رقابت مخرب را براي اقتصاد ملی کاهش دهد.  

نوع سوم خدمات فراهم کردن فرصت هاي شغلی و درآمد پایدار در مناطق روستایی است. باجه هاي بانکی روستایی کانون ارائه
خدمات هستند. سه نوع وام ها و تسهیلات به مردم و فعالان اقتصادي در این نواحی پرداخت می شود، از مسیر رایج بانکی، وام
اشتغال پایدار و به اقشار آسیب پذیر به 167 هزار شخص از مسیر رایج بانکی، 23 هزار شخص اشتغال پایدار روستایی و 73/1 میلیون
نفر اقشار آسیب پذیر تسهیلات با شرایط مختلف پرداخت شده است. درمجموع به حدود 2 میلیون نفر وام پرداخت شده که حدود 15

 
درصد مشتریان بانک را پوشش می دهد. 



این فعالیت ها آثار و پیامدهاي مهمی را در این مناطق به دنبال داشته است. پست بانک ایران پژوهش هایی را براي سنجش و ارزیابی
آثار خدمات بانکی در خدمات روستایی انجام داده است. اکنون حدود 9 هزار نفر در باجه هاي بانکی روستایی به ارائه خدمات بانکی
اشتغال دارند و تسهیلات پرداختی 43 هزار فرصت شغلی فراهم کرده است. دسترسی سهل و آسان در این مناطق باعث صرفه جویی
ساعات نیروي کار شده که هزینه فرصت آن حدود 5 هزار میلیارد ریال است. گسترش دامنه دسترسی به خدمات بانکی در این مناطق
باعث کاهش ترددها و سفرها شده و به دنبال آن مصرف سوخت کاهش یافته که بیش از 125 هزار میلیارد ریال صرفه جویی
اقتصادي از این ناحیه داشته است. کاهش آلاینده ها یکی از آثار مهم اجتماعی شمول مالی بوده است که حدود 624 میلیارد ریال
برآورد می شود. بر این اساس، فعالیت هاي بانکی بر  تولید، کاهش فقر، همگرایی اقتصادي منطقه اي، افزایش پس انداز و رفاه
روستائیان و بهبود محیط زیست کمک قابل توجهی کرده است و برخی آثار اقتصادي و اجتماعی آن در بلندمدت بیشتر آشکار خواهد

 
شد.  

با توجه به این که اصلاح قوانین و مقررات نظام تامین مالی و جهت دهی منابع بانکی به سمت تولید و حمایت از بنگاه هاي اقتصادي
به همراه تحول در بازار سرمایه در برنامه پیشنهادي وزیر امور اقتصادي و دارائی مورد توجه جدي قرار گرفته است بی تردید با فراهم
شدن بسترهاي قانونی و با توجه به  برنامه راهبردي پنج ساله و برنامه هاي عملیاتی سالیانه این بانک، پست بانک ایران با گسترش
تامین مالی خرد و ارائه خدمات مالی متنوع در مناطق روستایی و کم برخوردار می تواند نقش پیشران را در گسترش شمول خدمات
مالی و بانکی داشته باشد و زمینه را براي جذب نقدینگی در این مناطق و تزریق آن به تولید و فعالیت هاي اقتصادي مولد در مناطق

روستایی فراهم نماید. با چنین رویکردي سهم اقتصاد روستایی از تولید ناخالص داخلی، رشد اقتصادي و اشتغال بهبود خواهد یافت.



حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و واردات
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احمد طاهري کارآفرین و صادر کننده برتر ایران عنوان کرد: حذف قاچاق پوشاك و ایجاد فضاي رقابت بین برندهاي داخلی و

 
واردات 

به گزارش شما و اقتصاد: احمد طاهري در یادداشتی نوشت: از
بین رفتن پدیده مخرب قاچاق منوط به برتري کیفیت و طراحی

 
لباس تولیدات داخلی با خارجی است. 

به گزارش شما و اقتصاد: اگر با برندهاي خارجی که به صورت
رسمی در فروشگاه هایی با عنوان خارجی فعالیت می کنند

برخورد قهري صورت گیرد، حوزه فعالیت قاچاق به مزون ها و پیام رسان هاي خارجی و تعداد زیادي از مردم و جوانان کشور بسط

 
پیدا می کند. 

در این حالت می توان نتیجه گرفت دستاورد چنین برخورد قهري این است که نیروي انسانی مولد و تولید کننده ایرانی، کارگر مزدور
تولید کننده خارجی می شود. شکل دهی تقاضاي مد و پوشاك لوکس تابع هجمه فرهنگی است و کشورهایی نظیر ما علیرغم فرهنگ
غنی و پویا، تحت سیطره امواج مالتی مدیا هاي کشورهاي مسلط جهان غرب قرار داریم، در این میان باید توجه داشت اینترنت تنها
کانال ورود صدا و تصویر بخش هاي منفیفرهنگ غربی نیست بلکه شبکه هاي ماهواره اي هم در این زمینه فعال می باشد.باید تصریح

 
کرد براي جلوگیري از آلودگی بصري نیز نمی توان مردم را کور کرد بلکه باید خود مبدع مد بود و ارزش هاي نو خلق کرد. 

همه می دانیم که تقاضاهایی براي واردات محصولات خارجی وجود دارد و بهترین سازوکار جهت دهی و مدیریت تقاضاها؛ساماندهی
واردات توسط صاحبان همان حرفه اي خواهد بود که در آن از تخصص برخوردار می باشند.واردات قانونی محصولات خارجی توسط
تولید کننده داخلی بر اساس یک ساز و کار حساب شده (داشتن برند، میزان تولید و اشتغال،مقدار مالیات بر ارزش افزوده...که
پرداخت می کنند) آنهم بر اساس سیاستی که قابلیت تولید ارزان و یا امکانات تولیدي کشور روي محصولات خاص فراهم نباشد می
تواند توسط مجمع اتحادیه هاي تولیدي و توسط اعضاي آن تعریف شده و مدیریت شود، راهبردي که قادر است به در ساماندهی و

 
ریشه کن کردن پدیده قاچاق کمک نماید. 

در همین راستا کسانی که صرفاً توزیع کنندگان محصولات می باشد نیز می توانند بر اساس میزان خرید داخلی و مالیات بر ارزش
افزوده اي که پرداخت می کنند تحت نظارت کمیته اي متشکل از اتحادیه و تولید کنندگان اجازه واردات و فروش محصولات خاص

 
خارجی را داشته باشند. 

از عمده مزیت هاي پوشاك خارجی می توان به کیفیت برندهاي خارجی به دلیل بهره مندي از مواد اولیه مرغوب و همچنین قیمت
مقرون به صرفه آن به دلیل قیمت تمام شده ارزان و همین طور عدم پرداخت هزینه هاي واردات رسمی نام برد. در این خصوص اگر



ساز و کار فعالیت کالاهاي قاچاق دستخوش اصلاحات اقتصادي شود، عدم صرفه قاچاق به صورت خودکار این رسته از فعالیت هاي
مخرب اقتصاد و اشتغال ملی را کمرنگ خواهد کرد. منظور این است که اگر تولید کننده و صاحب برند ایرانی بتواند کسري کار خود
را که تولید داخل آن به صرفه نیست را از خارج تأمین نماید و براي واردات خود هزینه اي کمتر از هزینه قاچاق تودیع کند،در نتیجه

 
ورود کالا به صورت قاچاق براي قاچاقچی که محصول خارجی را به ایران وارد می کند مقرون به صرفه نمی شود. 

حضور محصولات برندهاي خارجی در کنار تولیدات ایرانی بدلیل به وجود آوردن شرایط و انگیزه هاي رقابتی جهت حضور بیشتر و
موفق تر در بازار(داخلی و خارجی)،مدل مدیریتی که منجر به چنین محصول و سازمان فروشی شده،امکان سنجش سلیقه متفاوت
بازار مصرف داخلی و حتی خارجی،الگوبرداري از مدل هاي طراحی تا دوخت و بافندگی و در نهایت ارتقاي کمی و کیفی محصولات؛
ناخوداگاه باعث افزایش سطح کیفیت تولید داخل و به روز ماندن صنعت مد در داخل کشور خواهد شد. در چنین شرایطی برند هاي
خارجی براي افزایش فروش محصولات خود در ایران مجبور می شوند با برند هاي داخلی در زمینه طراحی محصول و ایجاد تناسب و

 
تعادل در سبد محصولات همکاري نمایند، موضوعی که به فرایند انتقال تکنولوژي دوخت و دوز و مد در کشورمان ختم می شود. 

در این میان وزارت صمت به عنوان متولی توسعه صنایع می باید همواره شرایط تولید در ایران را به صورت کارشناسی با شرایط تولید
کشورهاي رقیب مثلا چین و ترکیه در زمیته پوشاك برابر کند نه آنکه با برقراري محدودیت هاي تعرفه اي واردات قاچاق را در مقابل
تولید اقتصادي و سودآور نماید و مهمتر اینکه وزارت صمت باید با حمایت هاي تعرفه اي، گمرکی و مالیاتی، قیمت تمام شده مواد
اولیه براي تولید کننده ایرانی و خارجی یکسان گردد و تمام موانعی که قیمت متوسط تولیدات ایرانی و مزیت رقابتی اش را از سایر
کشورها  بیشتر می سازد، از سر راه بردارد. دریافت علی الحساب مالیات و ارزش افزوده در هنگام واردات مواد اولیه کارخانجات را نمی

 
توان حمایت از تولید نامگذاري کرد. 

طرفه اینکه اقتصاد مقاومتی در کشور ما وجود دارد اما اما نه براي ایرانی بلکه براي تولید کننده خارجی.اگر تولید کننده داخلی موفق
به فروش محصول خود در خارج از ایران به خاطر قیمت شود و از عهده هزینه هاي فروش برنیاید باید وزارت صمت را مقصر عنوان
کرد زیرا براساس وظیفه کاري و حرفه اش اقدامی نکرده است. این مجموعه تا بحال گزارشی کارشناسی از وزارت صمت در زمینه
علت یابی عدم صادرات محصولات پوشاك ما به خارج از کشور ندیده و نشنیده است و به نظر می رسد وزارت صمت چنین مسئولیتی

 
را در حیطه کاري خود نمی داند. 

متاسفانه بازارهاي خرده فروشی دنیا از تک فروشی و بنکداري به فروشگاه هاي زنجیره اي و دپارتمان استور و امروزه به فروش مجازي
و ارائه محصول تحت برند حرکت کرده اند و بخشی از مسئولین کشور نمی دانند دوره فروش محصولات تحت برند با شرکت در
نمایشگاه هاي تخصصی سرآمده و ممکن نیست.امروزه به صادرات محصولات مارك دار،صادرات فروشگاه می گویند و کسی نمی تواند
با ویترین کردن پوشاك براي محصولات خود مشتري پیدا کند مگر آنکه کالاهایش استوك و بنجل باشد.باید بدانید که در ایران
امکان ایجاد فروشگاههایی با عنوان هاي بین المللی و با قابلیت جهان شمول کردن بدلیل ممنوعیت استفاده از نام هاي خارجی وجود
ندارد و وزارت صنایع نه تنها تاکنون براي حل این معضل اقدامی انجام نداده بلکه اجازه داده برندهاي خارجی عیناً از نام هاي خود در

 
ایران استفاده کنند.این هم نمونه اي دیگري است براي حمایت از برندهاي خارجی و ایجاد بازار براي کالاهاي قاچاق. 

 روزنامه تعادل



صنایع کوچک راهگشاي رشد صنعت

منبع: رکناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1400/06/06

رکنا:مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در ادامه افزود : حمایت از صنایع کوچک یعنی رسیدن به تولید زود
بازده و به عبارتی صنایع کوچک راهگشاي رشد صنعت می باشد .

به گزارش رکنا از رشت، با حضور فرماندار شهرستان آستانه
اشرفیه، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان
گیلان و جمعی از مسئولین یک واحد تولید انواع
ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی

 
آستانه اشرفیه به بهره برداري رسید . 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ضمن
تبریک فرارسیدن هفته دولت و گرامیداشت یاد و خاطره

شهیدان رجایی و باهنربیان داشت : حمایت از صنایع کوچک می تواند باعث رونق اقتصادي جامعه شده و چرخ اقتصادي مملکت را

 
بیش از پیش به حرکت درآورد . 

فریبرز سعیدي کیا ضمن تشکر از حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، در خصوص واحد صنعتی افتتاح شده در شهرك صنعتی
شماره 2 آستانه اشرفیه بیان داشت : شرکت وسعت الکترونیک کوچان تولید کننده انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در

 
شهرك صنعتی آستانه اشرفیه با سرمایه گذاري 8.7 میلیارد ریال و با اشتغال 7نفر افتتاح شد.  

وي در خصوص حمایت از صاحبان صنایع بیان داشت : حمایت از صنعتگر یعنی ایجاد اشتغال و کارآفرینی یعنی رشد صنعت و توسعه

 
اقتصادي کشور . 

رییس هیات مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان عنوان کرد: نیروي انسانی قوه محرك هاي بدنه صنعت است و براي
افزایش بهره وري و راندمان در بخش تولید توجه به سرمایه انسانی ضروري است و باید در نیروي انسانی احساس تعلق خاطر به

 
صنعت در کارخانجات ایجاد شود تا متعاقب آن بهره وري و کیفیت مضاعف شود. 

رشت /مرجان گودرزي



دانشگاه رفتن از سکه افتاد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1400/06/06

 
 

 
دانشگاه رفتن از سکه افتاد 

 
همشهري/متن پیش رو در همشهري منتشر شده و بازنشر آن در آخرین خبر به معناي تاییدش نیست 

نیما شایان/ درحالی که تصور عمومی و غالب جامعه این است که رقابت سنگینی براي تصاحب صندلی دانشگاه ها در ایران وجود دارد
و اغلب داوطلبان در صف ورود به آموزش عالی هستند، سازمان سنجش آموزش کشور اعلام کرد که 52درصد داوطلبان کنکور
سال1400 که مجاز به انتخاب رشته شده بودند، از این کار صرف نظر کرده و عطاي ورود به دانشگاه را به لقایش بخشیده اند. البته
این اتفاق ناگهانی رخ نداده و بررسی ها نشان می دهد که از سال1390 جریان انصراف داوطلبان مجاز براي انتخاب رشته شکل گرفته
و به تدریج افزایش یافته است؛ به این معنا که اگر در سال1390، 75درصد داوطلبان خواهان انتخاب رشته دانشگاهی بودند در

 
سال1400 این رقم به 48درصد کاهش پیدا کرده است. 

لازمه تحلیل روند کاهشی اشتیاق به انتخاب رشته در کنکور سراسري، دست گذاشتن روي علت هاي نوپدید است وگرنه اشاره به
علت هایی که همیشه وجود داشته و به خاطر آنها بخشی از داوطلبان دست از انتخاب رشته کشیده اند، کمکی به تحلیل علل کاهش
رغبت به انتخاب رشته توسط افراد مجاز نمی کند. به عنوان نمونه برخی معتقدند بخش زیادي از داوطلبانی که انتخاب رشته نکرده
اند، جزو افرادي هستند که فقط با هدف پذیرش در رشته محل هاي برتر کنکور داده اما چون رتبه لازم را کسب نکرده اند، از انتخاب
رشته پرهیز می کنند تا سال آینده دوباره کنکور دهند. یا اینکه فاطمه زرین آمیزي، سخنگوي سازمان سنجش آموزش کشور در
پاسخ به اینکه چرا نیمی از داوطلبان مجاز به انتخاب رشته کنکور سراسري1400 انتخاب رشته نکرده اند، تنها به این نکته بسنده
کرده که «چون یکسري از داوطلبان تجربی به عنوان رقابتی ترین گروه آزمون نتوانسته اند نتیجه دلخواه را کسب کنند و تصور می
کنند که امکان پذیرش در آن 4رشته پرطرفدار را ندارند، انتخاب رشته نمی کنند.» این در حالی است که این علت ها حتی در اوایل

 
دهه90 هم وجود داشته و انگیزه تازه اي براي انصراف از انتخاب رشته به حساب نمی آیند. 

 
بی انگیزگی جامعه و کاهش جذابیت تحصیلات دانشگاهی 

براي بررسی فرضیه هاي محتمل کاهش اشتیاق افراد مجاز به انتخاب رشته در کنکورهاي سراسري طی یک دهه اخیر مطالعه جدي
در وزارت علوم صورت نگرفته یا در دسترس نیست به همین دلیل با استادان حوزه مدیریت آموزشی در این باره گفت وگو کرده ایم تا
بخشی از کاهش تمایل جوانان براي حضور در دانشگاه مشخص شود. کامران محمدخانی، استاد دانشگاه و دکتري مدیریت آموزش
عالی در گفت وگو با همشهري می گوید: «در درجه اول اصلی ترین علت، بی انگیزگی در سطح جامعه است. یک کسالت علمی در



جامعه ایران وجود دارد که این موضوع می تواند ناشی از شرایط فرهنگی، اجتماعی، شغلی و آینده مبهمی باشد که جوانان با آن

 
مواجه هستند. کاهش منزلت استاد در سطح جامعه مهم ترین عامل براي بی انگیزگی بوده است.» 

محمدخانی کاهش جذابیت تحصیلات دانشگاهی را دومین فرضیه دانست و توضیح داد: «یکی دیگر از دلایل می تواند این باشد که

 
رقابت بر سر درصد بزرگی از صندلی هاي دانشگاه ها که البته از کیفیت لازم هم برخوردار نیستند، وجود ندارد.» 

پریوش جعفري، عضو هیأت علمی گروه مدیریت آموزشی واحد علوم و تحقیقات دانشگاه آزاد اسلامی با بیان دیگري به تبیین این
فرضیه پرداخته و به همشهري می گوید: «با بحث کاهش ارزش تحصیلات در کشور مواجه هستیم. بسیاري از رشته هایی که در
دانشگاه ها ارائه می شوند چون جنبه کاربردي ندارند و دانشجویان بلد نیستند با آموخته هایشان کاري انجام دهند و از آن استفاده
کنند، بنابراین ارزش تحصیلات در ذهن آنها کاهش پیدا می کند که البته برخی رشته هاي خاص و دانشگاه هاي خاص از این موضوع
مستثنی هستند.» او می افزاید: «از طرفی آن قدر فراوانی پذیرش بالا رفته که باعث شده جذابیت رشته ها کاهش پیدا کند. جایی که
عرضه زیاد می شود، شاید بر تقاضاي مفید تأثیر بگذارد. هرچه ظرفیت ها کمتر بود، افراد با چالش و تلاش و عطش بیشتري به سمت
دانشگاه می رفتند اما الآن دیگر اینطور نیست. الان می بینند که هر کسی در جلسه کنکور شرکت می کند مجاز به انتخاب رشته

 
است و اصطلاحا قبول می شود.» 

 
ناتوانی در پرداخت شهریه به خاطر شرایط اقتصادي 

عوامل اقتصادي از دیگر محورهایی است که به اعتقاد کامران محمدخانی، مولف کتاب «حوزه رهبري آموزش عالی» می تواند در
ردیف فرضیه هاي محتمل براي کاهش اقبال داوطلبان مجازشده براي انتخاب رشته قرار گیرد. او در این باره توضیح داد: «بخش
کوچکی از دانشجویان در قالب دانشجوي روزانه تحصیل می کنند و بخش بزرگی از آنها شهریه پرداز هستند. شهریه دانشگاه ها سبد
خانوار را تحت فشار قرار داده و درپی تورم سرسام آور و هزینه هاي بالاي زندگی، شرایط اقتصادي سخت تر شده است. داوطلبان
آموزش عالی هم یک بررسی اجمالی کرده و فکر می کنند که اگر قرار است شهریه بپردازند، انتخاب رشته فایده ندارد. این موضوع
براي دانشجویانی که در شهرهاي دیگر پذیرش می شوند شرایط را سخت تر کرده است، چون باید هزینه هاي یک زندگی مستقل را

 
بپردازند.» 

 
یا مهاجرت یا کار 

او معتقد است: «آن دسته از داوطلبان آموزش عالی که به اصطلاح دستشان به دهانشان می رسد، ویزاي تحصیلی می گیرند و براي
تحصیلات دانشگاهی از کشور خارج می شوند. آمار دانشجویان کارشناسی که در دو سال اخیر مراجعه می کنند و براي تحصیل در
یک دانشگاه خارجی توصیه نامه می خواهند بیشتر شده است. استدلال آنها این است که حتی اگر به خاطر محدودیت هاي کرونایی
امکان حضور در کشور دانشگاه مورد نظرشان فراهم نباشد هم آموزش را به صورت مجازي می گیرند و موقعی که شرایط فراهم شد به
کشور مقصد خواهند رفت. از سوي دیگر برخی که توان پرداخت شهریه از عهده خود و خانواده شان خارج است، دنبال شغل می

 
گردند. متأسفانه شاهد هستیم که بین دانشجویان مان برخی پیک موتوري هستند و براي رستوران ها کار می کنند». 

 
افزایش بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی 

کاهش جایگاه تحصیل کرده ها و نبود تناسب بین ظرفیت هاي شغلی و توانایی هاي آکادمیک و تخصصی افراد از دیگر فرضیه هایی
است که پریوش جعفري، استاد رشته مدیریت آموزشی، در ادامه تحلیل کاهش اشتیاق مطرح می کند؛ «براساس آمارهاي رسمی،
تعداد بیکاران داراي تحصیلات دانشگاهی از بیکارانی که تحصیلات دانشگاهی ندارند بالاتر رفته است. بنابراین تصمیم آن بخشی که
توان پرداخت شهریه ندارند یا در خانواده اي زندگی می کنند که به لحاظ مالی نمی توانند خرج تحصیل او را بدهند، این می شود که
به سمت کار و پیداکردن شغل بروند؛ هر چند که استثناهایی همچنان وجود دارد که با رنج مضاعف و به هر قیمتی سعی در قبولی در

 
دانشگاه دارند.» 

آمارهایی که مراجع رسمی درباره وضعیت بیکاري فارغ التحصیلان منتشر کرده اند هم تأییدکننده استدلال این محقق حوزه مدیریت



آموزشی است. طبق گزارش مرکز آمار ایران در سال99، نرخ بیکاري جوانان 9.6درصد اما نرخ بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی

 
38.9درصد بود. 

جعفري اظهار می کند: «برخی از دانش آموزان به اجبار خانواده ها یا براي خالی نبودن عریضه در کنکور شرکت می کنند اما وقتی
هم که مجاز به انتخاب رشته می شوند چون اولویت و انتخاب اول شان پول است، ترجیح می دهند وارد بازار کار شوند و ارزیابی شان
این است که اگر کسب وکار خود را داشته باشند موفق تر هستند. امروز شاهد این هستیم که بخش قابل اعتنایی از دانشجویان
دکتري پس از فارغ التحصیلی هیچ شغل و درآمدي ندارند. بنابراین کاهش جایگاه تحصیل کرده ها، به ویژه از نظر اقتصادي، عاملی
مؤثر در تغییر نگرش نسبت به تحصیلات دانشگاهی در کشور است. همچنین بررسی میدانی و رصد دانش آموختگان دانشگاهی حاکی
از این است که آنهایی که موفقیت تحصیلی بالاتري در دوران دانشگاهی داشته اند الزاما کسانی نیستند که اشتغال پذیري بالاتري

 
داشته باشند». 

او ادامه می دهد: «پیمایشی درباره معیارها و عواملی که بر رشته دانشگاهی انتخابی داوطلبان آموزش عالی اثرگذار است انجام داده
ایم. این تحقیق نشان می دهد اولویت دانش آموزان در انتخاب رشته دانشگاهی، عوامل اقتصادي است؛ یعنی آنها بیشتر به دنبال

 
رشته هایی هستند که به واسطه تحصیل در آن رشته، درآمد بیشتري در آینده کسب کنند». 

 
کاربردي نبودن رشته هاي دانشگاهی 

باورنداشتن به بازدهی تحصیلات دانشگاهی در تضمین آینده شغلی از دیگر مقوله هایی است که مورد اشاره کارشناسان است. پریوش
جعفري می گوید: «مطالعات انجام شده همبستگی ضعیفی را بین سطح تحصیلات و اشتغال پذیري و نیز عملکرد شغلی نشان می
دهد. بین انتظارات جامعه از دانشگاه و آنچه در دانشگاه می گذرد، هم در حوزه صلاحیت هاي حرفه اي و اشتغال پذیرکردن
دانشجویان و هم در حوزه صلاحیت هاي عمومی شکاف جدي وجود دارد». اینکه نیازمندي هاي واقعی جامعه در گسترش رشته ها و
پذیرش دانشجو کمتر مورد توجه قرار می گیرد همواره مورد نقد کارشناسان اقتصادي نیز بوده است. جعفري در این باره معتقد است:
«نیازمند یک بازآرایی فلسفی در آموزش هاي دانشگاهی و دگردیسی در برنامه ها و نزدیک کردن آموزش ها با واقعیات دنیاي اشتغال

 
هستیم تا دانشگاه ضریب و شعاع تأثیرگذاري مورد انتظار را داشته باشد». 

 
 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



افتتاح جایگاه عرضه سوخت به ظرفیت 26280 لیتر در استان مازندران با

حمایت بانک کشاورزي

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1400/06/06

با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي و در هفته دولت، جایگاه عرضه سوخت به ظرفیت 26280 لیتر در شهرستان قائمشهر
در استان مازندران به بهره برداري رسید.

اقتصادگردان- به گزارش روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان مازندران، کل سرمایه این طرح بالغ بر 34 میلیارد

 
و 750 میلیون ریال است که 16 میلیارد ریال آن توسط تسهیلات بانک کشاورزي و از محل اعتبارات صندوق توسعه ملی، تامین شد. 

این گزارش می افزاید با راه اندازي این طرح زمینه اشتغال 9 نفر به طور مستقیم فراهم شد.



برترین واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون انتخاب شدند

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/06/06

بر اساس گزارش ارزیابی عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون واحدهاي منتخب در بخش هاي مختلف
معرفی شده اند.

اقتصادگردان- گزارش ارزیابی عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون نشان دهنده اهتمام واحدها به اجراي
برنامه هاي ابلاغی است که برترین واحدها در مجموع عملکرد کلی و نیز بهترین دستاوردها در موضوعات تخصصی شناسایی می
شوند. هر چه برنامه هاي ابلاغی به شعب و واحدها در سطح بهتري محقق گردد نقش بانک توسعه تعاون به عنوان بانک توسعه اي در

 
ایجاد اشتغال و حمایت از واحدهاي تولیدي در سطح مساعدتري صورت خواهد پذیرفت. 

گفتنی است گزارش ارزیابی عملکرد واحدهاي ستادي و اجرایی بانک توسعه تعاون براي دوره منتهی به اسفند 99 اشاره اي به
واحدهاي برتر داشته است. که بر این اساس «معاونت امور مالی و پشتیبانی» مشتمل بر اداره کل تدارکات و خدمات، اداره کل
ساختمان و املاك، اداره کل حسابداري کل و اداره کل مبادلات و خزانه داري کل و اداره کل آمار و اطلاعات بانکی و «معاونت امور
استانها و بازار یابی» مشتمل بر مدیریت امور استانها و شعب و اداره کل امور مشتریان و توسعه بازار به عنوان واحدهاي ستادي

 
منتخب معرفی شده اند. 

ضمن آنکه ادارات شعب استانی نیز به عنوان راهبر شعب در اجراي برنامه ها و تکالیف توسعه اي حائز ماموریت هاي ویژه اي هستند
که در این دوره استانهاي تهران و خوزستان ( درمیان استانهاي درجه یک)، قزوین و خراسان جنوبی (در میان استانهاي درجه 2) و

 
چهارمحال بختیاري (در میان استانهاي درجه 3) بهترین عملکرد را داشته و مورد تشویق واقع شده اند. 

شایان ذکر است براساس آمار اعلامی شعبه مستقل مرکزي با درجه ممتاز الف، توحید تهران با درجه ممتاز ب، مرکزي کرج با درجه
ممتاز ب، مرکزي اراك با درجه یک الف، ممتاز مشهد با درجه ممتاز ب، بندر ماهشهر با درجه یک ب، میرداماد یا درجه یک ب،
مرکزي همدان با درجه یک الف، مرکزي اهواز درجه یک الف، استقلال شیراز درجه یک الف، بلوار سجاد مشهد درجه یک الف،
فاطمی درجه ممتاز ب، نهادوند درجه یک ب شعب در میان شعب ممتاز و درجه یک بهترین دستاورد را در کلیه شاخص هاي بانکی

 
حاصل نموده و به عنوان بهترین دست یافته اند. 

لازم به توضیح است در میان شعب درجه 2 کشور نیز شعبه سیرجان با درجه دو الف، خواجو کرمانی کرمان با درجه دو ب، مهدیشهر
سمنان با درجه دو ب، طالقانی اهواز با درجه دو الف، پرند تهران با درجه دو ب، تیران و کرون استان اصفهان با درجه دو ب، شهید

 
مطهري قم با درجه دو ب و اشتهارد البرز با درجه دو ب به عنوان بهترین شعب در میان شعب درجه 2 کشور شناخته شده اند. 

ضمن آنکه شعب کنگاور کرمانشاه، فلاورجان اصفهان، امام رضا آمل و فردوس خراسان جنوبی بهترین شعب درجه 3 کشور ؛ مس
سرچشمه کرمان و البرز قزوین بهترین در میان شعب درجه 4 و طالقانی بابل در میان شعب درجه 5 و نیز کامیاران کردستان در

 
میان شعب درجه 6 بهترین عملکرد را صورت داده و به عناوین برتر دست یافتند. 

گفتنی است در خصوص عملکرد در حوزه هاي تسهیلات حمایتی به معرفی شدگان نهادهاي حمایتی نیز شعبه تایباد خراسان رضوي،

 
پیرانشهر آذربایجان غربی، هرسین کرمانشاه و لردگان چهار محال و بختیاري عملکرد درخشان تري بروز داده اند. 

شایان ذکر است بانک توسعه تعاون به عنوان یک بنگاه مالی واجد رویکرد توسعه اي در صدد بوده با ایجاد تراز مناسب مالی وضعیت
مساعدي را جهت تقویت فعالیت توسعه اي ایجاد نماید و در همین زمینه شعبه بسیج کرمان درجه یک ب، غدیر شهران تهران با

 
درجه 4 و سه راه رجایی شهر کرج با درجه ممتاز ب بهترین عملکرد را در میان شبکه شعب بجا گذاشته اند. 

شعبه هاي بندر ماهشهر خوزستان با درجه یک ب، ورزقان آذربایجان شرقی و آباده فارس با درجه 4 در موضوع عملکرد درصد تحقق

 
منابع بهترین رتبه ها را از آن خود نمودند. 



شعب بانک تلاش نموده اند تا با ایجاد ترکیبی بهینه منابع، شرایط بهتري را براي عملیات تسهیلات توسعه اي ایجاد نمایند و در این

 
باره نیز شعب سقز و مریوان (استان کردستان) با درجه چهار و شعبه پاوه کرمانشاه با درجه 3 بهترین رده ها را تصاحب نمودند. 

بر اساس برنامه هاي ابلاغی دریافت بموقع و قانونی کارمزد خدمات بانکی در راستاي ساختار بهتر مالی بانک بسیار اثرگذار است و
گزارش ها حاکی از آن است که شعب مرکزي اصفهان و مرکزي تبریز با درجه یک الف و شهید بهشتی اراك با درجه 2 الف جایگاه

 
هاي اول، دوم تا سوم را در این بخش تصاحب نموده اند. 

همچنین در خصوص صدور ضمانت نامه ها نیز شعبه نظر آباد الرز با درجه 2 الف، کیانپارس اهواز و ملاصدرا مشهد با درجه یک الف و

 
انقلاب شیراز با درجه یک ب عناوین اول تا چهارم را کسب نموده اند. 

درادامه بررسی عملکرد در خصوص باجه ها نیز آمارها مبین این موضوع است که باجه بابا طاهر همدان، زیتون خوزستان، ارسنجان
فارس، هویزه تهران و فامنین همدان به عنوان هاي اول تا پنجم برترین باجه هاي کشور دست یافته اند.



230 کارتن خواب در تهران به خانواده هاي خود بازگردانده شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/06/06

تهران-ایرنا-مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران با اشاره به اینکه از ابتداي سال 1399
تاکنون 230 کارتن خواب را به خانواده بازگرداندیم، گفت: با بازگشت پایدار هر کارتن خواب به خانواده سالانه 15 میلیون

تومان از هزینه هاي شهرداري کاسته می شود.

تهران-ایرنا-مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت
هاي اجتماعی شهرداري تهران با اشاره به اینکه از ابتداي
سال 1399 تاکنون 230 کارتن خواب را به خانواده
بازگرداندیم، گفت: با بازگشت پایدار هر کارتن خواب به
خانواده سالانه 15 میلیون تومان از هزینه هاي شهرداري

 
کاسته می شود. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از سازمان رفاه، خدمات و
مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران، سیدمالک
حسینی در بازدید سوده نجفی عضو شوراي اسلامی شهر

تهران، از مرکز بهاران منطقه چهار، سامان سراي لویزان و مرکز مهارت آموزي و کارآفرینی این منطقه در تشریح اقدامات این سازمان

 
اظهارداشت: اداره گرمخانه ها یکی از اقدامات ویژه سازمان است که هیچ ارگانی در اداره آنها به شهرداري تهران کمک نمی کند. 

وي با اشاره به اینکه بر مبناي توجه به مقوله کرامت انسانی، شرایط گرمخانه ها را ارتقا دادیم، گفت: گرمخانه ها در دو سال گذشته،

 
شبانه روزي شدند. 

حسینی افزود: شهروندانی که در جوار گرمخانه ها زندگی می کردند از اینکه کارتن خواب ها صبح در محل زندگی شان حضور پیدا
می کردند، ناراضی بودند، با شرایط کنونی، به طور متوسط 30 درصد و در مواقعی تا حدود 50 درصد از این افراد به طور کامل در
گرمخانه ها می مانند و با توجه به اینکه غذا و وسایل مورد نیاز در اختیارشان قرار می گیرد، بخش زیادي از بزه اي که ممکن است

 
توسط آنان براي تامین مایحتاجشان انجام شود، کاسته می شود. 

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با اشاره به افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده در یک
سال گذشته اظهارداشت: در سال 1398، 104 نفر از مددجویان به طور پایدار به خانواده برگردانده شدند و از اوایل سال 1399
تاکنون نیز این تعداد به بیش از 230 نفر رسیده که با بازگشت هر نفر به خانواده سالانه 15 میلیون تومان از هزینه هاي شهرداري

 
کاسته می شود و این کار که می تواند جز افتخارات نظام باشد، باید تقویت شود. 

وي، حضور کودکان زباله گرد را یکی از مسائل مهم کلان شهر تهران عنوان کرد و گفت: منشأ حضور این کودکان وجود پسماند است
و تا زمانی که در حوزه مدیریت پسماند برخی فرآیندها اصلاح نشود و به طور جدي با پیمانکاران متخلف برخورد نشود، این معضل



 
حل نخواهد شد. 

حسینی با بیان اینکه در حوزه آموزش کودکان کار اقدامات مؤثري صورت گرفته است، افزود: هم اکنون 24 مرکز پرتو و پنج مرکز
صبح رویش داریم که در این مراکز به کودکان در معرض آسیب و آسیب دیده، سواد، مهارت هاي زندگی آموزش داده و به آنان

 
خدمات مددکاري داده می شود. 

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران بیان کرد: هم اکنون به بیش از 5 هزار و 500 کودك در

 
مراکز پرتو و صبح رویش خدمات ارائه می شود. 

وي با اشاره به اینکه این کودکان از اتباع خارجی هستند و مدارك شناسایی ندارند، گفت: این کودکان نمی توانند از مدارس عادي
استفاده کنند، در این مراکز تلاش می شود مهارت هاي سوادآموزي و زندگی به آنان داده شود تا نسبت به سنشان از این خدمات و
مهارت ها عقب نمانند البته براي اینکه آنان بتوانند مدرك اخذ کنند، تفاهم نامه اي با آموزش و پرورش امضا کردیم که به دلیل شیوع

 
ویروس کرونا به طور موقت متوقف شده است. 

حسینی با تاکید بر اینکه بیشتر کودکان کار و آسیب دیده اجتماعی به ظرفیت هاي آنلاین و تلفن هاي هوشمند دسترسی ندارند،
افزود: عدم دسترسی به این امکانات علاوه بر اینکه باعث عقب ماندن آنان از امکانات تحصیلی شده است، آنان را دچار حقارت عجیبی

 
کرده است که تلاش داریم با اجراي یک پویش تا حدودي به کاهش این مشکل کمک کنیم. 

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران بیان کرد: یکی از مسائلی که برنامه خوب و مشخصی
نداریم این است که در حوزه کودکان توجه ما به خانواده هاي آسیب دیده است اما براي خانواده هایی که سطح متوسط داشتند و به
فقر نزدیک می شوند، هیچ برنامه اي نداریم، در واقع براي پیشگیري برنامه اي نداریم و فقط به دنبال درمان هستیم؛ در صورتی که

 
پیشگیري اثرگذارتر است. 

وي گفت: یکی از الزامات قانونی شهرداري ها بر اساس قانون رفع موانع تولید و بهبود فضاي کسب و کار و ایجاد بازارچه هاي محلی
ست، می توان از ظرفیت هاي مکانی شهرداري براي ایجاد این بازارچه ها در هر منطقه استفاده کرد. اگر مکان در اختیار افراد بی
بضاعت شناسایی شده قرار دهیم، به جاي دست فروشی در مکان هایی مثل مترو می توانند در این بازارچه ها کسب درآمد کنند و به

 
اقتصاد خانوارشان کمک شود. 

حسینی افزود: راه اندازي این بازارچه ها یک تحول اساسی را به دنبال خواهد داشت و چون اشتغال منطقه اي ایجاد می شود، میزان

 
فروش و درآمد این افراد کاملا مردمی و محلی ست. 

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران درباره حمایت از مشاغل خانگی اظهارداشت: در کشورهاي
در حال توسعه دنیا، از مشاغل خانگی حمایت می کنند و بهره مند می شوند، این افراد فقط مشکل برندینگ و بازاریابی دارند که باید

 
در این زمینه حمایت شوند. 

وي گفت: هم اکنون یک مرکز تسهیل و توسعه کسب و کار و کارآفرینی اجتماعی (توتیا) به صورت رسمی و پنج مرکز دیگر به صورت
غیررسمی در تهران آغاز به کار کرده اند که در این مراکز به افرادي که تصمیم دارند کسب و کار جدیدي راه اندازي کنند، مشاوره

 
داده می شود و در پرورش ایده، طرح و تامین مالی حمایت می شوند. 



مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران درباه فعالیت همراه سراها اظهارداشت: این مراکز خدمتی
بسیار خوب و مناسب براي همراهان بیماران است، همراهان بیمارانی که براي مداوا از شهرستان می آمدند، به دلیل هزینه بالاي
مسافرخانه ها و هتل ها، اطراف بیمارستان ها چادر می زدند، در واقع با این اقدام و با وجود گرمخانه ها براي افراد بی سرپرست می

 
توانیم بگوییم در تهران اگر کسی خودش بخواهد، گرسنه و بی سرپناه نمی ماند. 

وي افزود: ساخت همراه سراها از سال 1393 آغاز شده است اما سال گذشته طبق یک توافق همراه سراها را برون سپاري کردیم و با
کاهش هزینه ها توانستیم خدمات بهتري را به همراهان بیماران ارائه دهیم، این افراد توسط مددکاران بیمارستان ها معرفی می شوند
و در صورتی که محل استقرارشان تا بیمارستان فاصله داشته باشد، طبق توافقی که با یکی از تاکسی هاي اینترنتی انجام شده است،

 
رایگان تردد می کنند. 

حسینی درباره ساماندهی کارگران فصلی گفت: بانک اطلاعات کارگران فصلی را تهیه کردیم که در آن اطلاعات، تخصص و توانمندي
کارگران درج شده است. اطلاعات افرادي که تخصص هاي مورد نیاز فنی و حرفه اي دارند، در این سایت ثبت می شود و افرادي که
تخصص هاي مورد نیاز ندارند، توسط مراکز فنی و حرفه اي آموزش می بینند و در نهایت نام آنان در سایت ثبت می شود، اطلاعات

 
افرادي هم که هیچ تخصصی ندارند به عنوان کارگران خدماتی ثبت می شود. 

 
برچسب ها 

 
- آسیب هاي اجتماعی 

 
- کارتن خوابی 

 
- شهرداري تهران 

- کودکان کار



برنامه ایجاد اشتغال به مسئولان ارائه می شود

منبع: شعار سالشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/06/06

شعار سال:نشست مشترك کارشناسان کارگروه کشاورزي دولت سایه با سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزي در دفتر
سعید جلیلی برگزار شد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به اهمیت حوزه کشاورزي و صنایع مرتبط آن در

اشتغال آفرینی، به ارائه نتایج تحقیقات چند سال اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه به مسئولان ...

شعار سال:نشست مشترك کارشناسان کارگروه کشاورزي دولت سایه با سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزي در دفتر

 
سعید جلیلی برگزار شد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به اهمیت حوزه کشاورزي و صنایع مرتبط آن در اشتغال آفرینی، به ارائه نتایج
تحقیقات چند سال اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه به مسئولان جدید وزارت جهاد کشاورزي در زمینه شناسایی فرصت هاي
ایجاد شغل در این حوزه ها اشاره کرد و گفت: برنامه «ایجاد اشتغال» و «ارزآوي» دولت سایه در حوزه کشاورزي، در اختیار مسئولان

 
جدید وزارت جهاد کشاورزي قرار خواهد گرفت. 

جلیلی با اشاره به برخی آمار ها در زمینه صادرات محصولات کشاورزي و بازاریابی این محصولات در کشور هاي همسایه، نسبت به

 
افزایش ارزآوري از طریق وزارت جهاد کشاورزي ابزار امیدواري کرد. 

وي در ادامه با تاکید بر اهمیت نقش روستا ها به عنوان سلول هاي پیشرفت کشور، برنامه ریزي وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه را

 
داراي اهمیت مضاعف دانست. 

جلیلی همچنین کاربردي کردن نتایج پژوهشی دانشکده ها و پردیس هاي کشاورزي سراسر کشور را به عنوان یکی از ماموریت هاي

 
مشترك میان وزیر جدید جهاد کشاورزي و وزارت علوم به منظور تامین پشتوانه علمی راهکار هاي عملی این حوزه برشمرد. 

در ادامه این نشست، غلامحسین آقایا به بیان گزارشی از فعالیت هاي سال هاي اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه و همچنین ارائه

 
پیشنهاد هایی به وزیر جهاد کشاورزي پرداخت. 

وي با تاکید بر لزوم تغییر رویکرد اقتصاد نفتی به سمت اقتصاد تولید محور به ویژه در حوزه کشاورزي و با اشاره به فرصت هاي

 
خدادادي در این زمینه، از پیگیري رویکرد تحولی «ساداتی نژاد» در برنامه خود به منظور جبران ضعف هاي این حوزه تقدیر کرد. 

آقایا سپس در یازده سرفصل با عناوین «تامین امنیت غذایی با حفاظت منابع پایه (آب، خاك، جنگل و مرتع)»، «ارتقاء درآمدزا و
کارایی سیاست هاي حمایت وزارت جهاد کشاورزي»، «ارزآوري»، «ایجاد اشتغال»، «ارتقاء سرمایه گذاري در حوزه کشاورزي»،
«ارتقاء کارایی بازار محصولات کشاورزي»، «اصلاح الگوي مصرف»، «تقویت شبکه هاي مویرگی و ارتقاء نقش تشکل ها»، «کارآمدي
پژوهش و فناوري» و «گسترش کارآفرینی» و «الزامات اصلاح ساختار وزارت خانه» به توضیح وضع موجود چالش هاي حوزه

 
کشاورزي و راهکار هاي پیشنهادي براي رسیدن به وضع مطلوب آن ها پرداخت. 



وي با بیان اینکه برنامه پیشنهادي عنوان شده به دنبال تحقق سهم درآمد هاي غیرنفتی، حفظ کرامت کشاورزان به عنوان عناصر مولد
و افزایش سطح رفاه در سبک زندگی روستایی است، تکیه این برنامه را بر ارائه راهکار هایی در زمینه خدمات و فناوري، تامین مالی و

 
تقویت شبکه تولید و تعاون حوزه کشاوزي برشمرد. 

آقایا با اشاره به توجه وزیر جهاد کشاورزي به مقوله خودکفایی در برنامه این وزارت خانه، بر توجه ویژه به زیست فناوري به عنوان

 
راهبرد جبران ضعف هاي حوزه کشاورزي به ویژه در زمینه تامین کالا هاي اساسی تاکید کرد. 

وي افزود: اختصاص رتبه بالاي واردات کشور به برخی محصولات و نهاده هاي کشاورزي حاکی از ضعف در این حوزه است که سرمایه

 
گذاري و افق شرکت هاي دانش بنیان در این حوزه تغییردهنده این نگاه خواهد بود. 

در ادامه این نشست، علیرضا رضاپور دبیرکارگروه روستا و عشایر دولت سایه نیز با بیان اینکه پیشرفت در کشاورزي منوط به پیشرفت

 
همه جانبه روستاست، به ارائه گزارشی درباره چگونگی ایجاد شغل در عرصه هاي مختلف حوزه کشاورزي پرداخت. 

رضاپور تحقق بیش از 1 میلیون 250 هزار شغل مستقیم طی برنامه 4 سال آینده وزارت جهاد را یک امر ممکن برشمرد و اظهار
داشت: مطابق برنامه ي چهار ساله اي که دولت سایه براي این وزارت خانه آماده کرده است،590 هزار نفر در افزایش بهره وري در
تولیدات زراعی، باغی، دامی و شیلاتی، 110 هزار نفر در صنایع تبدیلی و تکمیلی، 500 هزار نفر در گلخانه ها و 54 هزار نفر در

 
صنعت میگوي کشور می توانند با همین بودجه فعلی صاحب شغل شوند. 

 
وي افزود: عمده راهکار هاي پیش بینی شده تکیه بر آموزش کشاورزان و دامداران دارد. 

براي مثال جهت افزایش بهره وري عملکرد تولیدات دامی سبک نیازمند برنامه ریزي براي آموزش دامداران، اصلاح جایگاه دام، رعایت
اصول بهداشت-واکسیناسیون-تغذیه و انتخاب نژاد مناسب هستیم. در این برنامه بیش از 40 میلیون تن به تولیدات کشاورزي کشور

 
افزوده خواهد شد بالغ بر 14 میلیارد دلار ارز آوري یا صرفه جویی ارزي خواهد داشت. 

دبیر کارگروه نیروي دولت سایه نیز با اشاره به برنامه وزیر جهاد کشاورزي بر نکاتی از جمله لزوم استفاده از فناوري هسته اي در

 
صنعت کشاورزي، حل مسائل مشترك میان وزارت خانه هاي نیرو و جهاد از طریق شورایعالی آب، تاکید کرد. 

همچنین سید حامد خسروانی دبیر کارگروه فضاي مجازي دولت سایه به نمایندگی از چند کارگروه دولت سایه به توضیح نحوه اجراي

 
طرح «سبد غذایی» که از جمله طرح هاي دوران انتخاباتی جلیلی بود، پرداخت. 

وي با اشاره به لزوم اجراي این طرح به منظور تامین 13 قلم کالاي خوراکی براي دهک هاي هدف، از چگونگی اجراي این طرح با

 
استفاده از تقاطع چند سامانه ي اطلاعاتی و شبکه مویرگی فروشندگان خرد در سراسر کشور سخن گفت. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري جهان نیوز ، تاریخ انتشار: 5 شهریور1400، کدخبر: ،
www.jahannews.com،774245



افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده

منبع: تهران پرسشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزاشر تهران پرس به نقل از روابط عمومی سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران، سید مالک
حسینی، مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران در بازدید  سوده نجفی، عضو شوراي

اسلامی شهر تهران، از مرکز بهاران منطقه 4، سامان سراي لویزان و مرکز مهارت  آموزي و ...

کارآفرینی منطقه]]>



شیطان صفتان در فضاي مجازي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/06/06

شیطان صفتانی که در فضاي مجازي با دختران جوان طرح دوستی می ریختند، وعده خواستگاري و اشتغال می دادند و
سپس نیات پلید خود را اجرایی می کردند، دستگیر شدند.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، این مجرمان با حضور در وعده ملاقات و تعارف آب میوه هاي آلوده به مواد خواب

 
آور و بیهوش کننده نیات شوم خود را اجرا می کردند. 

{sepehr_media_6907229_500_300$}



ارائه خدمات فرهنگی به مددجویان در روستاها

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/06/06

قزوین-معاون فرهنگی کمیته امداد استان قزوین گفت: با همکاري سازمان تبلیغات اسلامی و مشارکت روحانیون مستقر در
روستاها، خدمات فرهنگی به مددجویان به لحاظ کمی و کیفی افزایش می یابد.

به گزارش آرانیوز:به نقل از روابط عمومی کمیته امداد امام
خمینی (ره) استان قزوین حسین قلی پور در تشریح
همکاري میان سازمان تبلیغات اسلامی و کمیته امداد امام
خمینی (ره) در طرح 313، بیان کرد: کمیته امداد امام
خمینی (ره) خدمات مختلفی را به مددجویان تحت
حمایت ارائه می کند، اگر چه نماي کار این نهاد در
خدمات اقتصادي دیده می شود ولی اساس کار این نهاد
خدمات فرهنگی است چراکه بستر هر تغییر بدون پشتوانه

 
فرهنگی به سرانجام لازم نخواهد رسید. 

معاون فرهنگی کمیته امداد استان قزوین اضافه کرد: اگر اشتغال و یا حمایت هاي تحصیلی بدون پشتوانه فرهنگی صورت گیرد در

 
فرآیند خدمات آسیب هایی بروز خواهد کرد، از این رو ارائه خدمات و مشاوره هاي فرهنگی امري ضروري و لازم است. 

وي افزود: در میان جامعه هدف، کسانی که در مناطق روستایی زندگی می کنند نیز به خدمات فرهنگی نیازمند هستند، با توجه به
کاستی ها در تعداد نیروهاي فرهنگی و لزوم توجه به همه نقاط استان، تلاش می کنیم از ظرفیت هاي مختلف برون سازمانی براي

 
ارائه خدمات استفاده کنیم. 

قلی پور عنوان کرد: در همین راستا طرح 313 با همکاري سازمان تبلیغات اسلامی اجرا می شود که بر اساس این طرح از ظرفیت

 
روحانیون در ارائه خدمات فرهنگی و ارتقا باورهاي دینی مددجویان استفاده می شود. 

وي اظهار کرد: بر اساس این تفاهم همکاري و با هدف ایجاد ارتباط مستمر و مؤثر با مددجویان از ظرفیت روحانیون مستقر استفاده

 
می شود. 

معاون فرهنگی کمیته امداد استان قزوین خاطرنشان کرد: این ارتباط با رویکرد تحکیم بنیان خانواده، تقویت باورهاي دینی، کنترل

 
آسیب هاي اجتماعی و تکریم و حفظ حرمت کمک شوندگان اجرا می شود. 

وي تصریح کرد: گام نخست این طرح به مدت 10 ماه اجرا می شود که در 33 روستا 330 خانواده مددجو از این برنامه ها بهره مند

 
خواهند شد. 



وي یادآورشد: پیش بینی می کنیم با همکاري سازمان تبلیغات اسلامی و مشارکت روحانیون مستقر در روستاها، خدمات فرهنگی به
مددجویان به لحاظ کمی و کیفی افزایش می یابد.



100 مرکز آموزش فنی و حرفه اي در سیستان و بلوچستان افتتاح می شود

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/06/06

زاهدان- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیستان و بلوچستان گفت: 100 مرکز آموزش فنی و حرفه اي در سال جاري در
نقاط مختلف استان راه اندازي می شود.

به گزارش آرانیوز:خداداد اولیایی اظهار داشت: در سال
جاري 100 مرکز آموزش فنی و حرفه اي در رشته هاي
مختلف با اعتبار هر کدام 400 میلیون تومان در استان

 
سیستان و بلوچستان راه اندازي می شود. 

وي با اشاره به اینکه با افتتاح هر آموزشگاه براي 5 نفر
اشتغال متسقیم ایجاد می شود، گفت: تا کنون 200 مرکز
آموزشی فنی و حرفه اي در استان سیستان و بلوچستان
ایجاد شده که با افتتاح مراکز جدید تعداد مراکز به 300

 
مرکز خواهد رسید. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي سیستان و بلوچستان افزود: توانمند سازي نیروي انسانی در اولویت قرار دارد و این کار با افتتاح

 
مراکز جدید و برگزاري دوره هاي آموزشی ادامه دارد. 

وي با اشاره به وجود 25 نمایندگی اداره فنی و حرفه اي در سیستان و بلوچستان تصریح کرد: سازمان فنی و حرفه اي در کلیه
شهرهاي استان نمایندگی دارد و بیشترین آنها در زاهدان با 6 نمایندگی وجود دارد.



ایجاد 3 هزار شغل در خراسان شمالی طی هفته دولت

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/06/06

بجنورد- استاندار خراسان شمالی گفت: دو سوم از پروژه هاي هفته دولت طی سال جاري در حوزه اقتصادي است که با بهره
برداري از این پروژه ها براي بیش از 3 هزار نفر اشتغال ایجاد می شود.

به گزارش آرانیوز:محمد علی شجاعی ظهر شنبه در مراسم
گرامیداشت هفته دولت و بهره برداري از طرح هاي
خراسان شمالی که در سالن جلسات استانداري برگزار شد،
اظهار کرد: فارغ از تمام نگاه ها و بینش هاي متفاوت، اصل

 
اساسی کار خود را بر مبناي خدمتگزاري قرار دادیم. 

وي افزود: 30 پروژه با اعتبار 312 میلیارد تومان و اشتغال

 
زایی براي 354 نفر کلنگ زنی شد. 

استاندار خراسان شمالی با تاکید بر اینکه با انسجام اجزاي
حاکمیت، استان به محل کار و تلاش تبدیل شده است، گفت: با تلاش شبانه روزي و هم افزایی مدیران دستگاه هاي اجرایی این طرح

 
ها به مرحله بهره برداري رسیده است. 

وي افزود: دو سوم از پروژه هاي هفته دولت، امسال در حوزه اقتصادي است که با بهره برداري از این پروژه ها براي بیش از 3 هزار نفر

 
اشتغال ایجاد می شود. 

شجاعی بیان داشت: در سه سال گذشته همچنین بیش از 20 هزار میلیارد تومان تسهیلات جهت سرمایه گذاري پرداخت شده است

 
که نشان دهنده هم افزایی و تلاش مدیران در جهت رفع مشکلات اساسی مردم می باشد. 

استاندار خراسان شمالی بیان داشت: در سه سال اخیر و در گرامیداشت هفته هاي دولت پروژه هاي متعددي به ارزش 12 هزار و 465

 
میلیارد تومان و 355 میلیون یورو کلنگ زنی و به بهره برداري رسیده است. 

وي افزود: در حال حاضر تاکید رئیس جمهور محترم بر رسیدگی به وضعیت معیشتی بیماران کرونایی است که ما نیز باید در همین

 
راستا قدم برداریم. 

گفتنی است در این مراسم 599 پروژه به ارزش هزار و 708 میلیارد تومان به بهره برداري رسید.



103 طرح عمرانی و اقتصادي در شهرستان خنداب به بهره برداري رسید

منبع: ایرناشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/06/06

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: 103 طرح عمرانی و اقتصادي و راهداري همزمان با هفته دولت عصر شنبه در شهرستان
خنداب به بهره برداري رسید.

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: 103 طرح عمرانی و
اقتصادي و راهداري همزمان با هفته دولت عصر شنبه در

 
شهرستان خنداب به بهره برداري رسید. 

سید «علی آقازاده» در حاشیه بهره برداري از طزح هاي
شهرستان خنداب افزود: براي اجرا و تکمیل این طرح ها

 
430 میلیارد ریال سرمایه گذاري شده است. 

وي ادامه داد: با بهره برداري از این طرح ها براي 600 نفر
به صورت مستقیم و 50 نفر به طور غیرمستقیم اشتغال

 
زایی شده است. 

استاندار مرکزي گفت: 13 طرح عمرانی دهیاري هاي بخش مرکزي خنداب از جمله جدول گذاري، زیرسازي و آسفالت معابر،

 
ساماندهی کانال هدایت آب هاي سطحی و احداث بوستان روستایی با اعتباري بالغ بر 89 میلیارد و 805 میلیون ریال راه اندازي شد. 
آقازاده، بهره برداري چهار واحد مسکونی مددجویان بهزیستی شهرستان خنداب با زیربناي هرکدام 80 متر مربع ، 100 میلیون ریال

 
بلاعوض، 150 میلیون ریال حمایت بنیاد مسکن و 400 میلیون ریال تسهیلات براي هر واحد را از دیگر طرح ها عنوان کرد. 

وي توضیح داد: پایانه مسافربري شهرخنداب نیز در زمینی به مساحت 203 مترمربع با اعتبار 11 میلیارد و 450 میلیون ریال امروز
افتتاح شد و بلوار و میدان جاورسیان به طول یک هزار و 200 متر و عرض 17 متر با اعتباري بالغ بر 20 میلیارد ریال از محل

 
اعتبارات راهداري و حمل و نقل جاده اي استان مرکزي و شهرداري این شهر بهره برداري شد. 

استاندار مرکزي بهره برداري از سه هکتار باغ داربستی با یک میلیارد و 200 میلیون ریال تسهیلات کم بهره و یک میلیارد و 200
میلیون ریال آورده شخصی ،راه اندازي طرح آبیاري تحت فشار روستاي چیزان به مساحت 50 هکتار با هشت میلیارد و 888 میلیون

 
ریال بلاعوض و سه میلیارد و 560 میلیون ریال آورده شخصی را از دیگر طرح هاي هفته دولت این شهرستان عنوان کرد. 

آقازاده بیان کرد: با بهره برداري از این طرح براي 55 نفر اشتغال ایجاد شده و 74 هزار متر مکعب در مصرف آب کشاورزي صرفه

 
جویی شد. 

 
خنداب از شهرستان هاي 12گانه استان مرکزي است که اقتصاد مبتنی بر کشاورزي و خدمات دارد. 

 
برچسب ها 

 
- استان مرکزي 

 
- افتتاح طرح 



 
- خنداب 

- اینفوگرافیک هفته دولت



صدو هشتادمین مسکن محرومان در روستاي چهرقان استان مرکزي بهره

برداري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/06/06

اراك - ایرنا - همزمان با هفته دولت، صدو هشتادمین مسکن محرومان روز شنبه در روستاي چهرقان کمیجان از توابع استان
مرکزي به بهره برداري رسید.

اراك - ایرنا - همزمان با هفته دولت، صدو هشتادمین
مسکن محرومان روز شنبه در روستاي چهرقان کمیجان از

 
توابع استان مرکزي به بهره برداري رسید. 

به گزارش ایرنا، این طرح در زمینی به مساحت 300 متر
مربع، 85 متر زیر بنا و اعتباري بالغ بر 700 میلیون ریال
بهره برداري شد و به صورت همزمان نیز 6 واحد مسکن

 
مددجویی دیگر نیز به بهره برداري رسید. 

استاندار مرکزي در حاشیه بهره برداري از طرحهاي هفته
دولت شهرستان کمیجان افزود: بهره برداري از 37 طرح عمرانی، اقتصادي، توسعه اي، آبرسانی و خدماتی همزمان با هفته دولت در

 
کمیجان بهره برداري شد. 

سید علی آقازاده گفت: این طرح ها با اعتباري بالغ بر 220 میلیارد ریال به بهره برداري رسید که براي 50 نفر در شهرستان کمیجان

 
اشتغال زایی داشته است. 

استاندار مرکزي ادامه داد: بهره برداري از سه طرح آبرسانی به روستاهاي کمیجان، بهره برداري از جاده روستاي چهرقان که در سیل
سال 98 دجار آسیب شد و بهره برداري از تعدادي خانه محرومان روستایی از جمله عمده طرح هایی است که همزمان با هفته دولت

 
در این شهرستان افتتاح شد. 

آقازاده خاطرنشان کرد: بهره برداري از هشت هزار متر مربع آسفالت روستایی در شهرستان کمیجان و 2 بلوار شهر میلاجرد به همراه
روشنایی، فضاي سبز و آبیاري قطره اي با اعتباري بالغ بر 40 میلیارد ریال از دیگر طرح هایی است که همزمان با هفته دولت در این

 
شهرستان به بهره برداري رسید. 

همزمان با هفته دولت ورودي روستاي چهرقان به طول یک هزار متر و عرض هشت متر، یک هزار متر جدول گذاري، هشت هزار
مترمربع خاکبرداري، هشت هزار مترمربع خاك ریزي، هشت هزار مترمربع آسفالت با اعتباري بالغ بر 16 میلیارد ریال بهره برداري

 
شد. 

بهره برداري از دهیاري روستاي چهرقان با زیربناي 240 متر مربع و اعتباري بالغ بر 2 میلیارد و 600 میلیون ریال از محل اعتبارات

 
دهیاري ها از دیگر طرح هاي هفته دولت کمیجان بود. 

همچنین بهره برداري از طرح آبرسانی روستاي ولیدآباد کمیجان با اجراي سه هزار و 500 متر اجراي خط انتقال و شبکه آبرسانی،

 
یک باب ایستگاه پمپاژ آب با اعتباري بالغ بر هفت میلیارد ریال به بهره برداري رسید. 

آبرسانی به روستاي کوت آباد نیز با اجراي یک هزار و 500 متر خط انتقال و شبکه آبرسانی، بهسازي تاسیسات آبرسانی با اعتباري
بالغ بر سه میلیارد ریال به بهره برداري رسید. 



طرح آبرسانی به روستاي نهرپشته با اجراي 6 هزار و 800 متر خط انتقال و شبکه آبرسانی، ساخت یک ایستگاه پمپاژ آب بهره برداري

 
شد. 

 
کمیجان واقع در 101 کیلومتري اراك داراي 39 هزار نفر جمعیت است. 

 
برچسب ها 

 
- هفته دولت 

 
- استان مرکزي 

- کمیجان



فضاي آکادمیک دانشگاه با فضاي محیط کار بسیار فاصله دارد

منبع: ایسناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/06/06

یک دانشجوي دکتري هواشناسی گفت: دانشگاه بایستی شرایط لازم جهت یادگیري مهارتی دانشجویان را فراهم کند. فضاي
آکادمیک دانشگاه با فضاي محیط کار بسیار فاصله دارد. دفاتري به نام «ارتباط دانشگاه با صنعت» ایجاد شدند که از این

دفاتر بیشتر از دانشجویان، اساتید بهره می برند.

آرش رازبان در یک گفت وگو اینستاگرامی در خصوص
مهمترین مسائل و دغدغه هاي دانشجویان تحصیلات
تکمیلی، اظهار کرد: سال اول ورود به دانشگاه سال
سردرگمی و تلاش براي شناخت محیط و تطبیق خود با
آن است. پس از سال اول نیازمند برنامه ریزي براي ریل

 
گذاري آینده تحصیلی هستیم. 

وي افزود: در این مسیر دو محور دانشگاه و دانشجو مطرح
می شود. از محور دانشگاه انتظار می رود که تناسبات خود
را به گونه اي انجام دهد که پس از فارغ التحصیلی از

کارشناسی مسیر شغلی روشنی پیش روي خود داشته باشند. حدودا 70 درصد دانشجویان پس از فارغ التحصیلی در دوره لیسانس

 
نسبت به آنچه فراگرفته اند هیچ استفاده اي ندارند و صرفا یک دوره چهارساله را گذرانده اند. 

این دانشجوي دکتري هواشناسی با تاکید بر اهمیت یادگیري مهارتی دانشجویان، ادامه داد: دانشگاه بایستی شرایط لازم جهت
یادگیري مهارتی دانشجویان را فراهم کند. فضاي آکادمیک دانشگاه با فضاي محیط کار بسیار فاصله دارد. انتظار ما این است که
دانشگاه براي رفع این فاصله تلاش کند. در این راستا دفاتري به نام «ارتباط دانشگاه با صنعت» و «ارتباط دانشگاه با جامعه» ایجاد
شدند. متاسفانه این دفاتر در دانشگاه تنها حضور دارند اما به وظایف خود عمل نمی کنند. از این دفاتر بیشتر از دانشجویان، اساتید

 
بهره می برند. 

 
سیستم آموزشی در ایران، سیستمی براي توانمندسازي دانشجویان نیست 

رازبان خاطرنشان کرد: سیستم آموزشی در ایران، سیستمی براي توانمندسازي دانشجویان نیست. انجمن هاي علمی و تشکل هاي
مختلف حاضر در دانشگاه درحال تلاش براي سرمایه گذاري بر دانشجویان هستند تا بتوانند دانشجویان را به مسیرهاي گسترده تري

 
نسبت به دانشگاه راهنمایی کنند. البته هنوز تشکل ها در ابتداء راه هستند و به غایت خود نرسیده اند. 

 
دانشجویان بایستی به سمت توانمند شدن حرکت کنند 

این دانشجوي دکتري هواشناسی بیان کرد: دانشجویان بایستی بدانند در دانشگاه اگر به خودشان کمک نکنند فرد دیگري کمک



نخواهد کرد. دروس گذرانده شده در دانشگاه تنها مقدمه هستند. دانشجویان باید به سمت توانمند شدن حرکت کنند. اگر به
دانشجویان علاوه بر دروس تئوري، پروژه هاي عملی نیز داده شود تا وارد فضاي کاري شوند تجربه بیشتري کسب خواهند کرد. دروس

 
مطالعاتی در دانشگاه تنها یک دانشجوي تحقیقاتی بار می آورند. 

وي تشریح کرد: ورود به مقطع تحصیلات تکمیلی نیازمند یک هدف مشخص است. دانشجویان کمی هستند که در مقطع کارشناسی
به شناخت کافی نسبت به یک مسئله رسیده و براي کسب اطلاعات کافی جهت حل آن به مقطع ارشد و دکتري ورود پیدا می کنند.
در زمان مصاحبه در مقطع دکتري بایستی هیات علمی دانشگاه را قانع کنیم که براي حل یک مسئله قصد ورود به دانشگاه را داریم.

 
اما برخی از دانشجویان پس از ورود به مقطع ارشد متوجه می شوند که انتظاراتی که دارند برآورده نخواهد شد. 

 
کارخانه تولید دانشجو داریم 

رازبان تصریح کرد: در اسناد بالادستی و سیاست هاي ابلاغی علم و فناوري به افزایش ظرفیت زیرساخت هاي دانشجویان تحصیلات
تکمیلی تاکید شده است. متاسفانه در این موارد فقط بعد کمی مطرح می شود. دانشگاه ها افزایش پذیرش دانشجویان روزانه، شبانه و

 
تحصیلات تکمیلی را براي خود افتخار می دانند. ما در ایران کارخانه تولید دانشجو داریم. 

این دانشجوي دکتري هواشناسی گفت: دانشگاه ها می توانند برخی زیرساخت هاي لازم براي توانمندسازي و اشتغال دانشجویان را
فراهم کنند. در اواخر دهه 70 به دانشجویان تحصیلات تکمیلی کمک هزینه اهدا می شد. اما این موضوع پس از مدتی حذف شد.
دانشجویان دکتري درحال حاضر هیچگونه حقوقی دریافت نمی کنند. دانشجویان دکتري در بدو پذیرش در دانشگاه ملزم به امضاء

 
یک تعهدنامه مبنی بر اختصاص تمام وقت خود به پژوهش هستند. 

وي اظهارکرد: دانشجویان باید خود را در دانشگاه تنها ببینند و تمام تلاش خود را براي افزایش ظرفیت خود انجام دهند. دانشجویان
باید براي رسیدن به اشتغال و افزایش مهارت برنامه ریزي کنند. تشکل هاي دانشجویی در این مسیر می توانند موثر واقع شوند.

 
تشکل ها باید تلاش کنند دانشجویان را جذب و آن ها را براي رسیدن به بازار کار و زندگی توانمند کنند. 

رازبان افزود: ورود به مقطع تحصیلات تکمیلی در ایران سراسر بدبختی نیست، اما همراه با مشکلات و سختی هاي زیادي است. راهکار
گذراندن این مسیر نا امیدي نیست. دانشجویان باید تلاش کنند در مقطع کارشناسی مهارت هاي بیشتري بیاموزند تا در تحصیلات

 
تکمیلی قدرتمندتر ظاهر شوند. کسب مهارت بسیار با اهمیت است. دانشجویان بایستی رایگان کار کنند اما مهارت کسب کنند. 

این دانشجوي دکتري هواشناسی ادامه داد: دانشجویان مقطع کارشناسی ارشد باید از زمان خود به صورت کامل بهره ببرند. تلاش
کنند واحدهاي درسی را به سرعت گذرانده و پایان نامه خود را با موضوعی کاربردي به اتمام رسانند. در مقطع ارشد دانشجویان با

 
اصول پژوهش آشنا می شوند و کسی انتظار نوآوري از آن ها ندارد. 

وي تشریح کرد: در گذراندن مقطع دکتري نباید عجله کرد. مقطع دکتري خاص است و دانشجویان تنها با داشتن یک دلیل علمی
باید به آن ورود پیدا کنند. براي گذراندن مقطع دکتري تلاش کنید تا در بهترین دانشگاه در دسترس خود پذیرش شوید. از

 
دانشجویان دکتري انتظارات بالایی وجود دارد. این دانشجویان باید تلاش کنند تا نوآوري داشته و حتی کارآفرینی کنند. 

انتهاي پیام



دکتر بهزاد شیري: باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک

ایران

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/06/06

پست بانک ایران، تلاش هم جانبه براي گسترش کمی و کیفی خدمات بانکی در مناطق روستایی به عمل آورده است. این
خدمات به چند گونه تقسیم می شوند. نوع اول خدمات دسترسی به زیرساخت هاي بانکی است که ابعاد کمی شمول مالی را

پوشش می دهد. نوشته دکتر بهزاد شیري: باجه هاي بانکی روستایی و شمول مالی؛ تجربه پست بانک ...

پست بانک ایران، تلاش هم جانبه براي گسترش کمی و
کیفی خدمات بانکی در مناطق روستایی به عمل آورده
است. این خدمات به چند گونه تقسیم می شوند. نوع اول
خدمات دسترسی به زیرساخت هاي بانکی است که ابعاد

 
کمی شمول مالی را پوشش می دهد. 

پست بانک ایران، تلاش هم جانبه براي گسترش کمی و
کیفی خدمات بانکی در مناطق روستایی به عمل آورده
است. این خدمات به چند گونه تقسیم می شوند. نوع اول
خدمات دسترسی به زیرساخت هاي بانکی است که ابعاد

 
کمی شمول مالی را پوشش می دهد. 

 باجه هاي بانکی روستایی، دستگاه ها و درگاه هاي بانکداري الکترونیکی در این گروه قرار دارند. حدود 6 هزار باجه بانکی در این
مناطق فعالیت دارند. 8 میلیون نفر از جمعیت حدود 21 میلیونی روستایی تحت پوشش مستقیم خدمات باجه هاي بانکی روستایی

 
قرار دارند. 

افزون بر این، امکان استفاده  از خدمات بانکی براي 85 درصد جمعیت روستایی میسر است. از این رهگذر حدود 10 میلیون نفر در

 
پست بانک ایران داراي حساب بانکی هستند (ضریب شمول مالی). 

در مناطق روستایی به ازاي هر 100 هزار نفر، 38 باجه بانکی روستایی، 18 دستگاه خودپرداز، 59 کارمند، 36 پایانه شعب، 454 پایانه

 
فروش در دسترس است. شواهد نشان می دهد متوسط سرانه استفاده از اسکناس در مناطق روستایی بیش از مناطق شهري است. 

در این میان، فراهم کردن دسترسی بنگاه هاي اقتصادي به ابزارهاي الکترونیکی در این مناطق نقش مهمی در کاهش تقاضاي
اسکناس، تسهیل و کاهش هزینه مبادله و ورود نقدینگی به نظام بانکی دارد. پست بانک ایران براي بیش از 68 هزار بنگاه پایانه فروش

 
را فراهم کرده است.  

 
گروه دوم خدمات شامل تعمیق خدمات مالی در مناطق روستایی است. 



اکنون 34 نوع خدمت بانکی در زمینه هاي مختلف به مردم ارائه می شود و برنامه ریزي شده این خدمات افزایش یابد. با توجه به
تنوع خدمات بانکی و مالی، گسترش دایره خدمات در دستور کار جدي این بانک است.  هر مشتري این بانک در مناطق روستایی
سالانه 44 تراکنش بانکی انجام می دهد. هزینه هاي ثابت زیادي براي فراهم کردن زیرساخت هاي بانکی انجام شده و زمینه براي

 
ارائه خدمات در قالب فعالیت هاي مشترك با بانک ها و سایر فعالان مالی (تحت عنوان بانکداري عاملی)  فراهم است. 

پست بانک ایران این همکاري را در مناطق روستایی آغار کرده و گسترش خواهد داد. این نوع همکاري و رفاقت اقتصادي به جاي
رقابت اقتصادي می تواند منافع براي همه بازیگران در پی داشته باشد و آسیب ها و کاستی هاي رقابت مخرب را براي اقتصاد ملی

 
کاهش دهد.  

 
نوع سوم خدمات فراهم کردن فرصت هاي شغلی و درآمد پایدار در مناطق روستایی است. 

باجه هاي بانکی روستایی کانون ارائه خدمات هستند. سه نوع وام ها و تسهیلات به مردم و فعالان اقتصادي در این نواحی پرداخت می
شود، از مسیر رایج بانکی، وام اشتغال پایدار و به اقشار آسیب پذیر به 167 هزار شخص از مسیر رایج بانکی، 23 هزار شخص اشتغال

 
پایدار روستایی و 73/1 میلیون نفر اقشار آسیب پذیر تسهیلات با شرایط مختلف پرداخت شده است. 

 
درمجموع به حدود 2 میلیون نفر وام پرداخت شده که حدود 15 درصد مشتریان بانک را پوشش می دهد. 

 
این فعالیت ها آثار و پیامدهاي مهمی را در این مناطق به دنبال داشته است. 

پست بانک ایران پژوهش هایی را براي سنجش و ارزیابی آثار خدمات بانکی در خدمات روستایی انجام داده است. اکنون حدود 9 هزار

 
نفر در باجه هاي بانکی روستایی به ارائه خدمات بانکی اشتغال دارند و تسهیلات پرداختی 43 هزار فرصت شغلی فراهم کرده است. 

دسترسی سهل و آسان در این مناطق باعث صرفه جویی ساعات نیروي کار شده که هزینه فرصت آن حدود 5 هزار میلیارد ریال است.
گسترش دامنه دسترسی به خدمات بانکی در این مناطق باعث کاهش ترددها و سفرها شده و به دنبال آن مصرف سوخت کاهش

 
یافته که بیش از 125 هزار میلیارد ریال صرفه جویی اقتصادي از این ناحیه داشته است. 

کاهش آلاینده ها یکی از آثار مهم اجتماعی شمول مالی بوده است که حدود 624 میلیارد ریال برآورد می شود. بر این اساس، فعالیت
هاي بانکی بر  تولید، کاهش فقر، همگرایی اقتصادي منطقه اي، افزایش پس انداز و رفاه روستائیان و بهبود محیط زیست کمک قابل

 
توجهی کرده است و برخی آثار اقتصادي و اجتماعی آن در بلندمدت بیشتر آشکار خواهد شد.  

با توجه به این که اصلاح قوانین و مقررات نظام تامین مالی و جهت دهی منابع بانکی به سمت تولید و حمایت از بنگاه هاي اقتصادي
به همراه تحول در بازار سرمایه در برنامه پیشنهادي وزیر امور اقتصادي و دارائی مورد توجه جدي قرار گرفته است بی تردید با فراهم
شدن بسترهاي قانونی و با توجه به  برنامه راهبردي پنج ساله و برنامه هاي عملیاتی سالیانه این بانک، پست بانک ایران با گسترش
تامین مالی خرد و ارائه خدمات مالی متنوع در مناطق روستایی و کم برخوردار می تواند نقش پیشران را در گسترش شمول خدمات
مالی و بانکی داشته باشد و زمینه را براي جذب نقدینگی در این مناطق و تزریق آن به تولید و فعالیت هاي اقتصادي مولد در مناطق

روستایی فراهم نماید. با چنین رویکردي سهم اقتصاد روستایی از تولید ناخالص داخلی، رشد اقتصادي و اشتغال بهبود خواهد یافت.



شناسایی و جذب سرمایه گذاران در جهت رونق بخشی به صنعت کشور یک اصل است

منبع: گیرا آنلاینشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/06/06

گیرا آنلاین&– به گزارش روابط عمومی شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ، با حضور فرماندار شهرستان آستانه
اشرفیه، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان و جمعی از مسئولین یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و

محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره برداري رسید . مدیرعامل شرکت شهرك هاي ...

به مناسبت هفته دولت یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره

 
برداري رسید 

گیرا آنلاین&– به گزارش روابط عمومی شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ،
با حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی
استان گیلان و جمعی از مسئولین یک واحد تولید انواع ترانسفورماتور و محافظ

 
وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه به بهره برداري رسید . 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان ضمن تبریک فرارسیدن هفته
دولت و گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایی و باهنربیان داشت : حمایت از
صنایع کوچک می تواند باعث رونق اقتصادي جامعه شده و چرخ اقتصادي مملکت را

 
بیش از پیش به حرکت درآورد . 

فریبرز سعیدي کیا ضمن تشکر از حضور فرماندار شهرستان آستانه اشرفیه، در
خصوص واحد صنعتی افتتاح شده در شهرك صنعتی شماره 2 آستانه اشرفیه بیان

داشت : شرکت وسعت الکترونیک کوچان تولید کننده انواع ترانسفورماتور و محافظ وسایل برقی در شهرك صنعتی آستانه اشرفیه با

 
سرمایه گذاري 8٫7 میلیارد ریال و با اشتغال 7نفر افتتاح شد.  

وي در خصوص حمایت از صاحبان صنایع بیان داشت : حمایت از صنعتگر یعنی ایجاد اشتغال و کارآفرینی یعنی رشد صنعت و توسعه

 
اقتصادي کشور . 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان در ادامه افزود : حمایت از صنایع کوچک یعنی رسیدن به تولید زود بازده و به

 
عبارتی صنایع کوچک راهگشاي رشد صنعت می باشد . 

رییس هیات مدیره شرکت شهرك هاي صنعتی استان گیلان عنوان کرد: نیروي انسانی قوه محرك هاي بدنه صنعت است و براي
افزایش بهره وري و راندمان در بخش تولید توجه به سرمایه انسانی ضروري است و باید در نیروي انسانی احساس تعلق خاطر به

صنعت در کارخانجات ایجاد شود تا متعاقب آن بهره وري و کیفیت مضاعف شود.



فاطمی امین: ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم

منبع: پاناشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/06/06

تهران (پانا) - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت وزارت صمت
مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و معیشت مردم است و من آگاهانه این مسوولیت را قبول کرده و به این

وزارتخانه آمده ام.

تهران (پانا) - وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه
باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت
وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید،
توسعه و معیشت مردم است و من آگاهانه این مسوولیت را

 
قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت، «سید رضا
فاطمی امین» در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار
شد، به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و افزود: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها در

 
زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیل گري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها 

وي به مسایل مربوط به تنظیم گري تاکید کرد و گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند،

 
همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل می شود. 

فاطمی امین با بیان اینکه همه هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور هم راستا کنیم تا از این طریق
منافع کل جامعه تامین شود، تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کارها در این راستا مهم است، به همین دلیل باید با اولویت

 
گذاري انجام گیرد. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

وي در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها (که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی دارند) و
اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرآیندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند تا نظم

 
مدیریتی ایجاد شود. 

فاطمی امین با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است،



افزود: این چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد که باید ضمن تجمیع، به نسخه

 
نهایی تبدیل و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد، پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

وي همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها وجود دارد

 
که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

فاطمی امین با بیان اینکه اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی
برویم، گفت: تعیین امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با
مسئولیت همان دفتر انجام شود و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسوول پیگیر خواهد

 
بود. 

 
تدوین پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیت ها 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که همه کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند جلو خواهند

 
رفت، پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف شود. 

وي گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات مربوط به یک

 
حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

فاطمی امین با بیان اینکه وزارت صمت باید در دولت سیزدهم در حکمرانی هوشمند پیشرو باشد، گفت: ظرفیت هاي این مهم وجود
دارد و امکان پذیر است، به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه

 
ما میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

وزیر صمت در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و افزود: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان باید برنامه عملیاتی داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد، متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت با اشاره به اینکه این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس پیش خواهد رفت، تصریح کرد: نمایندگان دغدغه حوزه هاي

 
انتخابی خود را دارند و ما به عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

وي تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود که همچنین هر سه ماه یکبار



 
پایش و گزارش خواهد شد. 

فاطمی امین گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروت ها در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده

 
ریل گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
همه سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

وي همچنین با اشاره به اینکه دفاتر تخصصی، ستاد وزارت، سازمان هاي صمت استان ها بصورت مداوم ومنظم پایش خواهند شد و
موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود، اظهار داشت: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از
چالش هاي چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده

 
تکمیل خواهد شد. 

 
به گفته فاطمی امین، گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

وزیر صمت با بیان اینکه باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم، گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر است، ما می

 
توانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

فاطمی امین همچنین بیان کرد: مسوولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم است، آگاهانه این مسوولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت



کارآفرینی دختر جوان بهبهانی با راه اندازي کارگاه چرم دوزي + فیلم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/06/06

یک دختر جوان بهبهانی با راه اندازي یک کارگاه کوچک چرم دوزي ضمن کسب درآمد اشتغالزایی کرده است .

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، کلثوم طیبی، کارآفرین جوان بهبهانی، با تبدیل یکی از اتاق هاي منزلشان به

 
کارگاه چرم دوزي طی یک سال و نیم گذشته شرایط ایجاد شغل و درآمد را براي خود و افراد دیگر فراهم آورده است. 

این کارآفرین جوان می گوید: با وجود اینکه تحصیلات دانشگاهی دارد به دنبال این بود که خودش کاري را آغاز کند و همین موضوع

 
سبب شد که به سمت چرم دوزي روي بیاورد. 

 
بیشتر بخوانید: کارگاهی کوچک با آینده اي بزرگ در شهر اولین ها+فیلم 

این بانوي جوان کارآفرین ادامه داد: پس از تلاش و پشتکار اکنون توانسته کارگاهی براي خود راه اندازي و علاوه بر کسب درآمد براي

 
چندین نفر هم شغل ایجاد کند. 

{sepehr_media_6907123_400_300$}



کانون هاي مساجد کردستان در برپایی کلاس هاي تابستانی اوقات فراغت

پیشتاز بوده اند

منبع: شبستانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/06/06

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان گفت: کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان در برپایی
کلاس هاي اوقات فراغت مبتنی بر رعایت پروتکل هاي بهداشتی پیشتاز بوده اند.

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
کردستان گفت: کانون هاي فرهنگی هنري مساجد استان در
برپایی کلاس هاي اوقات فراغت مبتنی بر رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی پیشتاز بوده اند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان در کردستان، «کامل گلباغی»
مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
کردستان در بازدید از کلاس هاي اوقات فراغت طرح مسجد،

مدرسه و تابستان اظهار کرد: جذب و ساماندهی، آموزش و پرورش استعدادها و کارکرد تربیتی و اعتلاي فضلت ها از جمله اهدافی

 
است که در ستاد غنی سازي اوقات فراغت جوانان و نوجوانان دنبال می شود. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان با بیان اینکه بیشترین فعالیت و برنامه هاي اوقات فراغت کانون
هاي مساجد استان امسال به دلیل جلوگیري از شیوع ویروس کرونا به صورت مجازي برگزار شد، افزود: با همین وجود چهار کانون
فرهنگی هنري مساجد در چهار شهرستان استان نیز مجري طرح مسجد، مدرسه و تابستان بوند و همچنان پیشتاز در برگزاري کلاس

 
هاي غنی سازي اوقات فراغت به شمار می روند. 

وي با بیان اینکه طرح «تابستانه فهما» از 30 تیرماه در سطح 600 کانون مساجد کردستان آغاز شد، افزود: این طرح ها در قالب
شبستان فرهنگ شامل رواق نور، کتاب، رسانه، همدلی و دانش، شبستان هنر شامل رواق قلم و ترنج، شبستان نوآوري شامل رواق
کارآفرینی و نوآوري، طرح شنبه هاي با کتاب، طرح سه شنبه هاي تکریم با محوریت مادران شهدا،محافل انس با قرآن و صحیفه

 
سجادي، نهج البلاغه خوانی و اجراي میدانی گروه هاي هنري در مناسبت هاي ویژه ایام تابستان است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان با بیان اینکه براساس ارزیابی انجام شده در استان، این ستاد سال
گذشته موفق به کسب عنوان دستگاه برتر در برگزاري کلاس هاي غنی سازي اوقات فراغت شد، عنوان کرد: فعالیت هاي کانون هاي
مساجد در تابستان خلاصه نمی شود و در تمام طول سال در هر کانون کلاس قرآن و معارف اسلامی به صورت مستمر و مداوم دایر

 
است و فراگیران زیادي از این کلاس بهره مند می شوند. 

گلباغی با بیان اینکه اجراي این طرح تا 31 شهریورماه سال جاري ادامه دارد، گفت: این طرح به منظور ایجاد پیوند نوجوانان و جوانان



مدرسه با مسجد، آشنا کردن آنها با مسائل متنوع دینی و مذهبی و تربیت رابطان مدرسه و مسجد که بتوانند افراد را جذب مساجد

 
کنند به اجرا درآمده است. 

وي از مشارکت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان در راستاي اجراي طرح 1455 خبر داد و یادآور شد: این طرح در سطح
کانون هاي مساجد استان اطلاع رسانی شده است و هر هفته با محوریت یک آیه یا عبارت قرآن کریم اجرا می شود.



خیز بلند دانشگاه آزاد در تجاري سازي محصولات فناور در سال جاري

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد با بیان اینکه براي تسهیل امور مربوط به فناوري و نوآوري آیین نامه و
دستورالعمل هاي لازم براي اعضاي هیات علمی، دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد تعریف و ابلاغ شده و همچنین

صندوق پژوهش و فناوري براي انواع حمایت ها و تسهیلات مستقر شده است، گفت: با ...

به گزارش ایسنا،، دکتر روح االله دهقانی در دومین جلسه کمیته اجرایی آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاء هیات
علمی دانشگاه آزاد اسلامی که امروز در محل معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري برگزار شد، با بیان اینکه رشد فعالیت هاي فناورانه
در دانشگاه آزاد و درگیر کردن بخش هاي مختلف امیدوارکننده بوده، گفت: دانشگاه آزاد اسلامی در راستاي گفتمان حل مساله و
ایجاد دانشگاه نسل سوم و چهارم، گام هاي بلندي برداشته است. تدوین و ابلاغ آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیات
علمی توانست بستر لازم را در اختیار اعضاي هیات علمی قرار دهد تا براساس مشوق ها و حمایت هاي مندرج در آن  در راستاي

 
رسالت فناورانه دانشگاه آزاد، نقش موثرتري داشته باشند. 

وي خاطرنشان کرد: براي تسهیل امور مربوط به فناوري و نوآوري آیین نامه و دستورالعمل هاي لازم براي اعضاي هیات علمی،
دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد تعریف و ابلاغ شده و همچنین صندوق پژوهش و فناوري براي انواع حمایت ها و تسهیلات
مستقر شده است. با تکمیل و تثبیت بسترهاي نرم افزاري و سخت افزاري در دانشگاه آزاد، این دانشگاه در سال جاري خیز بلندي در 

 
تجاري سازي محصولات فناور، توانمند سازي و حل مسائل و چالش هاي کشور برخواهد داشت. 

در ادامه دکتر محسن قیصري، مدیر آیین نامه ها و سیاست هاي اداره کل سیاست گذاري و نظارت راهبردي، با اشاره به ابلاغ آیین
نامه در آبان سال 1399، گزارشی از فعالیت ها و اقدامات ارائه داد و گفت: 1512 درخواست جدید در سامانه ثبت شده و نشان می

 
دهد که بخشنامه در واحدها تا حدودي مورد استقبال قرار گرفته و اعضاي هیات علمی در فرآیند مرتبط با آن مشارکت کرده اند. 

 وي یادآور شد: شاخص هاي مختلف در مقایسه با آمار سال گذشته شاهد رشد پنج برابري بوده است و لازم است براي بهبود

 
تسهیلات و مشوق هاي مندرج در آیین نامه فعلی براساس شیوه نامه الف و ب راهکار و شاخص هاي مناسب تدوین شود. 

همچنین دکتر سعید آزادیان، دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه، عنوان کرد: اعضاي هیات علمی فناور
می توانند به موتور پیشران براي واحدها تبدیل شوند و باید رویکرد حمایتی از این اعضا داشته باشیم. همچنین نیاز به هیات علمی

 
فناور در هدایت پایان نامه هاي فناورانه وجود دارد. 

در ادامه، بررسی انطباق با شیوه نامه الف و ب، تعیین تکلیف درخواست هاي بلاتکلیف، ویرایش دستورالعمل براي سطح بندي 1 و 2
براي پوشش شرکت هاي فناور غیر دانش بنیان و گواهی تایید فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیات علمی در دستور کار جلسه قرار

 
گرفت. 

در این نشست دکتر روح االله دهقانی فیروزآبادي؛ معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري، دکتر قباد بهزادي پور؛ مدیرکل امور کارآفرینی و
مراکز رشد، دکتر سعید آزادیان؛ دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه، دکتر محسن قیصري؛ مدیر آیین



نامه ها و سیاست هاي اداره کل سیاست گذاري و نظارت راهبردي، دکتر هادي ابوالفتحی؛ مدیر امور هیات علمی دانشگاه، دکتر
عبداالله محمدي؛ مدیرکل آزمایشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، دکتر طاهر ارمغانی؛ مدیر طراحی دوره هاي آموزش فناوري و کارآفرینی،
دکتر محمدرضا شفاعتی؛ مهندس حمید ابوطالبی؛ مدیر هیات ممیزه و ارتقا، دکترحسین باقري؛ مدیربرنامه ریزي اداره کل برنامه و

 
بودجه دانشگاه و، دکتر لطف االله محمدي معاون پشتیبانی و بهره برداري مرکز فناروي اطلاعات و شبکه علمی حضور داشتند. 

انتهاي پیام



طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/06/06

یاسوج- ایرنا- معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد
کشاورزي استان ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان براي ایجاد اشتغال است.

یاسوج- ایرنا- معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و
بویراحمد گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز
تحقیقات جهاد کشاورزي استان ارائه آموزش هاي هدفمند

 
به سربازان براي ایجاد اشتغال است. 

سید حشمت االله صمیمی روز شنبه در نشست بررسی
طرح مهارت آموزي سربازان وظیفه، اظهار داشت: در استان
باتوجه به نشست هایی که داشتیم به این نتیجه رسیدیم
که از ظرفیت هاي بخش آموزش مانند مراکز فنی و حرفه
اي، مراکز تحقیقات جهاد کشاورزي و سایر بخش هایی که

 
در آموزش می توانند نقش آفرینی کنند، استفاده کنیم. 

وي یکی از اولویت هاي این استان در بحث اشتغال را آموزش سربازان و نیروهاي وظیفه در زمان حضور در پادگان هاي نظامی

 
برشمرد. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد تصریح کرد: این مهم موجب می شود که سربازان بعد از اتمام دوران سربازي بتوانند از

 
فن و حرفه و تجربیاتی که در زمان دوره سربازي آموختند براي حضور در کارخانه ها و ایجاد کسب و کار براي خود بهره ببرند. 

صمیمی عنوان کرد: اشتغال سربازان وظیفه به محض ترخیص از پایگاه ها، پادگان ها و مراکز نظامی جزو اولویت هاي مهم کشوري

 
است. 

وي افزود: با توجه به اینکه در گذشته سربازان وظیفه اي که اقدام به دریافت کارت پایان خدمت می کردند و وارد جامعه می شدند به
دلیل نداشتن مهارت هاي فنی سالیان متمادي سرگردان بودند با این ابتکار سربازان در نیروهاي مسلح آموزش هاي لازم را فرا می

 
گیرند. 

صمیمی عنوان کرد: یکی از تفاهم نامه هاي منعقده میان وزارت کشور و ستاد کل نیروهاي مسلح بحث مهارت آموزي سربازان وظیفه

 
و ایجاد زمینه اشتغال براي این قشر بوده است. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد ابراز داشت: از زمان ابلاغ این تفاهم نامه استان به صورت مستمر و مداوم قرارگاه



 
مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه را به صورت ویژه در دستور کار قرار داده است. 

وي بیان کرد: معتقدیم اگر سربازان وظیفه در دوران خدمت خود آموزش هاي لازم را نبینند بعد از پایان دوران خدمت به راحتی نمی

 
توانند شغل و کسب و کار مناسبی براي خود پیدا کنند. 

 
صمیمی تاکید کرد: بنابراین به منظور تسریع در اجراي این برنامه ها هماهنگی هاي لازم انجام شد. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: اداره کل فنی و حرفه اي استان تلاش کند ضمن اینکه در مراکز مختلف
آموزش لازم را ارائه می دهند اگر مکان هایی در مراکز نظامی وجود دارد که امکان استفاده از آن مکان ها میسر باشد آن ها را به

 
وسایل آزمایشگاهی و کارگاهی تجهیز کنند. 

وي گفت: باتوجه به اینکه اراضی استان در بخش کشاورزي مستعد هستند در این زمینه نیز به مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان

 
ماموریت داده شد تا در این خصوص همکاري لازم را داشته باشد. 

صمیمی بیان کرد: در بخش هاي خصوصی نیز مراکز کارآفرینی وجود دارد که داراي تجربیات خوبی به ویژه در حوزه پرورش گیاهان

 
دارویی هستند که می توانند آموزش هاي لازم را ارائه دهند. 

وي افزود: براساس تصمیم هایی که گرفته شد مراکز آموزشی ترغیب شدند که استان داراي ظرفیت هاي مختلفی است و در آینده
صنایع بزرگ همچون پتروشیمی، صنایع معدنی و غیره در کهگیلویه و بویراحمد راه اندازي می شود که بخش مهمی از آموزش ها باید

 
در این راستا باشد. 

صمیمی عنوان کرد: پس از آموزش لازم است که زمینه مطلوب بکارگیري آن ها فراهم شود و بنابراین تصمیم گرفته شد که بتوانند از
سهمیه هاي مختلفی که در تسهیلات بانکی که به استان اختصاص داده می شود از جمله تسهیلات بخش خانگی که وزارت کار

 
هرساله به استان اختصاص می دهد و تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري و غیره استفاده شود. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد عنوان کرد: نهادهاي انقلابی مانند بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام نیز در بحث
اشتغال اقدامات خوبی انجام داده اند که مصوب شد از توانمندي هاي این نهادهاي بهره ببریم تا سربازان بعد از اتمام خدمت به لحاظ

 
مالی مورد حمایت قرار گیرند. 

 
برچسب ها 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

 
- اشتغال زایی 

- یاسوج



وزراي کار و صمت از نظرات کارشناسان صنوف استفاده کنند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/06/06

فصل اقتصاد - یکی از بهترین راهکارهاي براي حل مشکلات هر صنف استفاده از نظرات کارشناسان آن صنوف در برنامه
ریزي ها و تدوین قوانین و آیین نامه هاست و در تصمیم گیري هاي کلان بهتر است نظرات صنوف لحاظ شود

فصل اقتصاد - یکی از بهترین راهکارهاي براي حل
مشکلات هر صنف استفاده از نظرات کارشناسان آن صنوف
در برنامه ریزي ها و تدوین قوانین و آیین نامه هاست و در
تصمیم گیري هاي کلان بهتر است نظرات صنوف لحاظ

 
شود 

محمد بی بلا، رئیس اتحادیه قنادان شهرري و جنوب تهران
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا با اشاره به اینکه رأي اعتماد

نمایندگان مجلس به وزراي کار و صمت رأي خوبی بود، گفت: خوشبختانه هر دو وزیر معرفی شده هم جوان هستند و هم از دانش و
تجربه کافی براي فعالیت در این دو حوزه برخوردارند. حجت عبدالملکی، وزیر کار تا پیش از این نشان داد که به مسئله کار و اشتغال
جوانان اشراف خوبی دارند و فردي فعال و پیگیر هستند که امیدواریم با همین روحیه در وزارت کار به فعالیت خود ادامه دهند.
فاطمی امین نیز در سمت هاي قبلی که بوده همچون مدیریت در بخش آستان قدس رضوي و پست هاي مدیریتی دیگر عملکرد

 
خوبی از خود به جاي گذاشته و در بخش کارآفرینی کارهاي خوبی انجام داده است. 

وي ادامه داد: فاطمی امین مشکلات کشور به خصوص مشکلات بخش تولید را به خوبی می داند و با توجه به برنامه هاي ایشان که
حذف دلالان از چرخه تولید و همچنین تامین مواد اولیه براي تولیدکنندگان به صورت مستقیم از جمله برنامه هاي وي است و همین

 
مسئله باعث می شود که ما تولیدکنندگان به آینده امیدوار باشیم. 

بی بلا گفت: هم تولیدکنندگان به دفعات مشکلات را بیان کردند و هم امروز کسانی که بر مسئولیت نشسته اند مشکلات را می دانند
و امیدواریم با این وضعیت به دنبال یک راهکار جدي براي حل مشکلات با همکاري دولت و تولیدکنندگان حرکت کنیم و امروز همه

 
تولیدکنندگان چشم انتظار حل مشکلات هستند. 

وي با اشاره به اینکه صنوف آماده همکاري با وزراي جدید هستند، گفت: یکی از بهترین راهکارهاي براي حل مشکلات هر صنف
استفاده از نظرات کارشناسان آن صنوف در برنامه ریزي ها و تدوین قوانین و آیین نامه هاست و در تصمیم گیري هاي کلان بهتر
است نظرات صنوف لحاظ شود و باید وزیر صمت نگاه ویژه اي به اتاق اصناف و اتحادیه ها داشته باشد و از نظر کارشناسان و

 
پیشکسوتان هر صنف استفاده کند. 

انتهاي پیام/



نگاه به حوزه کسب و کار مشاغل خانگی باید بلند محور باشد/ دشتی: با شیوع

کرونا شتاب کنونی حوزه کسب و کار خانگی به رقم 260 میلیون در دنیا رسیده

است

منبع: جامعه ایده آلشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش جامعه ایده آل به نقل از روابط عمومی
برنامه«غیرمحرمانه»؛ برنامه تلویزیونی «غیرمحرمانه» با
موضوع «مشاغل خانگی و کسب و کارهاي خرد» با حضور
ولی اسماعیلی رئیس کمیسیون مجلس شوراي اسلامی،
صمد عزیزنژاد هیئت علمی مرکز پژوهش هاي مجلس
شوراي اسلامی، سیروس دشتی مدیر کل اشتغال و
کارآفرینی جهاد دانشگاهی و آزاده نظامی مدرس فرش و

 
فعال در کسب و کار خانگی و خرد جمعه 5 شهریور از شبکه دو سیما پخش شد. 

اسماعیلی رئیس کمیسیون مجلس شوراي اسلامی در این برنامه اظهار داشت: تعریف مشاغل خانگی همان تعریفی است که در مصوبه
سال 1389، مبنی بر ایجاد مشاغل خانگی در فضاي مسکونی بدون مزاحمت براي همسایگان براي عرضه خدمت به بازار خدمات یا

 
کالا عنوان شده است. 

وي با بیان اینکه در کشور با عنوان شغلی مشکل داریم، گفت: با توجه به فضاي سایبري که کل دنیا را فراگرفته است به خصوص بعد
از کرونا می طلبید بیشتر در این مسیر قدم برداریم، در دنیا نزدیک به 12هزار عنوان شغلی وجود دارد که در ایران تا کنون نزدیک به
4هزار و 700 عنوان شغلی وجود دارد و مابقی مشاغل نوپدید هستند و باید به آن سمت حرکت کنیم و3درصد کل ناخالص داخلی ما

 
را مشاغل خانگی تشکیل می دهد. 

اسماعیلی در پاسخ به این سوال که آیا نگاه موقتی، مقطعی و امدادگرانه به موضوع مشاغل خانگی داریم یا کاملا نگاه راهبردي بلند
مدت وجود دارد، گفت: نگاه ما به این حوزه باید بلند محور باشد. اگر نگاه درستی وجود داشته باشد کارهاي درست بسیاري می توان

 
در کشور انجام داد. 

اسماعیلی افزود: تا شوراي عالی اشتغال به عنوان موتور محرکه طی مباحث مشاغل خانگی و دیگر مشاغل به طور منظم برگزار نشود و
سهم تجارت ایران در بازارهاي منطقه و آسیا مشخص نباشد و رایزن هاي اقتصاد کشور فعال نشود و جلوي قاچاق کالاي 40میلیارد
دلاري گرفته نشود و همچنین چرخه معیوب اقتصاد کالا اصلاح نشود و مسئولین خود را جاي مردم که با حداقل ها زندگی می کنند

 
نگذارند، ریل گذاري مناسبی در این مسیر صورت نمی گیرد. 

 
باید برنامه مشترك و جامعی طراحی شود 

عزیزنژاد هیئت علمی مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در ادامه برنامه گفت: در بحث مشاغل خرد و خانگی اولین گامی که
منشاء شروع تسهیلات است، مسئله قانون می باشد. در قانون بودجه 1400 تبصره 18، حدود 40هزار میلیارد تومان تحت عناوین

 
مختلف جهت حمایت از مشاغل تخصیص داده شده است. 

وي افزود: بین 304تا 355رشته فعالیت در حوزه هاي مختلف وجود دارد که میان دستگاه هاي مختلف طبقه بندي می شود که

 
مربوط به مشاغل خرد و خانگی اعم است و موارد وسیعی را در برمی گیرد. 

عزیزنژاد خاطرنشان کرد: یکی از مشکلات اصلی این است که حداقل ده دستگاه و نهاد مختلف در بحث حمایت از ایجاد اشتغال و



 
مشاغل خانگی و خرد در گیر هستند و متولی مشخصی پاسخگو وجود ندارد. 

وي اضافه کرد: تعدد دستگاه به دلیل اشتراك در برخی فعالیت ها می باشد. باید برنامه مشترك و جامعی طراحی شود و بین دستگاه

 
ها تقسیم کار صورت بگیرد. مشاغل خانگی فعالیت خوبی دارند لیکن به حال خود رها شده اند. 

 
ظرفیت تربیتی نیروي کارآمد در مشاغل خانگی باید فراهم شود 

دشتی مدیر کل اشتغال و کارآفرینی جهاد دانشگاهی همچنین در ادامه این گفت وگو اذعان کرد: با نگاهی به حوزه کسب و کار
خانگی و مشاغل خرد در جهان می توان گفت تا قبل از شیوع کووید 19حدود 100 میلیون فعال در حوزه کسب و کار خانگی در کل
دنیا وجود داشته لیکن شتاب کنونی به رقم 260 میلیون در دنیا رسیده و از این تعداد در کشورهاي توسعه یافته اغلب به دلیل قرار
گرفتن در سطحی از توسعه یافتگی به وضوح مشاهده می شود که در حوزه کسب و کار خانگی نیز رشد قابل توجه اي دارند. در
کشوري مانند آمریکا حدود 13میلیون فعال در حوزه کسب و کار خانگی وجود دارد. البته تعریف آنها از کسب و کار خانگی با ایران

 
متفاوت است. 

وي افزود: بحث مدرن سازي مشاغل سنتی به نوعی اتفاق افتاده و حوزه کسب و کار خانگی در کشورهاي توسعه یافته به نوعی رقابت
پذیر می باشد در کشور نیز رو به رشد است و طی این چند سال اخیر براساس آسیب شناسی صورت گرفته، تغییر نگاه به طور

 
محسوس مشاهده می شود. 

دشتی یادآور شد: حوزه کسب و کار در ایران، بحث تولید و فراوري آسان ترین قسمت محسوب می شود ولی چالش اصلی در حوزه

 
بازار و بازاریابی است. 

 
وي تصریح کرد: ظرفیت تربیتی نیروي کارآمد در مشاغل خانگی باید فراهم شود. 

 
نگاه ارزشی به حوزه کسب و کار بسیار پائین است 

نظامی مدرس فرش و فعال در کسب و کار خانگی و خرد همچنین خاطرنشان کرد: متاسفانه در حوزه کسب و کار نگاه تولیدي و

 
زحمت در کشور از درجه پائینی برخوردار است. 

وي به 5 آسیب در حوزه کسب و کار خانگی اشاره کرد و گفت: اولین آسیب مدیریت هاي ناکارآمد و غیرمرتبط است و استفاده از
افراد غیرمتخصص می باشد. دومین عامل، تامین مواد اولیه است. در رابطه با تامین مواد اولیه در تمامی رشته ها مشکل داریم.
سومین آن، مبحث دانش بنیان است که در بعضی از رشته ها نیاز به دانش هاي جدید داریم تا بتوانیم بسیاري از کارها در کشور

 
انجام شود، در بعضی از رشته ها نیاز به آموزش هاي مکرر براي کسب مهارت هاي بیشتر هستیم. 

 
نظامی چهارمین مشکل را مشکلات داخلی و نیازهاي دولتی عنوان کرد و گفت: مهمترین و آخرین آسیب تحریم و بازار فروش است. 

وي با بیان اینکه فروش توسط تولید کننده امري اشتباه است، گفت: فروش و بیزینس یک هوش اقتصادي است و هر فردي این

 
توانایی را ندارد. 

نظامی یادآور شد: هزاران بافنده خانگی وجود دارد که بافنده عالی هستند ولی به هیچ عنوان توانایی فروش بافت هاي خود نیستند. از
لحظه گرفتن تسهیلات تا کنون زنجیره اي است که نمی توان آن را از همدیگر جدا کرد. تسهیلات یکی از بزرگترین اتفاقات به شمار

 
می آید که با نبود نقدینگی وتامین مواد اولیه اشتغالی صورت نمی گیرد. 

وي اضافه کرد: تسهیلات یکی از بزرگترین اتفاقات است و با نبود نقدینگی و تامین مواد اولیه اشتغالی صورت نمی گیرد. براي هیچ

 
کدام از مشاغل خانگی با توجه به تحقیقات انجام شده سامانه یکپارچه فروشی وجود ندارد، در مشاغل خانگی سرخوردگی وجود دارد. 
گفتنی ست؛ «غیرمحرمانه» کاري است از گروه اقتصاد و دانش به تهیه کنندگی و کارگردانی علیرضا عاصم یوسفی و اجراي

محمدجعفر خسروي که جمعه ها ساعت 17:45 و تکرار آن شنبه ها ساعت 14:30از شبکه دو سیما پخش می شود.



پیشرفت 55 درصدي بندر صیادي ابوخضیر شادگان

منبع: ماناشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/06/06

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان با پیشرفت فیزیکی 55 درصدي در حال انجام
است.

مدیرکل شیلات خوزستان گفت: عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان با پیشرفت فیزیکی 55 درصدي در حال انجام

 
است. 

فتح االله ابوعلی در گفتگو با خبرنگار مانا افزود: براي ادامه عملیات
اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان 80 میلیارد ریال از محل

 
اعتبارات ملی سازمان شیلات ایران تخصیص یافته است. 

وي هدف از ساخت بندر صیادي ابوخضیر شادگان را ایجاد
اشتغال، جلوگیري از مهاجرت کارآفرینان و رونق اقتصادي منطقه

 
بیان کرد. 

 
مدیرکل شیلات خوزستان پیش بینی کرد بندر صیادي ابوخضیر شادگان در نیمه دوم سال 1401 به بهره برداري برسد. 

 
ابوعلی افزود: این بندر صیادي ظرفیت پهلوگیري 100 فروند قایق و شناور صیادي را دارد. 

 
وي گفت: عملیات اجرایی اسکله صیادي جزیره مینو در کنار اروندرود نیمه دوم امسال شروع خواهد شد. 

به گزارش خبرنگار مانا عملیات اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان که در جوار بندر تجاري شادگان واقع شده است در سال 1399

 
توسط سازمان شیلات ایران شروع شد. 

چندي پیش دکتر نبی االله خون میرزایی رئیس سازمان شیلات ایران از روند اجرایی بندر صیادي ابوخضیر شادگان و بندر صیادي
ثامن الائمه آبادان بازدید کرد.



شوراي نگهبان طرح «جهش تولید مسکن» را تایید کرد

منبع: پایداري ملیشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/06/06

سخنگوي شوراي نگهبان از تایید طرح جهش تولید مسکن از سوي شوراي نگهبان خبر داد.

به گزارش پایداري ملی به نقل از مهر، هادي طحان نظیف در گفتگویی با اشاره به آخرین نتایج بررسی طرح جهش تولید
مسکن در شوراي نگهبان، گفت: طرح جهش تولید مسکن چندین بار در تردد بین مجلس و شوراي نگهبان بود که اولین بار این طرح

 
در فروردین ماه به شوراي نگهبان ارسال شد و ابهامات و اشکالاتی از سوي شوراي نگهبان نسبت به این طرح مطرح شد. 

وي اعلام کرد: در نهایت با اصلاحاتی که مجلس شوراي اسلامی نسبت به این طرح داشت، در جلسه اخیر شوراي نگهبان در روز

 
چهارشنبه مجدداً طرح جهش تولید مسکن بررسی شد و از طرف اعضاي شوراي نگهبان مغایر با شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 

سخنگوي شوراي نگهبان تصریح کرد: امیدوارم که این قانون به ایجاد رونق و جهش در عرصه مسکن که یکی از صنایع پیشران کشور

 
محسوب می شود، بیانجامد و باعث شود که دغدغه مردم در حوزه مسکن مرتفع شود. 

طحان نظیف ادامه داد: صنعت پیشران مسکن منجر به فراهم شدن زمینه اشتغال و ازدواج جوانان می شود و امیدواریم که با اجراي

 
دقیق قانون جهش تولید مسکن این اتفاق محقق شود. 

وي با اشاره به جزئیات قانون جهش تولید مسکن، اظهار داشت: در ماده یک این طرح آمده است که باید در سال حداقل یک میلیون
واحد مسکونی در کشور ساخته شود. دولت با اجراي این قانون مانعی براي تحقق این مسئله ندارد و امیدواریم که همه بخش ها کمک

 
کنند تا این قانون که یکی از وعده هاي دولت در ایام انتخابات هم بود، عملیاتی شود. 

سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به دیگر جزئیات قانون مذکور، گفت: ایجاد شوراي عالی مسکن در بالاترین سطح به ریاست رئیس
جمهور و چند تن از وزرا، ایجاد صندوق ملی مسکن با هدف تجمیع و تخصیص منابع مالی موضوع این قانون، تامین زمین و اراضی،
تامین مصالح ساختمانی و تسهیل خدمات ساختمانی مانند صدور پروانه و گواهی پایان کار از دیگر مواردي است که در این قانون

 
آمده است.شوراي نگهبان طرح «جهش تولید مسکن» را تایید کرد 

 
شوراي نگهبان طرح «جهش تولید مسکن» را تایید کرد 

 
سخنگوي شوراي نگهبان از تایید طرح جهش تولید مسکن از سوي شوراي نگهبان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار مهر، هادي طحان نظیف در گفتگویی با اشاره به آخرین نتایج بررسی طرح جهش تولید مسکن در شوراي نگهبان،
گفت: طرح جهش تولید مسکن چندین بار در تردد بین مجلس و شوراي نگهبان بود که اولین بار این طرح در فروردین ماه به شوراي

 
نگهبان ارسال شد و ابهامات و اشکالاتی از سوي شوراي نگهبان نسبت به این طرح مطرح شد. 

وي اعلام کرد: در نهایت با اصلاحاتی که مجلس شوراي اسلامی نسبت به این طرح داشت، در جلسه اخیر شوراي نگهبان در روز

 
چهارشنبه مجدداً طرح جهش تولید مسکن بررسی شد و از طرف اعضاي شوراي نگهبان مغایر با شرع و قانون اساسی شناخته نشد. 



سخنگوي شوراي نگهبان تصریح کرد: امیدوارم که این قانون به ایجاد رونق و جهش در عرصه مسکن که یکی از صنایع پیشران کشور

 
محسوب می شود، بیانجامد و باعث شود که دغدغه مردم در حوزه مسکن مرتفع شود. 

طحان نظیف ادامه داد: صنعت پیشران مسکن منجر به فراهم شدن زمینه اشتغال و ازدواج جوانان می شود و امیدواریم که با اجراي

 
دقیق قانون جهش تولید مسکن این اتفاق محقق شود. 

وي با اشاره به جزئیات قانون جهش تولید مسکن، اظهار داشت: در ماده یک این طرح آمده است که باید در سال حداقل یک میلیون
واحد مسکونی در کشور ساخته شود. دولت با اجراي این قانون مانعی براي تحقق این مسئله ندارد و امیدواریم که همه بخش ها کمک

 
کنند تا این قانون که یکی از وعده هاي دولت در ایام انتخابات هم بود، عملیاتی شود. 

سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به دیگر جزئیات قانون مذکور، گفت: ایجاد شوراي عالی مسکن در بالاترین سطح به ریاست رئیس
جمهور و چند تن از وزرا، ایجاد صندوق ملی مسکن با هدف تجمیع و تخصیص منابع مالی موضوع این قانون، تامین زمین و اراضی،
تامین مصالح ساختمانی و تسهیل خدمات ساختمانی مانند صدور پروانه و گواهی پایان کار از دیگر مواردي است که در این قانون

آمده است.



وصول 920 میلیارد ریال حقوق دولتی معادن

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش روزگارمعدن، سعید جعفري کرهرودي افزود: سه پروانه بهره برداري با ذخیره قطعی 5 میلیون و 220 هزار تن و
240 هزار تن ذخیره اسمی امسال در استان مرکزي صادر شده است. وي ادامه داد: 212 میلیارد ریال امسال سرمایه گذاري

در امسال از سوي بخش خصوصی در معادن استان مرکزي انجام شده که در این (...) نوشته ...

وصول 920 میلیارد ریال حقوق دولتی معادن رئیس
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي گفت: 920
میلیارد ریال حقوق دولتی معادن امسال در این استان

 
وصول شد. 

به گزارش روزگارمعدن، سعید جعفري کرهرودي افزود: سه
پروانه بهره برداري با ذخیره قطعی 5 میلیون و 220 هزار
تن و 240 هزار تن ذخیره اسمی امسال در استان مرکزي
صادر شده است. وي ادامه داد: 212 میلیارد ریال امسال
سرمایه گذاري در امسال از سوي بخش خصوصی در
معادن استان مرکزي انجام شده که در این فرآیند بیش از

 
20 فرصت اشتغال جدید ایجاد شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي با بیان اینکه هشت پروانه اکتشاف و پنج گواهی کشف امسال در نقاط مختلف
این استان صادر شده است، اظهارکرد: بهره گیري هر چه بیشتر از ظرفیت معادن همراه با نظارت گسترده این سازمان در دستور کار

 
قرار دارد. 

جعفري بیان کرد: 263 پروانه اکتشاف و 241 گواهی کشف تا کنون در این استان صادر شده و بیش از 4 هزار و 600 نفر نیز در حوزه

 
اشتغال دارند. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مرکزي خاطرنشان کرد: 36 نوع ماده معدنی از ذخایر قطعی استان در حال استخراج
است که بیشترین آن مربوط به معادن تراورتن با100 فقره وسنگ لاشه 98 فقره بوده و اغلب این معادن در شهرستان هاي محلات و

 
ساوه و زرندیه مستقر هستند. 

619 معدن داراي پروانه بهره برداري با ظرفیت استخراج 26 میلیون 400 هزار تن و ذخیره قطعی یک میلیون 355 هزار تن با میزان

 
سرمایه گذاري 6 هزار و 94 میلیارد ریال در استان مرکزي فعال است و 4 هزار و 644 نفر نیز در این بخش به کار اشتغال دارند. 

انتهاي پیام/



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا

شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد

منبع: ایراسینشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/06/06

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت
در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به
سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند

 
خواهد شد. 

به گزارش ایراسین به نقل از شاتا، سید رضا فاطمی امین
در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت
سیزدهم که با هدف تشریح برنامه هاي این وزارتخانه
برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به
موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر

 
کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 



وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند

 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و



 
امکان پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 

 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم. 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم ومنظم پایش خواهند شد و

 
موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 



 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 

 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت.



وزارت صمت پیشران حکمرانی هوشمند در دولت سیزدهم می شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/06/06

وزیر صمت گفت: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم و وزارت صمت در دولت سیزدهم
پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما از وزارت صمت، آقاي
سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد
وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف تشریح برنامه
هاي این وزارتخانه برگزار شد افزود: به عنوان نمونه در
سامانه جامع تجارت داده هاي فرایند هاي کسب و کار را
رصد می کنیم، اما در این نوع نگاه ما میدان صنعت، معدن
و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. باید نوع نگاه ما به
موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و تجارت تغییر

 
کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

وي به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آن ها در

 
زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، افزود: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کار ها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کار ها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

فاطمی امین اضافه کرد: همه هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کار ها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع کل

 
جامعه تامین شود. 

 
وي تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها گفت: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد و

 
صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري است. 

فاطمی امین با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیند ها (که استمرار دارند)، طرح ها (که خروجی دارند) و اقدامات جاري خلاصه

 
می شود، افزود: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایند ها و طرح ها ساماندهی و سازماندهی می شوند تا نظم مدیریتی ایجاد شود. 

تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 طرح ارائه شده به مجلس وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین



شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، گفت: این چهل برنامه با 36 طرح که در روز راي اعتماد به
مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل شود و هر سه ماه یکبار گزارش آن ها به مجلس

 
ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: براي هر طرح یک مدیر انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. طرح ها زمان، شروع، پایان و پایش

 
دارند که این طرح ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود گفت: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها وجود

 
دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست، اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

وي افزود: اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست، اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که همه کار هاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو

 
خواهند رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف شود. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

وزیر صمت به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و افزود: اضافه شدن دو میلیون شغل و

 
افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آن ها نیز باید مد نظر قرار گیرد. 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالش ها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آن ها هدف
گذاري انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایند ها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می

 
طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آن ها نگاه می کنیم. 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت، سازمان هاي صمت استان ها

 
بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

وي اضافه کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي چند ماه آینده بر آورد هاي لازم

 
را داشته باشند. پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل خواهد شد. 

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 



ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم فاطمی امین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم افزود: تحقق

 
این برنامه راهبردي امکان پذیر است، ما می توانیم و ظرفیت هاي لازم را هم داریم. 

وي اضافه کرد: وضع موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا شاخص ها به

 
خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت گفت: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و معیشت مردم

 
است بنده هم آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمان هاي صمت و شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها به بیان مهمترین
دغدغه ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند.



افزایش 120 درصدي بازگشت کارتن خواب ها به خانواده

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1400/06/06

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران خبر داد که امسال 230  کارتن خواب را به خانواده
بازگردانده شده اند.

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی
شهرداري تهران خبر داد که امسال 230  کارتن خواب را به

 
خانواده بازگردانده شده اند. 

به  گزارش  خبرگزاري  مهر به نقل از روابط عمومی سازمان
رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران،
سید مالک حسینی، مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و
مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران در بازدید  سوده
نجفی، عضو شوراي اسلامی شهر تهران، از مرکز بهاران
منطقه 4، سامان سراي لویزان و مرکز مهارت  آموزي و

کارآفرینی منطقه 4 در تشریح اقدامات این سازمان گفت: اداره گرمخانه ها یکی از اقدامات ویژه  سازمان است که هیچ ارگانی در اداره

 
آن ها به شهرداري تهران کمک نمی کند.   

وي با اشاره به اینکه بر مبناي توجه به مقوله کرامت انسانی، شرایط گرمخانه ها را ارتقا دادیم، افزود:  گرمخانه ها در دو سال گذشته،
شبانه روزي شدند. شهروندانی که در جوار گرمخانه ها زندگی می کردند از  اینکه کارتن خواب ها صبح در محل زندگی شان حضور
پیدا می کردند، ناراضی بودند. با شرایط کنونی، به  طور متوسط 30 درصد و در مواقعی تا حدود 50 درصد از این افراد به طور کامل در
گرمخانه ها می مانند و با  توجه به اینکه غذا و وسایل مورد نیاز در اختیارشان قرار می گیرد، بخش زیادي از بزه اي که ممکن است

 
توسط آن ها براي تا مین مایحتاجشان انجام شود، کاسته می شود.  

مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی با تاکید بر اینکه در سال 98، 104 نفر از  مددجویان به طور پایدار به
خانواده برگردانده شدند، عنوان کرد: از اوایل سال 99 تاکنون نیز این تعداد به  بیش از 230 نفر رسیده اند که با بازگشت هر نفر به
خانواده سالانه 15 میلیون تومان از هزینه هاي شهرداري  کاسته می شود و این کار که می تواند جز افتخارات نظام باشد، می بایست

 
تقویت شود.  

حسینی حضور کودکان زباله گرد را یکی از مسائل مهم کلان شهر تهران دانست و تصریح کرد: منشأ  حضور این کودکان وجود پسماند
است و تا زمانی که در حوزه مدیریت پسماند برخی فرآیندها اصلاح  نشود و به طور جدي با پیمانکاران متخلف برخورد نشود، این

 
معضل حل نخواهد شد.  

وي با بیان اینکه در حوزه آموزش کودکان کار اقدامات مؤثري صورت گرفته است، گفت: هم اکنون 24  مرکز پرتو و 5 مرکز صبح

 
رویش داریم که در این مراکز به بچه ها سواد، مهارت هاي زندگی آموزش داده و  به آنها خدمات مددکاري داده می شود.   



مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران، ادامه داد: هم اکنون بیش از 5  هزار و 500 کودك در

 
مراکز پرتو و صبح رویش خدمات دریافت می کنند.  

حسینی با اشاره به اینکه این کودکان از اتباع خارجی هستند و مدارك شناسایی ندارد، گفت: این کودکان  نمی توانند از مدارس عادي
استفاده کنند. در این مراکز تلاش می شود مهارت هاي سواد آموزي و زندگی به  آن ها داده شود تا نسبت به سنشان از این خدمات و
مهارت ها عقب نمانند. البته براي اینکه آن ها بتوانند  مدرك اخذ کنند، تفاهم نامه اي با آموزش و پرورش امضا کردیم که به دلیل

 
شیوع ویروس کرونا به طور  موقت متوقف شده است.   

وي با تاکید بر اینکه بیشتر کودکان کار و آسیب دیده اجتماعی به ظرفیت هاي آنلاین و تلفن هاي هوشمند  دسترسی ندارند، افزود:
عدم دسترسی به این امکانات علاوه بر اینکه باعث عقب ماندن آن ها از امکانات  تحصیلی شده است، آن ها را دچار حقارت عجیبی

 
کرده است که تلاش داریم با اجراي یک پویش تا  حدودي به کاهش این مشکل کنیم.  

حسینی با بیان اینکه همراه سراها خدمتی بسیار خوب و مناسب براي همراهان بیماران است، گفت: همراهان  بیمارانی که براي مداوا
از شهرستان می آمدند، به دلیل هزینه بالاي مسافرخانه ها و هتل ها اطراف بیمارستان ها  چادر می زدند. در واقع با این اقدام و با

 
وجود گرمخانه ها براي افراد بی سرپرست می توانیم بگوییم در تهران  اگر کسی خودش بخواهد گرسنه و بی سرپناه نمی ماند.   

وي ادامه داد: ساخت همراه سراها از سال 93 آغاز شده است، اما سال گذشته طبق یک توافق همراه سراها  را برون سپاري کردیم و با
کاهش هزینه ها توانستیم خدمات بهتري را به همراهان بیماران ارائه دهیم. این  افراد توسط مددکاران بیمارستان ها معرفی می شوند

 
و در صورتی که محل استقرارشان تا بیمارستان فاصله  داشته باشد، طبق توافقی که با اسنپ انجام شده است، رایگان تردد می کنند.   

مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی عنوان کرد: یکی از مسائلی که برنامه خوب و  مشخصی نداریم این است که
در حوزه کودکان توجه ما به خانواده هاي آسیب دیده است، اما براي خانواده  هایی که سطح متوسط داشتند و به فقر نزدیک می
شوند، هیچ برنامه اي نداریم. در واقع براي پیشگیري برنامه اي نداریم و فقط به دنبال درمان هستیم؛ در صورتی که پیشگیري

 
اثرگذارتر است.   

حسینی عنوان کرد: یکی از الزامات قانونی شهرداري ها بر اساس قانون رفع موانع تولید و بهبود فضاي کسب  و کار، ایجاد بازارچه هاي
محلی ست. می توان از ظرفیت هاي مکانی شهرداري براي ایجاد این بازارچه ها  در هر منطقه استفاده کرد. اگر مکان در اختیار افراد
بی بضاعت شناسایی شده قرار دهیم، به جاي دست  فروشی در جاهایی مثل مترو می توانند در این بازارچه ها کسب درآمد کنند و به

 
اقتصاد خانوارشان کمک  شود.   

وي ادامه داد: راه اندازي این بازارچه ها یک تحول اساسی را به دنبال خواهد داشت و چون اشتغال منطقه اي  ایجاد می شود، میزان

 
فروش و درآمد این افراد کاملاً مردمی و محلی ست.   

مدیر عامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی در خصوص حمایت از مشاغل خانگی گفت: در کشورهاي در حال توسعه
دنیا، از مشاغل خانگی حمایت می کنند و بهره مند می شوند. این افراد فقط مشکل  برندینگ و بازاریابی دارند که باید در این زمینه

 
حمایت شوند.   



وي با اشاره به اینکه هم اکنون یک مرکز توتیا در سطح شهر شورع به کار کرده و 5 مرکز دیگر هر چند  غیر رسمی آغاز بکار کرده اند
اما به زودي رسماً فعال می شوند، گفت: در این مراکز به افرادي که تصمیم  دارند کسب و کار جدیدي راه اندازي کنند، مشاوره داده

 
می شود و در پرورش ایده، طرح و تامین مالی  حمایت می شوند.   

حسینی در خصوص ساماندهی کارگران فصلی گفت: بانک اطلاعات کارگران فصلی را تهیه کردیم که در  آن اطلاعات، تخصص و
توانمندي کارگران درج شده است. افرادي که تخصص هاي مورد نیاز فنی و حرفه  اي را دارند، در این سایت ثبت می شوند و افرادي
که تخصص هاي مورد نیاز را ندارند، توسط فنی و حرفه  اي آموزش می بینند و در نهایت نام آن ها در سایت ثبت می شود. افرادي

هم که هیچ تخصصی ندارند به  عنوان کارگران خدماتی ثبت می شوند. 



کدام فیلم ها چراغ اکران حقیقت را روشن می کنند؟

منبع: همشهريشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/06/06

«در جستجوي خانه خورشید» یک مستند شهري و تاریخی و «ف – الف» که موضوعی اقتصادي دارد، به زودي در سامانه
هاشور نمایش داده می شوند.

به گزارش همشهري آنلاین به نقل از هنرآنلاین، دو مستند
«ف – الف» و «در جستجوي خانه خورشید» در طرح
اکران حقیقت از چهارشنبه 10 شهریور ماه در سامانه
هاشور و مراکز فرهنگی و هنري نمایش داده می شوند.
مستند «ف – الف» در چهاردهمین و مستند «در
جستجوي خانه خورشید» در یازدهمین جشنواره
«سینماحقیقت» روي پرده رفته اند و محصول مرکز

 
گسترش سینماي مستند و تجربی هستند. 

 
روایتی تاریخی از تهران در جستجوي خانه خورشید 

«در جستجوي خانه خورشید» به کارگردانی مهدي باقري روایتی تاریخی از شهر تهران است. این فیلم با تمرکز بر محله ناصر خسرو و
تاریخ شهري شروع می شود که همواره صحنه مهمترین رویدادهاي سیاسی و اجتماعی ایران بوده است. مهدي باقري براي روایت
داستان شهري که همه می شناسیم و از آن خاطره داریم، قصه اي عاشقانه را چاشنی تاریخ کرده و پاي شخصیت هاي مختلف

 
تاریخی را به میان آورده است. آنهایی که می شناسیم و آنهایی که با مستند او خواهیم شناخت. 

باقري در این فیلم، به ستایش از شهري پرداخته که اگرچه بخشی از هویت و زیبایی هایش به تاراج رفته یا در گذر زمان به دام
مدرنیته افتاده اما هنوز پابرجا، زیبا و مهم است. «در جستجوي خانه خورشید» جایزه ویژه شهرداري تهران را از یازدهمین جشنواره

 
«سینماحقیقت» و همچنین جایزه بهترین فیلم و بهترین گفتار متن چهارمین جشنواره مستند «یادگار» را دریافت کرده است. 

 
روایتی از فساد اداري در «ف – الف» 

مستند «ف – الف» از متفاوت ترین مستندهایی است که در سال هاي اخیر تولید شده است. این مستند درباره فساد اداري و پرونده
هاي اقتصادي مهم است که اغلب ما به نحوي اخبار آنها را شنیده و دنبال کرده ایم. نکته جالب توجه، تولید آن توسط مرکز گسترش

 
سینماي مستند و تجربی است که خود نهادي دولتی به شمار می آید. 

«ف- الف» ساختاري گزارشی دارد، اما همچون یک درام پلیسی تلاش کرده تا با ایجاد تعلیق و هیجان، تماشاگر را تا انتها با خود
همراه کند. فرشاد اکتسابی در این مستند گزارشی، علاوه بر نمایش یک معضل بزرگ در جامعه ایرانی، پرده از رازها و رمزهایی بر می
دارد که تماشاگر فیلم را درگیر می کند. «ف- الف» با ایجاد ساختاري حرفه اي و تصاویري جذاب تلاش کرده تا به دام شعارزدگی

 
نیفتد. 



مستند «ف- الف» جایزه دوم بخش کارآفرینی چهاردهمین جشنواره «سینماحقیقت» را دریافت کرده و در «اکران حقیقت» براي
نخستین بار نمایش داده می شود.



وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد/همراستا

شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد/ مدیران مجموعه

صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/06/06

دنیاي معدن -وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان کرد: باید به سرعت به سمت حکمرانی هوشمند (نه بنگاهداري) پیش برویم
و وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد.

به گزارش دنیاي معدن، سید رضا فاطمی امین در نشست سراسري مدیران ارشد وزارت صمت در دولت سیزدهم که با هدف
تشریح برنامه هاي این وزارتخانه برگزار شد، با بیان این مطلب، افزود: باید نوع نگاه ما به موضوعات مرتبط با بخش صنعت، معدن و

 
تجارت تغییر کند و از بنگاه داري به سمت حکمرانی و سیاستگذاري برویم تا چتر حمایتی بر سر این بخش باشیم. 

 
4 اولویت مهم براي تحقق حکمرانی بخش صمت 

وي در ادامه به چهار موضوع براي حکمرانی بخش صنعت، معدن و تجارت اشاره کرد و گفت: تعیین اولویت ها و مشخص کردن آنها

 
در زیرمجموعه ها، تنظیم گري، تسهیلگري و نظارت چهار عامل هستند که اگر پیاده شوند به سمت حکمرانی خواهیم رفت. 

 
باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت کنند 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص تنظیم گري، گفت: باید شرایطی فراهم شود تا کسب و کارها به سمت اولویت ها حرکت

 
کنند، همچنین در حوزه تسهیل گري وقتی مسیر قطعی شد حرکت کسب و کارها به سمت اولویت ها تسهیل خواهد شد. 

 
هم راستا شدن منافع کسب و کارها با منافع جامعه ضرورت دارد 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: تمام هنر ما باید این باشد که منافع کسب و کارها را با منافع کلان کشور همراستا نماییم تا منافع

 
کل جامعه تامین شود. 

 
وي همچنین تاکید کرد: روان سازي و تسهیل کسب و کار ها در این راستا مهم است که با اولویت گذاري باید انجام گیرد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در خصوص این اولویت گذاري ها بیان کرد: به عنوان نمونه رتبه پیچیدگی اقتصادي ما باید افزایش یابد

 
و صادرات باید صادرات اشتغال باشد نه صادرات مواد خام، آب، سرمایه نهفته، که این یک مسیر اولویت گذاري می باشد. 

 
ایجاد نظم مدیریتی با ساماندهی فعالیت ها در قالب فرایند ها و پروژه ها 

فاطمی امین در بخش دوم سخنان خود با بیان اینکه کل امورات در سه دسته فرآیندها(که استمرار دارند)، پروژه ها (که خروجی
دارند) و اقدامات جاري خلاصه می شود، گفت: در حد امکان فعالیت ها در قالب فرایندها و پروژه ها ساماندهی و سازماندهی می شوند



 
تا نظم مدیریتی ایجاد گردد. 

 
تجمیع 40 برنامه عملیاتی ابلاغی وزیر صمت قبلی با 36 پروژه ارائه شده به مجلس 

وي با اشاره به اینکه 40 برنامه عملیاتی تدوین شده که وزیر صمت قبلی آن را ابلاغ کرده است و به قوت خود باقی است، افزود: این
چهل برنامه با 36 پروژه که در روز راي اعتماد به مجلس ارائه شده است، همپوشانی دارد و باید تجمیع گردند و به نسخه نهایی تبدیل

 
شود و هر سه ماه یکبار گزارش آنها به مجلس ارائه شود. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین بیان کرد: براي هر پروژه یک مدیر پروژه انتخاب می شود تا قابل پیگیري باشد. پروژه ها زمان،

 
شروع، پایان و پایش دارند که این پروژه ها تا پایان شهریورماه فعال خواهند شد. 

فاطمی امین همچنین در خصوص موضوع سوم مباحث خود ادامه داد: دو رویکرد وظیفه گرا و فرایند گرا در سازماندهی فعالیت ها

 
وجود دارد که ساختار وزارت صمت وظیفه گراست اما براي محیط هاي انعطاف پذیري این رویکرد کارایی ندارد. 

 
باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم 

وي گفت : اگر به دنبال تناسب با مخاطب و پویایی هستیم باید به سمت سازماندهی فعالیت ها به صورت فرآیند گرایی برویم، تعیین
امورات مربوط به یک خدمت در یک دفتر براي ارتباط و رضایت مخاطب با استفاده از پنجره هاي واحد باید با مسئولیت همان دفتر

 
انجام گیرد و حتی اگر موضوعی مستقیم به اختیارات یک دفتر مربوط نیست اما همان دفتر مسئول پیگیري خواهد بود. 

 
پنجره واحد براي پیشبرد امور و فعالیتها تدوین خواهد شد 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تصریح کرد: دفاتر تخصصی با این نگاه که تمام کارهاي مرتبط با خود را باید پاسخگو باشند، جلو خواهند

 
رفت. پیش نویس ایجاد یک پنجره واحد هم تدوین خواهد شد تا مسیر شفاف گردد. 

فاطمی امین گفت: برنامه ریزي، اولویت گذاري، توانمندسازي، تنظیم بازار، صادرات و واردات، ستاد تسهیل، تولید و دیگر امورات

 
مربوط به یک حوزه در آن حوزه با اختیار انجام خواهد شد. 

 
وزارت صمت در دولت سیزدهم پیشران حکمرانی هوشمند خواهد شد 

وي در ادامه اضافه کرد: در دولت سیزدهم وزارت صمت در حکمرانی هوشمند باید پیشرو باشد که ظرفیت هاي این مهم وجود دارد و

 
امکان پذیر است. 

وزیر صمت گفت: به عنوان نمونه در سامانه جامع تجارت داده هاي فرایندهاي کسب و کار را رصد می کنیم اما در این نوع نگاه ما

 
میدان صنعت، معدن و تجارت را مورد رصد قرار خواهیم داد. 

فاطمی امین در بخش بعدي سخنان خود به موضوع آمایش سرزمینی به عنوان چهارمین محور سخنان خود اشاره کرد و گفت: اضافه

 
شدن دو میلیون شغل و افزایش صادرات کافی نیست، بلکه آمایش سرزمینی آنها نیز باید مد نظر قرار بگیرد. 



 
در راستاي آمایش سرزمینی براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی داریم 

وي ادامه داد: براي 450 شهرستان برنامه عملیاتی باید داشته باشیم که چالشها و مشکلات آن را رصد و متناسب با آنها هدف گذاري

 
انجام و شاخص هاي پروژه ها در کنار شاخص هاي فرایندها ملاك عمل واقع شود که این موضوع مشارکت همگان را می طلبد. 

وزیر صمت تصریح کرد: این برنامه با مشورت نمایندگان مجلس جلو خواهد، نمایندگان دغدغه حوزه هاي انتخابی خود را دارند و ما به

 
عنوان نمایندگان مردم به آنها نگاه می کنیم. 

 
همسو شدن انرژي نمایندگان مجلس با مجموعه وزارت صمت در تحقق اهداف آمایش سرزمینی 

فاطمی امین تاکید کرد: همسو شدن انرژي ما با نمایندگان در این راستا انجام می گیرد و محور کارها می شود و هر سه ماه یکبار

 
پایش و گزارش خواهد شد. 

وي گفت: همسو شدن انرژي و متعاقب آن توزیع عادلانه منابع و ثروتها در این مسیر اتفاق خواهد افتاد و کشور براي آینده ریل

 
گذاري خواهد شد. 

 
اهمیت موضوع پایش در برنامه هاي وزارت صمت 

وزیر صمت موضوع پنجم سخنان خود را موضوع پایش عنوان کرد و افزود: چهار محور اصلی و شاخص داریم؛ پروژه ها، فرآیندها،
آمایش سرزمینی و سایر اقدامات که براي برخی پایش به صورت سه ماه یکبار براي برخی ماهانه، فصلی و سالانه انجام خواهد شد و

 
تمام سعی خود را خواهم داشت تا در تمام جلسات پایش شرکت کنم . 

فاطمی امین همچنین تصریح کرد: دفاتر تخصصی، ستاد وزارت ، سازمانهاي صمت استان ها بصورت مداوم و منظم پایش خواهند شد

 
و موضوع پایش براي من بسیار مهم خواهد بود. 

 
مدیران مجموعه صمت باید از چالش هاي آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند 

وي همچنین در خصوص پایش یادآوري کرد: پایش گذشته نگر و آینده نگر داریم و مدیران مجموع وزارت صمت باید از چالش هاي
چند ماه آینده بر آوردهاي لازم را داشته باشند. انشاالله پایش را از مهرماه با قدرت شروع خواهیم کرد و در دو یا سه ماه آینده تکمیل

 
خواهد شد. 

 
وزیر صمت همچنین گفت: گزارش وضعیت کنونی بخش صنعت، معدن و تجارت تدوین و به رئیس جمهور ارسال می شود. 

 
ظرفیت تحقق چشم انداز 1404 را داریم 

فاطمی امین همچنین با بیان اینکه باید باید براي تحقق چشم انداز 1404 تلاش کنیم گفت: تحقق این برنامه راهبردي امکان پذیر

 
است، ما میتوانیم و ظرفیتهاي لازم را هم داریم، اگر نیت خود را خالص کنیم خدا هم کمک می کند. 



 
براي ارتقاي شاخص هاي معیشتی مردم باید تلاش کنیم 

وي همچنین تصریح کرد: وضعیت موجود نیز ناراحت کننده است که باید همگان با تمام تلاش براي عبور از این وضعیت و ارتقا

 
شاخص ها به خصوص معیشت مردم تلاش کنیم. 

وزیر صمت همچنین بیان کرد: مسئولیت ما بسیار سنگین است، وزارت صمت مهمترین وزارتخانه به لحاظ اشتغال، تولید، توسعه و

 
معیشت مردم می باشد، آگاهانه این مسئولیت را قبول کرده و به این وزارتخانه آمده ام. 

گفتنی است که در این نشست مدیران ارشد، مسئولان سازمانهاي صمت و شرکت شهرکهاي صنعتی استانها به بیان مهمترین دغدغه
ها و نقطه نظرات خود در حوزه هاي مختلف پرداختند و برنامه هاي پیشنهادي وزیر صمت نیز مورد ارایه قرار گرفت.



آغاز عملیات اجرایی طرح پزشک خانواده در محله شهید هرندي

منبع: شهر فرداشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/06/06

با حضور وزیر کشور و به بهانه گرامیداشت روز پزشک در هفتاد و یکمین نشست طرح توسعه و تحول اجتماع محور محلات
کم برخوردار، براي شروع عملیات اجرایی طرح پزشک خانواده در محله شهید هرندي منطقه 12 برنامه ریزي شد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»،این نشست چهارشنبه، 3 شهریورماه، با حضور علی آقامحمدي، عضو تشخیص
مصلحت نظام و رئیس ستاد محلات کم برخوردار، احمد وحیدي، وزیر کشور، علیرضا زالی، رئیس ستاد مبارزه با بحران کرونا و رئیس
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، محمد نصیري، رئیس سازمان داوطلبان هلال احمر، ناصر امانی، عضو دوره ششم شوراي اسلامی
شهر تهران، علی محمد سعادتی، شهردار منطقه 12 و مسؤولان دیگر دستگاه ها و نهادهاي خدماتی و اجتماعی تکیه گاه آقامرتضی

 
علی واقع در محله شهید هرندي منطقه 12 پایتخت برگزار شد. 

بر اساس این گزارش، نخست شهردار منطقه 12 ضمن تقدیر از همه کسانی که در یک سال و نیم گذشته در قالب طرح توسعه و
تحول اجتماع محور محلات کم برخوردار در شهر تهران، همدلانه و صمیمانه گرد هم آمدند و اقدامات گسترده اي را رقم زدند، گفت:
اکنون در هفتادویکمین جلسه این ستاد که به ریاست جناب آقاي دکتر آقامحمدي برگزار می شود، قرار گرفته ایم و خوشبختانه با
تلاش هاي همه اعضاي این ستاد از جمله ستاد اجرایی فرمان امام (ره)، هلال احمر، دانشگاه شهید بهشتی، بهزیستی، کمیته امداد

 
امام خمینی (ره)، امروز شاهد محقق شدن آرزوهایمان در محله شهید هرندي و دیگر محلات محروم هستیم. 

وي یکی از این آرزوها را پیاده سازي طرح پزشک خانواده به ویژه در محله شهید هرندي معرفی کرد و افزود: این طرح به یقین می
تواند در بهبود شرایط زندگی در این محله مؤثر باشد و ان شاءاالله خدمتی براي مردمی باشد که جزو شریف ترین، متدین ترین،
انقلابی ترین و ایثارگرترین مردم ایران هستند و متأسفانه سایه آسیب هاي اجتماعی و معضلاتی که در طول شکل گیري این محله بر
آن افتاده، چهره مردم این محله را متأثر ساخته و اکنون با برنامه جامعی که در همه زمینه ها در این محله در حال رخ دادن است،

 
این چهره درحال بازیابی است. 

در ادامه آقامحمدي با بیان اینکه به تفسیر مقام معظم رهبري (مدظله العالی)، استعداد رهبري در مستضعفان نهادینه شده است،

 
تصریح کرد: اگر غبار فقر تحمیلی را از روي آنها برداریم، بهترین خدمات را به کشور اسلامی مان ارائه خواهند داد. 

وي با اشاره به وجود 260 محله از مجموع 2020 محله کم برخوردار شناسایی شده سطح کشور در استان تهران، ادامه داد: محله
شهید هرندي به عنوان یکی از آسیب دیده ترین محلات و با وجود 21 هزار نفر جمعیت به عنوان محله پایلوت در طرح توانمندسازي

 
محلات کم برخوردار در نظر گرفته شد و موضوعاتی نظیر مسکن، اشتغال، آموزش، بهداشت و... در این محله بحث و بررسی گردید. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره طرح پزشک خانواده بیان کرد: بنا داریم کل 260 محله شناسایی شده استان تهران را زیر

 
پوشش این طرح قرار دهیم و محله شهید هرندي نقطه شروع براي این منظور در نظر گرفته شده است. 

وي نشست فوق را مقدمه اي براي شروع عملیات اجرایی طرح پزشک خانواده دانست و افزود: در حال حاضر براي کلیه خانواده هاي



محله شهید هرندي، تیم هاي پزشکی به کمک دانشگاه شهید پزشکی تعیین شده تا پس از این به طور منظم اقدامات پزشکی براي

 
خانواده ها به کمک آنها صورت گیرد. 

آقامحمدي موضوعات تغذیه و تأمین پوشاك از جمله برنامه هاي آتی این ستاد معرفی کرد و گفت: تهیه سبدهاي حمایتی پس از این
به صورت منظم در دستور کار قرار دارد؛ همچنین توجه به برنامه هاي فرهنگی، ورزشی و همه حوزه هاي اصلی نیازهاي خانواده ها و

 
اهالی در این ستاد قابلیت پوشش خواهد داشت. 

در پایان جلسه به منظور گرامیداشت روز پزشک، از پزشکان و برخی رؤساي دانشگاه هاي پزشکی کشور تجلیل شد.



خیز بلند دانشگاه آزاد در تجاري سازي محصولات فناور در سال جاري

منبع: ایسناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد با بیان اینکه براي تسهیل امور مربوط به فناوري و نوآوري آیین نامه و
دستورالعمل هاي لازم براي اعضاي هیات علمی، دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد تعریف و ابلاغ شده و همچنین

صندوق پژوهش و فناوري براي انواع حمایت ها و تسهیلات مستقر شده است، گفت: با ...

به گزارش ایسنا،، دکتر روح االله دهقانی در دومین جلسه
کمیته اجرایی آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه
اعضاء هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی که امروز در محل
معاونت تحقیقات، فناوري و نوآوري برگزار شد، با بیان
اینکه رشد فعالیت هاي فناورانه در دانشگاه آزاد و درگیر
کردن بخش هاي مختلف امیدوارکننده بوده، گفت: دانشگاه
آزاد اسلامی در راستاي گفتمان حل مساله و ایجاد دانشگاه
نسل سوم و چهارم، گام هاي بلندي برداشته است. تدوین و
ابلاغ آیین نامه حمایت از فعالیت هاي فناورانه اعضاي

هیات علمی توانست بستر لازم را در اختیار اعضاي هیات علمی قرار دهد تا براساس مشوق ها و حمایت هاي مندرج در آن در راستاي

 
رسالت فناورانه دانشگاه آزاد، نقش موثرتري داشته باشند. 

وي خاطرنشان کرد: براي تسهیل امور مربوط به فناوري و نوآوري آیین نامه و دستورالعمل هاي لازم براي اعضاي هیات علمی،
دانشجویان و دانش آموختگان دانشگاه آزاد تعریف و ابلاغ شده و همچنین صندوق پژوهش و فناوري براي انواع حمایت ها و تسهیلات
مستقر شده است. با تکمیل و تثبیت بسترهاي نرم افزاري و سخت افزاري در دانشگاه آزاد، این دانشگاه در سال جاري خیز بلندي در

 
تجاري سازي محصولات فناور، توانمند سازي و حل مسائل و چالش هاي کشور برخواهد داشت. 

در ادامه دکتر محسن قیصري، مدیر آیین نامه ها و سیاست هاي اداره کل سیاست گذاري و نظارت راهبردي، با اشاره به ابلاغ آیین
نامه در آبان سال 1399، گزارشی از فعالیت ها و اقدامات ارائه داد و گفت: 1512 درخواست جدید در سامانه ثبت شده و نشان می

 
دهد که بخشنامه در واحدها تا حدودي مورد استقبال قرار گرفته و اعضاي هیات علمی در فرآیند مرتبط با آن مشارکت کرده اند. 

وي یادآور شد: شاخص هاي مختلف در مقایسه با آمار سال گذشته شاهد رشد پنج برابري بوده است و لازم است براي بهبود

 
تسهیلات و مشوق هاي مندرج در آیین نامه فعلی براساس شیوه نامه الف و ب راهکار و شاخص هاي مناسب تدوین شود. 

همچنین دکتر سعید آزادیان، دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه، عنوان کرد: اعضاي هیات علمی فناور
می توانند به موتور پیشران براي واحدها تبدیل شوند و باید رویکرد حمایتی از این اعضا داشته باشیم. همچنین نیاز به هیات علمی

 
فناور در هدایت پایان نامه هاي فناورانه وجود دارد. 



در ادامه، بررسی انطباق با شیوه نامه الف و ب، تعیین تکلیف درخواست هاي بلاتکلیف، ویرایش دستورالعمل براي سطح بندي 1 و 2
براي پوشش شرکت هاي فناور غیر دانش بنیان و گواهی تایید فعالیت هاي فناورانه اعضاي هیات علمی در دستور کار جلسه قرار

 
گرفت. 

در این نشست دکتر روح االله دهقانی فیروزآبادي؛ معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري، دکتر قباد بهزادي پور؛ مدیرکل امور کارآفرینی و
مراکز رشد، دکتر سعید آزادیان؛ دبیر شوراي گسترش، آمایش، برنامه ریزي و کارآفرینی دانشگاه، دکتر محسن قیصري؛ مدیر آیین
نامه ها و سیاست هاي اداره کل سیاست گذاري و نظارت راهبردي، دکتر هادي ابوالفتحی؛ مدیر امور هیات علمی دانشگاه، دکتر
عبداالله محمدي؛ مدیرکل آزمایشگاه ها و مراکز تحقیقاتی، دکتر طاهر ارمغانی؛ مدیر طراحی دوره هاي آموزش فناوري و کارآفرینی،
دکتر محمدرضا شفاعتی؛ مهندس حمید ابوطالبی؛ مدیر هیات ممیزه و ارتقا، دکترحسین باقري؛ مدیربرنامه ریزي اداره کل برنامه و

 
بودجه دانشگاه و، دکتر لطف االله محمدي معاون پشتیبانی و بهره برداري مرکز فناروي اطلاعات و شبکه علمی حضور داشتند. 

انتهاي پیام



نکاتی درباره طرح آزمایشی صیانت از کاربران در فضاي مجازي

منبع: رساشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/06/06

بامیري گفت: یکی از حسن هاي بررسی طرح در کمیسیون ویژه این است که هنور طرح به صورت آزمایشی است ولی بررسی
طرح در صحن علنی مجلس به منزله قطعی بودن آن است.

 بامیري گفت: یکی از حسن هاي بررسی طرح در کمیسیون ویژه این است که

 
هنور طرح به صورت آزمایشی است ولی بررسی طرح در صحن علنی مجلس به منزله قطعی بودن آن است. 

مقدمه: نقش فضاي مجازي به قدري موثر است که حتی برخی ها معتقند دیگر این فضا، فضاي مجازي نیست و در واقع فضاي واقعی
شده است در اهمیت موضوع و همینطور مسائل امنیتی به این بیان اکتفا میکنیم که مقام معظم رهبري ضمن تاکید بسیار بر آن می
فرماید اگر فرصت داشتم خودم مسئولیت فضاي مجازي را برعهده می گرفتم و از طرفی در کل دنیا نظام مند و کنترل کردن این فضا

 
به گونه اي که در فضاي حساس جامعه و امنیتی آسیب نرساند مورد توجه است. 

به همین خاطر خبرنگار سرویس فرهنگی و اجتماعی خبرگزاري رسا در گفت و گو با حسین بامیري نماینده مردم استان چهارمحال و

 
بختیاري در مجلس شوراي اسلامی به تبیین طرح صیانت از کاربران در فضاي مجازي پرداخت. 

 
رسا- باتوجه به عکس العمل مردم نسبت به طرح صیانت، نظر خودتان را در یان باره بفرمایید. 

نسبت به فضاي مجازي دغدغه هایی وجود دارد اما به هر جهت آنگونه که نسبت به محدودیت ها و مسدود سازي ها مخابره و سیاه
نمایی شده است وجود ندارد و درهرصورت طرح به کمیسیون ویژه ارجاع شده است که قرار است از گروه ها و متخصصین و افراد
جامعه ، بازاري ها، دانشگاهیان، علما، فرهنگیان، فرهیختگان، شوراي عالی فضاي مجازي و خصوصاً وزارتخانه هاي مربوطه نظرسنجی
ها و نیازسنجی هاي صورت گیرد و قابل ذکر است که حضور افراد در کمیسیون ویژه حضور فعالان هاي است که بناست دغدغه ها و

 
نظرات همه گروه ها شنیده شود تا بهترین دستاوردها و کمترین آسیب ها را داشته باشیم. 

 
رسا- آیا بهتر نبود این طرح به جاي کمیسیون ویژه در صحن علنی مجلس مورد بررسی قرار می گرفت؟ 

یکی از حسن هاي بررسی طرح در کمیسیون ویژه این است که هنور طرح به صورت آزمایشی است و اگر در صحن علنی مجلس بود

 
قطعی می شد و در مرحله آزمایشی می شود نقاط قوت و ضعف را بررسی کرد. 



 
رسا- با توجه به شرایط اقتصادي و کرونایی جامعه آیا مطرح شدن این موضوع در این زمان درست است؟ 

ما هم این اعتقاد را داریم که الان مسائل مهم تر و حساس تر دیگه اي دیگري وجود دارد که بحث ساماندهی بیماري کرونا یکی از
این موارد است که بسیار حائز اهمیت نیز می باشد که البته مجلس با جدیت در حال پیگیري است که طرح ها و دیدگاه هایی را
داشتند و وقت هاي زیادي را صرف آن کرده اند اما کافی نیست و همین طور در موضوعات معیشتی و اقتصادي مردم ولی این موضوع
صیانت نیز بسیار مهم است اما اگر بخواهیم یک تقدمی در رسیدگی این امور داشته باشیم رسیدگی به مشکلات و سلامت مردم حق

 
تقدم دارد ولی در کل این مباحث همدیگر را نفی نمی کنند و در عین حال باید اولویت ها را در نظر گرفت. 

 
 

 
رسا- آیا در طرح صیانت به مسئله اشتغال زایی در فضاي مجازي توجه می شود؟ 

باید توجه داشته باشیم که بخشی از بحث اشتغال نیز در فضاي مجازي است که حتماً طرح صیانت باید اشتغال پایدار و موضوع
ساماندهی نرخ بیکاري را باید جزء اصول ملاحظات خود قرار دهد و مجلس هم حواسش است و هم مراقب است که انشااالله تمرکز
همراه با دقت و سرعت براي حل مشکلات وحود داتشه باشد که اول باید مطالبات مردم پاسخ داده شود و سپس سراغ دغدغه هاي

 
دیگر برویم که طرح صیانت از جمله آنان است. 

رسا- یک نگرانی که نسبت به طرح صیانت وجود دارد این است که مردم نگران وحود ضعف در برنامه هاي جایگزین هستند، بیشتر

 
توضیح بفرمایید. 

تا اطمینان از مطلوب بودن آن جاگزین حاصل نشود چیزي محدود یا حذف نمی شود و اصلا بحث بر سر حذف کردن پیام رسان
خاصی نیست که درهرصورت اول باید آن مصونیت بخشی اتفاق بیوفتد و بعد از حصول اطمینان روشنگري شود و حتما از اقشار
مختلف نظر سنجی شود و بعد از رفع نواقص، طرح مذکور اجرا می شود و لازم به ذکر است که این بحث همراه با اطلاع رسانی است و

 
چیز پنهانی وجود ندارد و اگر بحث شفاف باشد شاعبه ي احتمالی مردم را هم می تواند پاسخگو باشد. 

رسا- ممنون از اینکه وقتتان را دراختیار ما قرار داده اید.



روحانی چه اقتصادي را تحویل رئیسی داد؟ +جدول

منبع: رساشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/06/06

دولت رئیسی در حالی شروع به کار کرده که با انبوهی از مشکلات اقتصادي به جاي مانده از دولت روحانی مواجه است و
تمام شاخص هاي مهم اقتصادي در بدترین وضعیت خود در دوران پس از انقلاب قرار دارند.

 دولت رئیسی در حالی شروع به کار کرده که با انبوهی از مشکلات اقتصادي به
جاي مانده از دولت روحانی مواجه است و تمام شاخص هاي مهم اقتصادي در بدترین وضعیت خود در دوران پس از انقلاب قرار دارند.

به گزارش خبرگزاري رسا؛در این گزارش شاخص هاي اصلی اقتصادي که دولت روحانی در هشت سال عملکرد خود به جاي گذاشته

 
بررسی شده است. 

دولت جدید در شرایطی شروع به کار می کند که نتیجه کار دولت دوازدهم نزولی شدن تراز حساب جاري کشور به رقم منفی 709
میلیون دلار در سال 1399 بوده است. این در حالی است که دولت یازدهم کشور را با تراز حساب جاري مثبت 26.2 میلیارد دلار

 
تحویل گرفته بود. 

دولت رئیسی همچنین در حالی کشور را تحویل می گیرد که تراز بازرگانی کشور در سال 1399 نسبت به سال 1391 بالغ بر 90

 
درصد کاهش یافته و از 30.9 میلیارد دلار به فقط 3.2 میلیارد دلار رسیده است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی اقتصاد را از دولت روحانی تحویل می گیرد که صادرات کالاي کشور در سال 1399 نسبت به سال 1391 نصف

 
شده و از 98 میلیارد دلار به 49.8 میلیارد دلار رسیده است. 

دولت جدید در حالی شروع به کار می کند که کشور با 9.1 میلیارد دلار بدهی خارجی (آخرین آمار مربوط به پایان سال 1399)
مواجه است. در دولت هاي نهم و دهم بدهی خارجی کشور 15.4 میلیارد دلار معادل 66 درصد کم شد اما در دولت روحانی 1.5



 
میلیارد دلار معادل 19 درصد بیشتر شد. 

 
 

دولت جدید در حالی شروع به کار می کند که دولت قبل در 8 سال فعالیت خود بیش از 5 برابر دولت احمدي نژاد، بر پایه پولی
اضافه کرد. در دوران دولت احمدي نژاد میزان پایه پولی 80 هزار میلیارد تومان افزایش یافت که بیش از نصف آن صرف ساخت
مسکن مهر شد. اما در دولت روحانی نزدیک به 418 هزار میلیارد تومان بر حجم پایه پولی اضافه شد که البته یک ریال آن هم صرف
ساخت مسکن نشد و همه آن صرف هزینه هاي جاري دولت و پرداخت به بانک ها و سپرده گذاران میلیاردي شد و تبعات تورمی

 
گسترده به جاي آورد. 

 
 

دولت روحانی فقط در 4 ماه اول سال جاري که ماه هاي پایانی عملکردش بود، بیش از 58 هزار میلیارد تومان پول چاپ کرد و با بی

 
انضباطی تمام، کسري بودجه را در این مدت رفع کرد و تبعات وحشتناك تورمی آن را براي دولت رئیسی به جاي گذاشت. 

 
 

همچنین در هشت سال دولت روحانی حجم نقدینگی 8 برابر شد و از 479 هزار میلیارد تومان در پایان دولت دهم به 3820 هزار
میلیارد تومان در پایان دولت دوازدهم رسید. اقتصاددانان می دانند که این رشد وحشتناك نقدینگی چه تبعات تورمی ایجاد کرده که

 
دامن ملت و دولت رئیسی را گرفته است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی تشکیل می شود که رشد تشکیل سرمایه ثابت در پایان دولت روحانی نسبت به اول آن دولت منفی 28 درصد



 
شد. 

افزایش ظرفیت تولید برق کشور در 8 سال دولت روحانی فقط 23 درصد بود در حالی که در دولت هاي نهم و دهم 85 درصد بود و
این کم کاري دولت روحانی در تولید برق موجب این خاموشی ها شده که تا دو سال دیگر هم ادامه خواهد داشت زیرا تا دولت جدید

 
از همین الان شروع به احداث نیروگاه هاي جدید کند، تا بهره برداري آنها 2 سال زمان می برد. 

نرخ ارز از متوسط 3270 تومان در تیرماه 1392 به حدود 25000 تومان در ماه پایانی دولت روحانی افزایش یافت که بیشترین رشد

 
قیمت ارز در بین تمام دولت هاي قبل از انقلاب بود. 

 
 

روحانی تورم بخش تولید را 2 برابر کرد. بر اساس گزارش مرکز آمار، تورم نقطه به نقطه تولیدکنندگان صنعتی در بهار 1400 به 94.7
درصد رسید که بالاترین میزان تورم بخش تولید در دو دهه اخیر است. تورم نقطه به نقطه تولیدکنندگان صنعتی نسبت به پایان
دولت دهم (43 درصد در بهار 1392) بیش از 2 برابر شده است. تبعات سنگین این فاجعه را در ماه هاي آینده در تورم بخش مصرفی

 
شاهد خواهیم بود. 

دولت رئیسی در حال تشکیل می شود که بدهی بخش دولتی به سیستم بانکی در سال 1399 نسبت به سال 1391 بیش از 516

 
درصد افزایش یافته و از 91 هزار میلیارد تومان به 560 هزار میلیارد تومان رسیده است. 

بدهی دولت به بانک مرکزي هم از 13 هزار میلیارد تومان در پایان سال 1391 به 115 هزار میلیارد تومان در پایان سال 1399 رسید

 
که نشانگر رشد 775 درصدي است. 

 
 

بدهی دولت به بانک ها هم در این مدت 600 درصد افزایش یافت و از 56.7 (پنجاه و شش و هفت دهم) هزار میلیارد تومان در سال

 
1391 به 39.7 (سی و نه و هفت دهم) هزار میلیارد تومان در سال 1399 رسید. 

ضریب جینی به عنوان شاخص شکاف طبقاتی از 365 هزارم در سال 1391 به 400 هزارم در سال 1399 رسید یعنی افزایش 9.5

 
درصدي شکاف طبقاتی در دولت روحانی رخ داده است که بالاترین میزان در دهه هاي اخیر است. 

 
 



 
نرخ تورم مناطق شهري از 33.9 درصد در تیرماه 1392 به 43.7 درصد در تیرماه 1399 افزایش یافته است. 

 
نرخ تورم مناطق روستایی هم از 39.4 درصد در تیرماه 1392 به 47.3 درصد در تیرماه 1399 افزایش یافته است. 

 
 

متوسط هزینه کل ناخالص سالانه خانوارها در مناطق شهري کشور از 16.4 میلیون تومان در سال 1391 به 63.4 میلیون تومان در

 
سال 1399 رسید که افزایش 286 درصدي یافته است. 

 
 

دولت رئیسی در حالی شکل می گیرد که متوسط رشد اقتصادي 8 ساله دولت روحانی فقط 1.2 درصد بود که کمترین رقم بین دولت

 
ها است. متوسط رشد اقتصادي بدون نفت هم در 8 سال گذشته فقط 1.3 درصد بود که نسبت به سایر دولت هاي قبل فاجعه است. 

متوسط رشد درآمد ملی کشور در 8 سال دولت روحانی منفی 1.8 درصد شده در حالی که در دولت هاي نهم و دهم مثبت 2.8

 
درصد بود. 

 
 

متوسط رشد بخش صنعت در 8 سال دولت روحانی فقط 1.6 درصد بود در حالی که در دولت هاي نهم و دهم 5.5 درصد بود. متوسط
رشد بخش ساختمان در دولت روحانی منفی 4.6 درصد شد در حالی که در دولت هاي نهم و دهم مثبت 4.6 درصد بود. نتیجه رشد

 
منفی بخش ساختمان، عدم تولید کافی مسکن و گرانی سرسام آور آن بوده است. 

قیمت مسکن در تهران در تیرماه 1392 کمتر از 3.7 میلیون تومان بود در حالی که در تیرماه 1400 به بالاي 30 میلیون تومان رسید

 
یعنی 722 درصد گران شد. 



 
 

 
همچنین خالص اشتغال 8 ساله دولت روحانی 1.5 میلیون شغل بود در حالی دولت احمدي نژاد 1.7 میلیون شغل بود. 

منبع: فارس



طرح سرباز ماهر در کهگیلویه و بویراحمد اجرا می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد، گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد
کشاورزي استان ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان جهت ایجاد اشتغال است.

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد، گفت: ماموریت جدید فنی و حرفه اي و مرکز تحقیقات جهاد

 
کشاورزي استان ارائه آموزش هاي هدفمند به سربازان جهت ایجاد اشتغال است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از استان کهگیلویه و بویراحمد؛سید حشمت االله صمیمی دوست در نشست بررسی طرح مهارت آموزي
سربازان وظیفه که پیرو تفاهم نامه همکاري هاي مشترك میان ستاد کل نیروهاي مسلح و وزارت کشور است، برگزار شد، اظهار
داشت: در استان باتوجه به نشست هایی که داشتیم به این نتیجه رسیدیم که از ظرفیت هاي بخش آموزش مانند مراکز فنی و حرفه

 
اي، مراکز تحقیقات جهاد کشاورزي و سایر بخش هایی که در آموزش می توانند نقش آفرینی کنند، استفاده کنیم. 

معاون اقتصادي استاندار یکی از اولویت هاي این استان در بحث اشتغال را آموزش سربازان و نیروهاي وظیفه در زمان حضورشان در
پادگان هاي نظامی برشمرد و گفت: این مهم موجب می شود که این عزیزان بعد از اتمام دوران سربازي بتوانند از فن و حرفه و

 
تجربیاتی که در زمان دوره سربازي آموختند براي حضور در کارخانجات و ایجاد کسب و کار براي خود بهره ببرند. 

وي با تاکید بر اینکه اشتغال سربازان وظیفه به محض ترخیص از پایگاه ها، پادگان ها و مراکز نظامی جزو اولویت هاي مهم کشوري
است، افزود: بنابراین با توجه به اینکه در گذشته سربازان وظیفه اي که اقدام به دریافت کارت پایان خدمت می کردند و وارد جامعه
می شدند به دلیل نداشتن مهارت هاي فنی سالیان متمادي سرگردان بودند با این ابتکار بسیار خوب سربازان در نیروهاي مسلح

 
آموزش هاي لازم را فرا می گیرند. 

صمیمی، عنوان کرد: یکی از تفاهم نامه هاي منعقده میان وزارت کشور و ستاد کل نیروهاي مسلح بحث مهارت آموزي سربازان وظیفه
و ایجاد زمینه اشتغال براي این عزیزان بوده است که خوشبختانه از زمان ابلاغ این تفاهم نامه استان به صورت مستمر و مداوم قرارگاه

 
مرکزي مهارت آموزي کارکنان وظیفه را به صورت ویژه در دستور کار قرار داده است. 

وي، بیان کرد: معتقدیم اگر سربازان وظیفه در دوران خدمت خود آموزش هاي لازم را نبینند بعد از پایان دوران خدمت به راحتی

 
نمی توانند شغل و کسب و کار مناسبی براي خود پیدا کنند. 

 
وي، تاکید کرد: بنابراین به منظور تسریع در اجراي این برنامه ها هماهنگی هاي لازم انجام شد. 

صمیمی، عنوان کرد: اداره کل فنی و حرفه اي استان تلاش کند ضمن اینکه در مراکز مختلف آموزش لازم را ارائه می دهند اگر مکان
هایی در مراکز نظامی وجود دارد که امکان استفاده از آن مکان ها میسر باشد آن ها را به وسایل آزمایشگاهی و کارگاهی تجهیز کنند.
وي، گفت: باتوجه به اینکه اراضی استان در بخش کشاورزي مستعد هستند در این زمینه نیز به مرکز تحقیقات جهاد کشاورزي استان

 
ماموریت داده شد تا در این خصوص همکاري لازم را داشته باشد. 

صمیمی، بیان کرد: در بخش هاي خصوصی نیز مراکز کارآفرینی وجود دارد که داراي تجربیات خوبی به ویژه در حوزه پرورش گیاهان

 
دارویی هستند که می توانند آموزش هاي لازم را ارائه دهند. 

وي، افزود: براساس تصمیم هایی که گرفته شد مراکز آموزش ترغیب شدند که استان داراي ظرفیت هاي مختلفی است و در آینده
صنایع بزرگ همچون پتروشیمی، صنایع معدنی و... در کهگیلویه و بویراحمد راه اندازي می شود که بخش مهمی از آموزش ها باید در

 
این راستا باشد. 

صمیمی، عنوان کرد: بعد از آموزش لازم است که زمینه مطلوب بکارگیري عزیزان فراهم شود و بنابراین تصمیم گرفته شد که بتوانند
از سهمیه هاي مختلفی که در تسهیلات بانکی که به استان اختصاص داده می شود از جمله تسهیلات بخش خانگی که وزارت کار



 
هرساله به استان اختصاص می دهد و تسهیلات اشتغال زایی روستایی و عشایري و...استفاده شود. 

معاون اقتصادي استاندار در بخش دیگري از سخنانش، عنوان کرد:نهادهاي انقلابی مانند بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام نیز در
بحث اشتغال اقدامات خوبی انجام داده اند که مصوب شد از توانمندي هاي این نهادهاي بهره ببریم تا سربازان بعد از اتمام خدمت به

لحاظ مالی مورد حمایت قرار گیرند.



عضو شوراي شهر تهران از تلاش براي اصلاح قوانین جهت کارآفرینی خبر داد

منبع: بازار کارشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/06/06

-عضو شوراي اسلامی شهر تهران، از تلاش براي اصلاح بودجه و قوانین، جهت توسعه کارآفرینی اجتماعی و کاهش آسیب
هاي اجتماعی با همراهی سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري خبر داد.

-عضو شوراي اسلامی شهر تهران، از تلاش براي اصلاح بودجه و قوانین، جهت توسعه کارآفرینی اجتماعی و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی با همراهی سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري خبر داد. 

به گزارش ایرنا از اعلام روز جمعه سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی شهرداري تهران، سوده نجفی در بازدید از مرکز
بهاران منطقه 4، سامان سراي لویزان و مرکز مهارت آموزي و کارآفرینی این منطقه گفت: زحمات و اقدامات کارکنان این سازمان در

 
دوران شیوع ویروس کرونا به خوبی دیده نشده است. 

وي افزود: کارکنان سازمان رفاه، خدمات و مشارکت هاي اجتماعی، بدون هیچ چشمداشتی به طور شبانه روزي به افرادي خدمات

 
رسانی می کنند که حتی از طرف خانواده هم طرد شده اند و این اقدامات را فقط خدا می بیند. 

عضو شوراي اسلامی شهر تهران با تاکید بر اینکه عملکرد این سازمان بسیار خوب است و این اقدامات با هیچ تقدیر مالی و زبانی قابل

 
جبران نیست، اظهارداشت: در بازدید از این مراکز قصد داشتم ضمن تقدیر از خدمات به کارکنان سازمان خسته نباشید بگویم. 

نجفی درباره اقدامات انجام شده در مراکز بهاران، مراکز مهارت آموزي و سامان سراي لویزان گفت: خدماتی که در این مراکز ارائه می
شود، بسیار خوب است و امیدوارم در شوراي ششم بتوانیم با اصلاح بودجه و قوانین به کارآفرینی اجتماعی و کاهش آسیب هاي

 
اجتماعی کمک کنیم. 

وي با اشاره به اینکه در دوره مدیریت شهري چهارم اقدامات موثري در حوزه آسیب هاي اجتماعی انجام شده بود، افزود: بسیاري از
این اقدامات در اوایل دوره مدیریت شهري پنجم متوقف شد که خوشبختانه در دو سال گذشته به قوت خودشان بازگشتند و امروز

شاهد بهبود آنها هستیم.



جلیلی: برنامه «ایجاد اشتغال» و «ارز آوري» به مسئولان ارائه می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/06/06

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: برنامه «ایجاد اشتغال» و «ارزآوي» دولت سایه در حوزه کشاورزي، در اختیار
مسئولان جدید وزارت جهاد کشاورزي قرار خواهد گرفت.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: برنامه "ایجاد اشتغال" و "ارزآوي" دولت سایه در حوزه کشاورزي، در اختیار مسئولان

 
جدید وزارت جهاد کشاورزي قرار خواهد گرفت. 

به گزارش خبرگزاري مهر، نشست مشترك کارشناسان کارگروه کشاورزي دولت سایه با سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزي

 
در دفتر سعید جلیلی برگزار شد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به اهمیت حوزه کشاورزي و صنایع مرتبط آن در اشتغال آفرینی، به ارائه نتایج
تحقیقات چند سال اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه به مسئولان جدید وزارت جهاد کشاورزي در زمینه شناسایی فرصت هاي
ایجاد شغل در این حوزه ها اشاره کرد و گفت: برنامه "ایجاد اشتغال" و "ارزآوي" دولت سایه در حوزه کشاورزي، در اختیار مسئولان

 
جدید وزارت جهاد کشاورزي قرار خواهد گرفت. 

جلیلی با اشاره به برخی آمارها در زمینه صادرات محصولات کشاورزي و بازاریابی این محصولات در کشورهاي همسایه، نسبت به

 
افزایش ارزآوري از طریق وزارت جهاد کشاورزي ابزار امیدواري کرد. 

وي در ادامه با تاکید بر اهمیت نقش روستاها به عنوان سلول هاي پیشرفت کشور، برنامه ریزي وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه را

 
داراي اهمیت مضاعف دانست. 

جلیلی همچنین کاربردي کردن نتایج پژوهشی دانشکده ها و پردیس هاي کشاورزي سراسر کشور را به عنوان یکی از ماموریت هاي

 
مشترك میان وزیر جدید جهاد کشاورزي و وزارت علوم به منظور تامین پشتوانه علمی راهکارهاي عملی این حوزه برشمرد. 

در ادامه این نشست، غلامحسین آقایا به بیان گزارشی از فعالیت هاي سال هاي اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه و همچنین ارائه

 
پیشنهادهایی به وزیر جهاد کشاورزي پرداخت. 

وي با تاکید بر لزوم تغییر رویکرد اقتصاد نفتی به سمت اقتصاد تولید محور به ویژه در حوزه کشاورزي و با اشاره به فرصت هاي

 
خدادادي در این زمینه، از پیگیري رویکرد تحولی "ساداتی نژاد" در برنامه خود به منظور جبران ضعف هاي این حوزه تقدیر کرد. 

آقایا سپس در یازده سرفصل با عناوین "تامین امنیت غذایی با حفاظت منابع پایه (آب، خاك، جنگل و مرتع)"، "ارتقاء درآمدزا و
کارایی سیاست هاي حمایت وزارت جهاد کشاورزي"، "ارزآوري"، "ایجاد اشتغال"، "ارتقاء سرمایه گذاري در حوزه کشاورزي"، "ارتقاء
کارایی بازار محصولات کشاورزي"، "اصلاح الگوي مصرف"، "تقویت شبکه هاي مویرگی و ارتقاء نقش تشکل ها"، "کارآمدي پژوهش
و فناوري" و "گسترش کارآفرینی" و "الزامات اصلاح ساختار وزارت خانه" به توضیح وضع موجود چالش هاي حوزه کشاورزي و

 
راهکارهاي پیشنهادي براي رسیدن به وضع مطلوب آنها پرداخت. 

وي با بیان اینکه برنامه پیشنهادي عنوان شده به دنبال تحقق سهم درآمدهاي غیرنفتی، حفظ کرامت کشاورزان به عنوان عناصر مولد
و افزایش سطح رفاه در سبک زندگی روستایی است، تکیه این برنامه را بر ارائه راهکارهایی در زمینه خدمات و فناوري، تامین مالی و

 
تقویت شبکه تولید و تعاون حوزه کشاوزي برشمرد. 

آقایا با اشاره به توجه وزیر جهاد کشاورزي به مقوله خودکفایی در برنامه این وزارت خانه، بر توجه ویژه به زیست فناوري به عنوان

 
راهبرد جبران ضعف هاي حوزه کشاورزي به ویژه در زمینه تامین کالاهاي اساسی تاکید کرد. 

وي افزود: اختصاص رتبه بالاي واردات کشور به برخی محصولات و نهاده هاي کشاورزي حاکی از ضعف در این حوزه است که سرمایه

 
گذاري و افق شرکت هاي دانش بنیان در این حوزه تغییردهنده این نگاه خواهد بود. 



در ادامه این نشست، علیرضا رضاپور دبیر کارگروه روستا و عشایر دولت سایه نیز با بیان اینکه پیشرفت در کشاورزي منوط به پیشرفت

 
همه جانبه روستاست، به ارائه گزارشی درباره چگونگی ایجاد شغل در عرصه هاي مختلف حوزه کشاورزي پرداخت. 

رضاپور تحقق بیش از 1 میلیون 250 هزار شغل مستقیم طی برنامه 4 سال آینده وزارت جهاد را یک امر ممکن برشمرد و اظهار
داشت: مطابق برنامه ي چهار ساله اي که دولت سایه براي این وزارت خانه آماده کرده است ،590 هزار نفر در افزایش بهره وري در
تولیدات زراعی، باغی، دامی و شیلاتی، 110 هزار نفر در صنایع تبدیلی و تکمیلی، 500 هزار نفر در گلخانه ها و 54 هزار نفر در

 
صنعت میگوي کشور می توانند با همین بودجه فعلی صاحب شغل شوند. 

وي افزود: عمده راهکارهاي پیش بینی شده تکیه بر آموزش کشاورزان و دامداران دارد. براي مثال جهت افزایش بهره وري عملکرد
تولیدات دامی سبک نیازمند برنامه ریزي براي آموزش دامداران، اصلاح جایگاه دام، رعایت اصول بهداشت-واکسیناسیون-تغذیه و
انتخاب نژاد مناسب هستیم. در این برنامه بیش از 40 میلیون تن به تولیدات کشاورزي کشور افزوده خواهد شد بالغ بر 14 میلیارد

 
دلار ارز آوري یا صرفه جویی ارزي خواهد داشت. 

دبیر کارگروه نیروي دولت سایه نیز با اشاره به برنامه وزیر جهاد کشاورزي بر نکاتی از جمله لزوم استفاده از فناوري هسته اي در

 
صنعت کشاورزي، حل مسائل مشترك میان وزارت خانه هاي نیرو و جهاد از طریق شورایعالی آب، تاکید کرد. 

همچنین سید حامد خسروانی دبیر کارگروه فضاي مجازي دولت سایه به نمایندگی از چند کارگروه دولت سایه به توضیح نحوه اجراي

 
طرح "سبد غذایی" که از جمله طرح هاي دوران انتخاباتی جلیلی بود، پرداخت. 

وي با اشاره به لزوم اجراي این طرح به منظور تامین 13 قلم کالاي خوراکی براي دهک هاي هدف، از چگونگی اجراي این طرح با
استفاده از تقاطع چند سامانه ي اطلاعاتی و شبکه مویرگی فروشندگان خرد در سراسر کشور سخن گفت.



اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت شرکت ها و افتتاح 288 طرح

منبع: بازار کارشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/06/06

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: همزمان با هفته تعاون امسال اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت
شرکت ها و افتتاح 288 طرح تعاونی با سرمایه گذاري 3200 میلیارد تومان اعتبار و اشتغالزایی 7000 نفر صورت می گیرد.

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: همزمان با هفته تعاون امسال اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت

 
شرکت ها و افتتاح 288 طرح تعاونی با سرمایه گذاري 3200 میلیارد تومان اعتبار و اشتغالزایی 7000 نفر صورت می گیرد. 

به گزارش ایلنا به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، محمد جعفر کبیري در این باره اظهار
کرد: به مناسبت هفته تعاون، امسال 288 طرح تعاونی با سرمایه گذاري بیش از 3200 میلیارد تومان و اشتغالزایی حدود 7000 نفر
در حوزه هاي مختلف تولیدي توزیعی و خدماتی افتتاح خواهد شد. همچنین جشنواره تعاونی هاي برتر دوره چهاردهم را برگزار

 
خواهیم کرد. 

وي اتصال سامانه جامع بخش تعاون به سامانه ثبت شرکت ها را از دیگر برنامه هاي هفته تعاون امسال نام برد و آن را پنجره واحد

 
خدمات ثبتی بخش تعاون خواند. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره مزیت هاي ایجاد این سامانه اظهارکرد: اتصال این دو سامانه باعث کاهش چشمگیر زمان
ثبت و تشکیل تعاونی ها می شود. از ماه آینده همه حمایت ها و مشوقهاي بخش تعاون از طریق سامانه جامع و هوشمند تعاون انجام
می شود که این اتفاق مهم در وهله اول موجب توزیع عادلانه حمایت هاي هدفمند بخش تعاون به تعاونی ها و در قدم بعدي موجب

 
افزایش شفافیت می شود. 

کبیري در این باره توضیح داد: این زیر سامانه ضمن ثبت تجربیات موفق، نیازمندي بخش تعاون کشور به اشتراك گذاري تجربیات

 
موفق و هم افزایی دانشی تعاونی ها را برطرف می کند. 

وي افزود: در هفته تعاون پیش رو چهار مرکز نوآوري در استان هاي کشور با اختصاص خط اعتباري به مبلغ بیش از 500 میلیارد
تومان و در مجموع 1000 میلیارد تومان با نرخ هاي مختلف افتتاح شده و در اختیار تعاونگران قرار می گیرد. اختتامیه نخستین دوره

 
جشنواره آماتوري فیلم بخش تعاون نیز همزمان با هفته تعاون برگزار می شود. 

کبیري در ادامه با اشاره به اقدامات صورت گرفته در معاونت امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: شفافیت و دولت
الکترونیک با محوریت ایجاد سامانه هوشمند تعاون و توسعه نوآوري و افزایش بهره وري با شکل گیري مراکز نوآوري در سراسر کشور
و توسعه حمایت هاي هدفمند و توانمندسازي تعاونی ها با ایجاد خطوط اعتباري مختلف و حمایتهاي آموزشی، پژوهشی و ترویجی در

 
حوزه تعاون از جمله اقدامات مهم این معاونت بوده است. 

وي ادامه داد: در حوزه کاري دولت الکترونیک، اقداماتی نظیر ایجاد سامانه جامع و هوشمند در بخش تعاون و برگزاري الکترونیکی
مجامع عمومی شرکت هاي تعاونی براي اولین بار در کشور صورت گرفت و در بخش توسعه شفافیت علاوه بر ایجاد سامانه جامع

 
بخش تعاون، افزایش 14 برابري اهداف نظارتی و حسابرسی را به ثمر رساندیم. 

کبیري راه اندازي مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران (منتا) در تهران و 14 استان دیگر و راه اندازي اندیشکده تعاون را از جمله

 
اقدامات صورت گرفته در حوزه نوآوري عنوان کرد. 

وي ادامه داد: در بخش حمایت هدفمند توفیق یافتیم اهدافی همچون افزایش 14 برابري بودجه شکل گیري و توانمندسازي تعاونی
ها، افزایش بیش از سه برابري تسهیلات بانک توسعه تعاون در سال 1399 نسبت به 1396، اختصاص 7500 میلیارد تومان خط
اعتباري براي تعاونی هاي مسکن با اولویت مسکن کارگري و اختصاص 140 میلیارد تومان خط اعتباري براي تعاونی هاي مرتبط با

 
مهار کرونا را به نتیجه برسانیم. 



به گفته معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه اقدامات ترویجی علاوه بر برگزاري دو دوره مسابقات مناظره دانشجویی ویژه
تعاون با همکاري جهاد دانشگاهی، نخستین جشنواره فیلم با موضوع تعاون و همدلی، وبینارهاي علمی ترویجی داخلی و بین المللی و
نشست هاي علمی براي 12 هزار و 800 نفر از تعاونگران در استان هاي سراسر کشور برگزار شد. همچنین در راستاي تقویت حوزه
نهادهاي مالی، تصویب 1000 میلیارد تومان افزایش سرمایه بانک توسعه تعاون و تصویب افزایش سرمایه صندوق ضمانت سرمایه

 
گذاري تعاون تا 200 میلیارد تومان، صورت پذیرفت. 

کبیري با اشاره به آمار تحویل واحدهاي مسکن مهر اظهار کرد: در بخش مسکن مهر، با مجموعه اي از اقدامات، افزایش تحویل
واحدهاي تعاونی مسکن مهر از 14 درصد به 95 درصد، کاهش 81 درصدي پرونده هاي اعتراضات از 74000 پرونده به 14000
پرونده، راه اندازي 112 تعاونی توسعه عمران شهرستانی در 29 استان و حمایت از تشکیل 5136 شرکت تعاونی با عضویت 119 هزار

 
و 741 نفر و ایجاد 100 هزار و 685 فرصت شغلی را موجب شدیم. 

وي، با اشاره به کسب عنوان معاونت برتر ستادي در بین معاونت هاي وزارتخانه از سوي سازمان امور اداري و استخدامی طی دو سال
98 و 99 درباره معیار این انتخاب و مجموعه اقداماتی که در راستاي تحقق آن انجام گرفته، اظهار کرد: معاونت امور تعاون براي
نخستین بار در سال 1398 رتبه اول سازمان امور اداري و استخدامی را در بین معاونت هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
دست آورد، ما مجموعه اقداماتی در راستاي توسعه شفافیت، نوآوري و دولت الکترونیک داشتیم که بخش قابل توجهی از آن ها محقق
شده و اکنون می توانم اشاره کنم که در بحث توسعه شفافیت و دولت الکترونیک فاز دوم سامانه جامع و هوشمند بخش تعاونی کشور
را هم به اتمام رساندیم و در ادامه مسیر این امکان را نیز فراهم کردیم که مجامع الکترونیکی تعاونی ها از طریق این سامانه برگزار

 
شود که به شدت به توسعه شفافیت در تعاونی ها کمک کرده است. 

وي افزود: همچنین امکان حضور همه اعضا در مجامعی که تصمیم هاي مهمی براي سرمایه هاي مردم گرفته می شود، فراهم شد و از
همین حیث می توان گفت که این کار هم تحقق دولت الکترونیک بود و هم توسعه شفافیت در تعاونی ها که منجر به افزایش بهره

 
وري و کارآمدي در تعاونی ها می شود. 

کبیري تاکید کرد: ذکر این نکته حائز اهمیت است که این اقدامات مانع از ایجاد زمینه انحراف و فساد و سوء استفاده از خلاء هاي
قانونی در بخش تعاون می شود. به طور مثال بعضا مجامعی به ویژه در تعاونی هاي مسکن دیده می شد که گاهی بدون اطلاع همه
اعضا برگزار می شد و از این حیث می توان گفت که دیگر کمتر اتفاق می افتد که تصمیمی توسط اعضاي هیات مدیره ها در تعاونی
ها در مجامع گرفته شود و همه از محوریت آن مطلع نباشند. این مساله توفیق بزرگی بود و باید اضافه کرد که با همین توسعه سامانه
جامع و هوشمند بخش تعاون در کنار شفافیت و دولت الکترونیک در بخش هاي دیگر، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال

 
گذشته توانست رتبه اول در حوزه شفافیت و دولت الکترونیک را در بین 124 دستگاه اجرایی کشور کسب کند. 

وي ادامه داد: از طرفی در بحث اجراي سامانه، این امکان براي ما فراهم شد که خدمات گیرنده، خدمات دهنده را نبیند و با او برخورد
مستقیم نداشته باشد و از همین حیث زمینه حذف امضاهاي طلایی را فراهم کردیم و مجموعا 16 سامانه را در سامانه جامع و

 
هوشمند بخش تعاون ادغام کردیم و بانک دیتاي تعاونی ها را از ابعاد گوناگون توانستیم در سامانه جامع به یکدیگر متصل کنیم. 

معاون وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی از اتصال سامانه جامع و هوشمند بخش تعاون به ثبت شرکت ها در هفته تعاون خبر داد و
گفت: این اقدام، نخستین و محوري ترین کار ما براي توسعه شفافیت و دولت الکترونیک بود که بر اساس آن تعداد روزهایی که در
گذشته براي ثبت تعاونی ها طول می کشید، با مجموع فعالیت هایی که در نظر گرفتیم در سامانه جدید تعاون رخ دهد و به بار
بنشیند، از بیش از 70 روز به کمتر از 7 روز کاهش پیدا می کند و این یک دستاورد بزرگ به شمار می آید که امید است ذینفعان ما

 
بتوانند از آن بهره مند شوند. 

به گفته وي، زیر سامانه هاي مختلفی در حوزه توانمندسازي تعاونی ها در سامانه جامع بخش تعاون پیش بینی شده که از سه

 
زیرسامانه جدید در سامانه جامع تعاون نیز، طی هفته تعاون رونمایی خواهد شد. 

کبیري خاطر نشان کرد: ما براي اولین بار ردیف 101 هزار را از محل بند 2 ماده 29 اصل 44.100 میلیارد تومن تخصیص گرفتیم و

 
قصد داریم که با کمک بانک ها براي حمایت از تعاونی ها با آن 1000 میلیارد تومان خط اعتباري با نرخ ترجیحی ایجاد کنیم. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ایجاد خطوط اعتباري مختلف با نرخ ترجیحی براي تعاونی هاي دانش بنیان، جوانان و زنان،



برگزاري وبینارهاي بین المللی با همکاري کشور هاي موفق در بخش تعاون، راه اندازي 14 مرکز ملی توسعه و نوآوري تعاون در 14
استان، برگزاري همایش استارتاپی در بخش تعاون، ایجاد خط اعتباري براي تعاونی هاي توسعه و عمران شهرستانی، پرداخت یارانه
دستمزد براي تثبیت اشتغال تعاونی هاي آسیب دیده از کرونا و اجراي قانون 20 درصد تخفیف در سهم کارفرما با همکاري معاونت
اشتغال وزارتخانه، اختصاص تسهیلات صندوق کارآفرینی امید به تعاونی هاي فعال در حوزه مهار کرونا و اختصاص خط اعتباري بانک
توسعه تعاون به منظور حمایت از تعاونی هاي مسکن و با اولویت مسکن کارگري را از جمله اقدامات صورت گرفته معاونت تعاون نام
برد که موجب شده این معاونت از سمت کمی سازي و تشکیل تعاونی به سمت کیفی سازي و حمایت از تعاونی هاي موجود و تقویت

 
آن ها گام بردارد. 

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در پایان با اشاره برنامه هاي هفته تعاون در سال گذشته گفت: در هفته تعاون
سال هاي گذشته برنامه هاي مختلفی داشتیم اعم از افتتاح پروژه هاي تعاونی هاي مختلف در سراسر کشور به عنوان یک حرکت
ترویجی و تا به امروز هم چهار افتتاحیه مختلف در مقاطع هفته تعاون و دهه فجر برگزار کرده ایم که در سالهاي 1397.1398 و
1399 جمعا 1892 طرح تعاونی با سرمایه گذاري بالغ بر 9363 میلیارد تومان و ایجاد اشتغال براي 76 هزار و 336 نفر طی پنج

مرحله افتتاح و بهره برداري شده است.



تسهیلات معاونت علمی براي اقامت مهاجران نخبه در ایران &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و

جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/06/06

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و فناوري، برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی، سامانه اي
براي ثبت درخواست متخصصان و کارآفرینان غیرایرانی براي دریافت حمایت هاي خاص مرکز تعاملات بین المللی معاونت

علم و فناوري ریاست جمهوري است؛ سامانه اي که می کوشد تا با فراهم کردن مجموعه ...

تسهیلات معاونت علمی براي اقامت مهاجران نخبه در ایران
&– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان به گزارش
خبرگزاري مهر به نقل از معاونت علمی و فناوري، برنامه
همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی، سامانه اي
براي ثبت درخواست متخصصان و کارآفرینان غیرایرانی
براي دریافت حمایت هاي خاص مرکز تعاملات بین المللی
معاونت علم و فناوري ریاست جمهوري است؛ سامانه اي که
می کوشد تا با فراهم کردن مجموعه اي از خدمات و
تسهیلات براي مهاجران نخبه و کارآفرین، زندگی در ایران

 
راحت تر، زمینه هاي رشد و شکوفایی آنها و بهره مندي جامعه ایران از استعدادهاي این افراد را فراهم کند. 

برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی در راستاي اجرایی سازي سند جامع روابط بین المللی ایران مبنی بر توسعه
سازوکار جذب، اقامت و بهره گیري ضابطه مند از ظرفیت و توان دانشمندان، پژوهشگران، فناوران و دانشجویان خارجی تعریف شده

 
است و پذیراي همه مهاجران نخبه و کارآفرینی است که خواهان اقامت و فعالیت در کشور ایران هستند. 

 
در ادامه با این تسهیلات آشنا می شویم؛ 

 
تسهیل اقامت 

یکی از خدمات ارائه شده به نخبگان و کارآفرینان مهاجر که توسط معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري ارائه می شود، اعطاي
اقامت هاي بلندمدت 3، 5 و 10 ساله در ایران است. این کار به آنها کمک می کند تا بتوانند از خدمات عمومی چون خدمات بانکی،

 
گواهینامه رانندگی، مجوز اشتغال، مالکیت و غیره بهره مند شوند. 

 
تسهیلات کارآفرینی و نوآوري 

این افراد پس از اقامت در ایران از خدماتی مانند دریافت حمایت براي تأسیس شرکت هاي دانش بنیان و خلاق بهره مند می شوند.
همچنین مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري براي این افراد تسهیلاتی چون کارآموزي



در نهادهاي فناور و نوآور را نیز در نظر گرفته است. از دیگر تسهیلات کارآفرینی و نوآوري به این افراد شامل جذب دانش آموختگان

 
برتر در نهادهاي فناور و نوآور می شود. 

 
تسهیلات به پژوهشگران و متخصصان 

دیگر خدمتی که به نخبگان مهاجر ارائه می شود فراهم کردن شرایط شرکت آنها در کارگاه ها، دوره هاي آموزشی و تورهاي علمی
است. این کار در کنار معرفی زیست بوم فناوري و نوآوري ایران به این افراد، شرایط را براي ارتقاي سطح علمی آنها در کشور فراهم

 
می کند. اعطاي تسهیلات مالی به پژوهشگران برتر مهاجر نیز دیگر خدمتی است که به آنها ارائه می شود. 

 
تسهیلات رفاهی 

معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري همچنین با ارائه کمک هزینه حضور در مجامع و کنفرانس هاي علمی و اعطاي وام و کمک
هزینه پرداخت شهریه دانشگاه، شرایط حضور این افراد در کشور را تسهیل می کند.



بهره برداري از طرح هاي مخابرات و تلفن سیار در یزد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/06/06

همزمان با هفته دولت، پروژه هاي زیرساخت ارتباطات، مخابرات و تلفن سیار در استان یزد با اعتباري بالغ بر 455 میلیارد
ریال به بهره برداري می رسد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان یزد، با اشاره به بهبود کیفیت ارتباطات
در کنار توسعه زیرساخت ها و افزایش ظرفیت حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان یزد که با وجود تحریم هاي ظالمانه و ثبات
تعرفه خدمات محقق شده، گفت: طرح هاي توسعه شبکه دیتا، انتقال، سوییچ، فیبر نوري، ایجاد سایت موبایل، ارتقاء تکنولوژي
موبایل، راه اندازي سایت جدید و ارتقا تکنولوژي سایت و سیگنال رسانی در سطح استان با اعتباري بالغ بر 455 میلیارد ریال به

 
مناسبت هفته دولت آماده بهره برداري می باشد. 

محمدرضا پاکدل افزود: دسترسی به اینترنت پرسرعت و شبکه
ملی اطلاعات این روز ها به یک نیاز تبدیل شده و محدود به
شهر ها نیست، کارنامه دولت در توسعه فناوري اطلاعات با
پوشش صد درصدي روستا هاي بالاي 20 خانوار استان یزد و
افزایش 48 برابري پهناي باند ورودي استان نسب به ابتداي

 
دولت بیانگر اقدامات موثر در این زمینه است. 

 
شاخص توسعه یافتگی فناوري اطلاعات و ارتباطات 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات این استان با اشاره به
جایگاه استان یزد در شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات، گفت: استان یزد بعد از استان هاي تهران و سمنان رتبه سوم

 
شاخص IDI را به خود اختصاص است. 

پاکدل افزود: استان یزد در سه زیرشاخص هاي IDI نیز همچون دوره هاي ارزیابی قبلی طی دو سال گذشته، با بهبود مستمر امتیاز،
رتبه دوم در زیرشاخص هاي دسترسی و مهارت را حفظ کرده و در شاخص استفاده از زیرساخت هاي ارتباطی، با بهبود قابل توجه به
رتبه پنجم کشور ارتقا پیدا کرده ضمن این که در شاخص دسترسی مردم به رایانه رتبه اول کشور را کسب نموده و شاخص ضریب

 
نفوذ مشترکین تلفن همراه 154 درصد و ضریب نفوذ اینترنت همراه 102 درصد می باشد. 

وي اظهار کرد: با توجه به رصد شاخص هاي ارتباطی استان و ثبت رکورد 60 درصد اوج پهناي باند مصرفی به دلیل شیوع کرونا و
افزایش نیاز مردم به استفاده از زیرساخت هاي ارتباطی، افزایش پهناي باند ورودي در دستور کار مدیریت ارتباطات زیرساخت استان
قرار گرفت و با تلاش و پیگیري هاي انجام شده، پهناي باند ورودي استان با 100 گیگابیت بر ثانیه افزایش، به 300 گیگابیت بر ثانیه

 
رسید. 

پاکدل با بیان این که ظرفیت پهناي باند ورودي استان در ابتداي سال جاري 50 درصد افزایش داشته، گفت: در حال حاضر پهناي

 
باند ورودي استان نسبت به سال 92 به میزان 48 برابر و اوج مصرف داده در استان در این مدت 103 برابر شده است. 

ارتباطات روستایی و هوشمندسازي مدارس 



پاکدل با اشاره به افتتاح پروژه هاي توسعه ارتباطات روستایی و برگزاري جشن دسترسی تمام روستا هاي بالاي 20 خانوار استان یزد
به شبکه ملی اطلاعات با حضور وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در خرداد ماه سال جاري، گفت: با وجود هدف برنامه ششم توسعه
کشور مبنی بر دسترسی 80 درصد از 337 روستاي بالاي 20 خانوار استان به شبکه ملی اطلاعات، با در اولویت قرار گرفتن توسعه
ارتباطات روستایی براي تحقق عدالت ارتباطی و اقدامات صورت گرفته در سطح وزارت ارتباطات و تلاش هاي همکاران مخابرات
منطقه و اپراتور همراه اول، استان یزد موفق شد قبل از اتمام برنامه ششم توسعه با ارتقاي تکنولوژي 20 سایت موبایل در کمتر از 10
روز، اتصال 590 روستا و آبادي به شبکه ملی اطلاعات را محقق کند که 320 روستا و آبادي بیشتر از تعهد برنامه ششم توسعه بوده و

 
هم اکنون صد درصد روستا هاي بالاي 20 خانوار استان تحت پوشش اینترنت پر سرعت و شبکه ملی اطلاعات قرار دارند. 

وي تصریح کرد: با انجام بیش از 500 مورد بازدید مستمر حضوري از روستا هاي استان در کنار نظارت هاي سیستمی، وضعیت

 
پوشش ارتباطی روستا هاي استان ارتقا یافته و استان یزد در کیفیت ارتباط و سرویس دهی روستاها، از استان هاي برتر کشور است. 

مدیرکل فاواي استان از پیشرفت 100 درصدي و اتمام فاز اول پروژه توسعه ارتباطات روستائی از طریق فیبرنوري خبر داد و گفت: با
اتمام این پروژه، زمینه دسترسی به شبکه ملی اطلاعات در 116 روستاي استان در محدوده مرکز مخابراتی شهرستان مهریز تا مرکز
تلفن روستا هاي بنادکوك دیزه و بیدا خوید فراهم شده و 13 سایت اپراتور همراه اول و 4 سایت اپراتور ایرانسل و 7 مرکز مخابرات
روستایی به شبکه پهن باند متصل شده است و تلاش خواهیم کرد با ادامه این پروژه و اتصال به مرکز مخابرات تفت، مشکل پهناي

 
باند مناطق ییلاقی استان در زمان اوج مصرف مرتفع شود. 

وي با اشاره به تحقق 100 درصدي اتصال مدارس شهري و روستایی استان به شبکه ملی اطلاعات، گفت: با اتمام طرح هوشمندسازي

 
مدارس در استان 11، 38 مدرسه شهري و 508 مدرسه روستایی به شبکه ملی اطلاعات متصل و از اینترنت رایگان برخوردار شدند. 

پاکدل افزود: با شیوع ویروس کرونا در کشور و نیاز مدارس به آموزش مجازي، در ابتداي سال تحصیلی گذشته ماهانه 30 گیگابایت
اینترنت رایگان به مدارس شهري و روستایی استان یزد اختصاص یافت که بر اساس پایش صورت گرفته، اغلب مدارس در آموزش
مجازي با کمبود حجم مواجه شده که با موافقت وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و تامین هزینه افزایش ترافیک مدارس، حجم
اینترنت مدارس استان از 30 گیگابایت به 70 گیگابایت ارتقا یافت و بر این اساس ماهانه 115 ترا بایت حجم اینترنت رایگان به

 
مدارس شهري و روستایی استان یزد اختصاص یافته است. 

 
پست و پست بانک 

رییس شوراي مدیران حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان با اشاره به نقش و اهمیت پست به عنوان زیرساخت دسترسی و تحقق
اقتصاد دیجیتال، افزود: در حال حاضر نسبت به مدت مشابه در سالیان گذشته، ترافیک بسته و امانات پستی در استان 3 برابر شده،
اما با تلاش و ایثار همکاران پست استان و سایر فعالین این بخش، علیرغم تمامی مشکلات و سختی هاي ایجاد شده خصوصا در دوران
شیوع ویروس کرونا، مجموعه پست استان با رعایت اصول بهداشتی و ازخود گذشتگی، در مسیر ایفاي تعهدات خود و رضایت

 
شهروندان اقدام موثر دارند. 

پاکدل با بیان این که پست بانک استان یزد به عنوان بانک تخصصی حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و وسیعترین بانک
روستایی است، گفت: پست بانک استان یزد از طریق 120 باجه بانکی فعال و 52 دستگاه خودپرداز روستایی که از طریق محل
اعتبارات توسعه روستایی وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و پست بانک ایران تهیه شده، در روستا هاي استان خدمات بانکی ارائه

 
می دهد. 

نماینده ارشد وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات در استان اظهار کرد: از محل اعتبارات توسعه روستایی وزارت ارتباطات و فناوري



اطلاعات 27 دستگاه ATM در روستا هاي استان یزد نصب شده و تا کنون بیش از 5 میلیون تراکنش داشته که حاکی از توسعه

 
خدمات بانکی و بانکداري الکترونیک در روستا ها و ایجاد زمینه اشتغال و سرمایه گذاري در مناطق کمتر توسعه یافته می باشد. 

 
دفاتر پیشخوان و ICT روستایی 

رئیس کارگروه دفاتر پیشخوان دولت و بخش عمومی استان یزد گفت: با صدور مجوز براي ایجاد 27 دفتر پیشخوان دولت شهري و
23 دفتر ارتباطی و فناوري اطلاعات (ICT) روستایی از ابتداي سال 99 در مجموع 114 دفتر پیشخوان دولت و ICT روستایی در
استان یزد فعالیت دارند و از کل مجوز هاي صادر شده 21 مورد یعنی بیش از 50 درصد براي ایجاد دفتر در شهر ها و روستا هاي

 
فاقد دفتر است که این رویکرد کارگروه، براي ایجاد دسترسی همه مردم استان به خدمات دفاتر پیشخوان بوده است. 

 
دولت الکترونیک 

دبیر کارگروه توسعه دولت الکترونیکی استان با اشاره به برگزاري نشست هاي کارگروه توسعه دولت الکترونیک استان، به ریاست
استاندار یزد گفت: در این کارگروه با برشمردن برخی از چالش هاي توسعه دولت الکترونیک در استان، به بیان راهکار هاي پیشنهادي
براي پیشبرد برنامه ها و اهداف این حوزه پرداخته می شود و کمیته کاري توسعه دولت الکترونیک در استان نیز با هدف ایجاد
تعاملات بین دستگاهی و رفع مشکلات استان در توسعه دولت الکترونیک در ذیل کارگروه توسعه دولت الکترونیکی استان برگزار می

 
شود و با اقدامات انجام شده در این کارگروه تمامی دستگاه هاي اجرایی استان به مرکز ملی تبادل متصل شدند. 

وي اظهارکرد: در حال حاضر، مرکز ملی تبادل اطلاعات با ارائه بیش از 700 نوع خدمت، بخش قابل توجهی از استعلامات بین

 
دستگاهی را بصورت برخط و هوشمند انجام می دهد و زمان اخذ استعلام نیز کاهش یافته است. 

 
رسیدگی به شکایت ها 

پاکدل با اشاره به این که سامانه 195 آماده دریافت شکایت شهروندان در حوزه هاي مختلف ارتباطات و فناوري اطلاعات است، هدف
از راه اندازي این سامانه را افزایش رضایت کاربران و رسیدگی به شکایت هاي مردمی در حوزه هاي تلفن ثابت، اینترنت، تلفن همراه،

 
خدمات پستی و دفاتر پیشخوان عنوان کرد. 

وي، با بیان این که صد درصد شکایت هاي ثبت شده توسط مشترکین استان در سامانه 195 مورد بررسی قرار گرفته و میانگین
پاسخگویی به شکایات استان (24/4 روز کاري) در مقایسه با SLA تعریف شده (10 روز کاري) حدود 6 روز کمتر مدت زمان
تعهدشده می باشد خاطر نشان کرد: به منظور خدمات رسانی و پاسخگوئی بهتر، مردم شریف استان با مراجعه به سایت
https://195.cra.ir یا صندوق پستی 195-16315 یا تلفن گویاي 195 شکایت هاي خود از خدمات اینترنتی، مخابراتی، تلفن

 
همراه، پست و دفاتر پیشخوان را ثبت کنند. 

 
اقتصاد فضا و توسعه کسب و کار هاي فضاپایه 

مدیرکل فاواي استان، به رشد جهانی اقتصاد در حوزه فضایی و اهمیت کاربردي کردن صنعت فضایی و توسعه کسب و کار هاي
فضاپایه در کشور و استان به دلیل ایجاد زمینه اشتغال فارغ التحصیلان و نخبگان، ارزش افزوده بالا و کاربرد آن در حوزه هاي مختلف
مانند کشاورزي، آبخیزداري، محیط زیست، منابع طبیعی، صنعت و معدن، بحران و امنیت اشاره کرد و گفت: برگزاري دوره هاي
آموزش تخصصی در زمینه توسعه کاربرد ها و خدمات فضایی با حضور مدیران و کارشناسان دستگاه هاي اجرایی و شرکت هاي بخش
خصوصی فعال در حوزه فضایی با همکاري اداره کل سنجش از دور سازمان فضایی؛ برگزاري نشست توسعه کسب و کار هاي فضاپایه
با مدیران شرکت هاي نوپا، فناور و دانش بنیان استان همراه با بازدید و حمایت از شرکت هاي مرتبط با حوزه فضایی مستقر در پارك
علم و فناوري یزد، ایجاد زمینه راه اندازي پارك گردشگري فضایی با مشارکت و سرمایه گذاري بخش خصوصی و حمایت از برگزاري



 
دوره هاي آموزشی مدرسه تابستانه هوش مصنوعی و فضا پایه، نمونه اي از اقدام هاي انجام شده در این حوزه است. 

پاکدل از برگزاري رویداد کارآفرینی و برنامه نویسی با همکاري و مشارکت سازمان فناوري اطلاعات ایران، اداره کل ارتباطات و فناوري
اطلاعات یزد، اداره کل آموزش و پرورش و اداره استعداد هاي درخشان و دانش پژوهان جوان یزد، بخش هاي خصوصی تینوتک، نابغه
ساز و مدرسه کسب و کار جادو خبر، داد گفت: این رویداد در سه بخش برنامه نویسی اسکرچ براي کودکان 8 تا 12 سال، کارافرینی
بر بستر فناوري اطلاعات ویژه نوجوانان 12 تا 18 سال و اموزش کارافرینی با رویکرد فناوري اطلاعات ویژه معلمان برگزار و در پایان با

 
اهداي جوایز از تیم هاي برتر تقدیر گردید. 

 
توسعه اشتغالزایی و کسب و کار هاي نوآفرین 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان یزد از تخصیص 100 میلیارد ریال تسهیلات کم بهره براي توسعه اکوسیستم ارتباطات و
فناوري اطلاعات و رونق کسب و کار هاي فناوري اطلاعات استان در قالب 16 طرح با پیش بینی ایجاد بیش از 300 شغل پایدار در

 
این حوزه خبر داد. 

پاکدل با اشاره به نقش حیاتی زیرساخت هاي ارتباطی و ابزار هاي فناوري اطلاعات در همه زوایاي زندگی مخصوصا حوزه هاي
سلامت، کسب و کار، آموزش و فرهنگ در بحران کرونا، هدف از اعطاي بسته تسهیلاتی 100 میلیارد ریالی را، حمایت از کسب و کار
هاي کوچک و بزرگ فعال در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات و ایجاد اشتغال پایدار براي فارغ التحصیلان و نیرو هاي متخصص این
حوزه دانست و گفت: تسهیلات وام وجوه اداره شده، به کسب و کار هاي نوپا داراي اپلیکیشن و بازي هاي موبایلی، کسب و کار هاي
غیر نوپا، واحد هاي صنفی، حمایت از توسعه پلتفرم هاي ارائه خدمات و عرضه کنندگان محصول بر بستر پلتفرم هاي مبتنی بر
فناوري اطلاعات، برگزیدگان رویداد هاي نوآوري، ایجاد و توسعه شتابدهنده هاي تخصصی و ایجاد و توسعه صندوق هاي جسورانه

 
پرداخت می شود. 

وي با اشاره به پذیرش و عضویت پارك علم و فناوري یزد در شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال (تاد) تصریح کرد: وزارت ارتباطات و
فناوري اطلاعات به منظور توسعه اقتصاد دیجیتال و استفاده از ظرفیت شبکه سازي در توسعه کارآفرینی در حوزه هاي دانش بنیان، از
طریق پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات پروژه هاي توسعه محصول شرکت هاي فناور تحت حمایت مراکز عضو شبکه تاد در قالب

 
«اعتبار تحقیقاتی توسعه محصول (گرنت رشد)» حمایت می کند. 

پاکدل افزود: بر اساس این فراخوان 40 طرح در حوزه فناوري اطلاعات و ارتباطات توسط شرکت هاي نوپا در سامانه هاي مرتبط ارائه

 
شد که پس از بررسی و تکمیل مدارك 16 طرح در گام اول تایید و 5/12 میلیارد ریال حمایت شده اند. 

وي تصریح کرد: از دیگر اقدامات این اداره کل براي هموار کردن مسیر توسعه و رشد اکوسیستم نوآفرینی و حمایت از کسب و کار
هاي نوپاي استان، معرفی طرح هاي نوآفرین، بومواره و حمایت وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات از اشتغالزایی کسب و کار هاي
حوزه فناوري اطلاعات استان جهت استفاده شرکت هاي نوپا و دانش بنیان از این تسهیلات است که تاکنون 120 شرکت، تیم نوپا،

 
سرمایه گذار و شخص حقیقی جویاي کار حوزه فناوري اطلاعات در این سامانه ثبت نام کرده اند. 

 
امنیت اطلاعات 

پاکدل با اشاره به جایگاه خوب استان در ارائه خدمات و محصولات متنوع حوزه امنیت اطلاعات، گفت: مجموعا 11 شرکت توانمند در
حوزه امنیت اطلاعات داراي پروانه فعالیت بوده که تاکنون 44 پروانه فعالیت افتا دریافت کرده اند و آماده ارائه خدمات تست نفوذ،

 
مشاوره، آموزش و فروش محصول به همه دستگاه ها و ارگان هاي دولتی می باشند. 

در پایان، محمدرضا پاکدل مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان با تشکر از همراهی هاي درون استانی با حوزه فاوا، ابراز



امیدواري کرد با وجود هماهنگی و همدلی بین مدیران حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان و تعامل مناسب با مدیران ارشد
استان، نمایندگان مجلس، فرمانداران و مسئولین محلی، با توسعه مستمر و متناسب با نیاز روز زیرساخت هاي ارتباطی و استفاده
بهینه از ظرفیت هاي فناوري اطلاعات و ت وسعه دولت الکترونیک؛ زمینه رونق تولید، رشد اشتغال نیرو هاي دانش آموخته و ماهر،
توسعه کسب و کار هاي نوآورانه و مهاجرت معکوس نخبگان فراهم شود و پیشرفت و بالندگی حوزه ICT استان و توسعه اقتصاد

دیجیتال در کشور را شاهد باشیم و در آینده نزدیک، به سهم قابل توجه اقتصاد دیجیتال در اقتصاد استان دست پیدا کنیم.



.: انقلابی بودن همراه با عقلانیت باشد/ براي بازسازي انقلابی همت کنید

منبع: نسیم خبرشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/06/06

حضرت آیت االله خامنه اي با بیان اینکه انقلابی بودن حتماً
بایستی با عقلانیت همراه باشد، فرمودند: در مدت خدمت و
مسئولیت، همت تان را متمرکز کنید بر اینکه یک بازسازي
انقلابی بوجود بیاید. رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار
رئیس جمهور و اعضاي دولت جدید، با تأکید بر لزوم
استفاده کامل دولت از هر ساعت فرصت گذران خدمت به
مردم، تمرکز دولت بر بازسازي «انقلابی، عقلانی و
خردمندانه» در همه عرصه هاي مدیریتی کشور را ضروري

خواندند و با اشاره به اولویت مسائل اقتصادي، نکات و توصیه هاي مهمی را درباره «مردمی بودن»، «عدالت ورزي»، «فسادستیزي»،

 
«احیاي امید و اعتماد مردم» و «انسجام و اقتدار و اشراف دولت» بیان کردند. 

ایشان همچنین آمریکا را در صحنه دیپلماسی، گرگی درنده و وحشی خواندند و با اشاره به اوضاع به شدت متأثرکننده افغانستان،
گفتند: جمهوري اسلامی در همه احوال طرفدار ملت مظلوم و مسلمان افغانستان است و روابط ما با دولت ها، به روابط و رفتار آنها با

 
ایران بستگی دارد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در آغاز سخنانشان همه اعضاي دولت را به قدردانی عمیق از توفیق خدمت توصیه کردند و با تشکر از اقدام
سریع و به موقع مجلس در بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي ابراز امیدواري کردند تشکیل دولت جدید، سرآغاز مبارکی براي ملت و

 
کشور باشد. 

ایشان با گرامیداشت یاد شهیدان رجایی و باهنر، گفتند: مدت خدمت آن دو بزرگوار کم بود اما در همین مدت نشان دادند که با
اخلاص و قصد خدمت به میدان آمده اند و از روش هاي مردمی و مجاهدت آمیز استفاده می کنند که این براي همه مسئولان درس

 
بزرگی است. 

رهبر انقلاب شرایط کشور را دشوار خواندند اما تأکید کردند: اگر تلاش شبانه روزي، مجاهدانه و خستگی ناپذیر را همراه توکل و

 
توسل به پروردگار سرمایه خود قرار دهید، قطعاً بر مشکلات فائق خواهید آمد. 

رهبر انقلاب افزودند: همان گونه که به همه مسئولان گذشته گفته ام فرصت چهار سال خدمت به سرعت تمام می شود و نباید
گذاشت حتی یک ساعت از این فرصت که متعلق به مردم و اسلام است، هدر برود. البته ضمن پرکاري و پشتکار مدام، نباید به خانواده

 
بی توجهی شود. 



ایشان، حرکت بر ریل انقلاب و ایجاد تحرك انقلابی در همه بخش هاي «مدیریت اقتصادي، سازندگی، خدمت رسانی، سیاست
خارجی، فرهنگ، آموزش و دیگر بخش ها» را ضروري خواندند و در عین حال تأکید کردند: انقلابی بودن حتماً باید با عقلانیت و

 
اندیشه ورزي و خردمندي همراه باشد و این شیوه جمهوري اسلامی از آغاز بوده است. 

رهبر انقلاب در تبیین نخستین توصیه مهم خود به دولتمردان، به جلوه هاي مختلف «مردمی بودن» اشاره کردند و افزودند: رفتن به
میان مردم و گفت وگوي بی واسطه با آنها از ابعاد بسیار خوب مردمی بودن است که آقاي رئیسی دیروز با سفر به خوزستان آن را

 
نشان داد. 

حضرت آیت االله خامنه اي اتخاذ سبک زندگی مردمی، رفتار بی تکلف، دوري از اشرافی گري و پرهیز از نگاه از بالا به مردم را از دیگر
جلوه هاي مردمی بودن برشمردند و گفتند: باید مشکلات و راه حل ها را با مردم در میان گذاشت و ضمن پرهیز از بیان حرف هاي

 
غیر واقعی و ناامید کردن مردم، از آنها کمک فکري و عملی خواست. 

«عذرخواهی سریع از مردم در مواقع بروز اشتباه» و بیان گزارش صادقانه و بدون مبالغه از فعالیت ها به مردم، از دیگر روش هایی بود

 
که رهبر انقلاب در بیان جلوه هاي مختلف مردمی بودن به آن اشاره کردند. 

ایشان با توصیه به رئیس جمهور و اعضاي دولت براي مطالعه دقیق فرمان بسیار مهم امیرمؤمنان به مالک اشتر، افزودند: در این فرمان

 
تاریخی، ابعاد مختلف بیان شده چرا که براساس اسلام، رابطه حاکمیت با مردم باید برادرانه و دوستانه باشد. 

حضرت آیت االله خامنه اي در تبیین «عدالت ورزي» به عنوان دومین توصیه اساسی خود به دولتمردان، اساس ادیان الهی و مبناي

 
تشکیل حکومت را اقامه عدل خواندند و افزودند: ما در این زمینه عقبیم و باید خیلی تلاش کنیم. 

ایشان تأکید کردند: هر مصوبه، لایحه و تصمیم دولت باید «پیوست عدالت» داشته باشد و کاملاً مراقبت شود که این دستور یا تصمیم

 
و مصوبه، به طبقات محروم و به عدالت ضربه نزند. 

حضرت آیت االله خامنه اي برخی روش هاي رایج مدیریتی را نافی عدالت دانستند و افزودند: در توزیع یارانه ها و هر مسئله دیگر باید

 
به گونه اي عمل کرد که فاصله طبقات محروم با طبقات برخوردار کم شود و هر چه ممکن است امکانات عادلانه توزیع شود. 

 
«فسادستیزي و مقابله دقیق و جدي با فساد» توصیه مهم دیگر رهبر انقلاب به رئیس جمهور و دولت جدید بود. 

ایشان گفتند: فسادستیزي مکمّل عدالت ورزي است زیرا فساد و مظاهر آن از جمله ویژه خواري، برخورداري هاي بیجا و عزیزشدگان

 
بی جهت، جزو بلاهاي مهم ضد عدالت هستند. 

حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به مقابله آقاي رئیسی با فساد در منصب ریاست دستگاه قضا گفتند: این کار خوب، امید مردم و
محبوبیت ایشان را افزایش داد اما باید توجه داشت که جاي اصلی مقابله با فساد و فسادستیزي قوه مجریه است تا زمینه هاي فساد از

 
بین برود و اگر با وجود این مراقبت ها، مواردي اتفاق افتاد آن گاه دستگاه قضا حتماً باید ورود و برخورد کند. 

ایشان دولت را به حل موضوع تعارض منافع شخصی و عمومی در همه دستگاهها فراخواندند و افزودند: از جمله مظاهر فساد، تخلفات
در اجراي سیاست هاي اصل 44 است که اجراي صحیح آن می توانست اقتصاد کشور را حقیقتاً شکوفا کند اما متأسفانه به طور



 
صحیح اجرا نشد و فسادهایی در اجراي آن به وجود آمد. 

رهبر انقلاب، سامانه هاي نظارتی و خدماتی را ابزارهاي خوبی براي اشراف و هوشمندي دولت در مقوله نظارت بر عملکرد دستگاه ها و

 
مبارزه با فساد برشمردند و گفتند: مکرر توصیه کرده ایم که این سامانه ها را تهیه و به هم متصل کنند اما این کار جلو نرفته است. 

 
توصیه بعدي رهبر انقلاب، موضوع بسیار مهم «احیاي اعتماد و امید مردم» بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي گفتند: اعتماد مردم بزرگترین سرمایه دولت است که متاسفانه تا حدي آسیب دیده است و راه ترمیم آن،

 
«یکی شدن حرف و عمل مسئولان» است. 

ایشان افزودند: باید در وعده ها و صحبت ها بسیار مراقب بود و اگر وعده اي داده شد، حتماً به آن عمل شود زیرا دادن وعده و عمل

 
نکردن به آن موجب سلب اعتماد مردم خواهد شد. 

رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به قول ها و دستورهاي روز گذشته رئیس جمهور در سفر به اهواز، خاطرنشان کردند: باید دقت شود که

 
این قول ها حتماً محقق شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تاکید کردند: اگر وعده اي دادید و بواسطه برخی مشکلات، امکان تحقق آن میسر نشد این موضوع را به

 
مردم توضیح دهید و از آنان عذرخواهی کنید تا اعتماد مردم خدشه دار نشود. 

ایشان با اشاره به کثرت قانون و طرح و برنامه، گفتند: یکی از مشکلات کشور، نبود پیگیري جدي است، بنابراین براي وعده ها، روز

 
شمار تعیین شود تا پیگیري و در موعد محقق شوند. 

رهبر انقلاب، «انسجام، اقتدار و اشراف دولت» را از دیگر مسائل مهم برشمردند و افزودند: انسجام دولت یعنی از درون دولت حرفهاي
مختلف بیرون نیاید و در عمل نیز همه دستگاهها با انسجام اقدام کنند، زیرا هرگونه نبود انسجام و اقتدار در دولت حالت رها شدگی

 
امور را در مردم القاء می کند و مانع پیشرفت برنامه ها و سیاستهاي دولت خواهد شد. 

حضرت آیت االله خامنه اي، اشراف را به معناي اطلاع دقیق از بخش هاي مختلف دولت دانستند و با اشاره به برنامه هاي آقاي رئیسی
براي ایجاد تحول در قوه مجریه خاطرنشان کردند: لازمه تحول و حرکت به سمت پیشرفت، قانون گرایی، شفافیت، انضباط مالی،

 
جلوگیري از تعارض منافع و جدیت در انجام تصمیم ها و مصوبات است. 

ایشان «جوان سازي دولت» را یکی دیگر از الزامات تحول برشمردند و افزودند: جوان گرایی در بدنه و بخش هاي میانی دولت موجب

 
خواهد شد احساس انسداد در کشور از بین برود و همچنین ذخیره ارزشمندي براي مدیران ارشد و مجرب آینده فراهم خواهد کرد. 

رهبر انقلاب یکی از نکات مهم در مقوله تحول را «استفاده از خرد جمعی و عقلانیت» دانستند و گفتند: در باب تحول باید از

 
دیدگاههاي نخبگان خارج از دولت بدون در نظر گرفتن بحث هاي سیاسی و جناحی استفاده شود. 

حضرت آیت االله خامنه اي تأکید کردند: این توصیه ها باید تبدیل به برنامه عملیاتی شود تا تحول امکان پذیر شود و گرنه صرف

 
نصیحت و اکتفاء به یادداشت کردن فایده اي ندارد. 



رهبر انقلاب سپس به بیان سرفصل اولویت هاي کاري کشور پرداختند و گفتند: مهمترین اولویت کشور ابتدا اقتصاد و بعد از آن،

 
فرهنگ و رسانه و علم است. البته یک موضوع فوري هم وجود دارد که عبارت است از کرونا و سلامت مردم. 

ایشان با اشاره به تلاش هاي خوبی که در دولت گذشته در موضوع سلامت از جمله واکسن و واردات آن انجام شد، موضوعات مربوط
به درمان، پیشگیري، مراقبت و غربالگري و واکسیناسیون عمومی را بسیار مهم برشمردند و گفتند: یکی از موارد ضروري، قرنطینه

 
هوشمند و مراقبت جدي در بخش مربوط به مرزها و جلوگیري از ورود گونه هاي جدید بیماري است. 

رهبر انقلاب اسلامی به وظایف مردم براي مقابله با بیماري کرونا نیز اشاره و خاطرنشان کردند: مردم باید چهار مسئولیت یعنی
«ماسک زدن»، «رعایت فاصله»، «اهمیت به تهویه و گردش هوا» و «شستشوي دستها با صابون» را قبول کنند و قطعاً رعایت این

 
موارد در کاهش تلفات سنگین کنونی مؤثر خواهد بود. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص موضوع اقتصاد به عنوان یکی از اولویت هاي اصلی کشور، «تورم بالا، کسري بودجه، مسائل
معیشتی مردم، کاهش ارزش پول ملی، کاهش قدرت خرید مردم، مسائل فضاي کسب و کار و نظام بانکی» را از مشکلات مهم
اقتصادي برشمردند و افزودند: باید براي حل هر یک از این مشکلات برنامه ریزي شود و در مرحله بعد، مسئولان اقتصادي دولت

 
هماهنگ عمل کنند که این هماهنگی یکی از مصادیق انسجام دولت است. 

ایشان گفتند: اینکه آقاي رئیس جمهور، معاون اول را مسئول هماهنگی بخش اقتصادي دولت کرده اند، کار بسیار مهمی است و امید
می رود به خوبی محقق شود اما اگر اختلاف نظري هم پیش آمد نباید آن را به میان مردم کشاند زیرا تأثیر خود را بر محیط اقتصادي

 
خواهد گذاشت. 

رهبر انقلاب اسلامی توجه به پیشران هاي اقتصادي و به حرکت درآوردن آنها همچون بخش مسکن، صنایع فولاد، خودروسازي و

 
بخش هاي انرژي و پتروشیمی را بسیار ضروري خواندند و بر لزوم هماهنگی متولیان این بخشها تأکید کردند. 

حضرت آیت االله خامنه اي درخصوص کنترل نظام بانکی به موضوع خلق پول و تولید نقدینگی اشاره کردند و گفتند: صاحب نظران
اقتصادي معتقدند خلق پول باید در نسبت با تولید انجام شود و اگر این نسبت وجود نداشت، جلوي خلق پول گرفته شود که اگر در

 
این زمینه درست اقدام شود، نتیجه آن جلوگیري از تورم، رونق تولید و اشتغال و تقویت قدرت پول ملی خواهد بود. 

 
ایشان در زمینه اقتصاد با تأکید بر همت، تدبیر و کار جهادي، دو نکته مهم را گوشزد کردند: 

 
1- براي حل مشکلات اقتصادي به دنبال راه حل هاي موقتی و مُسکّن نروید و پیگیر راه حل هاي اساسی باشید. 

 
2- حل مشکلات اقتصادي را موکول به رفع تحریم ها نکنید و برنامه ریزي ها براي رفع مشکلات با فرض وجود تحریم ها انجام شود. 

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه با تأکید بر اهمیت مسئله «فرهنگ و رسانه»، ساختار فرهنگی کشور را داراي اشکال و نیازمند بازسازي
انقلابی خواندند و افزودند: حرکت انقلابی یعنی حرکتی بنیانی، خردمندانه، عاقلانه و برخاسته از اندیشه و حکمت، نه حرکت بی هوا و

 
بی حساب. 



حضرت آیت االله خامنه اي با اشاره به نقش زیربنایی و نرام افزاري فرهنگ، بسیاري از خطاها مانند اسراف، تقلید کورکورانه و سبک
زندگی تجملاتی را ناشی از ریشه هاي فرهنگی دانستند و با تأکید بر ضرورت اصلاح این انحرافها با استفاده از ابزارهاي فرهنگی،

 
گفتند: ابزارهاي فرهنگی و هنري مانند سینما، رسانه هاي صوتی و تصویري، مطبوعات و کتاب را واقعاً شکوفا کنید. 

ایشان با ابراز خرسندي از رویش لشکر عظیمی از جوانان علاقه مند در حوزه فرهنگ، بخش هاي فرهنگی دولت را موظف به حمایت
هوشمند از این جوانان و طرح هاي ابتکاري آنان خواندند و خاطرنشان کردند: استعدادهاي جوان را کشف، و آزادي آنها را در چارچوب

 
قانون تضمین کنید، البته با فساد اخلاقی و فساد در زمینه فرهنگ نیز بدون رودربایستی مقابله کنید. 

رهبر انقلاب اسلامی افزودند: راه اصلی مواجهه با جنگ نرم دشمن، حمایت از حرکت هاي صحیح در زمینه فرهنگ و تشویق آنها، و
ایستادن در مقابل حرکت هاي غلط است، چرا عرصه فرهنگ و رسانه آوردگاهِ «صلاح و فساد، و حق و باطل»، و عرصه ي جنگ

 
فرهنگی با گسترش دهندگان فساد در دنیا است. 

حضرت آیت االله خامنه اي در بخش دیگري از سخنانشان، مسئله مهم و پر تأثیر سیاست خارجی را مورد توجه قرار دادند و با تأکید بر
لزوم تحرك مضاعف در سیاست خارجی، گفتند: جنبه اقتصادي در دیپلماسی باید تقویت شود و همچنان که در بسیاري از کشورها

 
شخص رئیس جمهور دیپلماسی اقتصادي را دنبال می کند، باید دیپلماسی اقتصاديِ کشور با این نگاه تقویت شود. 

ایشان گسترش تجارت خارجی با 15 کشور همسایه و همچنین بسیاري دیگر از کشورهاي جهان به جز یکی دو مورد را ضروري و
امکان پذیر دانستند و تأکید کردند: دیپلماسی را تحت تأثیر و متصل به مسئله هسته اي نباید قرار دارد زیرا هسته اي موضوع

 
جداگانه اي است که باید به شکل مناسب و شایسته کشور حل شود. 

رهبر انقلاب در همین زمینه افزودند: آمریکایی ها در قضیه هسته اي واقعاً وقاحت را از حد گذرانده اند و با وجود آنکه جلوي چشم
همه از برجام خارج شدند، اکنون جوري صحبت و طلبکاري می کنند که گویا جمهوري اسلامی از برجام و تعهداتش خارج شده است،
در حالی که تا مدتها پس از خروج آمریکا، کاري از طرف ایران انجام نشد و پس از مدتی و با اعلام و با توجه دادن، برخی از تعهدات و

 
نه همه آنها کنار گذاشته شد. 

ایشان سهم کشورهاي اروپایی همراه آمریکا در کارشکنی و بداخلاقی را کمتر از آمریکایی ها ندانستند و خاطرنشان کردند: آنها هم
مانند آمریکا هستند اما در مقام زبان بازي و حرف زدن همیشه طلبکارند، گویا این ایران بوده است که مدتها مذاکره را مسخره کرد و

 
زیر پا گذاشت. 

حضرت آیت االله خامنه اي افزودند: دولت کنونی آمریکا هیچ فرقی با دولت قبل ندارد زیرا چیزي که در هسته اي از ایران مطالبه می
کند، با یک زبان دیگر همان چیزي است که ترامپ مطالبه می کرد و آن روز مسئولان دولتی با تأکید بر عاقلانه نبودن، پذیرش آن را

 
ممکن نمی دانستند. 

رهبر انقلاب، آمریکایی ها را در پشت صحنه دیپلماسی و در پس لبخند و حرف هاي حق به جانب، گرگ هاي وحشی و درنده

 
خواندند و افزودند: البته گاهی نیز مانند روباه حیله گر هستند که مظهر آن وضعیت امروز افغانستان است. 

حضرت آیت االله خامنه اي، افغانستان را کشور برادر، هم زبان، هم دین و هم فرهنگ ایران خواندند و با ابراز تأسف عمیق از مشکلات
مردم از جمله حادثه روز پنج شنبه فرودگاه کابل، گفتند: این مشکلات و سختی ها کار آمریکایی ها است که 20 سال کشور را اشغال



 
و انواع ظلم را به مردم آن تحمیل کردند. 

بمباران مجالس عروسی و عزا، کشتار جوانان، زندانی کردن بی دلیل بسیاري از مردم و افزایش دهها برابري تولید مواد مخدر، بخشی
از آثار منفی حضور آمریکایی ها در افغانستان بود که رهبر انقلاب به آنها اشاره و گفتند: آمریکا یک قدم هم براي پیشرفت افغانستان

 
برنداشت و افغانستانِ امروز اگر از لحاظ پیشرفت هاي مدنی و عمرانی از 20 سال قبل عقب تر نباشد، جلوتر نیست. 

ایشان با اشاره به خروج فضاحت بار آمریکایی ها و انتقال همکاران افغانستانی آنها به مناطق داراي وضعیتی بدتر از افغانستان، در
خصوص موضع جمهوري اسلامی ایران، تأکید کردند: ما طرفدار ملت افغانستان هستیم چرا که دولتها همچون گذشته می آیند و می
روند اما ملت افغانستان است که باقی می ماند و نوع رابطه ایران با دولتها نیز بستگی به نوع رابطه آنها با ایران دارد. از خداوند خیر و

 
نجات از این وضع را براي مردم افغانستان مسألت می کنیم. 

حضرت آیت االله خامنه اي در پایان سخنانشان با دعا براي توفیق ملت ایران و دولت جدید گفتند: امیدواریم با عمل به آنچه گفته اید،

 
مردم را از مشکلات شان خلاص و آنها را از خود راضی کنید. 

پیش از سخنان رهبر انقلاب اسلامی، رئیس جمهور در سخنانی با تشکر از مجلس شوراي اسلامی در همکاري با دولت در مرحله
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادي، رسیدگی به مسئله «کرونا» و «حل مشکلات اقتصادي و معیشتی» را اولویت هاي اصلی دولت

 
سیزدهم برشمرد. 

حجت الاسلام رئیسی، تسریع در واکسیناسیون عمومی و تأمین داروهاي مورد نیاز مردم را برنامه مهم دولت خواند و با اشاره به
چالش هاي اقتصادي فراروي دولت از جمله کسري بودجه بسیار بالا، گفت: حل مشکل تورم و تأمین کالاهاي اساسی مورد نیاز، دو

 
اولویت دیگر دولت در زمینه مسائل اقتصادي است. 

وي با اشاره به تجربه دولت هاي گذشته، بر ضرورت شناخت ضعف هاي دولت هاي قبل و عبرت گرفتن از آنها از جمله لزوم پرهیز از
دل بستن به بیگانگان و همچنین استفاده از تجارب مثبت و مفید دولت هاي قبل تأکید کرد.



برداشت پسته در  شهرستان جاجرم آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/06/06

بجنورد-ایرنا- مدیر جهاد کشاورزي شهرستان جاجرم گفت: برداشت پسته از 700 هکتار باغ بارور این شهرستان آغاز شده
است.

بجنورد-ایرنا- مدیر جهاد کشاورزي شهرستان جاجرم
گفت: برداشت پسته از 700 هکتار باغ بارور این شهرستان

 
آغاز شده است. 

ابوالفضل عباسیان روز شنبه به خبرنگار ایرنا اظهار داشت:
برآورد می شود امسال بیش از هزار تن پسته خشک از باغ

 
هاي شهرستان برداشت شود. 

وي افزود: شهرستان جاجرم به دلیل داشتن شرایط مساعد
اب وهوایی در دو منطقه بخش مرکزي و سنخواست
مستعد کشت پسته با کیفیت عالی است، با توجه به وجود

 
درختان کهنسال چندین ساله در شهرستان روند صعودي کشت پسته از سال 77 آغاز شد. 

مدیر جهاد کشاورزي جاجرم افزود: اکنون وسعت باغ پسته این شهرستان هزار و 600 هکتار است که از این مقدار 700 هکتار بارده

 
بوده که سالانه هزار و 50 تن پسته خشک عاید باغداران می شود. 

وي خاطرنشان کرد: ارز آوري، اشتغال زایی، افزایش ارزش افزوده چاه هاي کشاورزي، مصرف بهینه اب از مواردي است که کشاورزان

 
رغبت زیادي براي احداث باغ پسته دارند. 

وي گفت: 533 بهره بردار در زمینه پسته فعالیت دارند و در این شهرستان سه ترمینال فرآوري پسته در بخش مرکزي و سنخواست

 
فعال است که آمادگی براي فرآوري را دارند. 

عباسیان درباره مشکلات پسته کاران جاجرم گفت: افزایش قیمت نهاده هاي کشاورزي از جمله سم و کود و افزایش هزینه نگهداري،
مکانیزاسیون و کارگري سبب شد تا هزینه تولید به شدت افزایش یابد در این زمینه نیاز است تسهیلات سرمایه در گردش کم بازده

 
بانکی به باغداران پرداخت شود. 

وي درباره اقدامات در زمینه توسعه باغ هاي پسته گفت: از سال گذشته تاکنون 30 هزار نهال پسته در این شهرستان تولید شده که

 
به مرور در اختیار پسته کاران قرار می گیرد. 



 
مدیر جهاد کشاورزي جاجرم اظهار داشت: کشت این تعداد نهال وسعت باغ ها را 40 هکتار افزایش خواهد داد. 

 
برچسب ها 

 
- بجنورد 

 
- پسته 

 
- کشاورزي 

 
- جاجرم 

- خراسان شمالی



طرح هاي هفته دولت14 هزارو 600 اشتغال در سیستان و بلوچستان ایجاد کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/06/06

زاهدان- ایرنا- معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سیستان و بلوچستان گفت: با افتتاح و بهره برداري از 554 پروژه هفته
دولت در استان 14 هزار و 600 مورد اشتغال مستقیم و غیرمستقیم ایجاد شد.

زاهدان- ایرنا- معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار
سیستان و بلوچستان گفت: با افتتاح و بهره برداري از 554
پروژه هفته دولت در استان 14 هزار و 600 مورد اشتغال

 
مستقیم و غیرمستقیم ایجاد شد. 

به گزارش ایرنا منصور بیجار روز شنبه در نشست شوراي
اداري سیستان وبلوچستان اظهارداشت: 554 پروژه با
اعتبار ریالی بالغ بر یکهزارو 670 میلیارد تومان و ارزي 22
میلیون دلار (2 هزارو 220 میلیارد تومان) در هفته دولت

 
امسال در این استان بهره برداري شد. 

وي با بیان اینکه مقایسه ارزش ریالی 554 پروژه هفته دولت امسال با هفته دولت پارسال رشد 42 درصدي را نشان می دهد افزود:

 
این تعداد پروژه در تمامی بخش ها و فصول از جمله بهداشت و درمان، حمل و نقل، آموزشی، ورزشی و شهرداري و دهیاري ها است. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سیستان و بلوچستان تصریح کرد: 37درصد پروژه هاي هفته دولت امسال در استان حاصل

 
تلاش بخش خصوصی است. 

وي با اشاره به برخی پروژه هاي شاخص هفته دولت امسال گفت: فرودگاه سراوان (تطویل باند، تجهیز ترمینال و نهایتا فرودگاه)

 
عملیاتی و به زودي موضوع برقراري پروازها انجام می شود. 

بیجار با اشاره به دیگر پروژه هاي شاخص هفته دولت امسال تصریح کرد: فاز نخست کارخانه سیمان تیس یکی از نیازهاي اساسی
کشور و سیستان و بلوچستان از این پروژه هاي شاخص بوده زیرا در یک سال اخیر حجم اقدامات آنقدر رشد داشته که در مواردي با

 
کمبود سیمان مواجه می شدیم. 

وي ادامه داد: چند پل بزرگ در سیستان و بلوچستان ساخته و آماده افتتاح در هفته دولت شده که چندین سال نیمه تمام مانده بود

 
و تکمیل این پروژه هاي نیمه تمام مانند پل ماشکید مهرستان، پل خیرآباد ایرانشهر خیلی اثرگذار خواهد بود. 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار سیستان و بلوچستان با بیان اینکه این اقدامات در شرایط جنگ تمام عیار اقتصادي و در 26

 
شهرستان اجرا شده است خاطرنشان کرد: در هفته دولت 79 پروژه با اعتباري افزون بر 763 میلیارد تومان کلنگ زنی شد. 



 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- هفته دولت 

 
- اشتغال زایی 

- استاندار سیستان و بلوچستان



خوزستان نیازمند نماینده مستقر در استان است

منبع: شعار سالشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/06/06

شعارسال: آیت االله سید ابراهیم رییسی که در یک سفر اعلام نشده به خوزستان سفر کرده است عصر جمعه در نشست
شوراي اداري استان خوزستان که در محل استانداري برگزار شد گفت: مدیران پروازي باید از چرخه مدیریت استان خوزستان

حذف شوند و به هیچ عنوان نمی پذیرم که مدیري در استان خوزستان پروازي باشد و این در برخی ...

شعارسال: آیت االله سید ابراهیم رییسی که در یک سفر اعلام نشده به خوزستان سفر کرده است عصر جمعه در نشست شوراي
اداري استان خوزستان که در محل استانداري برگزار شد گفت: مدیران پروازي باید از چرخه مدیریت استان خوزستان حذف شوند و
به هیچ عنوان نمی پذیرم که مدیري در استان خوزستان پروازي باشد و این در برخی دیگر از استان ها هم باید انجام شود و مدیران

 
پروازي باید از چرخه مدیریت حذف شوند. 

وي به سابقه هشت سال دفاع مقدس در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: همانگونه که مردم و مسئولان استان خوزستان در هشت
سال دفاع مقدس توانستند بر مشکلات فائق آیند اکنون نیز می توانند با برنامه ریزي و کار جهادي بر این مشکلات پیروز شوند و

 
معتقدم مشکلات استان با تلاش مضاعف وکار جهادي قابل حل می باشد. 

دکتر رییسی افزود: یکی از کار هایی که باید در اولویت قرار گیرد نظارت علی الدوام بر کارهاست که بایستی با جدیت انجام شود؛ این
نظارت باید از درون دولت انجام شود و مدیران دولتی نظارت قوي بر کار ها داشته باشند البته دستگاه هاي نظارتی بیرون از دولت

 
مانند دیوان محاسبات وسازمان بازرسی هم وظیفه نظارتی خود را انجام خواهند داد که البته این نظارت برون سازمانی است. 

رییس جمهوري بیان کرد: در صورت نظارت مدیران دستگاه ها بر امور اجرایی، قطعا شاهد اثرات و نتایج قابل لمس در امر خدمت به

 
مردم خواهیم بود. 

 
اشتغال جوانان اولویت کار دولت سیزدهم 

وي موضوع اشتغال در استان خوزستان را یک اصل و اولویت دولت سیزدهم عنوان کرد و گفت: در همین راستا، طرح ها و مطالعات

 
کاربردي در دست اقدام است که اجرایی شدن آن ها با استقبال دولت همراه خواهد بود. 

دکتر رئیسی با اشاره به ظرفیت ها و استعداد هاي خوزستان در بخش کشاورزي اذعان کرد: در این زمینه باید توجه خاص و ویژه اي

 
به استان خوزستان صورت گیرد تا از این طریق به رفع مشکلات موجود در حوزه اشتغال منجر گردد. 

وي با تاکید بر اینکه در ارتباط با به کارگیري از ظرفیت هاي خالی صنایع و واحد هاي تولیدي باید اهتمام جدي صورت گیرد ادامه
داد: همچنین کارخانجات و واحد هاي تعطیلی یا نیمه تعطیل باید در جهت تولید مجددا احیا و در چرخه اقتصاد قرار گیرند تا هم

 
مشکل بیکاري جوانان حل شود و هم اقتصاد 

 
کشور شکوفا شود. 



رئیس جمهوري کشورمان با اشاره به وجود فهرست تهیه شده از 100 واحد تولیدي استان که با مشکلات اولیه روبرو هستند گفت:

 
موانع پیشرفت این واحد ها باید رفع شود تا زمینه ایجاد فرصت هاي جدید شغلی در استان فراهم گردد. 

وي به اهمیت ارزش افزوده و جلوگیري از خام فروشی با ایجاد صنایع پایین دستی پتروشیمی اشاره کرد و گفت: در صورت توجه به

 
این حوزه، امکان بهره مندي استان از فرصت هاي تازه در حوزه اشتغال را شاهد خواهیم بود. 

آیت االله رییسی خاطرنشان کرد: موضوع صنایع تبدیلی و فرآوري در بخش کشاورزي نیز باید با جدیت دنبال و پیگیري شود؛ لذا این

 
حوزه نیز زمینه ساز ایجاد فرصت هاي شغلی متعددي در استان خواهد شد. 

وي به نگرانی هاي پیش آمده در زمینه قمیت گذاري خرما هم اشاره کرد و گفت: خرما محصول استراتژي و مهمی است که امکان

 
ایجاد صنایع تبدیلی متعددي را در استان دارد. 

رییس دولت سیزدهم بیان داشت: وزیر جهادکشاورزي طی روز هاي آینده در خصوص قیمت گذاري این محصول مهم استان تصمیم

 
گیري خواهد کرد تا نگرانی هاي پیش آمده در بین نخلدارن نیز رفع شود. 

 
تکمیل طرح 550 هزار هکتاري مقام معظم رهبري در دستور کار دولت 

رئیس جمهوري به ضرورت تکمیل طرح 550 هزار هکتاري مقام معظم رهبري در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: از معاون اول
دولت خواسته می شود تا سریعا با تشکیل نشست هاي کارشناسی و تصمیم گیري براي تکمیل این طرح در استان برنامه ریزي لازم

 
را در دستور کار قرار دهد. 

وي بیان داشت: این طرح علاوه بر ایجاد فرصت هاي متعدد شغلی در استان، باعث رونق و رشد اقتصادي کشور و به خصوص استان

 
خوزستان خواهد شد. 

 
مدیریت آب در خوزستان امري ضروري است 

آیت االله رئیسی در بخش دیگري از سخنان خود به مسئله آب و مدیریت منابع آبی اشاره کرد و گفت: با وجود اینکه کشور با کمبود
نزولات آسمانی روبرو شده، اما مدیریت آب در استان خوزستان همواره باید با دقت و به شکل صحیح دنبال و در دستور کار قرار گیرد.

وي به ظرفیت شوراي عالی آب براي رفع مشکلات مربوط به این حوزه به ویژه در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: در این بین نیز،
معتقد هستیم که مدیران باید با مردم حرف بزنند؛ لذا اگر محدودیتی اعمال می شود باید از پیش کشاورزان را در جریان بگذارند و

 
اقناع سازي صورت گیرد. 

رئیس جمهوري با بیان اینکه مدیران باید الگوي کشت مناسب در شرایط فعلی را براي کشاورزان تبیین کنند گفت: در این راستا از

 
اتحادیه هاي مربوط به بخش کشاورزي باید استفاده شود. 

وي از اتحادیه کشاورزان به عنوان بازوان دولت نام برد و گفت: باید در تصمیم گیري ها از چنین ظرفیتی استفاده شود تا از این طریق



 
قشر کشاورز ضرر و زیانی را متحمل نشود. 

 
اجراي طرح فاضلاب در خوزستان اولویت کار مدیران باشد 

رئیس جمهوري همچنین به ضروزت اجراي طرح هاي آب و فاضلاب در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: این طرح ها در شهرستان

 
اهواز به عنوان یک اولویت باید مورد پیگیري قرار گیرد تا در کوتاه ترین زمان ممکن، اجرایی و عملیاتی شوند. 

 
وي بیان داشت: در این خصوص، اعتبارات لازم باید تخصیص داده شود تا عملیات اجرایی طرح ها با قوت انجام شود 

رئیس جمهوري به ضرورت اقدامات کوتاه مدت وزارت نیرو در حوزه فاضلاب شهر هاي استان خوزستان قبل از شروع فصل پاییز اشاره

 
کرد و گفت: این اقدامات باید از ایجاد چالش براي مردم پیشگیري کند. 

وي همچنین با بیان اینکه موضوع لایروبی رودخانه هاي استان باید با استفاده از تجهیزات و کمک از دیگر استان هاي همجوار مورد

 
توجه قرار گیرد گفت: در این زمینه سریعا باید اقدام شود و همکاري استان هاي همجوار با خوزستان ضروري است. 

آیت االله رئیسی با بیان اینکه به وزیر جهادکشاورزي ماموریت داده شده تا در زمینه محصولات کشاورزي برنامه اي مدون ارائه نماید تا
دست دلالان قطع و کار کشاورزي با صرفه اقتصادي بیشتري براي کشاورز همراه باشد گفت: نباید اجازه داد که فعالیت هاي به شکل

 
دلالی باعث ضرر و زیان کشاورزان شود. 

وي به موضوع پیگیري خسارات کشاورزي در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: پرداخت این خسارات مدتی است که به طول

 
انجامیده شده که نباید پرداخت آن بیش از این طولانی شود. 

دکتر رییسی به تشکیل شوراي راهبري استان خوزستان اشاره کرد و گفت: همانگونه که قبلا گفته شد، این شورا می تواند در پیگیري
مشکلات استان خوزستان تاثیرگذار باشد؛ بنابراین تلاش می شود که مسائل استان از طریق این شورا با حضور نمایندگان مجلس،

 
مسئولان مربوطه، صاحب نظران پیگیري تا مشکلات به حد اقل ممکن برسد. 

وي به ظرفیت هاي موجود خوزستان در زمینه جذب سرمایه گذاري هاي جدید اشاره کرد و گفت: این موضوع باید با جدیت در

 
دستور کار دستگاه هاي مربوطه قرار گیرد و از همه توان در این راستا استفاده شود. 

 
200 تخت جدید بیمارستانی به ظرفیت استان اضافه می شود 

رئیس جمهوري کشورمان همچنین به وضعیت ناراحت کننده کرونا در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: امروز به همراه وزیر

 
بهداشت و دیگر مسئولان مربوطه از بیمارستان رازي اهواز سرکشی شد و از نزدیک مسائل مربوطه مورد پیگیري قرار گرفت. 

وي بیان داشت:طبق اعلام مسئولان دانشگاه علوم پزشکی استان 200 تخت جدید بیمارستانی براي استان نیاز است که طی 2 روز
آینده، نسبت به تامین 100 تخت اقدام فوري صورت می گیرد و 100 تخت دیگر نیز در اولین فرصت به استان اختصاص خواهد

 
یافت. 



آیت االله رئیسی اضافه کرد: در این زمینه همچینن از تلاش هاي نیرو هاي مسلح براي کمک به کادر درمان تشکر می شود؛ این
درحالی است که به کمک سپاه، به زودي ظرفیت بیمارستانی جدیدي با راه اندازي بیمارستان طالقانی به شهرستان اهواز اضافه

 
خواهد شد. 

رئیس جمهوري با تاکید بر اینکه هیچ بیماري نباید بر روي زمین بماند گفت: تلاش می شود که شرایط بستري در استان خوزستان
طی روز هاي آینده بهبود یابد؛ علاوه بر این از رسانه ها درخواست می شود که تلاش بیشتري براي اقناع مردم براي رعایت شرایط

 
بهداشتی را در دستور کار قرار دهند. 

وي به حقوق معوق بخشی از کادر درمان اشاره کرد و گفت: پرداخت مطالبات کادر درمان به عنوان یک اولویت باید دنبال شود و

 
نباید حقوق این قشر به هیچ عنوان با عقب افتادگی و تاخیر پرداخت مواجه شود. 

 
انجام واکسیناسیون عمومی اولویت اصلی دولت است 

رئیس جمهوري به اهمیت انجام واکسیناسیون عمومی به عنوان یک مسئله جدي در کشور اشاره کرد و گفت: به هر نحو، این امر از

 
طریق تولید و یا واردات واکسن باید با جدیت مورد پیگیري قرار گیرد. 

رئیسی تاکید کرد: علاوه بر این باید توجه داشت که مراقبت و نظارت هاي وزارت بهداشت بر واکسن هاي وارداتی امري ضروري است؛

 
لذا این موضوع به سلامت مردم مربوط می شود و حتما باید با نظارت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی همراه باشد. 

رئیس جمهوري اضافه کرد: تلاش می شود که در سفر آینده نتیجه تصمیمات امروز به اطلاع مردم برسد و انتظار می رود با تلاشی که

 
صورت می گیرد، تاثیر این تصمیمات در زندگی مردم مشهود باشد. 

وي در پایان ضمن عذرخواهی از مردم استان خوزستان گفت: این سفر به دلیل شرایط کرونایی با دیدار مردمی همراه نشد و امیدوارم

 
با بهبود اوضاع در آینده نزدیک این دیدار با مردم خوب خوزستان میسر شود. 

دکتر رییسی که روز چهارشنبه 18 نفر از وزرایش از مجلس راي اعتماد گرفتند از روز پنجشنبه با حضور در مرقد امام رسما کار خود
را آغاز و امروز جمعه در یک سفر اعلام نشده به همراه رییس سازمان برنامه و بودجه و چهار وزیر کشور، نیرو، جهاد کشاورزي و

 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی براي بررسی مسائل و مشکلات مردم خوزستان سفري یک روزه به استان خوزستان داشت. 
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برنامه ایجاد اشتغال و ارزآوري حوزه کشاورزي در اختیار مسئولان مربوطه

منبع: شعار سالشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/06/06

شعارسال: نشست مشترك کارشناسان کارگروه کشاورزي دولت سایه با سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزي در دفتر
سعید جلیلی برگزار شد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به اهمیت حوزه کشاورزي و صنایع مرتبط آن در

اشتغال آفرینی، به ارائه نتایج تحقیقات چند سال اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه به مسئولان ...

شعارسال: نشست مشترك کارشناسان کارگروه کشاورزي دولت سایه با سید جواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزي در دفتر

 
سعید جلیلی برگزار شد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام ضمن اشاره به اهمیت حوزه کشاورزي و صنایع مرتبط آن در اشتغال آفرینی، به ارائه نتایج
تحقیقات چند سال اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه به مسئولان جدید وزارت جهاد کشاورزي در زمینه شناسایی فرصت هاي
ایجاد شغل در این حوزه ها اشاره کرد و گفت: برنامه «ایجاد اشتغال» و «ارزآوي» دولت سایه در حوزه کشاورزي، در اختیار مسئولان

 
جدید وزارت جهاد کشاورزي قرار خواهد گرفت. 

جلیلی با اشاره به برخی آمار ها در زمینه صادرات محصولات کشاورزي و بازاریابی این محصولات در کشور هاي همسایه، نسبت به

 
افزایش ارزآوري از طریق وزارت جهاد کشاورزي ابزار امیدواري کرد. 

وي در ادامه با تاکید بر اهمیت نقش روستا ها به عنوان سلول هاي پیشرفت کشور، برنامه ریزي وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه را

 
داراي اهمیت مضاعف دانست. 

جلیلی همچنین کاربردي کردن نتایج پژوهشی دانشکده ها و پردیس هاي کشاورزي سراسر کشور را به عنوان یکی از ماموریت هاي

 
مشترك میان وزیر جدید جهاد کشاورزي و وزارت علوم به منظور تامین پشتوانه علمی راهکار هاي عملی این حوزه برشمرد. 

در ادامه این نشست، غلامحسین آقایا به بیان گزارشی از فعالیت هاي سال هاي اخیر کارگروه کشاورزي دولت سایه و همچنین ارائه

 
پیشنهاد هایی به وزیر جهاد کشاورزي پرداخت. 

وي با تاکید بر لزوم تغییر رویکرد اقتصاد نفتی به سمت اقتصاد تولید محور به ویژه در حوزه کشاورزي و با اشاره به فرصت هاي

 
خدادادي در این زمینه، از پیگیري رویکرد تحولی «ساداتی نژاد» در برنامه خود به منظور جبران ضعف هاي این حوزه تقدیر کرد. 

آقایا سپس در یازده سرفصل با عناوین «تامین امنیت غذایی با حفاظت منابع پایه (آب، خاك، جنگل و مرتع)»، «ارتقاء درآمدزا و
کارایی سیاست هاي حمایت وزارت جهاد کشاورزي»، «ارزآوري»، «ایجاد اشتغال»، «ارتقاء سرمایه گذاري در حوزه کشاورزي»،
«ارتقاء کارایی بازار محصولات کشاورزي»، «اصلاح الگوي مصرف»، «تقویت شبکه هاي مویرگی و ارتقاء نقش تشکل ها»، «کارآمدي
پژوهش و فناوري» و «گسترش کارآفرینی» و «الزامات اصلاح ساختار وزارت خانه» به توضیح وضع موجود چالش هاي حوزه

 
کشاورزي و راهکار هاي پیشنهادي براي رسیدن به وضع مطلوب آن ها پرداخت. 



وي با بیان اینکه برنامه پیشنهادي عنوان شده به دنبال تحقق سهم درآمد هاي غیرنفتی، حفظ کرامت کشاورزان به عنوان عناصر مولد
و افزایش سطح رفاه در سبک زندگی روستایی است، تکیه این برنامه را بر ارائه راهکار هایی در زمینه خدمات و فناوري، تامین مالی و

 
تقویت شبکه تولید و تعاون حوزه کشاوزي برشمرد. 

آقایا با اشاره به توجه وزیر جهاد کشاورزي به مقوله خودکفایی در برنامه این وزارت خانه، بر توجه ویژه به زیست فناوري به عنوان

 
راهبرد جبران ضعف هاي حوزه کشاورزي به ویژه در زمینه تامین کالا هاي اساسی تاکید کرد. 

وي افزود: اختصاص رتبه بالاي واردات کشور به برخی محصولات و نهاده هاي کشاورزي حاکی از ضعف در این حوزه است که سرمایه

 
گذاري و افق شرکت هاي دانش بنیان در این حوزه تغییردهنده این نگاه خواهد بود. 

در ادامه این نشست، علیرضا رضاپور دبیر کارگروه روستا و عشایر دولت سایه نیز با بیان اینکه پیشرفت در کشاورزي منوط به پیشرفت

 
همه جانبه روستاست، به ارائه گزارشی درباره چگونگی ایجاد شغل در عرصه هاي مختلف حوزه کشاورزي پرداخت. 

رضاپور تحقق بیش از 1 میلیون 250 هزار شغل مستقیم طی برنامه 4 سال آینده وزارت جهاد را یک امر ممکن برشمرد و اظهار
داشت: مطابق برنامه ي چهار ساله اي که دولت سایه براي این وزارت خانه آماده کرده است،590 هزار نفر در افزایش بهره وري در
تولیدات زراعی، باغی، دامی و شیلاتی، 110 هزار نفر در صنایع تبدیلی و تکمیلی، 500 هزار نفر در گلخانه ها و 54 هزار نفر در

 
صنعت میگوي کشور می توانند با همین بودجه فعلی صاحب شغل شوند. 

وي افزود: عمده راهکار هاي پیش بینی شده تکیه بر آموزش کشاورزان و دامداران دارد. براي مثال جهت افزایش بهره وري عملکرد
تولیدات دامی سبک نیازمند برنامه ریزي براي آموزش دامداران، اصلاح جایگاه دام، رعایت اصول بهداشت-واکسیناسیون-تغذیه و
انتخاب نژاد مناسب هستیم. در این برنامه بیش از 40 میلیون تن به تولیدات کشاورزي کشور افزوده خواهد شد بالغ بر 14 میلیارد

 
دلار ارز آوري یا صرفه جویی ارزي خواهد داشت. 

دبیر کارگروه نیروي دولت سایه نیز با اشاره به برنامه وزیر جهاد کشاورزي بر نکاتی از جمله لزوم استفاده از فناوري هسته اي در

 
صنعت کشاورزي، حل مسائل مشترك میان وزارت خانه هاي نیرو و جهاد از طریق شورایعالی آب، تاکید کرد. 

همچنین سید حامد خسروانی دبیر کارگروه فضاي مجازي دولت سایه به نمایندگی از چند کارگروه دولت سایه به توضیح نحوه اجراي

 
طرح «سبد غذایی» که از جمله طرح هاي دوران انتخاباتی جلیلی بود، پرداخت. 

وي با اشاره به لزوم اجراي این طرح به منظور تامین 13 قلم کالاي خوراکی براي دهک هاي هدف، از چگونگی اجراي این طرح با

 
استفاده از تقاطع چند سامانه ي اطلاعاتی و شبکه مویرگی فروشندگان خرد در سراسر کشور سخن گفت. 
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